
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ.2208
2. ‘Αδεια απουσίας των Βουλευτών κ. Β. Κεγκέρογλου και Ε. Μπετε-

νιώτη, σελ.2134,2150
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές από το

4ο Γυµνάσιο Νέας Ιωνίας, το Ιταλικό Σχολείο Αθηνών, το 54ο ∆ηµοτικό Σχο-
λείο Πάτρας, το Γενικό Λύκειο Αµάρυνθου Ευβοίας, το Γυµνάσιο Προα-
στίου Καρδίτσας, το Ειδικό Τεχνικό Επαγγελµατικό Εκπαιδευτήριο 1ης και
2ης βαθµίδας Πατρών και το 7ο Γυµνάσιο Ιωαννίνων, σελ.2131,2135,
2143,2149,2159,2164,2174,2181,2198,2207

4. Ευχές για καλή χρονιά, σελ.2129,2136
5. Επί του Κανονισµού, σελ.2133,2134,2181
6. Ανακοινώνεται επιστολή του Πρωθυπουργού κ. Γεώργιου Παπαν-

δρέου προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο µε θέµα: «Κυ-
βερνητική µεταβολή», σελ.2141, 2142

7. Επί προσωπικού θέµατος, σελ.2160,2161,2187,2188,2196,2197,
2198,2199,2207

8. Συλλυπητήρια αναφορά για τον καταστροφικό σεισµό στην Αϊτή,
σελ.2190,2191

9. Ανακοινώνεται ότι η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής ∆εο-
ντολογίας καταθέτει τις εκθέσεις της στις αιτήσεις της Εισαγγελικής
Αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης κατά Βουλευ-
τών, σελ.2193

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.2115
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.2118-2128
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 15

Ιανουαρίου 2010, σελ.2156
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης:
i. σχετικά µε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και τους πανεπιστηµιακούς για-

τρούς κ.λπ., σελ.2129
ii. σχετικά µε την αντιµετώπιση της έλλειψης ιατρικού προσωπικού στο

Κέντρο Υγείας Νέας Μάκρης κ.λπ., σελ.2130
β) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε

την άµεση αντιµετώπιση των προβληµάτων από το κλείσιµο των Τεµπών
κ.λπ., σελ.2131

γ) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε
την επίλυση προβληµάτων δεκάδων αλλοδαπών εργαζοµένων στην εται-
ρεία «Ελληνικά Πετρέλαια» στην περιοχή της Θεσσαλονίκης κ.λπ.,
σελ.2134

δ) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τις αποκα-
λύψεις από τη διενέργεια Ε∆Ε για το κύκλωµα λαθραίας διακίνησης µε-
ταναστών από το λιµάνι της Πάτρας κ.λπ., σελ.2136

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Συζήτηση επί των άρθρων και των τροπολογιών του σχεδίου νόµου

του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας: «Ρύθµιση
επιχειρηµατικών και επαγγελµατικών οφειλών προς τα πιστωτικά ιδρύ-
µατα, διατάξεις για την επεξεργασία δεδοµένων οικονοµικής συµπεριφο-
ράς και άλλες διατάξεις», σελ.2138

2. Κατάθεση σχεδίων νόµων:
α) Οι Υπουργοί Οικονοµικών, Εξωτερικών και Οικονοµίας, Ανταγωνιστι-

κότητας και Ναυτιλίας κατάθεσαν σχέδια νόµων:
i. «Κύρωση της σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του

Βασιλείου του Μαρόκου για την αποφυγή της διπλής φορολογίας και την
αποτροπή της φοροδιαφυγής αναφορικά µε τους φόρους εισοδήµατος»,
σελ.2173

ii. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆η-
µοκρατίας και της Κυβέρνησης του Κράτους του Κατάρ για την αποφυγή
της διπλής φορολογίας και την αποτροπή της φοροδιαφυγής αναφορικά
µε τους φόρους επί του εισοδήµατος», σελ.2173

β) Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Οικονοµίας και Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθη-
σης και Θρησκευµάτων κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµο-
νίου Κατανόησης για συνεργασία µεταξύ της ∆ιπλωµατικής Ακαδηµίας
του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ινστι-
τούτου ∆ιπλωµατικών Σπουδών του Υπουργείου Εξωτερικών του Βασι-
λείου της Σαουδικής Αραβίας», σελ.2173

γ) Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Οικονοµίας και Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, Παιδείας , ∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων και Πολιτι-
σµού και Τουρισµού κατάθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Πρωτοκόλ-

λου Συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής ∆η-
µοκρατίας και του Υπουργείου Εξωτερικών της Ισλαµικής ∆ηµοκρατίας
του Πακιστάν», σελ.2174

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί του Κανονισµού:
ΝΑΣΙΩΚΑΣ Ε., σελ.2181
ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ Β., σελ.2134
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ.2133,2134
Β. Επί προσωπικού θέµατος:
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α., σελ.2160,2161,2198,2199
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ., σελ.2199
ΚΑΤΣΕΛΗ Λ., σελ.2199
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ε., σελ.2196,2197,2207
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π., σελ.2160
ΝΙΩΤΗΣ Γ., σελ.2160,2199
ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Μ., σελ.2187
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ.2196
ΣΑΛΜΑΣ Μ., σελ.2188
Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΒΟΥΓΙΑΣ Σ., σελ.2136,2137
ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ Σ., σελ.2135
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ., σελ.2134,2135
ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Μ., σελ.2129,2130,2131
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Β., σελ.2131
ΡΕΠΠΑΣ ∆., σελ.2132,2133
ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ Α., σελ.2132
ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ Ε., σελ.2129
ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ Ν., σελ.2136,2137
∆. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανταγωνιστικότητας και

Ναυτιλίας:
ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ Ε.,

σελ.2144,2145,2174,2175
ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ Ι., σελ.2154
ΒΛΑΧΟΣ Γ., σελ.2191
ΓΕΙΤΟΝΑΣ Κ., σελ.2146
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α., σελ.2159,2179,2180,2198
ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Κ., σελ.2147
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ., σελ.2190
ΖΩΪ∆ΗΣ Ν., σελ.2188
ΘΕΟΧΑΡΗ Μ., σελ.2151
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν., σελ.2140,2165,2171,2172
ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ Γ., σελ.2139,2170,2207
ΚΑΤΣΕΛΗ Λ., σελ.2158,2162,2164,2165,2166,

2167,2179,2181,2199,2200,2207
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ε., σελ.2195
ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ Κ., σελ.2183,2184
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο., σελ.2146
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π., σελ.2157,2158,2159,2178
ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ Α., σελ.2184,2185
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ.2176,2188,2197
ΜΙΧΟΥ Μ., σελ.2148
ΝΑΣΙΩΚΑΣ Ε., σελ.2181,2182
ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ Ν., σελ.2161
ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Μ., σελ.2175,2177,2187,2188
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ Α., σελ.2138,2170,2207,2208
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ.2195,2196
ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ Ι., σελ.2189
ΠΛΕΥΡΗΣ Α., σελ.2145
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ., σελ.2155,2156,2192
ΡΟΜΠΟΠΟΥΛΟΣ Θ., σελ.2152
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ.2143,2144,2165,2172,2173
ΣΑΛΜΑΣ Μ., σελ.2186,2187
ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ Ε., σελ.2193,2194,2195
ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ.2161
ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ Ε., σελ.2150
ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ Μ., σελ.2149
ΤΣΑΟΥΣΗ Ε., σελ.2156
ΤΣΙΡΩΝΗΣ ∆., σελ.2153
ΤΣΟΥΡΑΣ Α., σελ.2177
ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ Κ., σελ.2182

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Μ∆‘

Πέµπτη 14 Ιανουαρίου 2010



Αθήνα, σήµερα στις 14 Ιανουαρίου 2010, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 10.05’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του ∆’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΥΡΩΝΑ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Βασίλειο Οικονό-
µου, Βουλευτή Αττικής, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Συνδικάτο Εργαζοµένων στο
ΙΓΜΕ ζητεί την αξιοποίηση του Ινστιτούτου για την αντιµετώπιση
του γεωτεχνικού προβλήµατος που έχει προκύψει εξαιτίας της
κατάπτωσης ογκολίθων στα Τέµπη.

2) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ (ΜΑΚΗΣ) ΒΟ-
ΡΙ∆ΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Φορτη-
γών Αυτοκινητιστών Ελλάδος ∆ιεθνών Μεταφορών ζητεί να
ληφθούν µέτρα για την ηθική και νοµική υποστήριξη των Ελλήνων
οδηγών µεταφορέων του εξωτερικού, από τις Ελληνικές Προξε-
νικές Αρχές

3) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κύριοι ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ, ΝΙ-
ΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ και Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ
ΠΑΦΙΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση
Αγωνιστών Εθνικής Αντίστασης και ∆ηµοκρατικού Στρατού Ελ-
λάδας ζητεί την πλήρη ηθική και υλική αποκατάσταση των µελών
της.

4) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ (ΜΑΚΗΣ) ΒΟ-
ΡΙ∆ΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος και Μέλη
του Κοινοτικού Συµβουλίου της Κοινότητας Γραµµατικού Αττι-
κής καταγγέλλουν παράνοµες ενέργειες εις βάρος της περιου-
σίας κατοίκων της περιοχής τους από την κατασκευαστική
κοινοπραξία «ΗΛΕΚΤΩΡ ΑΕ-ΛΑΜ∆Α ΤΕΧΝΙΚΗ ΑΕ-ΜΕΣΟΓΕΙΟΣ
ΑΤΕΕ».

5) Οι Βουλευτές Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ, Β’
Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ και Ευβοίας κ. ΓΕ-
ΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι Πανελ-
λήνιες Ενώσεις Μηχανικών ΕΝ και Κατωτέρων Πληρωµάτων
Μηχανής ΕΝ «ΣΤΕΦΕΝΣΩΝ» διαµαρτύρονται για την έλλειψη µέ-

τρων πρόληψης και κατάσβεσης της πυρκαγιάς που εκδηλώθηκε
στο πλοίο «AEGEAN WIND».

6) Οι Βουλευτές Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ,
Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ και Κερκύρας κ.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Επιµελητήριο Αιτωλοακαρνανίας ζητεί να συνεχιστεί η
εξυπηρέτηση των ασφαλισµένων της ευρύτερης περιοχής Αµφι-
λοχίας, µέσω της µετάβασης υπαλλήλων του ΟΑΕΕ στην Αµφι-
λοχία.

7) Οι Βουλευτές Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ,
Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ και Κερκύρας κ.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο ∆ήµος Αλυζίας Αιτωλοακαρνανίας ζητεί την κατασκευή
αλιευτικού καταφυγίου στον Μύτικα Αιτωλοακαρνανίας.

8) Οι Βουλευτές Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ, Β’
Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ και Μαγνησίας κ.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Συν-
δικάτο Εργατοϋπαλλήλων Μετάλλου Ν. Πειραιά-Αττικής και
Νήσων καταγγέλλει τη έλλειψη µέτρων υγιεινής και ασφάλειας
σε εργασίες Ναυπηγοεπισκευής στο Βόλο.

9) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπον-
δία Σωµατείων Εργαζοµένων Κέντρων Εξυπηρέτησης Πολιτών
ζητεί την άµεση εργασιακή αποκατάσταση των εργαζοµένων στα
ΚΕΠ.

10) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΜΑΝΩΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Έπαρχος Μήλου ζητεί τη στε-
λέχωση και κάλυψη των κενών οργανικών θέσεων του Τµήµατος
Κοινωνικής Επιθεώρησης Μήλου.

11) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΜΑΝΩΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Έπαρχος Θήρας ζητεί την άµεση
επαναπροκήρυξη των επιδοτούµενων δροµολογίων της ενδοεπι-
κοινωνίας των νησιών της επαρχίας Θήρας.

12) Οι Βουλευτές Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑ-
ΜΠΟΥΣ, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του 7ου
Γυµνασίου Κέρκυρας ζητεί την δωρεάν παραχώρηση λωρίδας
γης από το κτήµα που βρίσκεται το Ινστιτούτο Ελαίας Κέρκυρας
για την κατασκευή πεζοδροµίου.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’
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13) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΜΑΝΩΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Έπαρχος Θήρας ζητεί την
έγκριση πίστωσης για την ολοκλήρωση της κατασκευής του νέου
νοσοκοµείου Θήρας.

14) Οι Βουλευτές Α’ Αθηνών κύριοι ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ, ΓΑ-
ΡΥΦΑΛΛΙΑ (ΛΙΑΝΑ) ΚΑΝΕΛΛΗ και Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥ-
ΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Ένωση Συντακτών
Ηµερησίων Εφηµερίδων Αθηνών ζητεί τη θεσµοθέτηση σταθε-
ρής εργασίας για όλους µε πλήρη εργασιακά και ασφαλιστικά
δικαιώµατα.

15) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κάσου ζητεί την πύκνωση
των αεροπορικών γραµµών από και προς τη νήσο Κάσο, καθώς
και τη µείωση της τιµής των εισιτηρίων.

16) Οι Βουλευτές Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ και Α’
Θεσσαλονίκης κύριοι ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ, ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία το Νοµαρχιακό Συµβούλιο Φλώ-
ρινας ζητεί να καταβληθεί επίδοµα πετρελαίου θέρµανσης στους
κατοίκους του Νοµού.

17) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Έπαρχος Καρπάθου - Κάσου
διαµαρτύρεται για την αύξηση στις τιµές εισιτηρίων των άγονων
γραµµών της επαρχίας Καρπάθου - Κάσου.

18) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Γενική Συνοµοσπονδία Αγροτι-
κών Συλλόγων ζητεί να επιστραφεί σε όλους τους δικαιούχους
αγρότες και κτηνοτρόφους ο ΕΦΚ.

19) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Τυµπακίου Ηρακλείου
ζητεί έκτακτη οικονοµική ενίσχυση για τον καθαρισµό της παρα-
λίας Καλαµακίου από σοβαρή ρύπανση µε πίσσες.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Επιµορφωτικός
Εξωραϊστικός Σύλλογος Άρβης Ηρακλείου ζητεί τη δηµιουργία
∆ηµοτικού ∆ιαµερίσµατος Άρβης στο ∆ήµο Βιάννου Ηρακλείου.

21) Οι Βουλευτές Μαγνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ και Λα-
ρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο ∆ήµος Αγριάς Μαγνησίας ζητεί χρηµατοδότηση για την
αποκατάσταση των ζηµιών που προκάλεσαν οι πληµµύρες στην
περιοχή.

22) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Φθιώτιδας ζητεί το 2ο
τµήµα Επιστηµών, Ενέργειας και Περιβάλλοντος του Πανεπι-
στηµίου Στερεάς Ελλάδας να λειτουργήσει στην πόλη της Λα-
µίας Φθιώτιδας.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οικολογική Κίνηση Πάτρας «Εν
Αιθρία» ζητεί να γίνει ευρύτερη διαβούλευση για το θέµα της δια-
χείρισης των απορριµµάτων στο Νοµό Αχαΐας.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία κάτοικοι του ∆ηµοτικού ∆ιαµερί-
σµατος Ακταίου ∆ήµου Ρίου Αχαΐας ζητούν την υπογειοποίηση
της σιδηροδροµικής γραµµής στην περιοχή τους.

25) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αλοννήσου Μαγνησίας ζητεί
έκτακτη οικονοµική ενίσχυση για την αποκατάσταση του οδικού
δικτύου της νήσου Αλοννήσου, που υπέστη καταστροφές από
την κακοκαιρία του ∆εκεµβρίου 2009.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η εφαρµογή
του ισχύοντος Ρυµοτοµικού Σχεδίου Πόλης για τον πεζόδροµο
στην περιοχή Μπεγουλάκι Πατρών.

27) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο κ. Κων/νος Λουρεντζάκης ζητεί πρόσθετες
ρυθµίσεις στις ειδικές περιπτώσεις διορισµού/πρόσληψης στο
∆ηµόσιο Τοµέα.

28) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο κ. Στυλιανός ∆ασκαλάκης ζητεί να του κα-
ταβληθεί το ποσό που δικαιούται από την απαλλοτρίωση
αγροτεµαχίου του στον αρχαιολογικό χώρο της Άπτερα.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Πτυχιούχων Περιβαλλο-
ντολόγων Ελλάδος ζητεί την υιοθέτηση νέου µοντέλου
ανάπτυξης µε βάση τη δεσµευτική συµφωνία της συνόδου της
Κοπεγχάγης για την κλιµατική αλλαγή.

30) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο ∆ήµος Καντάνου Χανίων ζητεί την άµεση
λήψη µέτρων για τη στελέχωση και εύρυθµη λειτουργία του Κέ-
ντρου Υγείας Καντάνου Χανίων.

31) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο κ. Ευάγγελος Αδαµάκης ζητεί την επίλυση
ιδιοκτησιακού του προβλήµατος.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Επιστηµονική Ένωση Τεχνολο-
γικής Εκπαίδευσης Μηχανικών διαµαρτύρεται για τη µη
συµµετοχή εκπροσώπου της στη διαδικασία θεσµοθέτησης
επαγγελµατικών θεµάτων του κλάδου.

33) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία κάτοικοι του συνοικισµού Λαβδέικα Αµα-
λιάδας Ηλείας προτείνουν εναλλακτικές λύσεις για την κατα-
σκευή του επαρχιακού δρόµου Αµαλιάδας-Σώστι-Αρχαία
‘Ηλιδα-Αυγείο, σε τρόπο ώστε να µην υποβαθµίζονται οι κατοι-
κίες τους.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Οµοσπονδία Τυφλών
ζητεί τη θεσµική θωράκιση των ατοµικών και κοινωνικών διακαι-
ωµάτων των ατόµων µε αναπηρία κ.λπ..

35) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Πηνείας Ηλείας ζητεί να εντα-
χθούν έργα υποδοµής της περιοχής του στο πρόγραµµα «Αλέ-
ξανδρος Μπαλτατζής».

36) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προβλήµατα
που δηµιούργησε στους ∆ήµους Ευρυµενών και Κάτω Ολύµπου
το κλείσιµο των Τεµπών.

37) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μελιβοίας Λάρισας ζητεί τον
άµεσο έλεγχο των ζηµιών στις ελαιοκαλλιέργειες της περιοχής
του, λόγω δυσµενών καιρικών συνθηκών.

38) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Συντονιστική Επιτροπή Αµυγδαλοπα-
ραγωγών του ∆ήµου Νέσσωνος Λάρισας ζητεί την κατ’ εξαίρεση
αποζηµίωση των αγροτών της περιοχής της για την ζηµιά που
υπέστησαν οι αµυγδοκαλλιέργειες από τον παγετό του Μαρτίου
2009.

39) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
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θεσε αναφορά µε την οποία τα Στελέχη της ∆ια Βίου Μάθησης
του Νοµού Φθιώτιδας ζητούν τη λήψη µέτρων για την άµεση
ενεργοποίηση των προγραµµάτων της ∆ια Βίου Μάθησης στο
Νοµό Φθιώτιδας.

40) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Καστελλίου Ηρακλείου
ζητεί την επανεξέταση των σχεδιασµών κατασκευής του νέου αε-
ροδροµίου Καστελλίου.

41) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Επιµορφωτικός
Εξωραϊστικός Σύλλογος Άρβης Ηρακλείου ζητεί τη δηµιουργία
Τοπικού ∆ηµοτικού ∆ιαµερίσµατος Άρβης στο ∆ήµο Βιάννου
Ηρακλείου.

42) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Νοµαρχιακό Σωµατείο Ατόµων
µε Αναπηρίες Νοµού Ηρακλείου ζητεί την αύξηση των συντάξεων
των ΑΜΕΑ και τη µείωση της φορολογικής τους κλίµακας.

43) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Τµήµα Μεταφορών Αρκαλοχω-
ρίου Κρήτης και η ∆/νση Μεταφορών Αθηνών ζητούν να
επανεξετασθεί το θέµα της προσωρινής ακινησίας των οχηµά-
των και να θεσπισθούν νέοι κανόνες για τη λειτουργία των κέ-
ντρων απόσυρσης οχηµάτων.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το ∆.Σ. της Πανελλήνιας Ένωσης
Βιοτεχνών και Επαγγελµατιών Κυνηγετικών Ειδών διαµαρτύρε-
ται για την απόφαση της προσωρινής αναστολής του κυνηγιού.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Υπαλ-
λήλων Εθνικής Στατιστικής Υπηρεσίας της Ελλάδος
διαµαρτύρεται για το περιεχόµενο του σχεδίου Νόµου που
αφορά στη Σύσταση Ελληνικής Στατιστικής Αρχής.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μόβρης Αχαΐας ζητεί την
κατ’ εξαίρεση νοµοθετική ρύθµιση ζητήµατος απασχόλησης ατό-
µων µε αναπηρία.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Φυλάκων Σχολικών
Κτιρίων Νοµού Αχαΐας διαµαρτύρεται για την κατάργηση των
συµβάσεων έργου στους ΟΤΑ.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Συµπολιτείας Αχαΐας
ζητεί την έγκαιρη ενηµέρωση για τις προβλεπόµενες επεµβάσεις
στα εθνικά έργα της περιοχής του.

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κλειτορίας Αχαΐας ζητεί
την εκπροσώπισή του στο ∆.Σ. του Φορέα ∆ιαχείρισης Χελµού-
Βουραϊκού.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Αστική µη Κερδοσκοπική Εται-
ρεία «Συνεργοί» ζητεί να του παραχωρηθεί η χρήση του θεάτρου
«Η Αγορά».

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Νοσηλευτών Ελλάδος
διαµαρτύρεται για το περιεχόµενο γνωµοδότησης του Νοµικού
Συµβουλίου του Κράτους που αφορά στους νοσηλευτές.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Παράρτηµα ∆υτικής Ελλάδος

του Γεωτεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος ζητεί την έγκριση των
προγραµµάτων Αγροτικής Ανάπτυξης για τους νέους Αγρότες
που εγκαταστάθηκαν το 2009 κ.λπ.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων ΟΠΑΠ
αποσπασµένων στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού ζητεί τη µε-
τατροπή των συµβάσεων εργασίας των µελών του σε ιδιωτικού
δικαίου αορίστου χρόνου.

54) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το ∆ηµοτικό
Λιµενικό Ταµείο Ύδρας ζητεί τη νοµιµοποίηση και επισκευή του
Μώλου στη θέση Καµίνι της νήσου Ύδρας.

55) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Νοσοκο-
µείο Αιγίνης «Ο Άγιος ∆ιονύσιος» ζητεί την άµεση εξόφληση από
τον ΟΓΑ των οφειλοµένων στο Νοσοκοµείο νοσηλίων και παρα-
κλινικών εξετάσεων.

56) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Εµµ. Λιανός, Επιµελητής Α’ της
Ουρολογικής Κλινικής του Γ.Ν. Αγίου Νοκολάου Λασιθίου Κρή-
της διαµαρτύρεται για την απόφαση του ∆ιευθυντή του Νοσο-
κοµείου να κλείσει την ουρολογική κλινική.

57) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Γιαννάκης Παναγιώτης διαµαρτύρε-
ται για την κατάρτηση του πίνακα επιτυχόντων διαγωνισµού του
ΑΣΕΠ για την πρόσληψη ένστολου προσωπικού στο ∆ήµο ∆άφ-
νης Αττικής.

58) Οι Βουλευτές Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ
και Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών Κέρκυρας ζητεί
την παράταση της ηµεροµηνίας παράδοσης του έργου της ψη-
φιοποίησης των αγροτεµαχίων των επιδοτούµενων αγροτών της
Κέρκυρας.

59) Οι Βουλευτές Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ, Μα-
γνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ και Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συ-
νεταιρισµός Μελίας Λάρισας ζητεί να επιστραφεί στα µέλη του ο
φόρος πετρελαίου.

60) Οι Βουλευτές Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Β’ Αθη-
νών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο ∆ήµος Αιδηψού Εύβοιας ζητεί οικονοµική ενίσχυση για την απο-
κατάσταση των ζηµιών από βροχοπτώσεις, στους αγροτικούς
δρόµους της περιοχής του.

61) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Βαρέως Αναπή-
ρων Πολέµου 1040 - 41 και εντεύθεν ζητεί να γίνει έλεγχος για
την εφαρµογή της γνωµοδότησης του Νοµικού Συµβουλίου του
Κράτους που αφορά στην απόδοση εισφορών στα Σωµατεία από
την Εθνική Συνοµοσπονδία Αναπήρων και Θυµάτων Πολέµου Ελ-
λάδος.

62) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Φορτη-
γών Αυτοκινητιστών Ελλάδος ∆ιεθνών Μεταφορών ζητεί τη
διαδικαστική και νοµική συνδροµή των Ελληνικών Πρεσβειών και
προξενείων στο εξωτερικό για την άµεση επίλυση των προβλη-
µάτων που αντιµετωπίζουν οι Έλληνες οδηγοί διεθνών µεταφο-
ρών.

63) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Φορτη-
γών Αυτοκινητιστών Ελλάδος ∆ιεθνών Μεταφορών ζητεί τη λήψη
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δραστικών µέτρων για την πάταξη της παράνοµης µεταφοράς
φορτίων από φορτηγά οχήµατα του εξωτερικού.

64) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Παλαµά Καρδίτσας ζητεί την
επαναλειτουργία του Υποκαταστήµατος της Εµπορικής Τράπε-
ζας στην περιοχή του.

65) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι Αγροτικοί Σύλλογοι του ∆ήµου Ταµα-
σίου Καρδίτσας ζητούν την χρηµατοδότηση των αποστραγγιστι-
κών έργων στην Κακάρα κ.λπ.

66) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Καρδίτσας ζητεί το διπλα-
σιασµό των απευθείας δροµολογίων Intercity από Καλαµπάκα
προς Θεσσαλονίκη και αντίστροφα.

67) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Πα-
ραλίας Κάτω Αλισσού Αχαΐας ζητεί την άµεση λήψη µέτρων για
την αντιµετώπιση της µόλυνσης από απόβλητα ελαιοτριβείων
στις εκβολές του Πείρου ποταµού.

68) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Θεραπευτικό Παιδαγωγικό
Κέντρο Πατρών Απροσάρµοστων Παιδιών «Η Μέριµνα» ζητεί την
άµεση δηµοσίευση του νέου Οργανισµού του κ.λπ..

69) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Παµβώτιδος Ιωαννίνων
ζητεί τη συνέχιση των εργασιών για την ολοκλήρωση του εκσυγ-
χρονισµού των αρδευτικών δικτύων των Ζωνών Α’ και Β’ του λε-
κανοπεδίου Ιωαννίνων.

70) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Πολιτικών Συνταξι-
ούχων Νοµού Ιωαννίνων ζητεί την οικονοµική αναπροσαρµογή
των συντάξεων των πολιτικών συνταξιούχων που εξήλθαν της
υπηρεσίας πριν την 31/12/1996.

71) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κισάµου Χανίων ζητεί την
ένταξη στο ΕΠ «Περιβάλλον και Αειφόρος Ανάπτυξη» της Β’
φάσης των έργων επεξεργασίας και διάθεσης των Λυµάτων Κόλ-
που Κισάµου.

72) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπηρεσιών
Νοµού Χανίων ζητεί τη στελέχωση και αναδιάρθρωση των Αστυ-
νοµικών Υπηρεσιών του Νοµού Χανίων.

73) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νιάτων Λακωνίας ζητεί την
παράταση µέχρι 31/12/2010 των υπογεγραµµένων συµβάσεων
για την αποκοµιδή των απορριµµάτων των ΟΤΑ οι οποίες έληξαν
την 31/12/2009.

74) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Φάριδος Λακωνίας ζητεί
την οικονοµική στήριξη των ελαιοπαραγωγών της περιοχής του
που οι καλλιέργειές τους καταστράφηκαν από δυσµενή καιρικά
φαινόµενα.

75) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μολάων Λακωνίας ζητεί την
έκτακτη οικονοµική ενίσχυση των ελαιοπαραγωγών της περιο-
χής του, λόγω της καρπόπτωσης από το δάκο.

76) Η Βουλευτής Χίου κ. ΕΛΠΙ∆Α ΤΣΟΥΡΗ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία η Ένωση Λειτουργών Μέσης Εκπαίδευσης Νοµού
Χίου ζητεί να επισπευθεί η εκπόνηση της µελέτης για την ανέ-
γερση του σχολικού συγκροτήµατος της Τεχνικής Επαγγελµατι-
κής Εκπαίδευσης Χίου κ.λπ..

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 229/23-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοντογιάννη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/7449/
10483/13-11-2009 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:

2118 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2120 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 255/23-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Σπηλιόπουλου Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 17/16-11-

2009 έγγραφο από την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων η ακόλουθη απάντηση:

2122 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2124 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3. Στην µε αριθµό 388/29-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αλευρά Αθανάσιου (Νάσου) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
ΤΚΕ/Φ.2/27866/16-11-2009 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερι-

κών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακό-
λουθη απάντηση:

2126 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4. Στην µε αριθµό 488/02-11-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. οικ65423/16-

11-2009 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

2128 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 260/11-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµα-
νουήλ Στρατάκη προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης, σχετικά µε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και τους
πανεπιστηµιακούς γιατρούς κ.λπ..

Το πλήρες κείµενο της επίκαιρης ερώτησης έχει ως εξής:
«Είναι γεγονός ότι όλα όσα έγιναν ή δεν έγιναν τα τελευταία

χρόνια συνέβαλαν τα µέγιστα στην υποβάθµιση του Εθνικού Συ-
στήµατος Υγείας και πολλές φορές στην ακύρωσή του στη συ-
νείδηση των πολιτών για τους οποίους υπήρξε η επαναστατική
αλλαγή και η ελπίδα στον τοµέα της ιατροφαρµακευτικής περί-
θαλψης.

Ταυτόχρονα, η έµµεση κατάργηση της πλήρους και αποκλει-
στικής απασχόλησης σε συγκεκριµένη κατηγορία επιστηµονικού
δυναµικού, αλλά και η διαφοροποίηση µεταξύ κέντρου και περι-
φέρειας έχουν οδηγήσει στην πλήρη εµπορευµατοποίηση του
συστήµατος και στην άνθηση της διαφθοράς.

Στην Κρήτη το τελευταίο διάστηµα είναι µείζον θέµα από όλα
τα µέσα επικοινωνίας η διπλή απασχόληση πανεπιστηµιακών για-
τρών στο δηµόσιο και τον ιδιωτικό τοµέα και το όλο κλίµα που
διαµορφώνεται υποβαθµίζει όχι µόνο το σύστηµα, αλλά και τη
µεγάλη πλειοψηφία των γιατρών που πιστεύουν ότι η ιατρική
είναι κατά βάση λειτούργηµα.

Επειδή το ζήτηµα αυτό έχει απασχολήσει ακόµα και τις εισαγ-
γελικές αρχές και απασχολεί τους ιατρικούς συλλόγους και την
κοινωνία στο σύνολό της, ερωτάται η κυρία Υπουργός αν προτί-
θεται να παρέµβει άµεσα για την αντιµετώπιση του όλου προ-
βλήµατος, αλλά και την επιβολή της νοµιµότητας στο χώρο της
υγείας και ιδιαίτερα στα πανεπιστηµιακά νοσοκοµεία».

Παρακαλείται η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης
κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου να απαντήσει στην ερώτηση.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Πολιτικής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και να ευ-
χηθώ σε εσάς και στους συναδέλφους καλή χρονιά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε θερµά
και καλή επιτυχία στο έργο σας.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Πολιτικής): Ευχαριστώ πολύ.

Η ερώτηση του αγαπητού συναδέλφου κ. Στρατάκη αναδει-
κνύει ένα ιδιαίτερα σοβαρό πρόβληµα. Είναι αλήθεια ότι όλα
αυτά τα οποία έχουν καταγγελθεί το τελευταίο διάστηµα στο Πα-
νεπιστηµιακό Νοσοκοµείο του Ηρακλείου δεν τιµούν καθόλου
ούτε φυσικά το Πανεπιστηµιακό Νοσοκοµείο ούτε συνολικά το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Αυτά, όπως και ο ίδιος ο συνάδελφος αναγνωρίζει, είναι συ-
µπτώµατα συγκεκριµένων πολιτικών που έχουν ασκηθεί τα τε-
λευταία χρόνια στο χώρο των δηµόσιων νοσοκοµείων, των
πανεπιστηµιακών νοσοκοµείων και του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας συνολικά, που είχαν σαν αποτέλεσµα την απαξίωση, την
υποβάθµιση, την παντελή έλλειψη εποπτείας και ελέγχου.

Και βέβαια, το κόστος είναι τεράστιο, καθώς είναι ένα κόστος
που πληρώνει πρώτα απ’ όλα ο ίδιος ο πολίτης, είναι ένα κόστος
που έχει να κάνει συνολικά µε την απαξίωση του δηµοσίου συ-
στήµατος υγείας και έχει να κάνει µε µία κακοδιοίκηση και πα-
ρατυπία, παρανοµία και κυκλώµατα που έχουν συσσωρεύσει στο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας ένα τεράστιο χρέος, το οποίο έχει πλέον
αγγίξει από το 2005 µέχρι το 2009 τα 6.200.000.000 ευρώ.

Η αλήθεια, λοιπόν, είναι ότι µόλις αυτά τα θέµατα καταγγέλ-
θηκαν και αναδείχθηκαν πέραν της εισαγγελικής παρέµβασης,
θέλω να σας ενηµερώσω, αγαπητέ συνάδελφε, ότι έχουµε δώσει
άµεση εντολή στον Γενικό Επιθεωρητή Υγείας, προκειµένου να
διενεργήσει και εκείνος συµπληρωµατική και πλήρη διερεύνηση
για όλες αυτές τις πτυχές.

Από εκεί και πέρα, γνωρίζετε ότι σύµφωνα µε το καθεστώς που
ισχύει σήµερα από το ν. 2889/2001 έχει δοθεί η δυνατότητα σε

πανεπιστηµιακούς γιατρούς που εργάζονται σε πανεπιστηµιακές
κλινικές, εργαστήρια και µονάδες να προσφέρουν τις υπηρεσίες
τους σε απογευµατινά ιατρεία νοσοκοµείων του ΕΣΥ σε χώρο
εκτός νοσοκοµείου µε δική τους πρωτοβουλία και ευθύνη. Αυτή
η δραστηριότητα έχει δοθεί µόνο για πανεπιστηµιακούς γιατρούς
νοσοκοµείων στο Λεκανοπέδιο και γι’ αυτό και εσείς ορθά ανα-
δεικνύετε αυτήν τη διάσταση που υπάρχει. Σε κάθε περίπτωση,
όµως, δεν υπάρχει αυτή η δυνατότητα και το δικαίωµα για το Πα-
νεπιστηµιακό Νοσοκοµείο του Ηρακλείου.

Άρα, µε την ευκαιρία αυτών των θλιβερών φαινοµένων, που
γνωρίζω ότι έχουν δηµιουργήσει µεγάλη αναταραχή στην τοπική
κοινωνία του Ηρακλείου και επειδή πιστεύω ότι όλοι θέλουµε να
προασπίσουµε το Πανεπιστηµιακό Νοσοκοµείο Ηρακλείου που
είναι πραγµατικά ένα πολύ σηµαντικό νοσοκοµείο όχι µόνο για
την Κρήτη, αλλά συνολικά για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, εγώ
θέλω να δώσω µε την ευκαιρία της ερώτησής σας δύο σαφή µη-
νύµατα.

Μήνυµα πρώτο: Θα είµαστε κατηγορηµατικοί, αποφασιστικοί
και αυστηροί. ∆εν θα επιτρέψουµε τέτοια φαινόµενα παρανοµίας,
παρατυπίας και ασυδοσίας. Όπου υπάρχουν θα είµαστε κάθε-
τοι. Θα παρεµβαίνουµε, θα τα διερευνούµε, θα υπάρχει παρα-
δειγµατική αντιµετώπισή τους.

Μήνυµα δεύτερο: ∆εν πρέπει –και πιστεύω ότι εδώ θα συµ-
φωνήσουµε όλοι- τέτοιου είδους φαινόµενα να σπιλώσουν και να
σκιάσουν συνολικά το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Η προσπάθειά
µας πρέπει να είναι να αναβαθµίσουµε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας
και να στηριχθούµε στη µεγάλη πλειονότητα των γιατρών, των
νοσηλευτών, όλων αυτών που είναι πρωταγωνιστές, για να µπο-
ρέσουµε να δώσουµε µια νέα πνοή στη δηµόσια υγεία στη χώρα
µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Ξενογιαννακοπούλου.
Παρακαλείται ο κ. Εµµανουήλ Στρατάκης να λάβει το λόγο, για

να αναπτύξει προφορικά την ερώτησή του και να απαντήσει στην
κυρία Υπουργό.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και εσάς, κυρία Υπουργέ, γιατί η τοποθέτησή σας

πραγµατικά δείχνει ότι έχετε την πολιτική βούληση, όπως συνο-
λικά την έχει η παράταξη που υπηρετούµε, να αντιµετωπίσετε
αυτά τα τεράστια προβλήµατα που έχουν δηµιουργηθεί.

Χαίροµαι, επίσης, για έναν άλλο λόγο: Ακριβώς αυτό το δεύ-
τερο µήνυµα που εκπέµψατε σήµερα από την τοποθέτησή σας
είναι και η δική µου ακριβώς βούληση και σκέψη, πώς δηλαδή θα
προφυλάξουµε και θα αναβαθµίσουµε συνολικά το Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας και, βεβαίως, πώς θα περιφρουρήσουµε τους πα-
νεπιστηµιακούς γιατρούς που δεν έχουν αυτή τη λαθεµένη
αντίληψη που παρουσιάζεται σε µεµονωµένες ενδεχοµένως πε-
ριπτώσεις, ώστε να διατηρήσουν το κύρος που έχουν και που
είναι πάρα πολύ υψηλό.

Επίσης, το ότι αντιµετωπίζετε µε αυστηρό και κατηγορηµατικό
τρόπο αυτά τα νοσηρά φαινόµενα, όπως πολύ καλά χαρακτηρί-
ζονται, είναι επίσης πάρα πολύ παρήγορο και πιστεύω ότι δεν
ικανοποιεί µόνο εµένα που κάνω το ερώτηµα, αλλά και το σύνολο
του ελληνικού λαού που θέλει να δει µια τέτοια εξέλιξη σε ένα τέ-
τοιο ευαίσθητο τοµέα. Είµαι σίγουρος ότι θα το κάνετε πράξη,
γιατί ασφαλώς όλους µάς λυπούν και µας θίγουν αυτά που συµ-
βαίνουν και αυτά που βλέπουν το φως της δηµοσιότητας.

Εγώ και για τη δική σας ενηµέρωση θέλω να καταθέσω στα
Πρακτικά της Βουλής έξι διαφορετικά δηµοσιεύµατα των τελευ-
ταίων ηµερών από τρεις ηµερήσιες εφηµερίδες του Ηρακλείου,
που λίγο-πολύ περιγράφουν το πρόβληµα αυτό που παρουσιά-
ζεται και ενδεχοµένως αναδεικνύουν και άλλα ζητήµατα. Όµως,
θεωρώ –και το επισηµαίνω στην ερώτησή µου- ότι πρέπει να
δούµε βασικές αρχές λειτουργίας του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας, αν όντως θέλουµε από τώρα και στο εξής να ξεπερα-
στούν τα προβλήµατα που για διάφορους λόγους, όπως εσείς
καλύτερα από εµένα ξέρετε, έχουν δηµιουργηθεί από τη µια
πλευρά, αλλά και από την άλλη να περάσουµε θετικά µηνύµατα
στον ελληνικό λαό, ότι δηλαδή το σύστηµα είναι για να τον υπη-
ρετήσει, κυρίως, και βεβαίως µε έναν αναβαθµισµένο τρόπο,
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έναν τρόπο που συνάδει στην ανθρώπινη αξιοπρέπεια.
Με αυτήν, λοιπόν, τη λογική σας ευχαριστώ ακόµη µια φορά,

κυρία Υπουργέ. Είµαι ικανοποιηµένος ότι βλέπετε µε θετικό
τρόπο την ερώτηση αυτή, γιατί, πράγµατι, δείχνει ότι έχετε το
ίδιο τουλάχιστον ενδιαφέρον –ίσως και περισσότερο- µε άλλους
που ασχολούνται µε αυτά τα θέµατα και έτσι µπορούµε να συν-
δράµουµε την προσπάθειά σας, για να έχουµε το καλύτερο δυ-
νατό αποτέλεσµα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Στρατάκης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε πολύ τον
κ. Στρατάκη.

∆εν νοµίζω ότι η κυρία Υπουργός έχει να προσθέσει κάτι.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Θα ήθελα για λίγο το λόγο, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κυρία Υπουργέ,
έχετε το λόγο.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Απλώς να διαβεβαιώσω ότι και τα επιπλέον στοιχεία του αγα-
πητού συναδέλφου θα διαβιβαστούν στο Γενικό Επιθεωρητή
Υγείας και το θέµα, όπως ήδη έχω πει, το παρακολουθούµε και
εµείς από την πλευρά µας. Τα συµπεράσµατα που θα βγάλουµε
απ’ αυτήν την υπόθεση θα µας χρησιµεύσουν στη συνολική προ-
σπάθεια, όπως και εσείς είπατε, για να δούµε τη θεσµική θωρά-
κιση του συστήµατος, πέραν της στελέχωσης, της
χρηµατοδότησης, πώς θα µπορέσει αυτό το σύστηµα να είναι
ακόµη πιο αποτελεσµατικό προς όφελος και των τοπικών κοινω-
νιών και της δηµόσιας υγείας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κυρία

Υπουργέ.
Αυτό είναι ένα παράδειγµα δηµιουργικού κοινοβουλευτικού

ελέγχου.
Η επόµενη ερώτηση για την ενότητα αυτή της συζητήσεως και

για λόγους που συντρέχουν στο πρόσωπο του κ. Οικονόµου, ο
οποίος προεδρεύει στη σχετική επιτροπή θα είναι πάλι στρεφο-
µένη προς την Υπουργό κ. Ξενογιαννακοπούλου και είναι η
πρώτη µε αριθµό 268/11-1-2010 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύ-
κλου του Βουλευτή του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Βασιλείου Οικονόµου προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αντιµετώπιση της έλλειψης ιατρικού
προσωπικού στο Κέντρο Υγείας Νέας Μάκρης κ.λπ..

Το πλήρες κείµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Οικονόµου
έχει ως εξής:

«Κατόπιν επίσκεψής µου στο Κέντρο Υγείας Νέας Μάκρης, δια-
πίστωσα ότι η κατάσταση απαιτεί πλέον την άµεση παρέµβαση
της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου καθώς µε µεγάλη δυσκο-
λία καταρτίστηκε το πρόγραµµα εφηµεριών για το µήνα Νοέµ-
βριο, ενώ από το µήνα ∆εκέµβριο είναι πλέον αδύνατη ή εντελώς
ενδεικτική η κατάρτιση προγράµµατος ικανού να εξυπηρετήσει
τις ανάγκες των κατοίκων. Τα κενά που υπάρχουν σε ιατρικό προ-
σωπικό αυξάνονται αντί να καλύπτονται αφού πέντε παθολόγοι
συνταξιοδοτήθηκαν µέσα σε ενάµισι χρόνο και έχουν αποµείνει
µόλις τέσσερις θέσεις, ενώ χρειάζονται τουλάχιστον δέκα παθο-
λόγοι, όπως προβλέπει το µη επικαιροποιηµένο οργανόγραµµα
του 1983 των επτά θέσεων!

Παράλληλα το Σισµανόγλειο Νοσοκοµείο δεν υποστηρίζει
επαρκώς τη λειτουργία του Κέντρου Υγείας, αφού δεν καλύπτει
ως οφείλει, τα κενά που παρουσιάζονται, ενώ ταυτόχρονα οι ανά-
γκες αυξάνονται ταχύτατα.

Η αγανάκτηση των κατοίκων είναι δικαιολογηµένη, καθώς µια
τεράστια γεωγραφικά περιοχή µε χιλιάδες µόνιµους κατοίκους
αλλά και πολλούς περισσότερους παραθεριστές, δεν έχει άµεση
πρόσβαση σε πρωτοβάθµιες δοµές δηµόσιας υγείας, το νοσο-
κοµείο Ανατολικής Αττικής δεν υπάρχει, παρά τις υποσχέσεις της
προηγούµενης κυβέρνησης και οι κάτοικοι αναγκάζονται να

απευθύνονται σε ιδιώτες γιατρούς ή να «µεταναστεύουν» ακόµα
και για απλές ιατρικές πράξεις.

Κατόπιν όλων αυτών και δεδοµένης της σταθερής σας δέ-
σµευσης και της καθηµερινής σας προσπάθειας να λυθούν τα
σηµαντικά προβλήµατα του ΕΣΥ που µας κληροδότησε δυστυ-
χώς η προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Ερωτάσθε:
Σκοπεύετε να στείλετε τρεις τουλάχιστον ειδικευόµενους ια-

τρούς γενικής ιατρικής για την κάλυψη των άµεσων αναγκών, να
προκηρύξετε άµεσα δύο θέσεις παθολόγων ή γενικών ιατρών και
ενός παιδιάτρου και να προβείτε στην πρόσληψη δύο τουλάχι-
στον επικουρικών ιατρών;

Σκοπεύετε να τροποποιήσετε το οργανόγραµµα του Κέντρου
Υγείας Νέας Μάκρης ώστε αυτό να ανταποκρίνεται στα νέα πλη-
θυσµιακά δεδοµένα της ευρύτερης περιοχής;»

Η κ. Ξενογιαννακοπούλου έχει το λόγο.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς θέλω να πω ότι συµµερίζοµαι τις διαπιστώσεις του

αγαπητού συναδέλφου του κ. Οικονόµου. Είναι αλήθεια ότι είναι
διαπιστώσεις που τις βλέπουµε συνολικά στα προβλήµατα υπο-
στελέχωσης και υπολειτουργίας πολλών δοµών της πρωτοβάθ-
µιας φροντίδας υγείας και των νοσοκοµείων. Και ιδιαίτερα για
την Ανατολική Αττική, που είναι µια ταχέως αναπτυσσόµενη πε-
ριοχή, µε πολύ µεγάλες ανάγκες πλέον για την υγεία, χρειάζεται
να υπάρξει ένας ειδικός σχεδιασµός για το µέλλον.

Γνωρίζετε, αγαπητέ συνάδελφε, ότι σ’ αυτές τις πρώτες εκατό
µέρες διακυβέρνησης και µε δηλώσεις σαφείς του ίδιου του
Πρωθυπουργού, γίνεται µια πολύ µεγάλη προσπάθεια, ακόµα και
στο πλαίσιο αυτής της µεγάλης οικονοµικής κρίσης που διανύ-
ουµε, η υγεία πραγµατικά να µπορέσει να στηριχτεί µε πιστώ-
σεις. Ήδη αποτυπώνεται αυτή η προσπάθεια, καθώς παραµονές
της Πρωτοχρονιάς βγήκε η µεγάλη προκήρυξη για τρεις χιλιά-
δες εκατόν τρεις θέσεις νοσηλευτών. Επίσης, µε διάταξη της
Βουλής που ψηφίστηκε στο πρώτο νοµοσχέδιο που έφερε η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ, πρόκειται να προσληφθούν χίλιοι νέοι για-
τροί, πέραν των οργανικών θέσεων που προβλέπονταν στα
νοσοκοµεία. Και φυσικά από αυτό το δυναµικό θα υπάρξει και
στελέχωση της πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας.

Όσον αφορά τα ειδικά θέµατα που θέτετε µε το ερώτηµά σας,
η δυνατότητα να πάνε οι ειδικευόµενοι γιατροί σε κέντρα υγείας,
είναι δύσκολη γιατί χρειάζεται να υπάρχει ο επιβλέπων ιατρός.
Γι’ αυτό οι ειδικευόµενοι συνήθως πηγαίνουν στα νοσοκοµεία.
Παρ’ όλα αυτά µπορούµε να βρούµε λύση µέσα από άλλες δυ-
νατότητες.

Και για να απαντήσω πιο συγκεκριµένα, όσον αφορά το ερώ-
τηµά σας για την προκήρυξη δύο θέσεων γενικής ιατρικής ή πα-
θολογίας και ενός παιδιάτρου, έχουν ήδη προκηρυχθεί στο
Σισµανόγλειο από τις 29 ∆εκεµβρίου δύο θέσεις παθολόγων ια-
τρών γενικής ιατρικής και µία παιδιάτρου. Η σχετική προκήρυξη
λήγει στις 20 του τρέχοντος µήνα.

Επίσης, το Υπουργείο Υγείας θα προκηρύξει µετά τη σύστασή
τους, δύο θέσεις γενικής ιατρικής ή παθολογίας και µία θέση ει-
δικότητας παιδιατρικής ειδικά για το Κέντρο Υγείας της Νέας
Μάκρης.

Όσον αφορά την πρόσληψη επικουρικών ιατρών είµαστε, φυ-
σικά, στην ευχάριστη θέση να πούµε ότι θα µπορούσαµε να αντα-
ποκριθούµε, εφόσον υπάρξουν οι σχετικές αιτήσεις. Άρα, είναι
ένα θέµα που θα το δούµε θετικά.

Τέλος, όσον αφορά την τροποποίηση του Οργανισµού του Κέ-
ντρου Υγείας της Νέας Μάκρης, έχουµε ήδη προωθήσει το σχε-
τικό αίτηµα στο Κεντρικό Συµβούλιο Υγειονοµικών Περιφερειών
για την προβλεπόµενη γνώµη προκειµένου να προχωρήσουµε.

Άρα, λοιπόν, όπως βλέπετε όλα τα θέµατα τα έχουµε δροµο-
λογήσει και πιστεύω ότι πολύ γρήγορα θα είµαστε σε θέση να
έχουµε ένα καλύτερο αποτέλεσµα στη λειτουργία του Κέντρου
Υγείας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κυρία

Υπουργέ.
Ο κ. Βασίλης Οικονόµου έχει το λόγο για να αναπτύξει προ-
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φορικά την ερώτησή του και να απαντήσει στην κυρία Υπουργό.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε, ήµουνα σί-

γουρος ότι από την κ. Ξενογιαννακοπούλου θα ακούσω θετικά
νέα. Και όχι µόνο εγώ, αλλά και οι χιλιάδες κάτοικοι της ευρύτε-
ρης περιοχής της Ανατολικής Αττικής στους οποίους απευθύνε-
ται το Κέντρο Υγείας. Μιλάµε για τις περιοχές Γραµµατικό,
Μαραθώνα, Νέα Μάκρη, Ραφήνα. Μιλάµε, για το καλοκαίρι, έως
και τριακόσιες χιλιάδες κατοίκους µε τους παραθεριστές.

Το θέµα είναι καινούργιο; Όχι. Εδώ, µπορώ να σας αναφέρω
δεκαέξι παρεµβάσεις µου, κυρία Υπουργέ, από το 2004 µέχρι και
τον Αύγουστο του 2009 εις την προηγούµενη κυβέρνηση, για να
κάνει κάτι για τα Κέντρα Υγείας της Ανατολικής Αττικής αγροτι-
κού τύπου. Τη µεγάλη µεταρρύθµιση την έκανε η κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ µε το οργανόγραµµα του 1983, δηλαδή, µε τον τότε πλη-
θυσµό.

Σήµερα, λοιπόν, µε τριπλασιασµένο τον πληθυσµό έχουµε
ακόµη τις ίδιες θέσεις. Το οργανόγραµµα του 1983.

Είχα ζητήσει από την προηγούµενη κυβέρνηση, επανειληµµέ-
νως, να αλλάξει το οργανόγραµµα. Τίποτα.

Τα προβλήµατα αυτά µε τις εφηµερίες και µε την έλλειψη του
προσωπικού στο Κέντρο Υγείας της Νέας Μάκρης υπάρχουν εδώ
και ένα ενάµιση χρόνο. Στον ενάµιση χρόνο συνταξιοδοτήθηκαν
πέντε ιατροί.

Χαίροµαι πάρα πολύ που σήµερα γίνεται αυτή η συζήτηση,
διότι έχει ανακύψει πρόβληµα, το οποίο πλέον είναι οξύτατο. ∆εν
µπορούν να βγουν οι εφηµερίες. Το Κέντρο Υγείας υπολειτουρ-
γεί.

Παρεδόθησαν συντρίµµια από την προηγούµενη κυβέρνηση
και στο χώρο της Υγείας. Ο κ. Αβραµόπουλος το 2007, µια εβδο-
µάδα πριν από τις εκλογές, εξήγγειλε το Νοµαρχιακό Νοσοκο-
µείο Ανατολικής Αττικής –εγώ προσωπικά έκανα έρευνα και τρεις
ερωτήσεις εις την κυβέρνηση την προηγούµενη, της Νέας ∆η-
µοκρατίας- καθώς ακόµα από τη ∆ΕΠΑΝΟΜ δεν είχαν ξεκινήσει
την µελέτη σκοπιµότητας. ∆ηλαδή, ο κ. Αβραµόπουλος µίλαγε
στον αέρα. Παραµύθια της Χαλιµάς. Και όλα αυτά για να υφαρ-
πάξουµε τον ψήφο του ελληνικού λαού.

Τίποτα στην Ανατολική Αττική για την Πρωτοβάθµια Υγεία. Τα
Κέντρα Υγείας παραµείναν αυτά που είχε φτιάξει το ΠΑΣΟΚ το
1983. Το όραµα για τα, αστικού τύπου, Κέντρα Υγείας εγκατα-
λείφτηκε από την προηγούµενη κυβέρνηση.

Χαίροµαι πάρα πολύ που βλέπω ότι µέσα σε αυτό το ελάχιστο
χρονικό διάστηµα των τριών µηνών, άµεσα ανταποκριθήκατε σε
αυτά τα θέµατα, σε αυτά τα ελάχιστα θέµατα. Τι δηλαδή; Να λει-
τουργήσει στοιχειωδώς ένα Κέντρο Υγείας. Και µε πολύ µεγάλη
ικανοποίηση βλέπω -και ευχαριστώ πάρα πολύ, κυρία Υπουργέ,
όχι εγώ, δεν είναι δική µου επιχείρηση, δικό µου θέµα το ζήτηµα,
αφορά χιλιάδες κατοίκους- ότι ανταποκριθήκατε σε αυτό το
θέµα.

Η προκήρυξη των θέσεων είναι κρίσιµη. Όσον αφορά τους επι-
κουρικούς ιατρούς, θα το δούµε. Πιστεύω ότι θα υπάρχουν αι-
τήσεις. Πρέπει να στελεχωθεί άµεσα το Κέντρο Υγείας, να µπορεί
να λειτουργήσει στοιχειωδώς. Και µετά θα εφαρµόσετε και το
πρόγραµµά σας.

Νοµίζω ότι η προκήρυξη αυτών των θέσεων ιατρικού και νο-
σηλευτικού προσωπικού για το 2010 είναι κρίσιµης σηµασίας.
Εγώ, το έχω ξαναπεί και από το Βήµα, κύριε Πρόεδρε: Να µην
προσληφθεί κανείς άλλος στο δηµόσιο τοµέα. Μόνο οι γιατροί
και οι νοσηλευτές είναι το κρίσιµο. Αν χρειαστεί, δηλαδή, να πε-
ρικόψουµε από αλλού, να περικόψουµε για να κάνουµε αυτές τις
προσλήψεις.

Χαίροµαι πάρα πολύ για την άµεση και ουσιαστική ανταπό-
κρισή της κυρίας Υπουργού –και συγχαρητήρια- στο αίτηµα του
λαού της Ανατολικής Αττικής.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Οικονόµου.
Η κυρία Υπουργός έχει το λόγο.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Πολιτικής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητέ συνάδελφε, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι αυτή η

προσπάθεια είναι συνεχής. Και όπως κι εσείς είπατε, αυτό είναι

το κλίµα και η προτεραιότητα της Κυβέρνησης. ∆ηλαδή στον πο-
λύπαθο χώρο της Υγείας γίνεται προσπάθεια και για αυτές τις
νέες προσλήψεις, ακριβώς γιατί υπάρχει ανάγκη να προχωρή-
σουµε σε προσλήψεις ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού.
Είναι αλήθεια ότι η Ανατολική Αττική χρειάζεται ειδικό σχεδια-
σµό.

Είµαστε ανοιχτοί να υπάρξει ένας εποικοδοµητικός διάλογος
σε αυτό το θέµα και για το ζήτηµα της ∆ΕΠΑΝΟΜ και είναι εδώ
και ο συναρµόδιος Υπουργός Υποδοµών, ο κ. ∆ηµήτρης Ρέππας.
Θα το κοιτάξουµε µε πολύ µεγάλο ενδιαφέρον, για να δούµε πώς
θα στηρίξουµε συνολικά και την προοπτική του νοσοκοµείου,
αλλά και των κέντρων υγείας της Ανατολικής Αττικής.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κυρία

Υπουργό.
Επανερχόµαστε στις επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Η δεύτερη µε αριθµό 263/11-1-2010 επίκαιρη ερώτηση της

Βουλευτού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ευγενίας Τσουµάνη-Σπέ-
ντζα προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το Εθνικό Τα-
µείο Κοινωνικής Συνοχής, την αξιοποίηση των θεσµοθετηµένων
πόρων κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος που συντρέχει
στο πρόσωπο του Υπουργού και διαγράφεται.

Πριν να περάσουµε στην επόµενη ερώτηση, θα ήθελα να κα-
ταστήσω γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολου-
θούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής, πενήντα
µαθητές και τέσσερις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 4ο Γυµνά-
σιο Νέας Ιωνίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Η επόµενη ερώτηση είναι η τρίτη µε αριθµό 265/11-1-2010 επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Αντωνίου Σκυλλάκου προς τους Υπουργούς Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε την άµεση αντιµετώπιση των προβληµά-
των από το κλείσιµο των Τεµπών κ.λπ..

Το πλήρες κείµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Σκυλλάκου
έχει ως εξής:

«Βαρύτατες είναι οι διαχρονικές ευθύνες των κυβερνήσεων
του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας για τις κατολισθήσεις στα
Τέµπη και τις τεράστιες οικονοµικές και κοινωνικές συνέπειες
που προκλήθηκαν, ευθύνες που δεν µπορούν να δικαιολογηθούν
µε την επίκληση της κακοκαιρίας.

Οι ευθύνες δεν περιορίζονται στην παράδοση-παραχώρηση
για κατασκευή, διαχείριση και ληστρική εκµετάλλευση βασικών
οδικών αξόνων σε µεγάλες ιδιωτικές εταιρείες, αλλά και στο µη
έλεγχο αν αυτές παίρνουν τα απαραίτητα µέτρα ασφαλείας. Σε
κάθε περίπτωση οι κυβερνήσεις όφειλαν να έχουν εξασφαλίσει
την οδική ασφάλεια, να έχουν στις προτεραιότητές τους την προ-
στασία του κοινωνικού συνόλου από τους φυσικούς κινδύνους.

Ευθύνες υπάρχουν και για την κατάσταση των παρακαµπτή-
ριων οδών που δεν µπορούν να «σηκώσουν» το βάρος της τερά-
στιας κυκλοφορίας και δεν αποτελούν αξιόπιστη εναλλακτική
λύση, σε περίπτωση χιονόπτωσης ή κατολισθήσεων και άλλων
ζηµιών που µπορεί από στιγµή σε στιγµή να υποστούν.

Πέρα των γενικότερων συνεπειών έχουν άµεσο πρόβληµα επι-
βίωσης δεκάδες µικρές επιχειρήσεις στην κοιλάδα των Τεµπών
και στην ευρύτερη περιοχή και οι εργαζόµενοι και αυτοαπασχο-
λούµενοι σ’ αυτές βρίσκονται µπροστά στο φάσµα της ανεργίας.
Πολλοί εργαζόµενοι της περιοχής, για να φτάσουν στη δουλειά
τους, επιβαρύνονται καθηµερινά (για ταξί και τρένο). Μεγάλη
είναι και η επιβάρυνση αγροτών, κτηνοτρόφων και καταστηµα-
ταρχών λόγω της αύξησης του κόστους µεταφοράς των προϊό-
ντων, εφοδίων και εµπορευµάτων τους.

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί ποια µέτρα έχουν προγραµµα-
τιστεί για την εξασφάλιση ασφαλούς λειτουργίας της εθνικής
οδού µέσω Τεµπών και µε βάση ποιο χρονοδιάγραµµα ενεργούν;
Ποιο σχεδιασµό έχουν για την ανάπτυξη των παρακαµπτήριων
οδών; Εάν θα εξασφαλίσουν το εισόδηµα όσων θίγονται από την
υπάρχουσα κατάσταση και αν θα ανασταλούν και για ποιο διά-
στηµα οι οφειλές τους;».

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Μ∆’ - 14 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 2131



Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων κ. ∆ηµήτριος Ρέππας, ο οποίος έχει και
το λόγο.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ευθύς εξαρχής θέλω να κάνω
σαφές ότι ο χρόνος ο οποίος θα απαιτηθεί, προκειµένου να λει-
τουργήσει και πάλι το, σήµερα, κλειστό τµήµα των Τεµπών συ-
ναρτάται απολύτως και αποκλειστικά, θα έλεγα, µε την
ετοιµότητα του παραχωρησιούχου. Σύµφωνα µε τα όσα περι-
λαµβάνει η σύµβαση, η συντήρηση, η λειτουργία, η ασφάλεια και
η εκµετάλλευση του οδικού τµήµατος και στην περιοχή των Τε-
µπών ανήκει κατ’ αρµοδιότητα αποκλειστικώς στον παραχωρη-
σιούχο, στην εταιρεία δηλαδή που έχει αναλάβει το έργο της
κατασκευής του νέου µεγάλου αυτοκινητόδροµου.

Πρέπει να πω ότι η ώρα έχει έλθει. Αναµένουµε κυριολεκτικά
από στιγµή σε στιγµή την κατάθεση της πρότασης από την
πλευρά του παραχωρησιούχου, βάσει της οποίας θα µας γνω-
στοποιεί την µεθοδολογία και το χρόνο που θα απαιτηθεί, προ-
κειµένου εργαζόµενος σε συγκεκριµένη κατεύθυνση να
ολοκληρώσει την αποκατάσταση των ζηµιών, την άρση της επι-
κινδυνότητας σε αυτή την περιοχή, ώστε να χρησιµοποιηθεί και
πάλι το οδικό δίκτυο.

Ήρθε η ώρα να περάσουµε από τις διαπιστώσεις και τις µελέ-
τες -έχουν γίνει µελέτες και θεωρώ ότι είναι επαρκείς- σε συγκε-
κριµένη πρωτοβουλία και δράση, ώστε να αποκατασταθεί και
πάλι η κυκλοφορία και σε αυτό το τµήµα που σήµερα είναι κλει-
στό.

Κατά τα άλλα, στο τµήµα αυτό είχαµε, πράγµατι, αποκολλή-
σεις βράχων λόγω των συνθηκών και όχι κατολισθήσεις, δηλαδή
µετακίνηση υπεδάφους.

Γνωρίζετε πολύ καλά ότι, επειδή αυτό το γεωλογικό φαινόµενο
είναι γνωστό από παλιά, εµείς το επισηµάναµε µε επιστολή που
έστειλε από την πρώτη στιγµή που αναλάβαµε καθήκοντα ο δια-
χειριστής του έργου για λογαριασµό του δηµοσίου, που είναι η
«ΕΓΝΑΤΙΑ Α.Ε.», προς τον παραχωρησιούχο, θέτοντάς τον ενώ-
πιον των ευθυνών του και ζητήσαµε να µεριµνήσει, ώστε να µην
διατρέχουν κίνδυνο αυτοί που χρησιµοποιούν αυτό το δίκτυο.

Σκεφθείτε ότι το βράδυ της 16ης προς τη 17η ∆εκεµβρίου, στη
01.00’ κλείσαµε το δρόµο. Την εποµένη το πρωί, στις 17 ∆εκεµ-
βρίου, στις 07.50’ έγινε το δυστύχηµα. Έπρεπε να θρηνήσουµε
θύµατα, λοιπόν, για να λάβουµε κάποια µέτρα; Και σκεφθείτε ότι,
αν δεν είχε κλείσει την παραµονή ο δρόµος, ίσως σήµερα να ήµα-
σταν σε πολύ χειρότερη κατάσταση, ίσως να είχαµε θρηνήσει µια
εκατόµβη.

Θα δείτε ότι, ενώ δεν είχε επιδειχθεί µέχρι τότε η ανάλογη επι-
µέλεια από την πλευρά του δηµοσίου, να γίνουν δηλαδή συστη-
µατικές επισηµάνσεις για την ανάγκη της άρσης της
επικινδυνότητας σε εκείνη την περιοχή, έργο το οποίο αφορά ευ-
θύνη του παραχωρησιούχου -και το τονίζω αυτό, για να είµαι
σαφής- εµείς το κάναµε συστηµατικά, εγκαίρως, µε τρόπο τέ-
τοιο, ώστε να µην υπάρχει η παραµικρή αµφιβολία για το τι
έπρεπε να γίνει σε αυτήν την περιοχή και ποιος είχε την αρµο-
διότητα να το κάνει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Είναι µεγάλο το θέµα και λίγος ο χρόνος, κύριε Πρόεδρε.
Από την πρώτη στιγµή, κύριε Σκυλλάκο, γνωρίζετε ότι και στην

Αθήνα µέσω αλλεπάλληλων συσκέψεων και στη Λάρισα σε συ-
νεργασία µε συναρµόδιους φορείς, µε τις περιφερειακές και νο-
µαρχιακές υπηρεσίες, καταστρώσαµε ένα σχέδιο µε τρεις
δρόµους που αποτελούν το εναλλακτικό δίκτυο. Κάναµε τις απα-
ραίτητες παρεµβάσεις και βελτιώσεις στο δίκτυο αυτό και µε µε-
λέτες που έγιναν από επιστηµονικούς φορείς, όπως είναι τα
επιµελητήρια, οι γεωλόγοι και οι γεωτεχνικοί, το Τεχνικό Επιµε-
λητήριο και παγκοσµίου φήµης επιστήµονες -οι οποίοι κλήθηκαν
από το Υπουργείο µας και αναµένουµε την έκθεσή τους- αλλά
βεβαίως και από τους καλύτερους ειδικούς εµπειρογνώµονες
στον κόσµο που κλήθηκαν, πράγµατι, από τον παραχωρησιούχο,
για να µελετήσουν το φαινόµενο και να προτείνουν λύσεις.

Είµαστε ακριβώς σε αυτό το σηµείο. Έχουν γίνει µελέτες από

όλους τους φορείς, αναµένουµε να διατυπώσουν τις προτάσεις
τους. Ο παραχωρησιούχος θα πρέπει το συντοµότερο δυνατόν,
τώρα, θα έλεγα, σήµερα –γιατί είναι απαραίτητο να µην καθυ-
στερήσουµε άλλο- να καταθέσει την πρότασή του, ώστε να αρ-
χίσει η θετική αντίστροφη µέτρηση. Υπολογίζουµε, εκτιµούµε ότι
από την ώρα που θα αρχίσουν οι εργασίες, εφόσον καταθέσει το
σχέδιο του ο παραχωρησιούχος, το εγκρίνει ο διαχειριστής, η
«Εγνατία Α.Ε.» και εµείς ως δηµόσιο –και αυτό θα γίνει αµέσως
σας διαβεβαιώνω- εφόσον, λοιπόν, αρχίσουν οι διαδικασίες, υπο-
λογίστε ένα µήνα για το λεγόµενο «ξεσκάρωµα», το ξεκαθάρισµα
δηλαδή των αποσαθρωµένων τµηµάτων και περίπου δυο µήνες
µετά για τις αγκυρώσεις και την τοποθέτηση των προστατευτικών
πλεγµάτων, ώστε να αποδοθεί και πάλι το τµήµα αυτό στην κυ-
κλοφορία.

Επειδή έχω υπερβεί κατά 50% το χρόνο, από ό,τι βλέπω, θα
έχω την ευκαιρία στη δευτερολογία µου να πω ορισµένα σηµεία
ακόµη τα οποία αποτελούν τα νέα δεδοµένα που θα ενσωµατώ-
σουµε, µε βάση τη γνώση και την πείρα που αποκτήσαµε από
αυτήν την κρίση, στη νέα κατάσταση όπως διαµορφώνεται, στη
νέα περίοδο, εφόσον ανοίξει και λειτουργήσει κανονικά πάλι το
οδικό δίκτυο και στο σηµείο αυτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Παρακαλείτε ο κ. Σκυλλάκος να λάβει το λόγο, προκειµένου
να αναπτύξει προφορικά την ερώτησή του και να απαντήσει στον
κύριο Υπουργό.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατάλαβα από την απάντηση ότι τις

ευθύνες τις µετατοπίζει ο κύριος Υπουργός αποκλειστικά ή κατά
κύριο λόγο στην κοινοπραξία, στην οποία παραχωρήθηκε το
έργο. Το ξέρουµε πολύ καλά. Τουλάχιστον στη Θεσσαλία η κοινή
γνώµη λέει ότι για το µεγαλύτερο κέρδος -και νοµίζω όλοι το κα-
ταλαβαίνουµε αυτό- οι ανάλογες επιχειρήσεις δεν παίρνουν τα
απαραίτητα µέτρα ασφάλειας, γιατί έτσι ελπίζουν ότι θα κερδί-
σουν περισσότερα.

Ευθύνη πρώτη. Κάνουν τη δουλειά τους αυτοί οι επιχειρηµα-
τίες µε τέτοιες συµβάσεις παραχώρησης και ληστρικής εκµε-
τάλλευσης, διότι άρχισαν να ζητούν να πληρώνουν και τα διόδια
εντός της περιοχής που παρακάµπτουν τα αυτοκίνητα, δηλαδή
εντός του Νοµού Λάρισας και της Πιερίας, µε αποτέλεσµα να
αγανακτήσει και ο κόσµος.

Το ερώτηµα είναι, τι κάνει η πολιτεία. Απ’ ό,τι κατάλαβα κάνατε
κάποιες επισηµάνσεις και απ’ ότι έγραψε και η εφηµερίδα «ΤΟ
ΠΟΝΤΙΚΙ» υπήρχε µία αλληλογραφία τούς τελευταίους µήνες µε
την εταιρεία, προσπαθώντας να τους πείτε ποιες υποχρεώσεις
έχουν. Όµως, αν είναι δυνατόν να πούµε ότι η ζηµιά έγινε µονάχα
από τις εκρήξεις και φταίει η εταιρεία. Αυτή είναι η κοινή γνώµη,
αλλά οι κίνδυνοι από την αποσάθρωση του εδάφους είναι υπό-
θεση δεκαετιών. Και ευθύνονται όλες οι προηγούµενες κυβερ-
νήσεις και η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ και ο Λαϊκός
Ορθόδοξος Συναγερµός, διότι έχουν συµφωνήσει στη σύµβαση
παραχώρησης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆ε συµφωνήσαµε, κύριε συνάδελφε.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Συµφωνήσατε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μα, δεν συµφωνήσαµε.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Και στην τροποποίηση συµφωνή-

σατε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Προχωρούµε παρα-

κάτω.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Το 2005 δεν ήσασταν στη Βουλή;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ‘Ε, δεν ήµασταν, τι να κάνουµε

τώρα;
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Ναι, αλλά έγινε τροποποίηση.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν ψηφίσαµε τη σύµβαση αυτή.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Όχι, έγινε πρόσθετη σύµβαση άλλων

170.000.000.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας παρακαλώ πολύ, να λέµε αλή-

θεια εδώ.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Εν πάση περιπτώσει.
Τώρα υπάρχει το εξής ζήτηµα. Η εταιρεία δηλώνει ότι πρόκει-

ται για αιφνίδιο ακραίο γεωλογικό φαινόµενο. Έχει βγάλει ανα-
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κοίνωση. Η εκτίµησή της θα είναι προς αυτή την κατεύθυνση.
Άρα, θα τα φορτώνει στο κράτος και θα αρχίσει µία διελκυστίνδα,
λόγω ανωτέρας βίας ή όχι λόγω ανωτέρας βίας και η διαµάχη
αυτή µπορεί να διαρκεί, να περνούν µήνες και να υπάρχει ζήτηµα.
Το ζήτηµα λοιπόν, είναι να πληρώσει η εταιρεία το κόστος, αλλά
πρέπει να αναλάβει άµεση παρέµβαση το Υπουργείο, ανεξάρ-
τητα τού τι θα κάνει η εταιρεία και να αναζητηθούν τα χρήµατα
από την εταιρεία.

Υπάρχει και το σενάριο, απ’ ό,τι πληροφορούµαστε από τους
νοµάρχες και δηµάρχους, το Σεπτέµβριο και αν θα ανοίξει ο δρό-
µος. Υπάρχει ανακοίνωση της εταιρείας. Ποια είναι η ανακοίνωση
της εταιρείας; Ότι και να κάνουµε παρεµβάσεις διορθωτικές, η
επικινδυνότητα θα µειωθεί, κατά 60%. Άρα, κατά 40% θα είναι
επικίνδυνος ο δρόµος. Ποιος θα πάρει την ευθύνη; Η εταιρεία ή
η πολιτεία, το Υπουργείο σας, η Κυβέρνηση;

Τώρα για τις παρακαµπτήριες, ας ελπίσουµε να µην χιονίσει ή
να µην υπάρξει κάποια κατολίσθηση. Γιατί τους ξέρω καλά τους
παρακαµπτήριους δρόµους. Άρα, υπάρχει και ένα ζήτηµα µελ-
λοντικό να υπάρχουν αξιόπιστες εναλλακτικές λύσεις, που ση-
µαίνει παρακαµπτήριες που να µπορούν να δεχθούν µία µεγάλη
κυκλοφορία. Υπάρχει τέτοιο ζήτηµα και υπάρχει και ζήτηµα να
δηµιουργηθεί δεύτερος εναλλακτικός δρόµος µε το σιδηρό-
δροµο για τα στενά των Τεµπών. Υπάρχουν τέτοια ζητήµατα και
χρειάζονται και εδώ χρήµατα, χρονοδιάγραµµα κ.λπ..

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω µε το εξής ζήτηµα. Καταστρέφονται δεκάδες µι-
κροί επιχειρηµατίες, αυτοαπασχολούµενοι µε την οικογένειά
τους. Θα απολυθούν οι εργαζόµενοι, δεκάδες εργαζόµενοι. Αυ-
ξάνεται το κόστος µεταφοράς αγροτικών και άλλων προϊόντων,
διότι έρχονται µέσω Κοζάνης και διπλασιάζεται ή τριπλασιάζεται
το κόστος. Εµείς βάζουµε –και είστε εκπρόσωπος της Κυβέρνη-
σης, µη µου πείτε ότι δεν είναι αρµόδιο το Υπουργείο σας, θα
οφείλατε να έχετε συνεννοηθεί µε το αρµόδιο Υπουργείο- το
εξής ζήτηµα: Θα διασφαλιστεί και πώς το εισόδηµα των εργαζο-
µένων; Θα χάσουν τα µεροκάµατα; ∆ύο µήνες, τρείς µήνες, τέσ-
σερις µήνες. Πώς θα υπάρχει οικονοµική στήριξη των
επαγγελµατιών και των αυτοαπασχολούµενων; Θα ανασταλούν
οι υποχρεώσεις τους προς το δηµόσιο, προς τις τράπεζες και
προς τις ∆ΕΚΟ για τους µήνες αυτούς που δεν δουλεύουν; Και
τέλος, θα επιδοτηθούν οι µετακινήσεις εργαζοµένων που χάνουν
το µισό µεροκάµατο για ταξί ή µε το τρένο και µε ταξί µετά και
το κόστος των µεταφορών θα επιδοτηθεί ή θα τα πληρώσει ο
αγρότης ή ο καταναλωτής; Θέλουµε απάντηση και σε αυτά τα
ζητήµατα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Σκυλλάκο.

Παρακαλείται ο κύριος Υπουργός να απαντήσει δευτερολο-
γώντας.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Είναι χρήσιµη η κριτική που ασκείται χρόνια τώρα
προς τις εκάστοτε κυβερνήσεις και είναι πραγµατικά και αυτό µία
συνεισφορά στο δηµόσιο βίο.

Εµείς, µε εντολή του ελληνικού λαού την οποία διεκδικούµε
και µας παρέχεται, θέλουµε και φιλοδοξούµε να είµαστε χρήσι-
µοι µε συγκεκριµένο έργο που παράγει αποτελέσµατα ούτως
ώστε να γίνεται καλύτερη η ζωή των πολιτών.

Το θέµα το οποίο αντιµετωπίζουµε σήµερα -και είναι ένα από
τα πολλά, γιατί από την ώρα που αναλάβαµε καθήκοντα αντιµε-
τωπίζουµε προβλήµατα και κρίσεις, τίποτε άλλο- είναι πολύ κρί-
σιµο για την εθνική οικονοµία. Σας διαβεβαιώ ότι όλοι έχουµε
συµφέρον να αποκατασταθεί η λειτουργία του δικτύου στην πε-
ριοχή των Τεµπών το συντοµότερο δυνατόν.

Υπάρχουν, όµως, δύο θέµατα τα οποία δεν πρέπει να συγχέ-
ουµε. Το ένα αφορά τα συµβατικά νοµικά ζητήµατα τα οποία
προκύπτουν για τις ευθύνες που πρέπει να αναληφθούν από εκεί-
νον που τις έχει. Τα θέµατα αυτά θα αντιµετωπιστούν στο πλαί-
σιο των όσων προβλέπονται στη συγκεκριµένη σύµβαση. Σας
λέω, µε αφορµή την ερώτησή σας, ότι, πράγµατι, υπάρχει µια
διάσταση: ∆εν συµφωνεί η «ΕΓΝΑΤΙΑ ΑΕ» που είναι ο διαχειρι-
στής, για λογαριασµό του δηµοσίου, του έργου µε τον παραχω-

ρησιούχο για τα αίτια τα οποία οδήγησαν σ’ αυτό το πρόβληµα
και στο κλείσιµο των Τεµπών. Το θέµα αυτό θα αντιµετωπιστεί
στο πλαίσιο, όπως προβλέπει η σύµβαση, µιας διαιτησίας.

Από εκεί και πέρα υπάρχουν τα θέµατα -και δεν πρέπει να
υπάρχει σύγχυση επαναλαµβάνω των δύο θεµάτων- που αφο-
ρούν την αποκατάσταση της ζηµιάς, την άρση της επικινδυνότη-
τας ώστε το συντοµότερο δυνατόν να χρησιµοποιηθεί και πάλι
το δίκτυο. Το έργο αυτό θα το κάνει ο παραχωρησιούχος και η δι-
αιτησία όταν αποφασίσει, θα χρεώσει «αναλόγως» αυτόν ο
οποίος πρέπει να πληρώσει το ανάλογο κόστος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Από εκεί και πέρα το έργο όµως πρέπει να γίνει επαναλαµβάνω
µε συγκεκριµένο σχέδιο, το οποίο αναµένουµε να κατατεθεί και
µακάρι αυτό να γίνει και σήµερα.

Έχουµε, όµως, προβλέψει από την πρώτη στιγµή µε βελτιωτι-
κές παρεµβάσεις να κάνουµε περισσότερο αξιόπιστο και ασφα-
λές το λεγόµενο εναλλακτικό δίκτυο και το γνωρίζετε, διότι είσθε
από την περιοχή. Ο δρόµος ο ανατολικός, ο παραλιακός, ο λε-
γόµενος Αγιάς - Αγιόκαµπου µέχρι το Οµόλιο που χρησιµοποιεί-
ται για τα Ι.Χ. επιβατικά, ο δρόµος από Ελασσόνα προς Κοζάνη
–ο κεντρικός λεγόµενος- για φορτηγά µεγαλύτερα των τρεισή-
µισι τόνων µε τον κλάδο από Άγιο ∆ηµήτριο προς Κατερίνη, για
φορτηγά µικρότερα των τρεισήµισι τόνων και ο δρόµος ο δυτικός
ο λεγόµενος, από Καλαµπάκα µέχρι Παναγιά, Εγνατία για βα-
ρέως τύπου φορτηγά, αποτελούν ένα δίκτυο το οποίο λειτούρ-
γησε αυτήν την περίοδο χωρίς να έχουµε –µε την ταλαιπωρία την
οποία υφίστανται αυτοί που το χρησιµοποιούν- υπέρµετρα και
µη αντιµετωπίσιµα προβλήµατα.

Από εκεί και πέρα έχουµε πάρει και άλλες πρωτοβουλίες. Το
πρώτο είναι ότι θα πρέπει επιτέλους να τοποθετηθεί και να λει-
τουργεί µόνιµα σε αυτή την περιοχή και εφόσον ξαναλειτουργή-
σει αυτό το δίκτυο, ένα σύστηµα παρατήρησης και ελέγχου και
καταγραφής των φαινοµένων που εκδηλώνονται σε εκείνη την
περιοχή στα εδάφη, γιατί πράγµατι το πρόβληµα συνεχίζει να
υπάρχει και οξύνεται κατά περιόδους, αναλόγως των συνθηκών
που επικρατούν.

∆εύτερον, αυτή την ώρα εκπρόσωποι του Υπουργείου µας, της
«ΤΡΑΙΝΟΣΕ» και του Ε∆ΙΣΥ επισκέπτονται άλλες χώρες στην Ευ-
ρώπη που διαθέτουν ανάλογα οχήµατα –πλατφόρµες θα τις
έλεγα- προκειµένου να αξιοποιήσουµε την κλειστή παλιά σιδη-
ροδροµική γραµµή, ώστε µε αυτούς τους τρόπον τινά κυλιόµε-
νους αυτοκινητόδροµους να µεταφέρουµε πολλά φορτηγά,
λεωφορεία, δεκάδες τον αριθµό, σε κάθε δροµολόγιο µε µια τέ-
τοια πλατφόρµα στη διαδροµή από τον Ευαγγελισµό µέχρι τη
Ραψάνη, παρακάµπτοντας το κλειστό τµήµα των Τεµπών, για να
συµβάλουµε έτσι στην ευκολότερη διακίνηση προϊόντων και
εµπορευµάτων.

Όλα αυτά θα αποτελέσουν στοιχεία, επαναλαµβάνω -το υπαι-
νίχθηκα και στην πρωτολογία µου- τα οποία θα παραµείνουν µό-
νιµα αργότερα ώστε να εξυπηρετεί την περιοχή. Το τοπικό δίκτυο
θα γίνει καλύτερο.

Έχουµε συγκεκριµένο σχέδιο, έχουµε κάνει ανακοινώσεις,
έχουµε αποφασίσει χρηµατοδοτήσεις ώστε να διορθωθεί το
οδικό δίκτυο το οποίο χρησιµοποιείται σήµερα ως εναλλακτικό
δίκτυο. Βεβαίως πολλά ακόµη τα οποία αυτήν την ώρα δεν
µπορώ να αναφέρω, αποτελούν στοιχεία µιας πολιτικής, που δεί-
χνει το πραγµατικό ενδιαφέρον µας για µια περιοχή και για ένα
θέµα, τα οποία έδιναν όχι απλώς την εντύπωση, αλλά δηµιουρ-
γούσαν τη βεβαιότητα, ότι είχαν εγκαταλειφθεί τα τελευταία χρό-
νια στην τύχη τους.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Η τέταρτη µε αριθµό 271/11.1.2010 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριου Ρο-
ντούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις προθέ-
σεις της Κυβέρνησης για αποζηµίωση των καταστηµαταρχών στα
Τέµπη κ.λπ., λόγω κωλύµατος που συντρέχει εις το πρόσωπο του
Υπουργού Οικονοµικών δεν συζητείται και διαγράφεται.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε…
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ, κύριε Ρο-
ντούλη, δεν συζητείται η ερώτησή σας.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι πάρα πολύ σο-
βαρό το θέµα. Νοµίζω ότι υπάρχει παρέκκλιση του Κανονισµού.
Απευθύνοµαι, όµως, στο Προεδρείο, προσωπικά σε εσάς, κύριε
Πρόεδρε. Γνωρίζω την ευαισθησία σας για τέτοιου είδους ζητή-
µατα και παρακαλώ πολύ να µου δώσετε το λόγο για ένα λεπτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν συζητείται η ερώ-
τηση, κύριε Ροντούλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ
πάρα πολύ. Περιµένει κάποιος κόσµος ο οποίος είναι αποκλει-
σµένος, ζει και βιώνει ένα ιδιότυπο καθεστώς αποκλεισµού στα
Τέµπη και δεν υπάρχει εκπρόσωπος του Υπουργείου Οικονοµι-
κών να µιλήσει για τον κόσµο αυτό. Σας παρακαλώ, κύριε Πρόε-
δρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Ροντούλη, ανα-
γνωρίζω ότι υπάρχει ένα ζήτηµα, διότι και οι οικονοµικές δια-
στάσεις του προβλήµατος, όπως τις εξέθεσε ο κ. Σκυλλάκος και
αυτές έµειναν αναπάντητες όσον αφορά τα ερωτήµατα. Εσείς
θα έχετε το λόγο µόνο για ένα λεπτό, επειδή προκύπτει αυτό το
ζήτηµα ηθικής τάξεως.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
∆εν θα µπω στην ουσία της υπόθεσης. Θέλουµε, όµως, µε

κάθε σαφήνεια, µε κάθε αυστηρότητα να καταγγείλουµε την πο-
λιτική ηγεσία του Υπουργείου Οικονοµικών. ∆ιότι η δική µας επί-
καιρη ερώτηση δεν αναφερόταν στο τεχνικό σκέλος της
υπόθεσης που αναλύθηκε από τον κ. Ρέππα, αλλά ήταν εστια-
σµένη επακριβώς στο ζήτηµα των αποζηµιώσεων και στο ζήτηµα
της διαχείρισης της επόµενης ηµέρας για το οικονοµικό µέλλον
των ανθρώπων αυτών, δηλαδή των επαγγελµατιών και των ερ-
γαζοµένων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κατανοητό.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θέσαµε ζήτηµα οικονοµικής τους

αποκατάστασης.
Καταγγέλλουµε, λοιπόν, την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου

Οικονοµικών γιατί υπεκφεύγει το κύριο ζήτηµα που έχει δηµι-
ουργηθεί στα Τέµπη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κατανοητό.
Ευχαριστούµε, κύριε Ροντούλη. Κατά παρέκκλιση δόθηκε ο

λόγος, δεν συζητείται η ερώτηση. Αλλά επειδή ήταν αυτό το ζή-
τηµα ότι ενώ συζητούµε για τα Τέµπη αµέσως προηγουµένως –
επισηµαίνω ότι ούτε η οικονοµική διάσταση απαντήθηκε λόγω
αναρµοδιότητος…

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Υπάρχει το ενιαίο της Κυβέρνησης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θεωρείται λήξαν, είναι

ανοικτό το θέµα.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Όφειλε να µας απαντήσει ενιαία ο

κύριος Υπουργός…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ναι, αλλά υπάρχουν και

οι αρµοδιότητες των Υπουργών.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πώς να απαντήσει; Η Κυβέρνηση

πρέπει να ντρέπεται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Τελειώνουµε, κύριοι συ-

νάδελφοι.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πρέπει να ντρέπονται!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ, κύριε Ρο-

ντούλη. Ευπρέπεια από εσάς και από όλους.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τον κ. Βασίλειο Κεγκέρο-

γλου, προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Πετσάλνικο, έχουµε αί-
τηση να εγκρίνει το Σώµα άδεια απουσίας του στο εξωτερικό από
14 έως 18 Ιανουαρίου 2010.

Εγκρίνει η Βουλή;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η Βουλή ενέκρινε.
Η πέµπτη µε αριθµό 266/11.1.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Παναγιώτη
Λαφαζάνη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη µείωση
των απολαβών των δηµοσίων υπαλλήλων για το 2010 κ.λπ., δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος συντρέχοντος εις το πρόσωπο του
Υπουργού και διαγράφεται.

Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Η δεύτερη µε αριθµό 258/11.1.2010 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς
τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και Οικο-
νοµικών, σχετικά µε τον καθορισµό των κατά κύριο επάγγελµα
αγροτών και του κόστους ενεργοποίησης των δικαιωµάτων κ.λπ.,
επίσης δεν συζητείται, λόγω κωλύµατος συντρέχοντος εις το
πρόσωπο του Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 264/11-1-2010 επίκαιρη ερώ-
τηση της Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Σοφίας Καλαντίδου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης, σχετικά µε την επίλυση προβληµάτων δεκάδων αλ-
λοδαπών εργαζοµένων στην εταιρεία «Ελληνικά Πετρέλαια» στην
περιοχή της Θεσσαλονίκης κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Καλαντίδου έχει ως εξής:
«Με καθεστώς ανασφάλιστης εργασίας εργάζονται δεκάδες

ξένοι από τη Λιθουανία και τη Λευκορωσία στις εγκαταστάσεις
των ΕΛΠΕ στη Θεσσαλονίκη από το Φλεβάρη του 2009. Οι εν
λόγω εργαζόµενοι απασχολούνται παράνοµα από την εταιρεία
«Αθήνα ΑΤΕ» στην κατασκευή δεξαµενών αργού χηµικού θείου
στο βιοµηχανικό συγκρότηµα των ΕΛΠΕ Θεσσαλονίκης. Τον πε-
ρασµένο Φλεβάρη η εταιρεία «Tsentroenergomontazh Open Joint
Company» από τη Λευκορωσία ανέλαβε υπεργολαβικά από την
«Αθήνα ΑΤΕ» η οποία ανέλαβε µετά από διαγωνισµό την κατα-
σκευή τεσσάρων δεξαµενών πετρελαίου.

Παρά τους συνεχείς ελέγχους και τις αποφάσεις των αρµο-
δίων οργάνων για διακοπή των εργασιών και εφαρµογή της ερ-
γατικής νοµοθεσίας, διαπιστώθηκε ότι η εταιρεία αγνοεί
επιδεικτικά τις αποφάσεις και τις συστάσεις των υπηρεσιών.

Εδώ και έντεκα µήνες εργάζονται στην κατασκευή των δεξα-
µενών ως συγκολλητές και χειριστές χωρίς τις απαιτούµενες από
το νόµο ελληνικές επαγγελµατικές άδειες και ό,τι άλλο προβλέ-
πουν οι συλλογικές συµβάσεις εργασίας (ωράριο, ασφάλιση, µι-
σθός κ.α.).

Η συγκεκριµένη κατάσταση παραπέµπει στην αντεργατική
οδηγία της ΕΕ «Μπολκενστάιν», που επιτρέπει στην εργοδοσία να
αµείβει τους εργαζόµενους µε βάση τους µισθούς και την εργα-
τική νοµοθεσία από τη χώρα προέλευσής τους και ανατρέπει τις
εργασιακές σχέσεις και καταργεί κεκτηµένα ασφαλιστικά, εργα-
σιακά και συνδικαλιστικά δικαιώµατα.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός αν θα παρέµβει για να εφαρµο-
στεί η εργατική νοµοθεσία στους δεκάδες αλλοδαπούς εργαζό-
µενους στην εταιρεία «Αθήνα ΑΤΕ» και οι εργαζόµενοι να
αµείβονται µε βάση τις συλλογικές συµβάσεις εργασίας στη
χώρα µας.

Η Κυβέρνηση εφαρµόζει στη χώρα µας την αντεργατική οδη-
γία της Ευρωπαϊκής Ένωσης «Μπολκεστάιν» που καταπατά και
καταργεί κατεκτηµένα ασφαλιστικά εργασιακά και συνδικαλι-
στικά δικαιώµατα των εργαζοµένων;».

Παρακαλείται ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης να λάβει το λόγο και να απα-
ντήσει στην ερωτώσα Βουλευτή.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Όπως ξέρετε, κι εσείς και το Σώµα, αυτή τη στιγµή συνεδριά-
ζει το Υπουργικό Συµβούλιο. Εποµένως, αυτά που ανέφερε ο κ.
Ροντούλης για τον Υπουργό Οικονοµικών, δεν έχουν καµµία
βάση γιατί όταν συζητείται το Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανά-
πτυξης στο Υπουργικό Συµβούλιο, δεν µπορεί να λείπει από τη
συνεδρίαση ο Υπουργός Οικονοµικών.

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εκτή, οπωσδήποτε, η
εξήγησή σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Πρέπει να πω ότι η Κυβέρνηση –και
απαντώ στη συνάδελφο- κάνει ό,τι µπορεί από την πρώτη στιγµή
για να ελεγχθεί η κατάσταση στους εργασιακούς χώρους, όπου,
πράγµατι, την τελευταία περίοδο υπάρχει υψηλή παραβατικό-
τητα.

Στη συγκεκριµένη περίπτωση, η οποία αναφέρεται στην ερώ-
τηση, ο τελευταίος έλεγχος έγινε στις 28 ∆εκεµβρίου, από κλι-
µάκιο του οποίου επικεφαλής ήταν ο Ειδικός Γραµµατέας του
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Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας, κ. Μιχάλης Χάλαρης, ήταν ο
∆ιευθυντής Επιθεώρησης του Υπουργείου Εργασίας, ήταν κοι-
νωνικοί και τεχνικοί επιθεωρητές της ∆ιεύθυνσης Κοινωνικής Επι-
θεώρησης Κεντρικής Μακεδονίας. Στο συγκεκριµένο επιτόπιο
έλεγχο που έγινε στα Ελληνικά Πετρέλαια, διαπιστώθηκαν πράγ-
µατι παραβιάσεις της εργατικής νοµοθεσίας και ζητήθηκαν συ-
γκεκριµένα στοιχεία από τις εταιρείες, τόσο από την εταιρεία
«Αθήνα ΑΤΕ» όσο και από τους υπεργολάβους για την κατά-
σταση του προσωπικού, για τις άδειες παραµονής, για την κάρτα
ασφάλισής τους. Ελέγχθηκαν, δηλαδή, όλες οι εταιρείες στο συ-
γκεκριµένο χώρο.

Στις 5-1-2010 ο πληρεξούσιος δικηγόρος των εταιρειών διαβί-
βασε στις υπηρεσίες του Υπουργείου µας τα ζητηθέντα στοιχεία
τα οποία κρίθηκαν ανεπερκή και συνεχίζεται ο έλεγχος. Το
Υπουργείο έχει ζητήσει επιπλέον στοιχεία για τις άδειες παρα-
µονής και εργασίας στη χώρα µας. Οι Υπηρεσίες του Υπουργείου
θα συνεχίσουν τον έλεγχο και πρέπει να πω ότι οι συγκεκριµένες
εταιρείες έχουν ελεγχθεί οκτώ φορές την τελευταία περίοδο.
Έχουν επιβληθεί κυρώσεις διακοπής εργασιών και υπήρξε επι-
βολή προστίµων.

Είναι υποχρέωσή µας και απόφασή µας και βούλησή µας να
συνεχίσουµε και να εντείνουµε τους ελέγχους σε κάθε κατεύ-
θυνση, έτσι ώστε να προστατεύσουµε τα συµφέροντα των ερ-
γαζοµένων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίασή µας, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους
του Μεγάρου της Βουλής, πενήντα τρεις µαθητές και τέσσερις
συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 4ο Γυµνάσιο της Νέας Ιωνίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Η κ. Σοφία Καλαντίδου έχει το λόγο για να αναπτύξει προφο-

ρικά την ερώτησή της και να απαντήσει στον Υπουργό.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, γνωρίζω πολύ καλά -γι’ αυτό και δεν µπαί-

νει στην ερώτηση έτσι- τους ελέγχους που έκανε το ΣΕΠΕ και το
ΚΕΠΕΚ στη Θεσσαλονίκη στο συγκεκριµένο χώρο και µε καταγ-
γελίες συνδικαλιστών, συνδικαλιστικών οργάνων κ.λπ.. Γι’ αυτό
το ιδιαίτερο βάρος της ερώτησης έµπαινε αλλού και αυτό θα
επαναφέρω.

Εµάς σαν ΚΚΕκαι αν θέλετε και το ταξικό συνδικαλιστικό κί-
νηµα της πόλης µας προβληµατίζει ότι µετά από τους ελέγχους,
έτσι όπως τους επιβεβαιώσατε κι εσείς, -κι αν θέλετε, µε τη δυ-
ναµική και τη δύναµη που έχει το ΣΕΠΕ ίσως να κατάφερνε να
κάνει πολλά περισσότερα, αλλά τέλος πάντων- και µετά από τα
απαραίτητα στοιχεία που είδα, που τα βρήκατε κι εσείς ανεπαρκή
–και το δηλώσατε- η εταιρία, τα ΕΛΠΕ εµµένουν προκλητικά. Και
λέω τα ΕΛΠΕ γιατί αυτή είναι η εταιρεία που πάµε. Τώρα έχουν
βρει τον τρόπο –κι εσείς, κύριε Κουτρουµάνη, το ξέρετε, γιατί
απ’ αυτόν τον χώρο είστε- µε εργολάβους κι υπεργολαβίες εδώ
κι εκεί και τον έλεγχο να δυσκολεύουν στους αρµόδιους φορείς,
στους αρµόδιους Οργανισµούς, αλλά και να καταπατούν την ερ-
γατική νοµοθεσία και να κερδίζουν ακόµη περισσότερο.

Η εταιρία λοιπόν µε το γνωστό επιχειρηµατικό όµιλο στη διεύ-
θυνσή της αγνοεί προκλητικά αυτές τις συστάσεις, που είναι και
συστάσεις όχι µόνο για τα εργασιακά, µισθολογικά δικαιώµατα
και την εφαρµογή συλλογικών συµβάσεων αλλά και συστάσεις
ως προς την υγιεινή και την ασφάλεια των εργαζοµένων και της
επιχείρησης.

Εµάς µας οδηγεί -γι’ αυτό κάνουµε την ερώτηση- στο συµπέ-
ρασµα ή αν θέλετε στον προβληµατισµό ότι εδώ, στη χώρα µας
εφαρµόζεται η Συνθήκη Μπολκενστάιν, η Συνθήκη δηλαδή που
κατοχυρώνει την αρχή της χώρας προέλευσης, µε συνέπεια την
ανατροπή των εργασιακών σχέσεων ή, αν θέλετε, τη µη εφαρ-
µογή της εργατικής νοµοθεσίας αλλά και ασφαλιστικών, εργα-
σιακών και συνδικαλιστικών δικαιωµάτων. Για µας αυτό που κάνει
σήµερα η εταιρεία -και θεωρούµε ότι ούτε η Κυβέρνησή σας κα-
τάφερε να επιβάλει την εφαρµογή των εργατικών νόµων, της ερ-

γατικής νοµοθεσίας- είναι να χτυπήσει ακόµη µία φορά από µια
άλλη πλευρά το µεροκάµατο και τα δικαιώµατα. Και αυτό έχει
συνέπειες για όλο το λαό της χώρας µας, συνέπειες και κοινωνι-
κές και οικονοµικές.

Εγώ είµαι υποχρεωµένη να πω αυτήν τη στιγµή ότι δικαιώνεται
το ΚΚΕ όχι µόνον επειδή καταψήφισε τη συγκεκριµένη Έκθεση
στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο αλλά και για όλη την κριτική που
έκανε, ότι δηλαδή οι τροποποιήσεις, οι τροπολογίες, όλη η φι-
λολογία που ακούστηκε στη συζήτηση αυτής της συγκεκριµένης
Οδηγίας έλεγαν ότι µπορούσαν να εξωραΐσουν την Οδηγία
Μπολκενστάιν.

Σας παρακαλώ να πάρετε υπ’ όψιν σας το πάγιο αίτηµα του
συνδικαλιστικού κινήµατος που είναι η ίση αµοιβή για ίση δου-
λειά, η ισότιµη αντιµετώπιση όλων των εργαζοµένων.

Το ΚΚΕ υπογραµµίζει ότι η Κυβέρνησή σας, η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ οφείλει να εφαρµόσει την εργατική νοµοθεσία. Έχει την
ευθύνη γι’ αυτήν την εφαρµογή σε όλους τους χώρους δουλειάς,
για όλους τους εργαζόµενους, Έλληνες και αλλοδαπούς, ώστε
να αµείβονται όλοι βάσει των συλλογικών συµβάσεων µε ασφα-
λιστικά και συνδικαλιστικά δικαιώµατα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Καλαντίδου.
Παρακαλείται ο Υφυπουργός κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης να

απαντήσει δευτερολογώντας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Κυρία συνάδελφε, απ’ όσα ανέφερα
προκύπτει ότι έχουµε όχι µόνο την ευθύνη, αλλά και την αρµο-
διότητα να κάνουµε τον έλεγχο αυτό, συνεπώς, αυτά που ανα-
φέρατε για τη συνθήκη Μπολκενστάιν δεν έχουν εφαρµογή στη
χώρα µας. Έχουµε τη δυνατότητα να κάνουµε τους ελέγχους και
πραγµατικά αυτό κάνουµε για να διασφαλίσουµε, όπως είπατε,
τα συµφέροντα των εργαζοµένων και τις εργασιακές τους σχέ-
σεις.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι είναι σταθερή και ισχυρή η βού-
λησή µας για να ελέγχεται η τήρηση του νοµοθετικού πλαισίου
και ταυτόχρονα να ενισχυθεί έτσι ώστε να µπορέσουµε να προ-
στατεύσουµε αποτελεσµατικότερα τους εργαζόµενους σε µία
πολύ δύσκολη περίοδο. Θέλουµε, επίσης, να προστατεύσουµε
τις συνεπείς επιχειρήσεις από τον αθέµιτο ανταγωνισµό που δη-
µιουργείται από άλλες επιχειρήσεις, οι οποίες δεν πληρώνουν
τους εργαζόµενους µε βάση ό,τι προβλέπεται από τις συλλογικές
συµβάσεις εργασίας, δεν ασφαλίζουν τους εργαζόµενους και γε-
νικότερα επωφελούνται από τη µη τήρηση της νοµοθεσίας.

Για τους λόγους αυτούς ξεκινάµε από αρχές Φεβρουαρίου
ελέγχους όχι µε βάση τις καταγγελίες µόνο, αλλά προληπτικούς
ελέγχους, οι οποίοι θα γίνονται από µεικτά κλιµάκια του Σώµατος
Επιθεώρησης Εργασίας, του ΙΚΑ και των άλλων ασφαλιστικών
ταµείων για την τήρηση της εργατικής, αλλά και της ασφαλιστι-
κής νοµοθεσίας. Έχουµε διαπιστώσει, όπως και εσείς, ότι τα τε-
λευταία χρόνια υπάρχει καταστρατήγηση στους χώρους
δουλειάς της εργατικής νοµοθεσίας και υπάρχει υψηλή παρα-
βατικότητα. Αντιµετωπίζουµε βέβαια –και πρέπει να το πούµε-
προβλήµατα στη στελέχωση των µηχανισµών και στην ενεργο-
ποίησή τους, γιατί οι µηχανισµοί τα τελευταία χρόνια βρίσκονται
σε κατάσταση αδράνειας. Ωστόσο, όπως είπα, ξεκινάµε άµεσα
και θα προσπαθήσουµε, µε τις όποιες βελτιώσεις χρειάζεται το
νοµοθετικό πλαίσιο, να καταστήσουµε αποτελεσµατικούς τους
µηχανισµούς ελέγχου. Παράλληλα ξεκινήσαµε και ολοκληρώ-
σαµε µέσα σε ενάµιση µήνα τη συζήτηση µε τους κοινωνικούς
εταίρους για τις νέες ρυθµίσεις που χρειάζεται το εργασιακό νο-
µοθετικό πλαίσιο, έτσι ώστε να ενισχυθεί η προστασία των ερ-
γαζοµένων.

Σε δυο-τρεις βδοµάδες καταθέτουµε το νοµοσχέδιο στη
Βουλή και πρέπει σε κάθε περίπτωση να γίνει αντιληπτό ότι ό,τι
και να κάνουµε, όσο και να βελτιώσουµε αυτό το πλαίσιο δεν θα
είµαστε αποτελεσµατικοί αν δεν µπορούµε να το ελέγξουµε. Από
την άλλη πλευρά εκείνο που πρέπει να γίνει αντιληπτό είναι ότι κι
αυτά ακόµα τα µέτρα είναι ανεπαρκή σε µία χώρα που είναι σε
βαθιά κρίση. Εποµένως, ο σταθερός προσανατολισµός µας είναι
η έξοδος από την κρίση για να αντιµετωπιστούν και τα ανάλογα
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προβλήµατα.
Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Η τέταρτη µε αριθµό 270/11.1.2010 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ηλία Πολατίδη
προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε τα πρόστιµα στους καλλιεργητές και µεταποιητές της βιοµη-
χανικής τοµάτας του Νοµού Σερρών κ.λπ., δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος συντρέχοντος στο πρόσωπο της κυρίας Υπουρ-
γού και διαγράφεται.

Τέλος, θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 267/11.1.2010 επί-
καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Νικολάου Τσούκαλη προς τον Υπουργό Προστα-
σίας του Πολίτη, σχετικά µε τις αποκαλύψεις από τη διενέργεια
Ε∆Ε για το κύκλωµα λαθραίας διακίνησης µεταναστών από το λι-
µάνι της Πάτρας κ.λπ..

Το πλήρες κείµενο της επίκαιρης ερώτησης έχει ως εξής:
«Σάλο έχει προκαλέσει η δηµοσιοποίηση υποµνήµατος που φέ-

ρεται να σας έχει υποβάλει ο Υποναύαρχος εν αποστρατεία κ.
Φερούσης που διενήργησε την Ε∆Ε για το κύκλωµα λαθραίας
διακίνησης µεταναστών από το λιµάνι της Πάτρας. Σύµφωνα µε
το υπόµνηµα, «…η σηµερινή στρατιωτική ηγεσία του Λιµενικού
Σώµατος και η τότε πολιτική γνώριζε τις επικρατούσες συνθήκες
…και όχι µόνο δεν έπραξε τα νόµιµα, αλλά µε τις πράξεις και πα-
ραλείψεις της, όπως … τελικά διευκόλυναν το έργο τους.», όπως
επίσης ότι «… µε κάλεσε ο τότε Υπουργός και µου ζήτησε να αλ-
λάξω το πόρισµα, λέγοντας µου ότι τα έχω βρει µε τον Αρ-
χηγό…», καθώς επίσης ότι «Ο τότε Υπουργός ΕΝΑΝΠ -Εµπορικής
Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής- µε σύµφωνη γνώµη
του σηµερινού Αρχηγού Λιµενικού Σώµατος, µε διέταξαν να δια-
κόψω την έρευνα… Παρά τις επίµονες προσπάθειές µου να τους
πείσω ότι εµπλέκονται εκτός των κατηγορουµένων και άλλοι λι-
µενικοί και ότι πρέπει να συνεχίσω την έρευνα, η απόφασή τους
ήταν ήδη ειληµµένη.», ή ότι «… Η σηµερινή ηγεσία του Λιµενικού
Σώµατος προέβη σε επιλεκτική πειθαρχική τιµωρία των εµπλε-
κοµένων…».

Εάν ισχύουν όσα περιέχονται στο υπόµνηµα του κ. Φερούση,
χρήζει απαραίτητης διευκρίνισης η πρόσφατη απάντησή σας σε
σχετική ερώτησή µας (105/20-10-09) στην οποία απουσιάζει ανα-
φορά στο πιο πάνω υπόµνηµα.

∆εδοµένης της σηµασίας της υπόθεσης και ότι απασχολεί
µέχρι και σήµερα τις δικαστικές αρχές της Πάτρας, ερωτάται ο
κύριος Υπουργός:

- Σας έχει υποβληθεί το υπόµνηµα από τον Υποναύαρχο εν
αποστρατεία κ. Φερούση και αν ναι, πώς αξιολογείτε το περιε-
χόµενό του και σε ποιες ενέργειες έχετε ή προτίθεστε να προ-
βείτε, προκειµένου να διερευνηθούν οι σοβαρότατες αναφορές
που περιέχονται σ’ αυτό;».

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Προστασίας του
Πολίτη κ. Σπυρίδων Βούγιας, ο οποίος έχει το λόγο.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε και «Καλή Χρονιά» σε όλους.

∆ιάβασα αρκετές φορές το κείµενο της ερώτησης που και
εσείς, κύριε Πρόεδρε, µε σχετική δυσκολία, παρά τη ρητορική
ικανότητα που σας διακρίνει, αναγνώσατε, και δεν µπορούσα να
το καταλάβω, εξαιτίας της συγκεχυµένης διατύπωσης, που ανα-
φερόταν στο παρόν αλλά και στο παρελθόν, εντός και εκτός ει-
σαγωγικών σε µια αναφορά ενός απόστρατου σήµερα
Υποναυάρχου που απασχόλησε πέρυσι και πρόπερσι την κοινή
γνώµη στη χώρα µας και ειδικά την Πάτρα, εκλογική περιφέρεια
του ερωτώντος Βουλευτού, του κ. Τσούκαλη.

Υποψιάζοµαι και θα ήθελα να το ακούσω στην τοποθέτηση του
κυρίου συναδέλφου, ότι εδώ επιχειρείται έµµεσα µία ταύτιση όχι
µόνο των πολιτικών που ασκούνται στα συγκεκριµένα θέµατα,
δηλαδή, της πάταξης της διαφθοράς, αλλά και της πολιτικής
απέναντι στους µετανάστες, της ιθαγένειας, του ασύλου, αλλά
και της προστασίας σε ανθρωπιστικό επίπεδο, αλλά και µία ταύ-
τιση κατηγοριών οι οποίες σήµερα διερευνώνται από αρµόδιες
δικαστικές αρχές της Πάτρας. Ταύτιση, δηλαδή, των υποθέσεων
αυτών, που εµπλέκουν πρώην αξιωµατικούς του Λιµενικού Σώ-

µατος, αλλά και πολιτικά πρόσωπα της προηγούµενης κυβέρνη-
σης, µε τη σηµερινή πολιτική ηγεσία του Υπουργείου, και τη ση-
µερινή φυσική ηγεσία του Λιµενικού Σώµατος.

Αυτά, λοιπόν, τα εντός και εκτός εισαγωγικών δεν έχουν καµ-
µία σχέση µε το σήµερα. Η τότε πολιτική ηγεσία, βεβαίως, είναι
η πολιτική ηγεσία της Νέας ∆ηµοκρατίας, της οποίας η πιθανή
εµπλοκή ερευνάται από τις δικαστικές αρχές στην υπόθεση που
καταγγέλλετε και ο «σηµερινός Αρχηγός» τον οποίον αναφέρετε
εδώ, δεν είναι ο σηµερινός Αρχηγός του Λιµενικού Σώµατος,
αλλά ο παραιτηθείς πρώην Αρχηγός του Λιµενικού Σώµατος, ο
οποίος βρίσκεται σήµερα σε αποστρατεία.

Λυπάµαι γι’ αυτήν την ταύτιση που ίσως άθελά σας επιχειρείτε,
αλλά πρέπει να σας πω ότι η προσπάθειά σας αυτή είναι άδικη
γιατί δεν αφορά σε καµµία περίπτωση τη σηµερινή Κυβέρνηση,
η οποία δεν είχε τίποτε άλλο να κάνει από το να µεταβιβάσει τα
έγγραφα της αναφοράς του κ. Φερούση στην οποία αναφέρε-
στε, σε µια δικαστική υπόθεση η οποία διερευνάται αυτήν τη
στιγµή από την Εισαγγελέα της Πάτρας µε την οποία ο ίδιος ο
απόστρατος Υποναύαρχος Φερούσης αναφέρει πως είχε µια
πάρα πολύ καλή και αγαστή συνεργασία.

∆ιαβιβάστηκαν, εποµένως αρµοδίως τα έγγραφα αυτά από τον
Υπουργό. Στην προηγούµενη επίκαιρη ερώτησή σας δεν υπήρχε
ακόµη κατάθεση της συγκεκριµένης αναφοράς στο Υπουργείο.
Την υποβάλατε στις 20 Οκτωβρίου, ενώ η αναφορά κατατέθηκε
στο Υπουργείο στις 23 Οκτωβρίου και όπως είπα, έχει διαβιβα-
στεί αρµοδίως στην Εισαγγελία Πατρών, στο Ναυτοδικείο Πα-
τρών και επιπλέον, στο Γραφείο Εσωτερικών Υποθέσεων του
Λιµενικού Σώµατος.

Παρακολουθούµε µε προσοχή και µεγάλο ενδιαφέρον και πε-
ριµένουµε τα αποτελέσµατα αυτής της διαδικασίας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Ο συνάδελφος κ. Τσούκαλης έχει το λόγο για να αναπτύξει

προφορικά την ερώτησή του και να απαντήσει στον Υπουργό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κάθε φορά που σας υποβάλλει ο χώρος αυτός

µια οποιαδήποτε ερώτηση, εκφράζετε πάντα το παράπονό σας
ότι βάλλεται η σηµερινή Κυβέρνηση και η πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου χωρίς λόγο.

Θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι η ερώτηση δεν είναι καθό-
λου ασαφής, γιατί σκοπίµως περιλήφθηκαν αυτές οι αναφορές
εντός εισαγωγικών. Είναι προφανές ότι η Ε∆Ε η οποία έχει προη-
γηθεί ήδη από το 2008 δεν αφορά το δικό σας το Υπουργείο,
πλην όµως χρειαζόταν µια απαραίτητη διευκρίνιση στην απά-
ντηση την οποία είχατε δώσει πριν ένα µήνα, σε ερώτηση που εί-
χαµε υποβάλει ο υποφαινόµενος και ο κ. Φώτης Κουβέλης, σε
σχέση µε τα κυκλώµατα και συγκεκριµένα για το κύκλωµα του
Λιµενικού της Πάτρας.

Και επειδή είχαµε την υποψία ότι η απάντηση εν αγνοία του
Υπουργού –θα είµαι καλόπιστος- συντάχθηκε από υπηρεσιακούς
παράγοντες του Υπουργείου και πιθανόν από τη νυν ηγεσία του
Λιµενικού Σώµατος, γι’ αυτό ακριβώς θέλαµε να διερευνήσουµε,
να πληροφορηθούµε, ποιες είναι οι προθέσεις της σηµερινής πο-
λιτικής ηγεσίας. Γιατί τα στοιχεία που έχουµε στα χέρια µας δεί-
χνουν ότι το υπόµνηµα του κ. Φερούση είχε φτάσει στο
Υπουργείο πριν τη σύνταξη της απάντησης του Υπουργείου.

Επειδή είναι ένα θέµα, κύριε Υφυπουργέ, που έχει ταλαιπω-
ρήσει αφάνταστα την τοπική κοινωνία της Πάτρας -είναι γνωστή
η κατάσταση που επικρατούσε σε ολόκληρη την πόλη σχετικά µε
τους µετανάστες και τους πρόσφυγες- και επειδή όλοι υποψια-
ζόµαστε ότι όλη αυτή η κατάσταση υποδαυλιζόταν και από αδί-
στακτα κυκλώµατα που ακολουθούσαν αποτρόπαιες, απεχθείς
δραστηριότητες, για δουλεµπόρους ουσιαστικά, οι οποίοι εκµε-
ταλλεύονταν απάνθρωπα αυτούς τους ανθρώπους και επειδή το
κύκλωµα αυτό, από ό,τι φαίνεται από το υπόµνηµα Φερούση,
αφορά και στελέχη της σηµερινής ηγεσίας του Λιµενικού Σώµα-
τος, για τα οποία θέλουµε να µάθουµε ποια είναι η πρόθεση του
Υπουργείου σε σχέση µε την τότε άγνοιά τους για τη λειτουργία
του κυκλώµατος, γι’ αυτό ακριβώς σας υποβάλαµε αυτή την ερώ-
τηση.
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(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

Θα έπρεπε, λοιπόν, να απαντήσετε σχετικά µε αυτό -και περι-
µένω µε αγωνία τη δευτερολογία σας- και όχι να περιοριστείτε
απλώς στο ότι εστάλη στον εισαγγελέα ή στο Ναυτοδικείο το συ-
γκεκριµένο υπόµνηµα. Η ερώτηση απευθυνόταν στον κύριο
Υπουργό, προκειµένου να πληροφορηθούµε τι θα κάνει, όσον
αφορά την εσωτερική διαδικασία του Λιµενικού. Γνωρίζουµε
πάρα πολύ καλά για την αυτονοµία της δικαιοσύνης, τι πρέπει να
κάνει, αλλά θέλουµε να πληροφορηθούµε τι σκοπεύει να κάνει ο
κύριος Υπουργός για τις συγκεκριµένες καταγγελίες. ∆ηλαδή θα
κινηθεί ενδοϋπηρεσιακά, προκειµένου να εκκαθαρίσει αυτή την
κατάσταση ή αυτή η κατάσταση θα διαιωνίζεται, γνωρίζοντας ότι
κάποιοι από τη σηµερινή ηγεσία του Λιµενικού Σώµατος ήταν
εµπλεκόµενοι σε εκείνη την περίοδο;

Και να θυµίσω κάτι, κύριε Υπουργέ…
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-

σετε, κύριε Τσούκαλη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Τελείωσα.
Θέλω και την απάντηση σας στο εξής: ∆ύο επίλεκτα στελέχη

του Λιµενικού Σώµατος που αποστρατεύτηκαν το Φεβρουάριο,
ο τότε Λιµενάρχης Πατρών και ο κ. Φερούσης, είναι οι µόνοι οι
οποίοι φαίνεται ότι δεν ήταν υπαίτιοι, δεν είχαν εµπλακεί σε όλη
αυτή τη διαδικασία. Από όλους τους άλλους, οι οποίοι φέρονται
εµπλεκόµενοι, κανένας δεν έχει αποστρατευτεί.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υφυπουργέ,

έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Σας ευχαριστώ.
Χαίροµαι, γιατί στην τοποθέτησή σας διακρίνατε τουλάχιστον

το παρόν από το παρελθόν, σε σχέση µε τα χρονικά συµβάντα
και τα γεγονότα τα ίδια. Φαντάζοµαι πως έµµεσα στην απάντησή
σας µπορείτε να ξεχωρίσετε και διαφορετικές νοοτροπίες, δια-
φορετικές πολιτικές, διαφορετικές τοποθετήσεις απέναντι στην
αυστηρή πάταξη της διαφθοράς.

Τώρα, για τα συγκεκριµένα στοιχεία που θέτετε στην ερώτησή
σας, είναι προφανές από τις ηµεροµηνίες -20 Οκτωβρίου ήταν η
προηγούµενη κατάθεση της ερώτησής σας και 23 Οκτωβρίου,
της πρώτης παραλαβής της αναφοράς Φερούση στο Υπουργείο-

ότι ήταν αδύνατον ο Υπουργός να απαντήσει σχετικά µε αυτήν
στην προηγούµενη ερώτησή σας.

Επαναλαµβάνω ότι παρακολουθούµε µε πολύ µεγάλο ενδια-
φέρον τις ανακριτικές διαδικασίες και τα αποτελέσµατα της ποι-
νικής δίωξης που θα ασκηθεί ενδεχοµένως από την Εισαγγελία
Πατρών. ∆εν µπορούµε να παρέµβουµε. Έχουµε διαβιβάσει αµέ-
σως τις δυο αναφορές, γιατί πέρα από την αναφορά του κ. Φε-
ρούση, υπάρχει και µια άλλη αναφορά, του πρώην Λιµενάρχη
Πατρών, η οποία µας κατατέθηκε.

Είµαστε υποχρεωµένοι να περιµένουµε τα αποτελέσµατα της
διαδικασίας αυτής και θα τα αξιολογήσουµε. Πιστεύουµε πως η
δικαιοσύνη θα κάνει καλά τη δουλειά της. Επιπλέον, έχουν απο-
σταλεί και έχουν διαβιβαστεί αυτά τα έγγραφα στο Γραφείο Εσω-
τερικών Υποθέσεων του Λιµενικού Σώµατος για µια επιπλέον
γνωµάτευση.

Όµως, θέλω να σας πω πως παράλληλα µ’ όλα αυτά, αυτό που
µας ενδιαφέρει όλους, εσάς, εµάς, την πόλη, την ελληνική κοι-
νωνία, πέρα από την πάταξη της διαφθοράς, είναι η αντιµετώ-
πιση των αιτίων του προβλήµατος, µε τρόπο ώστε να µην
δηµιουργούνται προϋποθέσεις διαφθοράς και τέτοιου είδους κυ-
κλώµατα ξανά στο µέλλον.

Γι’ αυτό το λόγο, στόχος µας είναι –και τα πρώτα αποτελέ-
σµατα ήδη έχουν διαφανεί- η θωράκιση των συνόρων όχι µόνο
στην είσοδο απ’ όπου άνθρωποι διεκδικώντας ένα καλύτερο
αύριο έρχονται και περνούν από την Ελλάδα και πολλές φορές
εγκλωβίζονται εδώ, αλλά και στην έξοδο. ∆ιότι είναι κουτοπονη-
ριά να νοµίζουµε πως µπορούµε να κάνουµε τα στραβά µάτια
στη λαθραία εµπορία ανθρώπων και ενθαρρύνοντας τα κυκλώ-
µατα διαφθοράς να αφήνουµε ανεξέλεγκτη τη µετακίνησή τους
σε άλλη χώρα.

Εάν περιορίσουµε τη δυνατότητα λαθραίας εξόδου από τα λι-
µάνια της Πάτρας και της Ηγουµενίτσας και τα αεροδρόµια της
χώρας, θα µπορέσουµε να µειώσουµε το πρόβληµα, διότι αυτή
η δυσκολία δεν θα ενθαρρύνει και την είσοδο ενός παράνοµου
µετανάστη και έτσι θα καταργήσει τις προϋποθέσεις δηµιουρ-
γίας φαινοµένων διαφθοράς, τα οποία δεν επιθυµούµε να δούµε
και ελπίζουµε πως δεν θα υπάρξουν ξανά στη χώρα µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας «Ρύθµιση επιχειρηµατικών και επαγγελµατικών
οφειλών προς τα πιστωτικά ιδρύµατα, διατάξεις για την επεξερ-
γασία δεδοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς και άλλες διατά-
ξεις».

Στη χθεσινή απογευµατινή συνεδρίαση ψηφίστηκε το νοµο-
σχέδιο επί της αρχής. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν
τα άρθρα του νοµοσχεδίου ως µια ενότητα και οι τροπολογίες
επίσης ως µια ενότητα. Η συζήτηση για τις τροπολογίες θα γίνει
µετά την πρώτη συζήτηση και µετά την ψήφιση των άρθρων.

Κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω ακόµα µια διευκρίνιση.
Αφού τελειώσει η συζήτηση επί των άρθρων και η ψήφισή τους,
θα ξεκινήσει η συζήτηση για τις τροπολογίες και τότε θα πρέπει
να εγγραφείτε για τις τροπολογίες.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Αθανάσιος Πα-
παγεωργίου.

Κύριε Παπαγεωργίου, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

στη χθεσινή εξαντλητική ηµερήσια διαδικασία συζήτησης επί της
αρχής, εξαντλήθηκε κατά τη γνώµη µου το σύνολο των επιδρά-
σεων, των ωφελειών στην ελληνική κοινωνία, στους πολίτες,
στους πιστούχους από το νοµοσχέδιο που ψηφίστηκε επί της
αρχής.

Εχθές έγιναν µνείες και για τα άρθρα. Νοµίζω σήµερα ότι µε τη
συστηµατική µας παράθεση και µε την κατ’ άρθρον συζήτηση θα
φωτιστεί πλήρως το νοµοσχέδιο, για να οδηγηθούµε µετά λόγου
γνώσεως στην τελική του ψήφιση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξεκινάω µε τις παρατηρήσεις
µου για την παρουσίαση του άρθρου 1.

Στο άρθρο 1 ρυθµίζονται οι οφειλές που έληξαν, αλλά δεν κα-
ταγγέλθηκαν για δυο περίπου χρόνια από την αρχική ηµεροµη-
νία σύµβασης. ∆ηλαδή, αν σ’ ένα πενταετές δάνειο υπολείπονται
µέχρι την τελική του λήξη δυο χρόνια, σ’ αυτά τα δάνεια και σ’ αυ-
τούς τους πελάτες δίδεται δυνατότητα άλλων δυο χρόνων απο-
πληρωµής. Σ’ αυτήν τη ρύθµιση διαγράφονται οι τόκοι ποινής και
οι τόκοι ανατοκισµού. Η ρύθµιση γίνεται µε το τρέχον συµβατικό
τραπεζικό επιτόκιο και φυσικά το ύψος ανά δάνειο –εδώ έχει
κάνει µια παρέµβαση η κυρία Υπουργός- είναι 1,5 εκατοµµύριο
ευρώ ανά σύµβαση. Να θυµίσω ότι στην προηγούµενη συζήτησή
µας συζητούσαµε για 1.000.000 ευρώ ανά πιστωτικό ίδρυµα.

Στο άρθρο 1 υπάρχει και η δεύτερη κατηγορία των δανείων,
αυτά τα οποία κατηγγέλθησαν από τις τράπεζες. Σ’ αυτήν την
κατηγορία δανείων ισχύει η ρύθµιση της επταετούς διάρκειας,
όπου διαγράφονται και εδώ οι τόκοι ποινής και οι τόκοι ανατοκι-
σµού. Το επιτόκιο µε βάση το οποίο γίνεται η ρύθµιση είναι αυτό
το τρέχον επιτόκιο, το συµβατικό επιτόκιο. Και φυσικά, το ύψος
της ρύθµισης αφορά πάλι το 1,5 εκατοµµύριο. Τέλος, σ’ αυτές τις
ρυθµίσεις αυτό που λαµβάνεται υπ’ όψιν είναι οι ισχύουσες δια-
σφαλίσεις από την προηγούµενη σύναψη του δανείου.

Η δεύτερη κατηγορία δανείων -πάλι στο άρθρο 1- αφορά τα
ληξιπρόθεσµα δάνεια από 1-1-2005 και µέχρι 31-6-2007. Αυτά τα
δάνεια ρυθµίζονται µε µια προϋπόθεση και η προϋπόθεση είναι
να καταβάλει ο πιστούχος, ο πελάτης των τραπεζών, το 10% του
δανείου και φυσικά η οριστική διαγραφή του συνόλου των τόκων
ποινής και ανατοκισµού γίνεται εάν πληρωθεί το 50% του δα-
νείου. ∆ηλαδή κρατιούνται οι τόκοι σε ένα λογαριασµό και εάν
αποπληρωθεί το δάνειο, διαγράφονται ολοσχερώς.

Στο σηµείο αυτό, θα ήθελα να κάνω και κάποιες παρατηρήσεις
σ’ αυτό το άρθρο, στο πρώτο άρθρο που είναι κατά τη γνώµη
µου µαζί µε το δεύτερο τα πιο σοβαρά του νοµοσχεδίου. Οι αι-
τήσεις πρέπει να υποβληθούν µέχρι 15 Μαρτίου. Μέχρι 30 Ιου-
νίου αναστέλλονται όλοι οι πλειστηριασµοί. Σ’ αυτήν την
κατηγορία δεν υπάγονται –και από λάθος θέση ειπώθηκε- δάνεια
ή διαδικασίες factoring, οµολογιακά δάνεια ή δάνεια εγγυηµένα
από το δηµόσιο. Όµως, υπάγονται όλα τα δάνεια της κατηγορίας

του leasing. Και φυσικά, σ’ αυτήν την κατηγορία των δανείων δι-
καίωµα υπαγωγής έχουν και οι εγγυητές, όχι µόνο οι πρωτοο-
φειλέτες.

Όσον αφορά το άρθρο 2, αυτό προβλέπει ρύθµιση αλήκτων
δανείων. Αυτό αποτέλεσε –αν θυµάστε από τη χθεσινή συζήτηση-
και ένα αντικείµενο αντιπαράθεσης µε τις τράπεζες και παρατη-
ρήσεων από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Στα άληκτα δάνεια, λοιπόν, υπάρχουν τρεις προσεγγίσεις. Το
πρώτο αφορά την περίοδο χάριτος κατά ένα έτος, την πληρωµή
του 1/3 του τόκου.

Στο δεύτερο παρατείνεται για µια διετία η σύµβαση χωρίς κε-
φαλαιοποίηση των τόκων. ∆ηλαδή πληρώνονται οι τόκοι. Και
στην τρίτη κατηγορία απλά επιµηκύνεται το δάνειο για τρία πε-
ρίπου χρόνια. Είναι η προσέγγιση που γίνεται µε το νοµοσχέδιο
για την κατηγορία των άληκτων δανείων.

∆ικαιούχοι σ’ αυτήν την κατηγορία των αλήκτων δανείων είναι
µετά την τροποποίηση οι επιχειρήσεις που έχουν δάνειο µέχρι
250.000.000 ευρώ. ∆εύτερον, θα πρέπει να κρατούν βιβλία τρίτης
κατηγορίας, να έχουν µία ζηµιογόνα χρήση και φυσικά να µην
έχουν προβλήµατα µε την φορολογική και ασφαλιστική ενηµε-
ρότητα. Επίσης, υπάγονται εµπορικές επιχειρήσεις µε ακαθάρι-
στα έσοδα περίπου 2.000.000 ευρώ, οι ανοιχτοί αλληλόχρεοι
λογαριασµοί και φυσικά όσοι υπέστησαν ζηµιές µέχρι περίπου
100.000 ανά ίδρυµα και 3.000.000 στο σύνολο των τραπεζών.

Οι αιτήσεις σ’ αυτή την κατηγορία των δανείων γίνονται επί-
σης µέχρι 15 Μαρτίου. Στις συµβάσεις αυτές περιλαµβάνονται
και οι συµβάσεις ανοιχτού λογαριασµού, οι περίφηµοι αλληλό-
χρεοι λογαριασµοί, και όσα λήγουν από αυτά τα δάνεια µέχρι 30
Ιουνίου ή θα καταγγελθούν. Όσα δεν καταγγελθούν µετατρέπο-
νται σε τριετή δάνεια.

Εάν δεν αναλωθεί το όριο του ανοιχτού λογαριασµού, µπορεί
και αυτό να πάει σε ρύθµιση. Άρα λοιπόν, έχουµε και µία προ-
σέγγιση στο άρθρο 2 και για τους αλληλόχρεους λογαριασµούς
-τα ανοιχτά δάνεια, όπως λέγονται- και φυσικά και αυτά µπορούν
να ρυθµιστούν εάν δεν πληρωθούν.

Στο άρθρο 3 διαγράφονται από τα αρχεία του «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» όλα
τα δυσµενή δεδοµένα, εφόσον εξοφληθεί ή εφόσον εξοφληθεί
η οφειλή εντός δύο µηνών. Νοµίζω πως είναι µία ευεργετική διά-
ταξη για πάρα πολλούς πελάτες τραπεζών που έχουν µπει στο
«ΤΕΙΡΕΣΙΑ».

∆ίνεται αυτήν την περίοδο και µετά την εξέλιξη της διαγραφής
µπλοκ επιταγών στους πολίτες που έχουν προβλήµατα εξαιτίας
του «ΤΕΙΡΕΣΙΑ».

Στο άρθρο 4 καθορίζεται ο νέος χρόνος παραµονής στον «ΤΕΙ-
ΡΕΙΣΙΑ». Εδώ µειούνται όλοι οι χρόνοι παραµονής. Παραδείγµα-
τος χάρη, για τις επιταγές γίνεται δύο χρόνια, για τις διαταγές
πληρωµής τρία χρόνια και για κατασχέσεις τέσσερα χρόνια. Από
τις οκτώ µέρες, που ήταν στοιχείο πρόληψης για να µπει στον
«ΤΕΙΡΕΣΙΑ» µια επιταγή, πηγαίνει στις τριάντα µέρες. Οφειλές µι-
κρού ποσού δεν εµφανίζονται στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ». Ανώτατο όριο
παραµονής στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» είναι τα δέκα χρόνια από δεκαπέ-
ντε που ήταν.

Στο άρθρο 5, αν τακτοποιηθεί το δυσµενές στοιχείο, η τράπεζα
οφείλει να ενηµερώσει τον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» σε δύο µέρες αδαπάνως.

Στο άρθρο 6, προβλέπεται το δικαστήριο και εν η περιπτώσει
που προσφύγει κάποιος πελάτης να διατάξει τη µη εµφάνιση
αυτού του δυσµενούς στοιχείου στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ».

Στο άρθρο 7, µπορεί να δώσει η τράπεζα µπλοκ επιταγής µε
εγγυητή. Μέχρι τώρα δεν υπήρχε αυτή η πρόβλεψη και αντιλαµ-
βάνεστε ότι αυτό είναι σοβαρό ζήτηµα, διότι πολλοί πελάτες των
τραπεζών δυσκολεύονται να πάρουν µπλοκ επιταγών, ενώ µε την
εγγύηση παίρνουν µπλοκ επιταγών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Στο άρθρο 8, υπάρχει ένα ποινολόγιο, το οποίο έχει µειωθεί

µετά τις τροποποιήσεις της κυρίας Υπουργού. Ήταν από δέκα
χιλιάδες έως πεντακόσιες χιλιάδες. Τώρα έχει µειωθεί. ∆εν έχω,
βέβαια, γραµµένα εδώ τα νούµερα. Εν πάση περιπτώσει, υπάρ-
χει η πρόβλεψη ποινής εν η περιπτώσει οι τράπεζες δεν τηρούν
το νόµο.
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Στο άρθρο 9, ό,τι διαγράφεται από το πιστωτικό ίδρυµα εκπί-
πτει από τα ακαθάριστα έσοδα της χρήσης.

Στο άρθρο 10, αγαπητές συναδέλφισσες και αγαπητοί συνά-
δελφοι, υπάρχει η παράταση της υποβολής αιτήσεων στο ΕΣΠΑ
µέχρι 31.1.2010 µετά από απαίτηση όλων των Βουλευτών και των
επενδυτών. Φυσικά, εδώ πρέπει να πούµε ότι αυτές είναι είκοσι
δύο χιλιάδες αιτήσεις που εκκρεµούν αυτήν τη στιγµή στο ΕΣΠΑ
και πρέπει γρήγορα να αξιολογηθούν επ’ ωφελεία των επενδυ-
τών.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο τώρα έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κα-
ρασµάνης.

Σας υπενθυµίζω ότι η συζήτηση γίνεται επί των άρθρων. Αφού
ολοκληρωθεί και ψηφιστούν τα άρθρα, θα ξεκινήσει η εγγραφή
για τις τροπολογίες.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: ∆ιευκρινίστε το αυτό, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Αυτή είναι η διαδικα-

σία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ποιος το αποφάσισε, κυρία Πρό-

εδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε συνάδελφε, έχει

αποφασιστεί από τη ∆ιάσκεψη των Προέδρων. Υπάρχουν τρεις
τροπολογίες.

Ορίστε, κύριε Καρασµάνη, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θεωρώ σηµαντικό και θετικό ότι η Υπουργός κ. Κατσέλη έκανε

αποδεκτή την πρότασή µου και για τις ρυθµίσεις των ληξιπρόθε-
σµων οφειλών µετέφερε την ηµεροµηνία από 1.1.2008 στις
30.6.2007. Αναγνώρισε δηλαδή ότι, πράγµατι, µέσα στο 2007 ξε-
κίνησε η κρίση. Είχαµε την αύξηση του πληθωρισµού, εξαιτίας
της αλµατώδους αυξήσεως των τιµών του πετρελαίου, των πρώ-
των υλών και των τροφίµων.

Όµως, έχει γίνει µισή δουλειά, µισό βήµα, διότι ο διαχωρισµός
των ληξιπρόθεσµων οφειλών δηµιουργεί πρόβληµα στην αρχή
της αναλογικότητας και της ισότητας. ∆ιότι οι επιχειρήσεις που
έχουν ληξιπρόθεσµες οφειλές µετά την 1.1.2005, προκειµένου
να ενταχθούν στη ρύθµιση, πρέπει να καταβάλουν το 10% της
ληξιπρόθεσµης οφειλής σε µετρητά και προκειµένου να διαγρα-
φούν οι τόκοι υπερηµερίας και ανατοκισµού, πρέπει να καταβά-
λουν το 50% της οφειλής.

Καλύτερα να λέγατε, κύριε Υπουργέ, ότι δεν τους εντάσσουµε
στη ρύθµιση. Γιατί ποιος επιχειρηµατίας σήµερα υπό τις παρού-
σες συνθήκες µπορεί να καταβάλει µετρητά και να αποδυναµώ-
σει ακόµη περισσότερο τη θέση της επιχείρησής του και µάλιστα
σε αυτήν τη µεγάλη χρηµατοπιστωτική κρίση; Αυτό είναι ένα ερώ-
τηµα.

Το δεύτερο είναι, γιατί αυτός που παρουσίασε ληξιπρόθεσµες
οφειλές το 2006, θα πρέπει να έχει αυτήν την αντιµετώπιση. Τον
τιµωρείτε; Εάν, πραγµατικά, οι οφειλέτες αυτοί είχανε ρευστό,
δεν θα είχαν ληξιπρόθεσµες οφειλές. Συνεπώς εδώ υπάρχει ένα
πρόβληµα αδικίας σ’ αυτήν την κατηγορία των οφειλετών.

Έρχοµαι στο άρθρο 1 παράγραφος 1. Το ανώτατο όριο ρύθ-
µισης µε την καινούργια βελτιωτική ρύθµιση από 1.000.000 ευρώ
πάει στο 1.500.000 ευρώ ανά σύµβαση. Νοµίζω ότι θα πρέπει να
συµπεριληφθεί ο όρος ότι αν το ποσό υπερβαίνει το 1.500.000
ευρώ θα ρυθµιστεί από την τράπεζα στα πλαίσια της καλής συ-
νεργασίας δανειολήπτη και τράπεζας. ∆εν νοείται να υπάρχει µια
οφειλή παραδείγµατος χάρη 1.600.000 ευρώ, να ρυθµίζεται το
1.500.000 ευρώ σύµφωνα µε το άρθρο αυτό και οι 100.000 ευρώ
να φαίνονται ληξιπρόθεσµες. Πρέπει να το ξεκαθαρίσετε αυτό,
κύριε Υπουργέ.

Έρχοµαι τώρα στο άρθρο 1 παράγραφος 6. Στις διατάξεις
αυτού του άρθρου προτείνουµε να συµπεριληφθούν και οι οφει-
λές από συµβάσεις χρηµατοδοτικής µίσθωσης, leasing, µηχανο-
λογικού εξοπλισµού. ∆εν ξέρω αν στην βελτιωτική πρόταση έχετε
συµπεριλάβει και τα επαγγελµατικά µεταφορικά µέσα, καθώς και
το µηχανολογικό εξοπλισµό. Υπάρχει µια ασάφεια. Και όπως ξέ-
ρετε ο µηχανολογικός εξοπλισµός σε όλα τα επενδυτικά δάνεια

συνυπάρχει µε τα ακίνητα, αποτελεί αναπόσπαστο κοµµάτι µιας
επένδυσης και συνήθως καλύπτεται εµπράκτως από την τρά-
πεζα.

Στις επιχειρήσεις που έχουν ενταχθεί στον αναπτυξιακό νόµο
και καθυστερούν να εισπράξουν την επιχορήγηση, µε αποτέλε-
σµα να χρεώνονται µε πολλά χρηµατοοικονοµικά έξοδα στις τρά-
πεζες, προτείνουµε να διαγραφούν χωρίς να έχουν καµµία
υπαιτιότητα –ευθύνη έχει το δηµόσιο- προτείνω να διαγραφούν
οι τόκοι υπερηµερίας και ανατοκισµού και να πάψει ο εκτοκισµός,
µέχρι να εισπράξουν την επιχορήγηση.

Στο άρθρο 2 παράγραφος 2 θα πρέπει να τονιστεί ότι η ρύθ-
µιση είτε σε δάνεια είτε σε αλληλόχρεο λογαριασµό θα γίνει µε
τις υφιστάµενες εξασφαλίσεις, εγγυήσεις, πάσης φύσεως, δίχως
να ζητούν οι τράπεζες πρόσθετες εξασφαλίσεις. Και αυτό το επι-
σηµαίνω διότι οι τράπεζες συνήθως στις ρυθµίσεις ζητούν νέες
εξασφαλίσεις ή εγγράφουν πρόσθετες προσαυξήσεις στα ήδη
ενυπόθηκα δάνεια.

Στη ρύθµιση για τις ενήµερες οφειλές περίπτωση α της παρα-
γράφου 1 του άρθρου 2, η περίοδος χάριτος του ενός έτους πε-
ριορίζεται µε τη νέα ρύθµιση που εισάγετε µόνο για όσες
επιχειρήσεις µέχρι τις 15-4-2010 δεν έχουν δανείσει το 1/3 της
προβλεπόµενης συµβατικής διάρκειας. ∆ηλαδή εάν µια επιχεί-
ρηση έχει ξεπεράσει το 1/3 της συµβατικής της διάρκειας δεν
µπορεί να ρυθµίσει την οφειλή που υπολείπεται. ∆εν ξέρω εάν
ακολουθείτε την οδηγία της γνωµάτευσης της Ευρωπαϊκής Τρά-
πεζας.

Εποµένως εάν ένας οφειλέτης έχει εννεαετή διάρκεια δανείου
και βρίσκεται στα τριάµισι χρόνια εξυπηρέτησης του δανείου δεν
εντάσσεται στη ρύθµιση. Ειλικρινά διερωτόµαστε για τη σκοπι-
µότητα του συγκεκριµένου διαχωρισµού που κρίνεται άδικος και
καταστρατηγεί την αρχή της ίσης µεταχείρισης των δανειολη-
πτών. Εκτός εάν όπως είπα και το επαναλαµβάνω, ήδη έχετε
πάρει την εντολή από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα και κάνετε αυτήν
την τροποποίηση.

Μετά το αίτηµα της Ένωσης Ελληνικών Τραπεζών προκειµέ-
νου να ενταχθεί µια επιχείρηση στη ρύθµιση, θα πρέπει να προ-
σκοµίσει φορολογική και ασφαλιστική ενηµερότητα. Εδώ πολλές
µικροµεσαίες επιχειρήσεις θα αντιµετωπίσουν πρόβληµα διότι
ενδεχοµένως θα έχουν κάποιες µικρές οφειλές στο ΙΚΑ, άρα δεν
θα µπορούν να µπουν στη ρύθµιση.

Όταν µια επιχείρηση αντιµετωπίζει πρόβληµα ρευστότητας και
έχει ληξιπρόθεσµες οφειλές συνήθως έχει αδυναµία πληρωµής
εµπρόθεσµα των ασφαλιστικών εισφορών. Προτείνω, λοιπόν, να
γίνει ρύθµιση και των χρεών που δηµιουργήθηκαν προς το ΙΚΑ,
για να καταστεί η συµµετοχή τους στη ρύθµιση και να µην αναγ-
γέλλονται στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» όσο η ρύθµιση τηρείται.

Είναι πολλές οι παρατηρήσεις, αλλά βλέπω ότι ο χρόνος τρέ-
χει. Εκείνο που θα ήθελα να επαναλάβω είναι το θέµα της ρύθ-
µισης των αγροτικών δανείων και ειδικότερα για τη στήριξη της
ελληνικής κτηνοτροφίας.

Έχουµε επισηµάνει κατ’ επανάληψη και στην Επιτροπή Παρα-
γωγής Εµπορίου αλλά και χθες, ότι η ελληνική κτηνοτροφία βιώ-
νει µία από τις µεγαλύτερες κρίσεις των τελευταίων ετών. Οι
Έλληνες κτηνοτρόφοι όλων των κλάδων έχουν περιέλθει σε δεινή
θέση και σε δραµατικά αδιέξοδα, όπως και ολόκληρες περιοχές
οι οποίες αποζούν από την κτηνοτροφική διαδικασία. Η κυρία
Υπουργός έχει δεσµευτεί ότι θα φέρει µια ολοκληρωµένη πρό-
ταση. Ελπίζω σύντοµα να την καταθέσει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε µία εποχή υφέσεως, αυτό
που προέχει είναι η αποκατάσταση της εµπιστοσύνης στην
αγορά µε παροχή κινήτρων για ανάπτυξη. Συµφωνούµε µε την
κυρία Υπουργό ότι χρειάζεται αυτό το νοµοσχέδιο να συνδυα-
στεί µε την ανάπτυξη του προγράµµατος επενδύσεων, µε τη συ-
νέχιση και την ενίσχυση των χρηµατοδοτήσεων µέσω του
πετυχηµένου ΤΕΠ, µε τη συνέχιση της εφαρµογής του αναπτυ-
ξιακού νόµου που αποτελεί το πολυτιµότερο εργαλείο για περι-
φερειακή ανάπτυξη.

Εσείς, όµως, αυτόν τον επενδυτικό νόµο τον βάζετε στο ψυ-
γείο. Μεταθέσατε, βέβαια, την ηµεροµηνία αναστολής που αρχι-
κώς προέβλεπε το νοµοσχέδιο, από τις 31.12.2009 στις
30.1.2010. Κάνετε όµως µισό βήµα. Ολοκληρώστε το. ∆εν είναι

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Μ∆’ - 14 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 2139



δυνατόν να λέτε ότι είναι ο καλύτερος νόµος –το είπε η κ. Κα-
τσέλη- από τους προηγούµενους, αλλά απλώς χρειάζεται µια
βελτίωση. Είναι λόγια της κ. Κατσέλη, δεν είναι δικά µου. Αν, λοι-
πόν, είχατε σχέδιο θα είχατε και επενδυτικό νόµο από την πρώτη
µέρα.

Μέχρι να αποκτήσετε και να φτιάξετε επενδυτικό νόµο, κρα-
τείστε αυτόν τον νόµο γιατί βρισκόµαστε σε µια δύσκολη καµπή
και πρέπει να υπάρχει επενδυτικός νόµος.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδος, ο κ. Καραθανασόπουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επιτρέψτε µου να κάνω ορισµέ-
νες εκτιµήσεις. Κατ’ αρχάς εδώ εµφανίζεται ότι υπάρχει µια δια-
πάλη ανάµεσα στην Κυβέρνηση και στο χρηµατοπιστωτικό
σύστηµα, µία σύγκρουση πολιτικών και συµφερόντων. Βεβαίως
δεν υπάρχει κάτι τέτοιο. Το ίδιο το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα
αποδέχεται επί της αρχής το σχέδιο νόµου. Οι όποιες πιέσεις
που ασκεί η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, έχουν να κάνουν µε
την καλύτερη διασφάλιση των συµφερόντων των τραπεζών και
του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος και όχι γιατί η Κυβέρνηση
αµφισβητεί τη δοσµένη λειτουργία και δράση του χρηµατοπι-
στωτικού συστήµατος. Άλλωστε και ως Κυβέρνηση αλλά και ως
κόµµα το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία και όχι µόνο, έχουν δη-
µιουργήσει το θεσµικό πλαίσιο λειτουργίας του χρηµατοπιστω-
τικού συστήµατος, έχουν συµβάλει µε τη Βασιλεία Ι, µε τη
Βασιλεία ΙΙ και µε µια σειρά άλλες διατάξεις που έχουν ενσωµα-
τωθεί στην ελληνική νοµοθεσία µε τη σύµφωνη γνώµη σας. Ένα
ζήτηµα είναι αυτό.

∆εύτερο θέµα. ∆ιαπάλη, η οποία µπορεί να εκφράζεται ανά-
µεσα σε τµήµατα του κεφαλαίου είτε αυτό αφορά το χρηµατο-
πιστωτικό σύστηµα είτε αφορά άλλους κλάδους της οικονοµίας,
έχει να κάνει µε το πώς θα διασφαλιστούν καλύτερα τα συµφέ-
ροντά τους. ∆ηλαδή πώς από τα πολλά κέρδη που συσσωρεύουν
οι τράπεζες, θα πάρουν και οι υπόλοιποι κλάδοι ένα τµήµα τους,
που τα κέρδη προέρχονται από τη ληστεία των εργαζόµενων.

Άρα, είναι ζήτηµα µοιρασιάς επί της ουσίας, γιατί η πραγµα-
τική σύγκρουση δεν είναι ανάµεσα στις τράπεζες και στις επι-
χειρήσεις, γιατί και οι τράπεζες είναι επιχειρήσεις. Η πραγµατική
σύγκρουση είναι ανάµεσα στις τράπεζες, τους εργαζόµενους,
τους επαγγελµατίες, τις µικρές οικογενειακές επιχειρήσεις, τους
αυτοαπασχολούµενους και τους φτωχούς αγρότες, άµα θέλουµε
να το βάλουµε επί της ουσίας, γιατί είναι ταξική σύγκρουση. Και
σε αυτό το πλαίσιο, η Κυβέρνηση επέλεξε στρατόπεδο, όχι µόνο
µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, συνολικότερα, αλλά και µε το
συγκεκριµένο.

Και το στρατόπεδο που επιλέγει είναι η διασφάλιση των συµ-
φερόντων του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος και του κεφα-
λαίου, συνολικότερα, θυσιάζοντας την ικανοποίηση των αναγκών
των επαγγελµατιών, των αυτοαπασχολούµενων, των µικρών επι-
χειρήσεων, των φτωχών αγροτών. Έτσι είναι.

Αυτό το βλέπουµε συγκεκριµένα. Το σχέδιο το οποίο φέρνετε
είναι ψευδεπίγραφο. Γιατί; ∆ιότι αφ’ ενός διευκολύνει τις τράπε-
ζες να εισπράξουν ρευστό από ληξιπρόθεσµα δάνεια και µη εκτε-
λούµενα -άρα δηλαδή, να αντλήσουν µία ρευστότητα,
διευκολύνοντας αυτήν τη διαδικασία- και αφ’ ετέρου µε τους
όρους και τις προϋποθέσεις που έχετε βάλει ικανοποιούνται, ου-
σιαστικά, οι ανάγκες των µεγάλων και µεσαίων επιχειρήσεων.

Ενάµισι εκατοµµύριο άληκτο για κάθε σύµβαση είναι ένα τε-
ράστιο ποσό. Θα µπορούσατε να είχατε χαµηλώσει, αποφασι-
στικά, το όριο αυτό του άληκτου ληξιπρόθεσµου και του
ληξιπρόθεσµου χρέους για να είστε πολύ πιο ευεργετικοί στο τι
δίνετε στον κόσµο. Γιατί ένας επαγγελµατίας, ένας αυτοαπα-
σχολούµενος, µια µικρή επιχείρηση αποκλείεται να έχει ενάµισι
εκατοµµύριο. Αυτό δεν το έχουνε ο µπακάλης και ο µανάβης της
γειτονιάς, ο επαγγελµατίας της γειτονιάς. Τέτοια δάνεια ληξι-
πρόθεσµα έχουν επιχειρήσεις µεσαίου χαρακτήρα και µεγάλες

επιχειρήσεις.
Άρα, λοιπόν, θα µπορούσατε να είσαστε πολύ πιο γενναιόδω-

ροι διασφαλίζοντας ακριβώς τις µικρές επιχειρήσεις, τους αυτο-
απασχολούµενους. Λέγοντας, λοιπόν, «χαµηλώνουµε το όριο»,
διευρύνουµε τις διευκολύνσεις που έχουν. Για παράδειγµα, να
µην κεφαλαιοποιούνται οι τόκοι, να µην πληρώνουν τους τόκους,
να αυξηθεί η περίοδος χάριτος, όχι µόνο για το διάστηµα αυτό,
αλλά για όσο διαρκεί η κρίση. Να συµπεριληφθούν και άλλα δά-
νεια, παραδείγµατος χάρη σε επαγγελµατίες, γιατί ξέρετε πολύ
καλά ότι οι επαγγελµατίες χρησιµοποιούν, εν γνώσει των τραπε-
ζών, καταναλωτικά δάνεια και πιστωτικές κάρτες ως κεφάλαια κί-
νησης, γιατί είναι αποκλεισµένοι από τα υπόλοιπα.

Να, λοιπόν, ζητήµατα, τα οποία, πραγµατικά, θα διευκόλυναν.
Κι εσείς δεν τα αγγίζετε. Έτσι, λοιπόν, είναι πολύ ελάχιστο.

∆εύτερο ζήτηµα. Για τους αγρότες. Είναι εγκληµατικές οι δια-
τάξεις που κάνετε, γιατί αποκλείετε ετσιθελικά αυτούς που δεν
είναι κατά κύριο επάγγελµα αγρότες. Και είναι η συντριπτική
πλειοψηφία των φτωχών αγροτικών νοικοκυριών. Κι εδώ δεν λέµε
να επιβραβεύσετε κάποιον, ο οποίος έχει ως πάρεργο µία δρα-
στηριότητα αγροτική. Μιλάµε για τους αγρότες που δεν µπορούν
να ζήσουν από το χωράφι τους, που κάνουν κάποια µεροκάµατα
στην οικοδοµή ή σε ξενοδοχεία ή σε επιχειρήσεις εποχικού χα-
ρακτήρα και αυτούς τους πετάτε απέξω. Γιατί τους πετάτε
απέξω; Γιατί θέλετε να τους ξεκληρίσετε. Αυτό θέλετε να κάνετε.
Να τους ξεκληρίσετε για να µπορεί να συγκεντρωθεί η γη και η
παραγωγή σε λιγότερα χέρια και να αλλάξει ο χαρακτήρας.

Γιατί, λοιπόν, αυτό το απαράδεκτο µέτρο δεν το αλλάζετε; Να
πείτε όλοι οι αγρότες, φτωχοί, τα φτωχά αγροτικά και κτηνοτρο-
φικά νοικοκυριά να συµπεριληφθούν σ’ αυτό. Και να είναι, βε-
βαίως, πολύ πιο γενναιόδωρο. Να συµπεριλάβετε και άλλες
διατάξεις µέσα. Άτοκα δάνεια, τα οποία µπορούν να δοθούν µε
εγγύηση του δηµοσίου σ’ αυτά τα αγροτικά και κτηνοτροφικά
νοικοκυριά. Να διευκολυνθούν οι κτηνοτρόφοι για την ηλεκτρική
εγκατάσταση που χρειάζονται και η οποία είναι ένα τεράστιο κό-
στος. ∆εν λαµβάνετε καµµία πρόνοια σ’ αυτή τη διαδικασία.

Να συµπεριλάβετε ζητήµατα, τα οποία αφορούν αγρότες, οι
οποίοι εντάχθηκαν ή ήθελαν να ενταχθούν σε προγράµµατα βελ-
τίωσης, αλλά και νέων αγροτών, πήραν δάνεια, αναγκάστηκαν να
πάρουν δάνεια και δεν έχει εκταµιευθεί δεκάρα για τις επιδοτή-
σεις. Και όµως, πληρώνουν τους τόκους, τα πανωτόκια τρέχουν.
Σ’ αυτό καµµία µέριµνα.

∆εν υπάρχει καµµία µέριµνα στην παράνοµη παρακράτηση του
20% της κουτσουρεµένης επιδότησης, της µισής επιδότησης,
που δώσατε για το 2009 στους αγρότες. Η Αγροτική Τράπεζα
παρακράτησε 20%, παράνοµα, αυθαίρετα. Θα επιστραφεί αυτό;

Να, λοιπόν, ζητήµατα. Και, βέβαια, δεν θα λύσουν τα προβλή-
µατα ούτε των αγροτών, ούτε των επαγγελµατιών. Γιατί εδώ
πέρα χρειάζεται µία αντιµονοπωλιακή πολιτική για τους επαγ-
γελµατίες και τους βιοτέχνες και µία πολιτική, η οποία θα στηρί-
ζει την αγροτική παραγωγή, θα στηρίζει ελάχιστες εγγυηµένες
τιµές στον αγρότη, θα µειώνει το κόστος παραγωγής για να µπο-
ρεί να επιβιώσει. Τέτοια, όµως, πολιτική δεν υπάρχει. Πρόνοια
από τη µεριά σας δεν υπάρχει.

Αντίστοιχο ζήτηµα έχει να κάνει µε το εξής: Με την σκανδα-
λώδη διάταξη την οποία φέρατε για τις πυρόπληκτες περιοχές
και την οποία σας ζητήσαµε ή να την αποσύρετε ή να την τρο-
ποποιήσετε. Αποτελεί σκάνδαλο, πρόκληση.

Υπάρχουν φτωχά αγροτικά και κτηνοτροφικά νοικοκυριά που
δεν έχουν αποζηµιωθεί γιατί καταστράφηκαν και δεν συµπερι-
λαµβάνονται στην κοινή υπουργική απόφαση γιατί δεν έχουν τις
προϋποθέσεις. Υπάρχουν αγροτικά νοικοκυριά που πήραν πολύ
ελάχιστα από αυτά τα οποία προβλέπονταν να πάρουν και όµως
επιδοτείτε πολύ µεγάλες επιχειρήσεις που δεν έπαθαν καµµία
ζηµιά.

Και σας λέµε, βάλτε όριο, όχι ανεξαρτήτως µεγέθους, έως
250.000 ευρώ ετήσιο τζίρο, για να διευκολυνθεί ο επαγγελµατίας
που δραστηριοποιείται στις πυρόπληκτες περιοχές. Οι µεγάλοι,
το µονοπωλιακό συγκρότηµα που επιδοτείται, παράδειγµα, µε τη
συγκεκριµένη διάταξη, δεν έχει καµµία ανάγκη. Κέρδη έχει, επε-
κτείνει τη δράση του, αυξάνει το τζίρο του. Γιατί αυτός να επι-
δοτηθεί και να µην ενισχύσετε τον αγρότη τον πυρόπληκτο, που
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δεν τον έχετε ενισχύσει;
Αυτό όχι µόνο µε δικιά σας ευθύνη, αλλά και µε της προηγού-

µενης, βεβαίως, κυβέρνησης. Αλλά υπάρχει µια συνέχεια εδώ
πέρα. Και δεν λαµβάνετε καµµία µέριµνα. ∆ιορθώστε αυτήν τη
σκανδαλώδη, απαράδεκτη διάταξη.

Και τέλος, για τον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ», το ζήτηµα είναι τι σκοπούς εξυ-
πηρετεί. Τα κριτήρια λειτουργίας του «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» είναι να δια-
σφαλίσει την απρόσκοπτη λειτουργία των τραπεζών, του
χρηµατοπιστωτικού συστήµατος. ∆ηλαδή, ικανοποιεί τις ανάγκες
του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος.

Αν, λοιπόν, βάζεις τις ανάγκες αυτές µπροστά, υπηρετείς
αυτές τις ανάγκες, τότε βεβαίως και η µορφή του «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» θα
είναι ανώνυµη επιχείρηση στα χέρια του χρηµατοπιστωτικού συ-
στήµατος και θα ελέγχεται από αυτό. Αλλά αν βάζεις ότι εγώ
θέλω να ικανοποιήσω τις ανάγκες της λαϊκής οικογένειας, του
λαϊκού νοικοκυριού, της µικρής επιχείρησης, τότε έχεις άλλα κρι-
τήρια λειτουργίας και άλλη µορφή.

Γιατί το να αυξάνεται το όριο από τα 500 στα 1000 ευρώ, ε,
είναι σταγόνα στον ωκεανό, να µε συµπαθάτε πάρα πολύ. Αν κά-
ποιος έχει χρέος 1000 ευρώ γράφεται στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ», χωρίς
κριτήρια, χωρίς τίποτα. ∆εν ξέρω αν αυτό σηµαίνει κάποια διευ-
κόλυνση επί της ουσίας, πολύ µικρή, ελάχιστη. Γιατί δεν θέλετε
να αµφισβητήσετε ακριβώς τους όρους και τις προϋποθέσεις και
τους σκοπούς λειτουργίας του «ΤΕΙΡΕΣΙΑ».

Απ’ αυτήν την άποψη δεν µπορούµε ως Κοµµουνιστικό Κόµµα
να ψηφίσουµε τις συγκεκριµένες διατάξεις των άρθρων που πε-
ριλαµβάνονται στο παρόν σχέδιο νόµου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοι-

νώσω ότι έχει έρθει στο Προεδρείο επιστολή του Πρωθυπουργού
κ. Γεωργίου Ανδρέα Παπανδρέου προς τον Πρόεδρο της Βου-
λής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο µε θέµα «Κυβερνητική µεταβολή».

Η επιστολή έχει ως εξής:
«Κύριε Πρόεδρε,
Έχουµε την τιµή να παρακαλέσουµε όπως ανακοινώσετε στο

Σώµα ότι:
Α) µε το 3 Προεδρικό ∆ιάταγµα, που δηµοσιεύθηκε στο ΦΕΚ

2/11-1-2010 (τ. Α’), έγινε αποδεκτή η παραίτηση που υπέβαλε ο
Κωνσταντίνος Ρόβλιας του Χρήστου από τη θέση του Υφυπουρ-
γού Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνη-
σης και απαλλάχθηκε από τα καθήκοντά του και

Β) µε το 4 Προεδρικό ∆ιάταγµα, που δηµοσιεύθηκε στο ΦΕΚ
2/11-1-2010 (τ. Α’), διορίστηκε ο Γεώργιος Ντόλιος του Πασχάλη
ως Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης».

Η ανωτέρω επιστολή θα καταχωριστεί στα Πρακτικά της ση-
µερινής συνεδρίασης.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Επίσης, σας ενηµε-
ρώνω ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνε-
δρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής, δέκα οκτώ µαθητές και δύο συνοδοί- κα-
θηγητές από το Ιταλικό Σχολείο Αθήνας.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο ειδικός αγορητής του ΛΑΟΣ κ. Αστέριος
Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, επιτρέψτε µου να σας ενηµερώσω για κάτι

πάρα πολύ σοβαρό. Πριν από ένα µήνα περίπου γνωρίζετε πολύ
καλά ότι είχαµε µια φονική κατολίσθηση στα Τέµπη, µε τροµα-
κτικές, δυσµενείς επιπτώσεις στην ελληνική οικονοµία στο σύ-
νολό της, αλλά και τροµακτικές οικονοµικές επιπτώσεις στους
επαγγελµατίες όχι µόνο της κοιλάδας των Τεµπών, αλλά και της
παραλιακής ζώνης και της ευρύτερης περιοχής.

Ως Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός, λοιπόν, υποβάλαµε µία
επίκαιρη ερώτηση σήµερα, σχετικά µε αποζηµιώσεις στους επαγ-
γελµατίες της περιοχής, σχετικά µ’ ένα σχέδιο που θα έχει να
κάνει µε την επιβίωση των ανθρώπων αυτών, που πρέπει να γίνει
από την πλευρά της Κυβέρνησης. ∆ιότι τίθεται οξύ ζήτηµα επι-
βίωσης των ανθρώπων αυτών.

Και δυστυχώς, δεν ήρθε, δηλώνοντας κώλυµα, ο Υπουργός ή
ο Υφυπουργός κ. Σαχινίδης, ο οποίο κατάγεται και από την πε-
ριοχή της Λάρισας, για να µας κάνει την τιµή όχι εµάς να µας
απαντήσει, αλλά να απαντήσει, για να ακούσουν οι άνθρωποι εκεί
στην περιοχή τι συµβαίνει και αν η πολιτεία θα αναπτύξει κάποιο
πρόγραµµα για την οικονοµική τους συνδροµή, προκειµένου να
επιβιώσουν και οι επιχειρήσεις, αλλά και για να συνεχίσουν οι ερ-
γαζόµενοι να έχουν τη δουλειά τους.

Αυτό, για εµάς, είναι ντροπή. Καταγγέλλουµε, λοιπόν, την πο-
λιτική ηγεσία του Υπουργείου Οικονοµικών, διότι δεν ήρθε σή-
µερα στην Αίθουσα να απαντήσει στην ερώτηση αυτή,
επικαλούµενη κώλυµα. Είναι προσχηµατική η επίκληση του κω-
λύµατος αυτού.

Έρχοµαι τώρα στα άρθρα του νοµοσχεδίου.
Θα υπερψηφίσουµε το άρθρο 1 του νοµοσχεδίου. Έχω, όµως,

να σας κάνω µία ερώτηση. Στο άρθρο 1 παράγραφος 1 αναφέ-
ρονται τα εξής: «Φυσικά ή νοµικά πρόσωπα, τα οποία έχουν συ-
νάψει µε τράπεζες και λοιπά πιστωτικά ιδρύµατα συµβάσεις
δανείων ή πιστώσεων για επιχειρηµατικούς, επαγγελµατικούς ή
αγροτικούς σκοπούς µπορούν να ζητήσουν από τα ιδρύµατα
αυτά την υπαγωγή στις ρυθµίσεις». Το «µπορούν να ζητήσουν» το
αλλάξατε και το κάνατε «δικαιούνται να ζητήσουν», προφανώς
για να το κάνετε ισχυρότερο. Όµως, το «δικαιούµαι να ζητήσω»
δεν σηµαίνει τίποτα. Θα πρέπει εδώ οι τράπεζες να υποχρεω-
θούν, να υπάρχει, δηλαδή, µία διατύπωση που να προκαλεί υπο-
χρέωση στις τράπεζες να ανταποκριθούν στο αίτηµα των
οφειλετών. Εσείς εδώ είδατε ότι υπάρχει πρόβληµα. Το έθεσα
και στην κυρία Υπουργό στην επιτροπή και µου είπε ότι το «µπο-
ρούν να» θα αλλάξει. Όµως, το «µπορούν να» έγινε «δικαιούνται
να ζητήσουν από τα ιδρύµατα». Ευχαριστούµε πολύ! Κι εγώ δι-
καιούµαι να ζητήσω το οτιδήποτε, η τράπεζα όµως δεν πρέπει
να υποχρεωθεί να ανταποκριθεί στο αίτηµα αυτό; Είναι µία πάρα
πολύ σηµαντική διατύπωση, από την οποία θα προκληθούν προ-
βλήµατα στο µέλλον. Και αυτό θα πρέπει να το δείτε.

Έρχοµαι στο άρθρο 1 παράγραφος 7. ∆εν υπάγονται, αγαπη-
τοί συνάδελφοι, στις διατάξεις του παρόντος άρθρου ληξιπρό-
θεσµες οφειλές από συµβάσεις πρακτορείας επιχειρηµατικών
απαιτήσεων. Εµείς ρωτάµε το εξής: Για ποιο λόγο εξαιρούνται
από τις διατάξεις του άρθρου 1 οι συµβάσεις πρακτορείας επι-
χειρηµατικών απαιτήσεων, οι οποίες είναι συχνά θυγατρικές τρα-
πεζών, και τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι σε αυτές τις εταιρείες
περιέρχεται σήµερα ένα µεγάλο µέρος της διαχείρισης οφειλών
και εποµένως έχουµε οφειλέτες µε υποχρεώσεις εκχωρηµένες
από τον πιστωτή προς αυτές τις εταιρείες. Άρα, γιατί τις εξαι-
ρείτε; Η εξαίρεση, λοιπόν, της παραγράφου 7 του άρθρου 1, για
εµάς, δεν θα πρέπει να ισχύει. Αναφέροµαι σε εταιρείες factoring,
για όσους δεν κατάλαβαν.

Έρχοµαι τώρα στο άρθρο 2, που αφορά την αποπληρωµή των

ενήµερων οφειλών. Εδώ παρατηρείται το αντίθετο φαινόµενο
από αυτό που είδαµε να γίνεται µε την κατάθεση των νοµοτεχνι-
κών βελτιώσεων που κάνατε στις 13/1. Στο άρθρο 2, λοιπόν, λέτε
το εξής: «Φυσικά ή νοµικά πρόσωπα, τα οποία έχουν συνάψει µε
τράπεζες και λοιπά πιστωτικά ιδρύµατα συµβάσεις δανείων για
επιχειρηµατικούς, επαγγελµατικούς ή αγροτικούς σκοπούς µπο-
ρούν να ζητήσουν από αυτά». Εδώ γιατί διατηρείτε τη διατύπωση
«µπορούν να ζητήσουν»; ∆εν το κάνατε «δικαιούνται». Θα το αλ-
λάξετε; Καλό θα ήταν να το αλλάξετε. Όµως, όχι πάλι να το κά-
νετε «δικαιούνται να ζητήσουν», δηλαδή πάλι η διατύπωση να
προκαλεί υποχρέωση στις τράπεζες να κινηθούν στην κατεύ-
θυνση αυτή, αφού αυτό πρόκειται για επιλογή σας. Εµείς είµαστε
αντιτιθέµενοι σε µία τέτοια εξέλιξη των πραγµάτων, αλλά του-
λάχιστον αυτά που λέτε αυτά να κάνετε, να µη δηµιουργείτε σύγ-
χυση. Εµείς το άρθρο 2 δεν θα το υπερψηφίσουµε.

Το άρθρο 3, αφορά τη γενική διαγραφή δυσµενών δεδοµένων
για εξοφληθείσες οφειλές. Το άρθρο 3 θα το υπερψηφίσουµε.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα του «ΤΕΙΡΕΣΙΑ». Θα ήθελα να σας πω
ότι εµείς έχουµε µία διαφορετική οπτική για τον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ».
Έχουµε κατ’ αρχάς µία οπτική που λέει ότι ο «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» ως όρ-
γανο ελέγχου της πιστοληπτικής ικανότητας κάποιου ή ως όρ-
γανο καταγραφής οικονοµικών δεδοµένων θα πρέπει να είναι υπό
τον έλεγχο του κράτους και για να έχει το κράτος ένα µοχλό επο-
πτείας στο τραπεζικό σύστηµα της χώρας, αλλά κυρίως, κύριε
Υφυπουργέ, για να προστατεύουµε τα προσωπικά δεδοµένα των
καταναλωτών, διότι τώρα τα οικονοµικά προσωπικά δεδοµένα
των καταναλωτών έχουν γίνει πασαρέλα και αντικείµενο εµπο-
ρίου. Άρα, λοιπόν, εµείς θα θέλαµε να είστε περισσότερο τολ-
µηροί στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ», όπως και να είστε περισσότερο τολµηροί
και στο εξής σηµείο.

Έτσι, λοιπόν, όταν κάποιος έχει µια επιταγή που οφείλει και
δεν την έχει εξοφλήσει και, πράγµατι, έχει µπει στην λίστα των
δυσµενών του «ΤΕΙΡΕΣΙΑ», την αποπληρώνει όµως, ο άνθρωπος
την εξοφλεί όµως ο άνθρωπος, γιατί θα πρέπει για δύο, τρία και
λοιπά χρόνια να συνεχίσει να παραµένει; Αυτή είναι η µεγάλη µας
διαφορά, µε εσάς όσον αφορά τον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ».

Άρα, λοιπόν, αυτό θα πρέπει να το δείτε. Πρόκειται για µια αδι-
κία που συντελείται αυτήν την στιγµή. Παραµένοντας δε στον
«ΤΕΙΡΕΣΙΑ», θα πρέπει να σας πω το εξής. Σε κάποιο σηµείο λέει
στο άρθρο 4, ότι οι τράπεζες υποχρεούνται εντός δυο ηµερών,
από τη στιγµή που κάποιος εξόφλησε και έδωσε στην τράπεζα το
εξοφλητήριο, να ενηµερωθεί ο «ΤΕΙΡΕΣΙΑΣ» για τα περαιτέρω.

Σας ερωτώ: Η διαγραφή από τα στοιχεία του «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» θα
γίνει µετά από αίτηση του ενδιαφεροµένου ή θα υπάρξει µια αυ-
τόµατη διαδικασία και πόσης διάρκειας εντός του «ΤΕΙΡΕΣΙΑ»;
Γιατί, εντάξει, ενηµερώνεται από την τράπεζα, από εκεί και πέρα
τι γίνεται; Θα πρέπει να εµπλακεί σε κάποιες γραφειοκρατικές
διαδικασίες ή όχι ο καταναλωτής;

Εµείς πιστεύουµε ότι θα πρέπει να γίνεται µία ταχύρρυθµη δια-
δικασία χωρίς να λαµβάνει καθόλου µέρος ο καταναλωτής, παρά
µόνο να ενηµερώνεται στο τέλος για τα περαιτέρω εντός του
«ΤΕΙΡΕΣΙΑ».

Βεβαίως αναφερόµενος στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» θα πρέπει να σας πω
ότι η σύλληψη είναι η εξής: καταγράφονται τα προσωπικά µου
οικονοµικά δεδοµένα, προκειµένου να επιτύχω και δάνεια ala
carte.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
∆ηλαδή αν είµαι καλός πληρωτής και αποπληρώνω τις υπο-

χρεώσεις µου, τότε όταν προσφεύγω σε ένα τραπεζικό ίδρυµα να
µπορώ να παίρνω δάνεια µε ευνοϊκότερους όρους. Είναι η εγ-
γραφή στη λεγόµενη «λευκή λίστα του «ΤΕΙΡΕΣΙΑ». Σας πληρο-
φορώ, ότι ουδέποτε έχει εφαρµοστεί αυτό. ∆ηλαδή, όταν πάει ο
καταναλωτής δεν του λέει η τράπεζα «αν είσαι στη «λευκή λίστα»,
α, να δούµε τότε ευνοϊκότερες διατάξεις, ευνοϊκότερες συµβά-
σεις για σένα». Καθόλου! Εφαρµόζεται ό,τι εφαρµόζεται για τον
οποιονδήποτε άλλο.

Άρα, λοιπόν, γιατί υπάρχει η ισχύς της «µαύρης λίστας του
«ΤΕΙΡΕΣΙΑ» και δεν εφαρµόζεται και η «λευκή λίστα του «ΤΕΙΡΕ-
ΣΙΑ»; Άρα και εδώ υπάρχει ένα µεγάλο κενό.
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Θέλω, δε να µου επιτρέψετε, κυρία Πρόεδρε, για ένα λεπτό να
σας αναφέρω κάτι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχετε ήδη τελειώσει
το χρόνο σας.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω, τριάντα δευτερόλεπτα θα
κάνω, κυρία Πρόεδρε.

Θέλω να σας πω τα εξής. Στην αγορά της Λάρισας συνέβη το
εξής περιστατικό. Υπήρξε εταιρεία τροφίµων, που µάζεψε από
κτηνοτρόφους της περιοχής Ελάσσονος τα κρέατα και έριξε «κα-
νόνι» µε ακάλυπτες επιταγές, κύριε Υφυπουργέ, άνω των 2,5 εκα-
τοµµυρίων ευρώ. Κάτι πρέπει να γίνει µε το φαινόµενο των
ακάλυπτων επιταγών που πλήττουν τον αγροτικό και κτηνοτρο-
φικό κόσµο της χώρας. Έχει γίνει κυριολεκτικά µάστιγα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξης
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Και εµείς λέµε: Ή θα πρέπει να έχει θέση check η επιταγή, δη-
λαδή να πηγαίνεις να παίρνεις τα χρήµατά σου ή θα πρέπει το
τραπεζικό σύστηµα το οποίο σου επιτρέπει να εκδίδεις την επι-
ταγή, να λειτουργεί ως εγγυητής και να καλύπτει τον άνθρωπο,
ο οποίος έδωσε τα αγαθά του.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, κύριε
Ροντούλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Άρα, λοιπόν, κάτι πρέπει να γίνει.
Αυτή η κατάσταση πλήττει κατ’ επανάληψη τον αγροτικό και κτη-
νοτροφικό κόσµο της Ελλάδας.

Για τα άρθρα επί ενός εκάστου θα τοποθετηθώ κατά την ψη-
φοφορία.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από το ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει η ειδική αγορήτρια του ΣΥΡΙΖΑ κ. Ευαγγελία Αµ-
µανατίδου-Πασχαλίδου.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Σήµερα είναι µία µέρα όπου υπάρχει ένα Υπουργικό Συµβού-
λιο µε τον Πρωθυπουργό. Μετά θα περάσουµε στη συζήτηση για
το Σύµφωνο Σταθερότητας. Από την άλλη µεριά όλα τα πρωτο-
σέλιδα έχουν τη γνωµοδότηση της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τρά-
πεζας, µετά από την προώθηση του σχεδίου νόµου το ∆εκέµβρη,
ενώ είχε ξεκινήσει στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου η
συζήτηση νόµου για τη ρευστότητα της αγοράς. Από το Υπουρ-
γείο Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας προωθήθηκε
στην Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, το σχέδιο νόµου για τη ρευ-
στότητα αγοράς στη χώρας µας.

Αυτή η γνωµοδότηση χθες ξεσήκωσε θύελλες. Είναι µια γνω-
µοδότηση που άλλαξε και το σχέδιο νόµου που, τελικά, αποφα-
σίσαµε ή αποφάσισαν, αν θέλετε, µε κάποιες διαφοροποιήσεις
που έφερε µέσα από την έκθεση της επιτροπής που µας κατα-
τέθηκε τις προηγούµενες ηµέρες το προς συζήτηση σχέδιο
νόµου και ήρθαν χθες το πρωί κάποιες νοµοτεχνικές βελτιώσεις,
οι οποίες στηρίζονταν στη γνωµοδότηση της Ευρωπαϊκής Κε-
ντρικής Τράπεζας.

Η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα θεωρεί ότι το τραπεζικό σύ-
στηµα της χώρας µας δεν διασφαλίζεται από τους κινδύνους.
Θεωρεί πώς όποιος δεν µπορεί να πληρώσει τις οφειλές του,
είναι απατεώνας. Ας µας πει, λοιπόν, η Κυβέρνηση αν θεωρεί και
αυτή ακριβώς το ίδιο. ∆ιότι ζούµε µια οικονοµική ύφεση, η κατά-
σταση είναι δραµατική στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, στους
επαγγελµατίες, στους αυταπασχολούµενους, στους αγρότες,
στους αγροτικούς συνεταιρισµούς, γιατί όλοι αυτοί συµπερι-
λαµβάνονται στο συγκεκριµένο σχέδιο νόµου και πρέπει να ρυθ-
µίσουν τις οφειλές τους, είτε από 1ης Ιανουαρίου του 2005, είτε
από 1ης Ιουνίου του 2007.

Όλοι αυτοί που προανέφερα βρίσκονται σε µια δεινή οικονο-
µική κατάσταση. Μιλάµε για επιχειρήσεις, οι οποίες κλείνουν, επι-
χειρήσεις οι οποίες καρκινοβατούν, επιχειρήσεις οι οποίες δεν
θέλουν να απολύσουν το προσωπικό τους -ειδικά οι µικρές επι-
χειρήσεις- διότι οι υπάλληλοι και οι εργοδότες πολλές φορές πα-
λεύουν µαζί και γίνονται µια µικρή οικογένεια. Παρ’όλα αυτά,
όµως, η οικονοµική κρίση φτάνει και σε σηµείο να απολύουν µετά

από πολλά χρόνια εργαζόµενους, γιατί δεν µπορούν να τα βγά-
λουν πέρα, και όταν λέω δεν µπορούν να τα βγάλουν πέρα εννοώ
µε τα πάγιά τους έξοδα, µε τις υποχρεώσεις σε δάνεια και θέλω
να πω εδώ ότι τις περισσότερες φορές τα δάνεια δεν είναι αυτά
που συµπεριλαµβάνονται σε αυτό το νοµοσχέδιο. Επαγγελµα-
τίες πολλές φορές επιλέγουν να πάρουν τα άλλα τα δάνεια, τα
καταναλωτικά, των οποίων τα επιτόκια µπορεί να φτάνουν, έως
και 18%.

Γνωρίζετε πολύ καλά τι ακριβώς γίνεται. Γιατί; ∆ιότι δεν έχουν
τη δυνατότητα να παρουσιάσουν εκείνα τα φορολογικά στοιχεία,
ώστε να ενταχθούν στα επαγγελµατικά δάνεια. Εκείνοι θα πάνε
στο άλλο σχέδιο νόµου που θα µας φέρετε για τα φυσικά πρό-
σωπα, αλλά σας λέω ότι πολλοί επαγγελµατίες είναι µε πιστωτι-
κές κάρτες και κάποιοι έχουν πάρει και τα επαγγελµατικά δάνεια
που συζητούµε. Επαγγελµατικά δάνεια, τα οποία δεν µπόρεσαν
να ξοφλήσουν, όχι γιατί ήταν απατεώνες, αν και υπάρχει και αυτή
η µικρή, όµως, κατηγορία συµπολιτών µας επαγγελµατιών που
µπορεί να είναι απατεώνες, αλλά το µεγαλύτερο ποσοστό των
συµπολιτών µας δεν είναι απατεώνες. Αφήνουν και ασφαλιστι-
κές εισφορές απλήρωτες -σχεδόν 3.000.000.000 οι ακάλυπτες
επιταγές που έχουν φτάσει το τελευταίο διάστηµα και αυτό είναι
τραγικό- και οι περισσότεροι είναι γραµµένοι στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ».
Είναι «ΤΕΙΡΕΣΙΑΣ ΑΕ» που λειτουργεί µέσα από το τραπεζικό σύ-
στηµα. Νοµίζω προσβάλει όλους. Εµείς ζητάµε έναν «ΤΕΙΡΕΣΙΑ»
υπό δηµόσιο έλεγχο, µια δηµόσια υπηρεσία που να διασφαλίζει,
τον οφειλέτη, τα προσωπικά του στοιχεία. ∆εν µπορεί να γίνει
βορά στον καθένα. Ο καθένας µπορεί να έχει πρόσβαση στην «
ΤΕΙΡΕΣΙΑ ΑΕ.» µε άλλους όρους που να διασφαλίζει πραγµατικά
το δανειολήπτη.

Ρευστότητα αγοράς. Αυτό το σχέδιο νόµου και µετά από αυτά
που συζητήσαµε χθες όλη µέρα και στην επιτροπή και µετά από
αυτά που είπε η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα που θέλει να ελέγ-
χει πλήρως τα πιστωτικά ιδρύµατα των κρατών-µελών της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, εµείς θεωρούµε ότι είναι ένα σχέδιο νόµου
που δεν θα βοηθήσει, τελικά, το σύνολο ή το µεγαλύτερο κοµµάτι
των µικροµεσαίων επιχειρήσεων, των αγροτών και όσων εντάσ-
σονται µέσα σε αυτό το σχέδιο νόµου.

Θα σχολιάσω τα τέσσερα πρώτα άρθρα που είναι και τα πιο
σηµαντικά, αυτού του σχεδίου νόµου. Το πρώτο άρθρο είναι η
ρύθµιση ληξιπρόθεσµων οφειλών Το είπαµε και στη συνεδρίαση
επί της αρχής, ότι όταν ο οφειλέτης έχει το 10% και µιλάω για
τις ληξιπρόθεσµες οφειλές µετά την 1.1.2005, που µπαίνει ο όρος
ότι ο οφειλέτης πρέπει να έχει το 10% του οφειλόµενου ποσού,
δεν θα περίµενε τη νοµοθετική ρύθµιση που κάνει η Κυβέρνηση,
αλλά θα πήγαινε κατευθείαν στην τράπεζα και θα ρύθµιζε µε ευ-
νοϊκότερους όρους πιθανόν το υπόλοιπο της οφειλής του. Και το
λέω αυτό, διότι, γνωρίζουµε ότι το δικό µας τραπεζικό σύστηµα
µπορεί να ρυθµίζει µε καλύτερους όρους τις ληξιπρόθεσµες
οφειλές.

Επίσης, αναφέρει το σχέδιο νόµου ότι αν εξοφλήσει το 50% ο
οφειλέτης, θα διαγραφούν οριστικά οι τόκοι περί υπερηµερίας
και ανατοκισµού. Πάντως είναι αστείο να µιλάµε για βοήθεια στις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις, στους επαγγελµατίες και στους
αγρότες, αν πρέπει να καταβάλλουν τα µισά χρήµατα για να µην
πληρώσουν τόκους υπερηµερίας, όταν η οικονοµική κρίση βα-
θαίνει και το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου θα βοηθήσει κατά την
Κυβέρνηση στη βιωσιµότητα των επιχειρήσεων. Υπάρχει σοβα-
ρότατο θέµα.

Επίσης, το συνολικό ποσό της οφειλής που υπάγεται σε ρύθ-
µιση δεν µπορεί να υπερβαίνει το 1.000.000 ευρώ ανά πιστωτικό
ίδρυµα, κατά 3.000.000 στο σύνολό του, έλεγε το αρχικό σχέδιο
νόµου. Τώρα, κάνετε µία νοµοτεχνική βελτίωση και βάζετε το
ποσό του 1.500.000 ευρώ, χωρίς όµως να αναφέρετε αν αυτό
έχει να κάνει µε το σύνολο της οφειλής ή αν θα είναι το ανώτερο
ποσό που θα ρυθµίζεται ανεξαρτήτως του ύψους οφειλής στο
σύνολο των πιστωτικών ιδρυµάτων. Πρέπει να µας το πείτε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ την ανοχή σας.
Στο άρθρο 2, για την αποπληρωµή ενήµερων οφειλών, η υπα-

γωγή των ενήµερων οφειλών στις σχετικές ρυθµίσεις υπόκειται
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σε τέτοιες προϋποθέσεις, οι οποίες αντικειµενικά αποκλείουν
πάρα πολλές κατηγορίες οφειλετών όπως προείπα. Και όσες
αφορούν τους αγρότες, εκεί υπάρχει και ένα άλλο δράµα. Κάθε
µέρα βλέπουµε διάφορους συνεταιρισµούς αγροτών να ξανα-
µαζεύονται για να βγουν στους δρόµους. Γιατί; Γιατί, υπάρχει
ένα σοβαρότατο θέµα. Και από την άλλη, όπως είπα και στην
αρχή, θα υπάρξει περαιτέρω κλείσιµο των µικροµεσαίων επιχει-
ρήσεων, οι οποίες είναι καταχρεωµένες. Σε ό,τι αφορά τις διαδι-
κασίες αποπληρωµής, µπορούµε να δούµε ότι και σε αυτήν την
περίπτωση οι τράπεζες δεν θα έχουν απώλειες σε όρους καθα-
ρής παρούσας αξίας, ενώ οι οφειλέτες θα επιβαρύνονται ανά-
λογα.

Σε ό,τι αφορά το άρθρο 3, «γενική διαγραφή δυσµενών δεδο-
µένων για εξοφληθείσες οφειλές»…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κυρία συνάδελφε.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Τελειώνω, κυρία Πρό-
εδρε.

…δίνονται κίνητρα για την εξόφληση οφειλών και αίρεται το
µέτρο περιορισµού χορήγησης βιβλιαρίου επιταγών, αυτό είναι
το θετικό. Και είναι το άρθρο 3 το οποίο και υπερψηφίζουµε. ∆ίνει
µεν βέβαια, κάποια ανάσα σε όσους αδυνατούσαν να ανταπο-
κριθούν έως σήµερα στις υποχρεώσεις τους, όµως δεν καλύπτει
όσους θα περιέλθουν σε οικονοµική δυσχέρεια εντός του έτους
που διανύουµε.

Στο άρθρο 4, «περιορισµοί στην επεξεργασία δεδοµένων οι-
κονοµικής συµπεριφοράς», είναι ο «ΤΕΙΡΕΣΙΑΣ», είναι αυτό που
είπα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχει τελειώσει ο χρό-
νος σας, κυρία Αµµανατίδου.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Τελειώνω, κυρία Πρό-
εδρε, ευχαριστώ για την ανοχή σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Εµείς θέλουµε έναν
«ΤΕΙΡΕΣΙΑ», ο οποίος θα είναι υπό δηµόσιο έλεγχο, µία δηµόσια
υπηρεσία.

Ψηφίζουµε το άρθρο 3. Παρών στα άρθρα 1και 2. Κατά στο
άρθρο 4…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κατά την ψηφοφορία
τα λέτε αναλυτικά.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει τώρα ο

Βουλευτής του ΛΑΟΣ κ. Πλεύρης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, πήρα το λόγο για να ασχοληθώ κυρίως, µε

το άρθρο 1 και το άρθρο 2 του παρόντος νοµοσχεδίου.
Κύριε Υπουργέ, αυτό που ανέφερε και ο Εισηγητής µας προη-

γουµένως είναι για τη δυνατότητα, το «µπορούν» και το «δύνα-
νται». Το γνωρίζετε καλύτερα από εµένα αλλά θα ήθελα κιόλας
να σας ενηµερώσω ότι δυστυχώς πολλά νοµοθετήµατα που
έχουν έρθει σε διαφορετικές χρονικές περιόδους και για τα πα-
νωτόκια και για την πρώτη κατοικία, το 20.000 ευρώ που είχε
έρθει και το ψηφίζαµε, είχαν κάποιες ρήτρες προϋποθέσεων –
και ειδικά αυτό το ζήσαµε µε τις προϋποθέσεις που υπάρχουν
στο άρθρο 5 του ν. 3714/2008 για τη µοναδική κατοικία µέχρι
20.000 ευρώ που δεν µπορεί να βγει στον πλειστηριασµό- που
τελικά είναι τέτοια φύσεως που καταφέρνουν οι τράπεζες µε τον
α ή β τρόπο να δηµιουργούν το καθεστώς που οι ίδιες επιθυµούν.

Θα πρέπει, λοιπόν, το νοµικό πλαίσιο να χρησιµοποιεί ακόµα
και στο υπέρτατο νοµοτεχνικό τέτοιας φύσεως έννοιες, ώστε,
πραγµατικά, να µην παρέχεται η δυνατότητα ερµηνείας περαι-
τέρω από τα δικαστήρια όλων αυτών των εννοιών. Αν το δικαι-
ούται σηµαίνει ταυτόχρονα ότι η τράπεζα υποχρεούται, αν το
δύναται, κάτω από ποιους όρους η τράπεζα θα δεχθεί ή δεν θα
δεχθεί, αν πρέπει αιτιολογηµένα να απαντήσει η τράπεζα. Εκεί,
λοιπόν, θεωρούµε ότι η φιλοσοφία θα έπρεπε να είναι πιο δε-
σµευτική για τις τράπεζες όταν συντρέχουν αυτοί οι όροι και να
µην αφήνεται η δυνατότητα διαφορετικών ερµηνειών.

Το άρθρο 1, επειδή είναι οι οφειλές οι οποίες, πραγµατικά,
είναι και πολύ δύσκολο να εισπραχθούν, είναι κάτι το οποίο, βε-

βαίως, το υπερψηφίζουµε γιατί δίνει τη δυνατότητα σε κάποιους
ανθρώπους να υπαχθούν σε αυτές τις διαδικασίες και να µπορέ-
σουν να επιβιώσουν.

Στο άρθρο 2 –το οποίο θα το ψηφίσουµε και αυτό- πλέον δεν
έχουµε να κάνουµε µε τις ληξιπρόθεσµες οφειλές αλλά µε τις
ενήµερες οφειλές και δίνεται κάποιο προνοµιακό καθεστώς.

Εµείς συµφωνούµε, κύριε Υπουργέ. όµως αυτήν τη στιγµή
πρέπει να δούµε και την πραγµατικότητα η οποία ειπώθηκε και
από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα προς την εξής κατεύ-
θυνση. Αυτήν τη στιγµή καλώς ή κακώς -κατά την άποψή µας
κακώς- έχει διαµορφωθεί ένα πλαίσιο, όπου µολονότι οι τράπε-
ζες για πολλά έτη λειτούργησαν ληστρικά σε αυτόν εδώ τον
τόπο, λόγω των αδιεξόδων που έχουµε στη ρευστότητα πρέπει
να προσέχουµε τη δική τους ρευστότητα, για να µπορέσει να
υπάρχει χρήµα στην αγορά.

Αντιλαµβανόµαστε το σκεπτικό σας, ότι όταν πριµοδοτείς αυ-
τούς που έχουν ληξιπρόθεσµες οφειλές πρέπει κάτι να κάνεις
και για τους ενήµερους οφειλέτες, γιατί διαφορετικά θα συµφέ-
ρει τον καθένα να µην είναι συνεπής προκειµένου να υπάγεται σ’
ένα ευεργετικό καθεστώς. Πρέπει όµως να αναζητήσουµε και τον
τρόπο, πώς µετά οι τράπεζες δεν θα έρθουν να πουν ότι βάσει
αυτών εδώ των ρυθµίσεων εγώ έχω πρόβληµα στη ρευστότητά
µου και από τη στιγµή που έχω πρόβληµα στη ρευστότητά µου
κλείνω την κάνουλα των δανείων. ∆ιότι ό,τι ευεργετικές διατά-
ξεις και να έχουµε για την αποπληρωµή των δανείων, η αγορά
έχει και την ανάγνωση ότι πρέπει να πέσει χρήµα. Και οι καλύτε-
ρες διατάξεις να έρθουν και οι καλές διατάξεις που έρχονται να
εφαρµοστούν, εάν δεν πέσει χρήµα, εάν ο έµπορος και η επιχεί-
ρηση δεν µπορεί να λάβει το χρήµα από την τράπεζα για να κι-
νήσει την αγορά, τότε αυτοµάτως απλώς θα µεταφέρουµε το
πρόβληµα αργότερα και θα παγώσει η αγορά. Θέλουµε, λοιπόν,
συγκεκριµένα να µας πείτε -και το υπερψηφίζουµε το συγκεκρι-
µένο άρθρο, παρ’ όλο που κάνουµε την ένσταση την οποία σας
είπα- µε ποιους τρόπους µπορείτε να διασφαλίσετε και την πραγ-
µατική ρευστότητα στην αγορά ώστε να µην πέφτουµε θύµατα
του εκβιασµού που γίνεται πολλές φορές από τις τράπεζες.

Εδώ υπήρχε ένα ατόπηµα από την Κυβέρνηση σας, διότι όταν
ακούστηκε ότι θα φορολογηθούν οι καταθέσεις αυτοµάτως σύµ-
φωνα µε τα επίσηµα στοιχεία υπήρχε µια φυγή χρήµατος προς το
εξωτερικό. Αυτό το χρήµα, λοιπόν, όπως καταλαβαίνετε, θίγει και
τη ρευστότητα και την πιστοληπτική ικανότητα των τραπεζικών
ιδρυµάτων. Συνεπώς δε νοµίζω ότι έχουµε τις εγγυήσεις ότι
πραγµατικά, αφού εφαρµοστούν αυτά τα δυο άρθρα και ανα-
κουφιστεί κάπως αυτός που πρέπει να πληρώσει τα δάνεια, πώς
παράλληλα θα εξασφαλιστεί και η δυνατότητα να διοχετευτεί
χρήµα στην αγορά.

Αναφορικά τώρα µε τα άρθρα 3 και 4 που αφορούν τον «ΤΕΙ-
ΡΕΣΙΑ» οπωσδήποτε είναι σε σωστότερη κατεύθυνση από το κα-
θεστώς το οποίο είχαµε. Θα έπρεπε να εξεταστεί, κατά την
άποψή µου όµως, κύριε Υπουργέ, και η δυνατότητα να υπάρχει,
πραγµατικά, ένα πιο προνοµιακό καθεστώς γι’ αυτόν, τελικά, που
θα πληρώσει τις επιταγές του. Στο άρθρο 3, λέτε ότι όσες εξο-
φληθούν ή θα εξοφληθούν εντός τριών µηνών διαγράφονται.
Ωραία. Θα έπρεπε όµως να υπάρχει κι ένα θεσµικό πλαίσιο, να
εξετάσουµε από εδώ και πέρα τι γίνεται µ’ αυτόν που είχε µπει
στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» και παρ’ όλα αυτά δεν το έβαλε κάτω, αλλά
µπήκε σε µια διαδικασία και ξεπλήρωσε όλες τις υποχρεώσεις
του. Γιατί να µένει σ’ αυτό το αυστηρό καθεστώς που µένουν κι
όσοι δεν έχουν αποπληρώσει τις υποχρεώσεις που υπάρχουν;

Λέτε βέβαια ότι όποιος εντός µηνός πληρώσει την επιταγή δεν
εγγράφεται στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ». Μπορεί κάποιος να την πληρώσει
στις τριάντα πέντε ή στις σαράντα µέρες. Θα µου πείτε: ∆εν θα
µπει κάποιο όριο; Θα µπει κάποιο όριο, αλλά θα θέλαµε µία θε-
σµική κατοχύρωση προς την κατεύθυνση ότι κάποιος, τελικά, που
είναι συνεπής και πληρώνει βρίσκεται σ’ ένα καλύτερο καθεστώς
απ’ αυτόν που δεν έχει πληρώσει.

Τέλος, θα ήθελα να κάνω και µία αναφορά ως προς το θέµα
των πλειστηριασµών που έχει πάρει µία αναβολή, υπάρχει µία
αναστολή για ένα ακόµη εξάµηνο. Σας το είπαµε, βέβαια, ότι θα
υποχρεωθούµε και τον Ιούνιο να ξανάρθουµε εδώ πέρα να νο-
µοθετήσουµε για να δώσουµε ένα εξάµηνο παραπάνω.
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Η ουσία όµως είναι η εξής. Αναφέροµαι –και το παίρνω σε
συνδυασµό, επειδή είναι του Υπουργείου σας- στην πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου της Τρίτης. Κατά την άποψή µου, πρέ-
πει να έρθει και µια νοµοθετική πρωτοβουλία -και θα µπορούσε
να ήταν ακόµα και σαν τροπολογία σ’ αυτό το νοµοσχέδιο- διότι
πρέπει επιτέλους να δούµε µε ποιους όρους θα δοθούν οι δυνα-
τότητες σ’ αυτούς που τα ακίνητά τους πηγαίνουν να βγουν στον
πλειστηριασµό, να µην βγουν. Οι απλές αναστολές που ψηφί-
σαµε την Τρίτη -και καλά κάναµε φυσικά και τις ψηφίσαµε- απλώς
µεταφέρουν το πρόβληµα αργότερα. Αυξάνουν τους τόκους, αυ-
ξάνουν τα έξοδα. Πρέπει, λοιπόν, να υπάρχει µια συγκεκριµένη
πρόταση από το Υπουργείο σας ή από το αντίστοιχο Υπουργείο
µε Υπουργό τον κ. Παπακωνσταντίνου, ώστε, πραγµατικά, να δο-
θούν οι δυνατότητες, µε την κίνηση της αγοράς, να µην βγουν
αυτά τα ακίνητα στον πλειστηριασµό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Οδυσσέας Κων-

σταντινόπουλος.
Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, κύριε Υπουργέ, θα ξεκινήσω µεταφέροντας ένα διάλογο
που είχα στη Μεγαλόπολη πριν λίγες µέρες. Είναι µία από τις πε-
ριοχές που επλήγη περισσότερο από τις καταστροφικές πυρκα-
γιές του 2007. Όταν η συζήτηση πήγε στο νοµοσχέδιο και στα
δάνειά τους, µου είπαν ότι «δεν ξέρουµε αν θα έρθει αυτό το νο-
µοσχέδιο και αν θα γίνει πράξη ποτέ, αλλά τουλάχιστον κατ’
αρχάς µας ακούτε και µας σκέπτεστε». Αυτό συµβαίνει κυρίως,
κύριε Υπουργέ, γιατί οι πυρόπληκτοι νοµοί αλλά και οι άνθρωποι
εκεί έχουν ακούσει πάρα πολλά λόγια και λίγα απ’ αυτά έχουν
γίνει πράξη. Σήµερα εδώ εµείς ήρθαµε για να µπορέσουµε να
τους δούµε στα µάτια και να τους πούµε ότι εµείς ένα µεγάλο
ζήτηµα το κάναµε πράξη. Κι ίσως αυτό είναι το σηµαντικότερο,
γιατί έτσι δηµιουργούµε µια σχέση αξιοπιστίας µ’ αυτούς τους
ανθρώπους που είδαν να καταστρέφονται οι περιουσίες και οι
ζωές τους.

Το παρόν νοµοσχέδιο ως κοµµάτι του σχεδίου για την έξοδο
από την κρίση, αντιµετωπίζει το πρόβληµα της υπερχρέωσης,
της ταµειακής ασφυξίας, της δεινότητας που προέκυψε στην
αγορά, από τη δυσκολία των επιχειρήσεων να εκπληρώσουν τις
υποχρεώσεις τους απέναντι στις τράπεζες, σε µια χρονική στιγµή
που οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, οι αγρότες, οι επαγγελµατίες
ασφυκτιούν πραγµατικά, κάτι που διαπιστώνουµε όλοι όσοι εί-
µαστε Βουλευτές επαρχίας, κάτι που διαπιστώνω κι εγώ στον
τόπο µου. Το νοµοσχέδιο αυτό έρχεται ως η ανάσα εκείνη που θα
εξασφαλίσει τη βιωσιµότητά τους. Αλλάζει την ψυχολογία τους -
και ξέρετε πόσο σηµαντικό ρόλο παίζει το θέµα της ψυχολογίας
στην αγορά- και τους δίνει ένα περιθώριο να επανασχεδιάσουν
τις προτεραιότητές τους, να δουν ότι τελικά υπάρχει έξοδος από
το τούνελ.

Θα περιοριστώ να πω δύο κουβέντες, τονίζοντας τη σπουδαι-
ότητα της παραγράφου 2 του άρθρου 7. Εδώ, κύριοι συνάδελ-
φοι, θα ήθελα να κάνω µία επισήµανση. Αυτό όταν το προτείναµε
στην επιτροπή, δεν βρέθηκε κανένας συνάδελφος να έχει κάποια
αντίρρηση γι’ αυτό το θέµα. Νοµίζω ότι και σήµερα όλοι οι συ-
νάδελφοι απ’ όλα τα κόµµατα θα πρέπει να υπερψηφίσουν αυτήν
τη προσπάθεια που δεν αφορά χρώµατα επιχειρηµατιών, αλλά
αφορά το σύνολο των επιχειρηµατιών και των µικροµεσαίων επι-
χειρήσεων.

Είναι ένα άρθρο που αποτελεί προϊόν διαβούλευσης όχι µόνο
του Υπουργείου µε τους πολίτες, αλλά του Υπουργείου µε τα επι-
µελητήρια των πυρόπληκτων νοµών, αλλά και µε τους συναδέλ-
φους Βουλευτές. Και είµαι ιδιαίτερα χαρούµενος γι’ αυτήν την
προσθήκη που την κατέθεσα εγώ στην επιτροπή...

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Έλεος.
Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν καταλαβαίνω γιατί

ο συνάδελφος έφυγε λέγοντας «έλεος» ..
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Με αυτά που ακούει.
Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ελπίζω όµως αυτά που

ακούει να τα µεταφέρει και στους επιχειρηµατίες, στους µικρο-
µεσαίους στους πυρόπληκτους νοµούς γιατί νοµίζω ότι εκεί δεν
θα πάει κάποιος µε το τι κόµµα ψηφίζει για να καταθέσει …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βαρβάρα Νικολαΐδου): Συνεχίστε, κύριε
συνάδελφε, χωρίς σχολιασµούς. Πιστεύω ότι θα απαντήσει
µόνος του ο συνάδελφος.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Έχει δικαίωµα να το σχολιάσει,
κυρία Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βαρβάρα Νικολαΐδου): Μα δεν ειπώθηκε
κάτι.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Το λέτε γιατί είναι συνάδελφος του
ΚΚΕ. Μην παρερµηνεύετε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βαρβάρα Νικολαΐδου): Όχι, δεν παρερ-
µηνεύω κάτι. Αλλά όταν είναι κάποιος απών, δεν είναι και πολύ
σωστό κάποιος να σχολιάζει. Ας περιµένει.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Να έλθει να απαντήσει,
κυρία Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βαρβάρα Νικολαΐδου): Μην ανησυχείτε.
Εν πάση περιπτώσει, συνεχίστε, κύριε συνάδελφε.
Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Με συγχωρείτε, κυρία

Πρόεδρε, αλλά εγώ είπα ότι ένας συνάδελφος είπε «έλεος»
ακούγοντας την οµιλία µου, γι’ αυτό απάντησα. ∆εν είπα κάτι που
να προσέβαλε τον συνάδελφο, ούτε κάτι που δεν γράφεται στα
πρακτικά για να µου απαντήσει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τη συγκεκριµένη διάταξη δί-
νεται µια ανάσα στις επιχειρήσεις που οι πυρκαγιές του 2007
οδήγησαν σε αδιέξοδο και σε κρίση, πριν ακόµα εκδηλωθεί η πα-
γκόσµια κρίση.

Και σ’ αυτό το σηµείο να προσθέσω κάτι που είπα και κατά τη
συζήτηση του προϋπολογισµού, κάτι το οποίο ισχύει για ολό-
κληρη τη χώρα, αλλά αποκτά ιδιαίτερες διάστασεις στους δικούς
µας νοµούς: Ότι οι συνθήκες ασφυξίας ήταν ήδη ορατές από το
2007. ∆εν δηµιούργησε την οικονοµική ασφυξία στην ελληνική
αγορά η διεθνής κρίση. Την βρήκε σε κατάσταση ασφυξίας.

Οι πυρκαγιές του 2007 στους νοµούς µας άλλαξαν τα δεδο-
µένα. Έφεραν τα πάνω κάτω. Η καταστροφή που υπέστη το σύ-
νολο των πολιτών των νοµών αυτών είναι πάρα πολύ µεγάλη.
Επλήγησαν κατ’ αρχάς οι καλλιέργειες και η ζωοτροφία και οι
συνέπειες πέρασαν εν συνεχεία σε ολόκληρο τον οικονοµικό
κύκλο. Σταµάτησε η ροή του χρήµατος, άρχισαν να ασφυκτιούν
οι επιχειρήσεις, αυξήθηκε η ανεργία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κυρίως η επαφή µου µε τα επι-
µελητήρια, µε τους επιχειρηµατίες του τόπου µου, µε τους εκ-
προσώπους της βιοµηχανικής ζώνης της Τρίπολης όχι απλά
επιβεβαιώνουν όσα προανέφερα, αλλά αναδεικνύουν ότι χρειά-
ζονται µεγαλύτερες πρωτοβουλίες ώστε να στηριχθούν αυτές οι
επιχειρήσεις. ∆εν ήταν η οικονοµική κρίση που άλλαξε τα δεδο-
µένα για αυτούς, αλλά ήταν το χτύπηµα εκείνο που ήλθε να προ-
στεθεί στις δυσκολίες που είχαν µέχρι τότε οι επιχειρηµατίες. Γι’
αυτό το λόγο η παράγραφος 2 του άρθρου 7 κρίνεται ιδιαίτερα
σηµαντική. Γιατί έτσι, δεν είναι ένα νοµοσχέδιο οριζόντιο, αλλά
ένα νοµοσχέδιο που εξετάζει τις διαφορετικές συνθήκες που
υπάρχουν σε διαφορετικές περιοχές της Ελλάδας. Είναι η έµπρα-
κτη απόδειξη της ειλικρινούς πρόθεσης της Κυβέρνησης να στη-
ρίξει αυτούς που πραγµατικά το έχουν ανάγκη.

Κύριε Υπουργέ, να σας µεταφέρω κλείνοντας, την πρόσκληση
των πολιτών και των φορέων της Αρκαδίας να µας επισκεφθείτε
σύντοµα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βαρβάρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχα-
ριστώ.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Γείτονας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, µιας και κατά-

γοµαι από την Αρκαδία και ο προλαλήσας συνάδελφος είναι Βου-
λευτής Αρκαδίας, οφείλω να χαιρετίσω και εγώ τη συµπλήρωση
που έκανε η Κυβέρνηση, η κυρία Υπουργός στη ρύθµιση και
αφορά τα θέµατα όσων επλήγησαν από τις πυρκαγιές στην Αρ-
καδία και σε άλλους νοµούς.

Συζητούµε τα άρθρα του νοµοσχεδίου. Όσον αφορά το Α’
Μέρος, τις ρυθµίσεις, των οφειλών επιχειρήσεων, επαγγελµα-
τιών και αγροτών προς τράπεζες και άλλα πιστωτικά ιδρύµατα,
καθώς και τις διατάξεις που έχουν σχέση µε την επεξεργασία
των δεδοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς, του «ΤΕΙΡΕΣΙΑ».
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Λίγα πράγµατα έχω να προσθέσω. Θέλω, όµως, να κάνω µια
παρατήρηση και µάλιστα, µε αφορµή τοποθετήσεις εισηγητών
άλλων κοµµάτων που άκουσα προηγουµένως. ∆ιερωτώνται γιατί
ζητήσαµε τη γνώµη της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας ή γιατί
η Κυβέρνηση, µε βάση αυτήν τη γνώµη, έκανε συγκεκριµένες
διορθώσεις.

Εκείνο που πρέπει να γίνει κατανοητό, γιατί νοµίζω ότι είναι εύ-
κολο απ’ αυτό το Βήµα κανένας να λέει ό,τι θα ακουγόταν ενδε-
χοµένως ευχάριστο σε όλα τα ώτα, είναι ότι η συµµετοχή µας
στην Ευρωπαϊκή Ένωση έχει και υποχρεώσεις, πέρα από δικαι-
ώµατα. Η συµµετοχή µας δεν είναι «αλά καρτ» στάση: Όπου µας
αρέσει, ακολουθούµε και όπου δεν µας αρέσει, δεν ακολου-
θούµε.

Υπάρχει, λοιπόν, σαφής δέσµευση από την παράγραφο 4 του
άρθρου 105 της Συνθήκης της Ευρωπαϊκής Ένωσης για αίτηµα
γνώµης από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, όταν πρόκειται
για ρυθµίσεις που αφορούν το τραπεζικό σύστηµα. Και ορίζεται
σε ποιες περιπτώσεις, µάλιστα, είναι υποχρεωτική η αίτηση για
παροχή γνώµης. Μεταξύ των οποίων είναι και όταν από τις ρυθ-
µίσεις µπορεί να δηµιουργηθεί θέµα στη σταθερότητα του τρα-
πεζικού συστήµατος.

Αυτό και εγένετο. Ζητήθηκε µε βάση την υποχρέωσή µας η
γνώµη και έγιναν ορισµένες συγκεκριµένες διορθώσεις, ιδιαίτερα
όσον αφορά το άρθρο 2 που αναφέρεται στις ενήµερες οφειλές.

Εγώ, µάλιστα, θέλω να ρωτήσω ευθέως τον κύριο Υπουργό:
Θεωρείτε ασφαλές το δίκαιο, όπως διαµορφώνεται, σε σχέση µε
τις υποχρεώσεις µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση; Θα πρέπει η Κυ-
βέρνηση να είναι σαφής ως προς αυτό για να µη συναντήσουµε
προβλήµατα και «πάνε για µαλλί» οι άνθρωποι που έχουν δυ-
σκολίες και θέλουν να εξυπηρετηθούν µε τις ρυθµίσεις και
«βγουν κουρεµένοι».

∆εν µπορεί να µπαίνει ερώτηµα γιατί υπήρξε το αίτηµα της
γνώµης ή γιατί υπήρξαν διορθώσεις µε βάση και τη γνώµη που
διατύπωσε η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα. Τουναντίον, για µένα
µπαίνει το ερώτηµα στην Κυβέρνηση εάν πραγµατικά, υπάρχει
πλήρης συµβατότητα µε αυτά που ορίζονται, έτσι ώστε ο νόµος
αυτός να µπορεί να δουλέψει, να µην έχουµε προβλήµατα. Θυ-
µάστε τι έγινε µε το «βασικό µέτοχο».

∆εν έχω να προσθέσω τίποτε άλλο για το Α’ Μέρος.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-

πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)
Για το Β’ Μέρος, κύριε Υφυπουργέ, µιας και είσθε και καθ’ ύλην

αρµόδιος και για το ΕΣΠΑ και εποµένως, για τα θέµατα της ανά-
πτυξης -αν δεν κάνω λάθος, νοµίζω ότι έχετε αυτές τις αρµοδιό-
τητες. Θέλω να πω ότι οι ρυθµίσεις αυτές που είπατε για την
αναστολή αιτηµάτων, είναι αναγκαίες προκειµένου να τακτοποι-
ηθούν εκκρεµότητες -χιλιάδες εκκρεµότητες, απ’ ό,τι φαίνεται.
Βλέπω και στην εισηγητική έκθεση του νόµου λέτε ότι παράλ-
ληλα, το Υπουργείο Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτι-
λίας θα προβεί στην επανεξέταση του συνόλου των ρυθµίσεων,
στην αναµόρφωση του ν. 3299/2004, έτσι ώστε να δηµιουργηθεί,
όπως λέτε, ένα αποτελεσµατικό πλαίσιο κινήτρων για την προ-
σέλκυση εθνικών και ξένων επενδύσεων.

Το ερώτηµα είναι, κύριε Υπουργέ, πότε θα γίνει αυτό. Εγώ δεν
διαφωνώ γενικά µε τα θέµατα της διαβούλευσης και της αλλαγής
του πλαισίου σε βάθος, αλλά επειδή το ΕΣΠΑ και ο επενδυτικός
νόµος, µαζί µε τις Συµπράξεις δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα είναι
βασικά εργαλεία για να πάρει µπρος η µηχανή της ανάπτυξης,
έχω την αίσθηση ότι, αν χρειάζεσθε κάποιες αλλαγές, θα πρέπει
να γίνουν, εδώ και τώρα. Ανεξάρτητα από τη διαβούλευση για να
αλλάξει ριζικά το θεσµικό πλαίσιο. Εγώ, δηλαδή, έτσι θα το
έβλεπα. Αν χρειάζονται –και για µένα χρειάζονται- κάποιες αλ-
λαγές στα τρία αυτά εργαλεία και αναφέροµαι στο πλαίσιο δια-
χείρισης του ΕΣΠΑ, στον αναπτυξιακό νόµο και στο πλαίσιο για
τις συµπράξεις δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα, κάποιες επείγου-
σες αλλαγές φέρτε τες µε ένα κατεπείγον νοµοσχέδιο. Να τε-
λειώνουµε. Να προχωρήσετε.

Και συνεχίστε από εκεί και πέρα την διαβούλευση, για να αλ-
λάξουµε ριζικά το πλαίσιο. Αλλά να µη χάσουµε χρόνο, αυτό
ήθελα να τονίσω, ως προς αυτό το δεύτερο µέρος. ∆ηλαδή, ανα-
φέροµαι στο άρθρο 10 και µε αφορµή το άρθρο 10, στα θέµατα

της ανάπτυξης.
Στα δύο λεπτά που έχω και για την οικονοµία του χρόνου,

κύριε Πρόεδρε, θα πω δυο κουβέντες θέλω να γραφτούν στα
Πρακτικά -για την τροπολογία για τη λίστα των φαρµάκων. Είχα
αναφερθεί επί της αρχής στην τροπολογία. Θεωρώ ότι η επανα-
φορά της λίστας είναι προς τη σωστή κατεύθυνση. Ήταν
έγκληµα αυτό που έγινε µε την κατάργηση της λίστας από τη
Νέα ∆ηµοκρατία. Η κατάργηση της λίστας, η αλλαγή του τρό-
που τιµολόγησης των φαρµάκων, η ανυπαρξία εποπτείας και
αποτελεσµατικού ελεγκτικού µηχανισµού σε σχέση µε τη συντα-
γογράφηση οδήγησαν τη φαρµακευτική δαπάνη σε έκρηξη. Τε-
ράστιες αυξήσεις, 10% το 2006, 13% το 2007, 25% το 2008. Το
ΙΚΑ για φάρµακα πλήρωσε, από 1.000.000.000 το 2004, 1,7 δι-
σεκατοµµύρια το 2007. Και παρ’ ότι η κατάργηση της λίστας συ-
νοδευόταν µε την υποτιθέµενη επιστροφή του 4% στην αρχή -και
µετά η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας το έκανε 3%- του τζί-
ρου από τις φαρµακευτικές εταιρείες, στα ταµεία τίποτα δεν έχει
δοθεί. Χρωστούν οι φαρµακευτικές εταιρείες στα ταµεία. Τίποτα
δεν έχει εισπραχθεί και αυτό για να καταλάβετε περί τίνος πρό-
κειται. Εποµένως, ορθώς επαναφέρεται η λίστα, όπως έχω πει. Η
λίστα, όµως, δεν είναι πανάκεια, ούτε µπορεί να λειτουργήσει
αποσπασµατικά. Εγώ ήµουν Υπουργός Υγείας, όταν φέραµε τη
λίστα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Το θέµα του φαρµάκου πρέπει να αντιµετωπιστεί µε µια συνο-

λική πολιτική που θα προωθεί και θα διασφαλίζει την ποιότητα,
την επάρκεια και τη φτηνή τιµή. Το φάρµακο είναι αγαθό και πρέ-
πει να το καταλάβουµε.

∆υο-τρεις παρατηρήσεις σε σχέση µε τη συγκεκριµένη ρύθ-
µιση της λίστας. Όσον αφορά τα κριτήρια της λίστας, λέει η διά-
ταξη όπως είναι, ότι θα είναι αντικειµενικά, αλλά τα παραπέµπει
σε επιτροπή. Στη ρύθµιση που είχαµε κάνει, όταν πρωτοεισαγά-
γαµε τη λίστα είχαµε αναφέρει τα κριτήρια. Εγώ καταλαβαίνω
γιατί το κάνει τώρα η Κυβέρνηση διαφορετικά. Προφανώς δεν
θέλει περιορισµούς. Αλλά τα βασικά κριτήρια θα έπρεπε να ανα-
φερθούν στο νόµο. Αυτή είναι η µία µου παρατήρηση.

Η δεύτερη παρατήρηση είναι ότι η Επιτροπή Ενστάσεων που
υπήρχε µε τον παλιό νόµο καταργείται. Τώρα ουσιαστικά είναι η
ίδια η επιτροπή που καταρτίζει τη λίστα. Εδώ µπορεί να γίνει
«Γιάννης κερνάει, Γιάννης πίνει». Για µένα θα έπρεπε να υπάρχει
ξεχωριστή Επιτροπή Ενστάσεων για φάρµακα που δεν συµπερι-
λήφθησαν αρχικά στη λίστα, προκειµένου να συµπεριληφθούν ή
όχι σε δεύτερη φάση.

Η τρίτη παρατήρηση έχει σχέση µε το αναντικατάστατο. Θέλω
να πω για να καταγραφεί, κύριε Υπουργέ. Άκουσα και την κυρία
Υπουργό να λέει ότι τότε υπήρχε «παράθυρο» µε το αναντικατά-
στατο. Το βάλαµε τότε γιατί υπήρχε ο φόβος στους πολίτες µε
την πρώτη εφαρµογή της λίστας ότι θα στερηθούν το αναγκαίο
τους φάρµακο. Γι’ αυτό βάλαµε το αναντικατάστατο. Τώρα τα
πράγµατα έχουν οµαλοποιηθεί, έχουν ωριµάσει τα πράγµατα και
εποµένως καλώς πηγαίνουµε στη νεώτερη ρύθµιση. Αυτά για την
αποκατάσταση της αλήθειας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η κ. Κων-
σταντίνα Γιαννακοπούλου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αναλαµβάνοντας την εξουσία τον Οκτώβριο του 2009
γνωρίζαµε τη δυσχερέστατη οικονοµική κατάσταση στην οποία
είχε φέρει τους πολίτες η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Εί-
χαµε προαναγγείλει ότι ο δικός µας στόχος, ο στόχος της ολι-
κής επαναφοράς της ελληνικής οικονοµίας περνάει από έναν και
µόνο δρόµο, το δρόµο της προστασίας, το δρόµο της ανόρθω-
σης της ελληνικής οικονοµίας, το δρόµο της στήριξης του µι-
κροεπιχειρηµατία, του επαγγελµατία, του αγρότη. Ήµασταν
αυτοί που µιλήσαµε εξ αρχής για άµεση, απευθείας στήριξη στην
πραγµατική οικονοµία, για στήριξη στους επαγγελµατίες, στους
ανθρώπους που αφήσατε έρµαια στα χέρια των τραπεζών εν
όψει της οικονοµικής κρίσης, τους επαγγελµατίες που παίρνο-
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ντας παράδειγµα και από την πατρίδα µου τη Μεσσηνία βλέπουν
τις πωλήσεις τους συνεχώς να µειώνονται, στους ανθρώπους
που µε το άρθρο 2 του σχεδίου νόµου δίνουµε τη δυνατότητα να
επανασχεδιάσουν το µέλλον τους, δίνοντας κίνητρα για την τό-
νωση των επιχειρήσεων και παρέχοντας τη δυνατότητα στον ίδιο
τον επαγγελµατία να επιλέξει αυτός τον ιδανικό τρόπο για να
αποπληρώσει τις υποχρεώσεις του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σ’ αυτόν τον επαγγελµατία πα-
ρέχουµε τα εργαλεία για να ζωντανέψει ξανά την επιχείρησή του
και να επιλέγει το καλύτερο κατά περίσταση. Τώρα και µ’ αυτόν
τον τρόπο κάνουµε πράξη τη δέσµευσή µας για την ενίσχυση της
πραγµατικής οικονοµίας. Είναι µια πράξη ευθύνης προς τον επι-
χειρηµατικό κόσµο της χώρας, τον κόσµο που η προηγούµενη
κυβέρνηση έφερε σε τέτοια κατάσταση που αύριο µπορεί, κυ-
ριολεκτικά, να είναι αργά, τον επιχειρηµατικό κόσµο που σε ανά-
λογα ποσοστά σε όλη την Ελλάδα, αλλά και ειδικά στη Μεσσηνία,
βασίζεται κατά 46% σε τραπεζικό δανεισµό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τόσο καιρό υπήρξαµε θεατές
µιας οδυνηρής πραγµατικότητας, γιατί είναι γεγονός ότι υπάρ-
χουν χιλιάδες επαγγελµατίες που δεν µπορούν πλέον να καλύ-
ψουν τις άµεσες ανάγκες τους, δεν µπορούν να
επανασχεδιάσουν τις προτεραιότητές τους. Είναι χιλιάδες οι επι-
χειρηµατίες που δεν µπορούν να διατηρήσουν τη βιωσιµότητά
τους. Είναι µέγιστο, λοιπόν, καθήκον προς τη χώρα να κάνουµε
τα αδύνατα δυνατά, να στηρίξουµε αυτόν τον κόσµο και να τους
βοηθήσουµε να προάγουν υπό αυτές τις δυσµενείς επενδυτικά
συνθήκες την επιχειρηµατική τους δράση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι πράξη ευθύνης η ψήφιση
αυτού του νοµοσχεδίου. Πάνω από όλα, όµως, είναι αναγκαιό-
τητα. Είναι µία αναγκαιότητα που µοιάζει επίκαιρη όσο ποτέ, γε-
γονός που φανερώνεται και από το σύνολο των ληξιπρόθεσµων
επιχειρηµατικών δανείων που τον περασµένο Αύγουστο άγγιξε
τα 109.000.000.000 ευρώ. Ο Έλληνας επαγγελµατίας πρέπει να
ανασάνει ξανά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µ’ αυτό το νοµοσχέδιο και µε
την αναπροσαρµογή του «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» τίθενται επιτέλους λογικά
όρια και φραγµοί. Με το άρθρο 3 καταργούµε αδικαιολόγητους
και µακροχρόνιους αποκλεισµούς οφειλετών από την οικονοµική
ζωή. Με τα άρθρα 4 και 5 θέτουµε πλαίσια, τα οποία είχε ανάγκη
ο µικρός και ο µεσαίος επιχειρηµατίας, αλλά και ο αγρότης,
αυτός που νιώθει αδύναµος απέναντι στην τράπεζα, αυτός που,
πραγµατικά, δυσκολεύεται στην οµαλή αποπληρωµή των υπο-
χρεώσεών του, το φυσικό πρόσωπο το οποίο στερείται δια-
πραγµατευτικής δύναµης απέναντι στην τράπεζα, ο αγρότης που
ένιωθε πνιγµένος από τα πανωτόκια παλαιών δανείων, τα οποία
–και το τονίζω αυτό- διαγράφονται µε το άρθρο 9, προσφέρο-
ντας έτσι ανακούφιση και προστασία στον αδύναµο που έπεσε
θύµα καιροσκόπων, ο ελαιοπαραγωγός που έβλεπε την τιµή του
ελαιολάδου του να ακολουθεί καθοδική πορεία και τη θηλιά του
τραπεζικού δανεισµού να στενεύει επικίνδυνα γύρω από το λαιµό
του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από οικονοµικής άποψης το νο-
µοσχέδιο το οποίο συζητούµε εκτιµάται ότι θα επιφέρει µία ενί-
σχυση ρευστότητας άνω των 3.000.000.000 ευρώ. Ωστόσο, αυτό
το νοµοσχέδιο θα έχει και πολύ θετικές επιπτώσεις σε κάτι ακόµη
πιο σηµαντικό, στην ψυχολογία της ελληνικής οικονοµίας και της
ελληνικής αγοράς. Θα δώσει τη δυνατότητα στους επιχειρηµα-
τίες να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους, να πετάξουν από
πάνω τους τη ρετσινιά του αφερέγγυου που τους είχε φορτώσει
η προηγούµενη κυβέρνηση µε την πρωτοφανή επίδειξη πολιτι-
κής αδυναµίας να τους στηρίξει όταν το είχαν, πραγµατικά, ανά-
γκη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι σηµαντικό να αντιλη-
φθούµε ότι οι ρυθµίσεις που περιλαµβάνονται στο νέο σχέδιο
νόµου είναι απαραίτητες. Είναι απαραίτητες για την επιβίωση
πολλών µικρών και µεσαίων επιχειρήσεων. Είναι ακόµη σηµαντικό
να αντιληφθούµε την ανάγκη διαµόρφωσης ενός εθνικού µετώ-
που πολιτικής ηγεσίας, επιχειρήσεων και τραπεζικού κόσµου για
την αντιµετώπιση της κρίσης.

Σ’ αυτήν την προσπάθεια, οι τράπεζες πρέπει να είναι δίπλα
µας. Θα πρέπει και αυτές µε τη σειρά τους να ξεκαθαρίσουν τη

στάση τους αναφορικά µε τις προθέσεις τους. Θα πρέπει να φα-
νούν συµµέτοχοι έµπρακτα και να βοηθήσουν τους επαγγελµα-
τίες που η κρίση τους έχει εγκλωβίσει σ’ ένα αδιέξοδο.

Οι επόµενοι µήνες θα είναι δύσκολοι για την αγορά. Ωστόσο,
τα µέτρα της αύξησης της ρευστότητας που σήµερα νοµοθε-
τούνται και γίνονται πράξη δεν θ’ αργήσουν να φέρουν αποτε-
λέσµατα και πάλι για την πραγµατική οικονοµία, για τον
επαγγελµατία, για τη µικρή και µεσαία επιχείρηση, για τους φο-
ρείς που αποτελούν όχι µόνο το µοναδικό δρόµο για την ανόρ-
θωση της ελληνικής οικονοµίας, όπως προανέφερα, αλλά και
µέσο για τη βελτίωση της δηµοσιονοµικής κατάστασης και της
αξιοπιστίας της χώρας µας.

Αυτός είναι ο δρόµος µας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένας
δρόµος στήριξης, ένας δρόµος αλληλεγγύης, ένας δρόµος κοι-
νωνικής ευαισθησίας. Αυτός ο δρόµος αποτελεί για µας µια συ-
νειδητή επιλογή µετά τα πυροτεχνήµατα της σκληρής
δηµοσιονοµικής γραµµής, τα οποία δήθεν θα εξασφάλιζαν και
οικονοµική σταθερότητα και ευηµερία. Πυροτεχνήµατα που, βε-
βαίως, έσκασαν εν µια νυκτί µετά την οικονοµική κρίση και µαζί
τους παρέσυραν το µεγαλύτερο µέρος του επιχειρηµατικού κό-
σµου στο σκοτάδι της ανασφάλειας και δέκα χιλιάδες ελληνικές
επιχειρήσεις σε κλείσιµο µόνο το 2009.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ βήµα-
βήµα µε κάθε νέο νοµοσχέδιο υλοποιεί την πολιτική εξόδου από
την κρίση. Αρχικά µε το επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης στηρί-
ξαµε τους πολίτες που το είχαν ανάγκη. Τώρα µε αυτό το σχέδιο
νόµου για την ρύθµιση των ληξιπρόθεσµων οφειλών στηρίζουµε
τις µικρές και µεσαίες επιχειρήσεις, την ραχοκοκαλιά της οικο-
νοµίας µας, που πλέον βρίσκονται χρεωµένες λόγω του ότι δεν
µπόρεσαν να προβλέψουν την οικονοµική κατρακύλα των τελευ-
ταίων ετών.

Στηρίζουµε όλα τα µέτωπα της οικονοµίας της χώρας µας,
στηρίζουµε την κορωνίδα, τη µικροµεσαία επιχείρηση, µε πολιτι-
κές που θα οδηγήσουν στην διεύρυνση των εσόδων δίχως την
διεύρυνση των φόρων σε κατώτερα στρώµατα. Πολιτικές που
ενισχύουν τα έσοδα µε την µείωση των επισφαλών απαιτήσεων
των πιστωτικών ιδρυµάτων, πολιτικές αναπτυξιακές, πολιτικές δι-
εύρυνσης της παραγωγικής βάσης, πολιτικές ρύθµισης του άδι-
κου νοµοθετικού πλαισίου τήρησης των αρχείων οικονοµικών
δεδοµένων που θα τοποθετούν σε σωστές βάσεις τον «ΤΕΙΡΕ-
ΣΙΑ».

Έχουµε κάνει ήδη ένα πρώτο βήµα µε το επίδοµα κοινωνικής
αλληλεγγύης. Αυτήν τη στιγµή έχουµε µπροστά µας ένα νοµο-
σχέδιο που αποτελεί το δεύτερο βήµα της Κυβέρνησης στην κα-
τεύθυνση της άµεσης αναθέρµανσης της αγοράς. Είµαστε
αποφασισµένοι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να προχωρή-
σουµε σε ακόµη µεγαλύτερες ρήξεις, σε µεγαλύτερες ανατρο-
πές και περισσότερες τοµές.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Εµείς ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει η κ. Μαρία Μίχου.

ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, η ελληνική οικονοµία έχει να αντιµετωπίσει µε-
γάλες προκλήσεις, όπως το δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό, την
ύφεση στην αγορά και ταυτόχρονα την κρίση ανταγωνιστικότη-
τας.

Όλοι γνωρίζουµε τη δύσκολη οικονοµική κατάσταση στην
οποία έχουν περιέλθει πολλές µικροµεσαίες επιχειρήσεις στην
χώρα µας όχι µόνο από την διεθνή κρίση, όχι µόνο από τις διε-
θνείς δυσµενείς συνθήκες στην παγκοσµιοποιηµένη οικονοµία,
αλλά πολύ περισσότερο από τις λανθασµένες επιλογές στην οι-
κονοµία που έχουν γίνει από την προηγούµενη κυβέρνηση.

Η πιστωτική ασφυξία στις επιχειρήσεις αποτυπώνεται από τη
ραγδαία αύξηση των ακάλυπτων επιταγών, όπως καταγράφεται
από την «ΤΕΙΡΕΣΙΑΣ Α.Ε.». Σηµειώθηκε αύξηση της τάξης του
40% από το 2007 µέχρι και το 2008 και το 2009 είχαµε αύξηση
139%.

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, καταθέτει το παρόν νοµοσχέδιο για να
δώσει διέξοδο στην οικονοµική στενότητα. Το νοµοσχέδιο αυτό
συνιστά την αφετηρία της υλοποίησης του ευρύτερου στρατηγι-
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κού σχεδίου της Κυβέρνησης για τόνωση της αγοράς και ανά-
πτυξη της οικονοµίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ΠΑΣΟΚ µε συνέπεια στις
προεκλογικές του δεσµεύσεις για ενίσχυση της ρευστότητας της
αγοράς θεωρεί αυτό το νοµοσχέδιο ένα από τα βασικά του νο-
µοσχέδια για τις µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις, για τη σύ-
νταξη του οποίου δόθηκε η δυνατότητα για δηµόσια
διαβούλευση, όπου συµµετείχαν παραγωγικοί φορείς, επιµελη-
τήρια και πλήθος πολιτών και έγιναν ουσιαστικές και γόνιµες πα-
ρατηρήσεις.

Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο εντάσσεται σε µια συνολική πο-
λιτική µε τέσσερις δέσµες µέτρων:

Η πρώτη αφορά στην προώθηση επενδύσεων για την ανά-
πτυξη και βελτίωση της ανταγωνιστικότητας, µε την ενεργοποί-
ηση του ΕΣΠΑ 2007-2013 και την προώθηση των δηµοσίων
επενδύσεων.

Η δεύτερη δέσµη αφορά στην ενίσχυση της ρευστότητας στην
αγορά. Σε αυτήν τη δέσµη εντάσσεται το παρόν νοµοσχέδιο για
τη ρύθµιση ληξιπρόθεσµων οφειλών από τα νοµικά πρόσωπα
προς τα πιστωτικά ιδρύµατα. Ιδιαίτερη σηµαντική είναι η αναθε-
ώρηση των όρων και των διαδικασιών του ΤΕΜΠΜΕ.

Η τρίτη δέσµη αφορά στη στήριξη του οικογενειακού προϋ-
πολογισµού. Συµπεριλαµβάνονται το νοµοσχέδιο για το έκτακτο
επίδοµα αλληλεγγύης, αλλά και το φορολογικό νοµοσχέδιο που
βρίσκεται σε δηµόσια διαβούλευση.

Η τέταρτη δέσµη αφορά τις θεσµικές αλλαγές για την ανα-
θέρµανση της οικονοµίας και της ανάπτυξης, την αναµόρφωση
του ΕΣΠΑ και του επενδυτικού νόµου και την απλοποίηση των
διαδικασιών ίδρυσης, αδειοδότησης και λειτουργίας των επιχει-
ρήσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η επιλογή της Κυβέρνησης είναι
ξεκάθαρη: Να στηρίξει τις επιχειρήσεις που αυτήν τη στιγµή αδυ-
νατούν να εκπληρώσουν τις στοιχειώδεις οικονοµικές τους υπο-
χρεώσεις και να ξεπεράσουν τα οικονοµικά τους αδιέξοδα. Μέσα
από τη ρύθµιση των ληξιπρόθεσµων οφειλών, όπως προβλέπεται
από το άρθρο 1 του νοµοσχεδίου, προς τα πιστωτικά ιδρύµατα
και την αναστολή ή µετάθεση της εκπλήρωσης των δανειακών
τους υποχρεώσεων ενισχύεται η ρευστότητα και αναθερµαίνε-
ται η οικονοµία. Ακόµη και η αποπληρωµή ενήµερων οφειλών υπό
προϋποθέσεις συµβάλλει στην υγιή λειτουργία των επιχειρή-
σεων.

Επιπλέον, η θέσπιση περιορισµών και η καθιέρωση νέων µέσων
προστασίας του οφειλέτη, δυσµενών οικονοµικών δεδοµένων,
σύµφωνα µε τα άρθρα 3 και 4, θέτει φραγµούς σε αδικαιολόγη-
τους και µακροχρόνιους αποκλεισµούς οφειλετών από την οικο-
νοµική ζωή.

Θεωρώ σηµαντικό και το άρθρο 7 για παροχή µπλοκ επιταγών
µε εγγύηση, που δίνει τη δυνατότητα στην επιχείρηση να λει-
τουργεί, να υπάρχει, να επιβιώνει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ιδιαίτερα σηµαντικό είναι, επί-
σης, το άρθρο 10 που ρυθµίζει θέµατα, σχετικά µε τον ισχύοντα
αναπτυξιακό νόµο. Το Υπουργείο Οικονοµίας θα προβεί στην
επανεξέταση του συνόλου των ρυθµίσεων και την απαιτούµενη
αναµόρφωση του ν. 3299/2004, µε βασικό προσανατολισµό τη
δηµιουργία νέου θεσµικού αποτελεσµατικού πλαισίου παροχής
αναπτυξιακών κινήτρων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλα αυτά τα µέτρα είναι, πραγ-
µατικά, ουσιαστικά, αλλά για το Νοµό Πιερίας, που αυτήν τη
στιγµή µετά τις κατολισθήσεις στα Τέµπη που έχουν χωρίσει την
Ελλάδα στα δύο και έχουν δηµιουργήσει πολλά προβλήµατα στις
επιχειρήσεις της Πιερίας, µε µείωση του τζίρου που φθάνει µέχρι
και το 75%, πιστεύω ότι πρέπει να ληφθούν επιπρόσθετα µέτρα
στήριξης της τοπικής µας οικονοµίας.

Το πάγωµα των δανείων για το χρονικό διάστηµα µέχρι την
αποκατάσταση του δρόµου των Τεµπών, η επιχορήγηση των
ασφαλιστικών εισφορών των εργαζοµένων των επιχειρήσεων, η
επίσπευση των έργων για ασφαλή διέλευση από άλλα σηµεία κρί-
νονται όχι απλώς απαραίτητα, αλλά άκρως επείγοντα, για να µη
µαραζώσει στην κυριολεξία ένας ολόκληρος νοµός.

Επιπλέον, η µείωση των διοδίων που µε τόση ευκολία κατα-
σκεύασε στην Πιερία η προηγούµενη κυβέρνηση είναι εξαιρετικά

επιβεβληµένη. ∆εν είναι δυνατόν σε µια χώρα όµοροι νοµοί να
αντιµετωπίζονται µε δύο µέτρα και δύο σταθµά. Οι αδικίες που
µας δηµιούργησε η προηγούµενη κυβέρνηση θα πρέπει να αρ-
θούν. Ένας νοµός για τον οποίον δεν προβλέπονταν ούτε 1 ευρώ
από το ΕΣΠΑ.

Επειδή θεωρώ ότι είµαστε πολίτες µε υποχρεώσεις, αλλά και
δικαιώµατα, πιστεύω ότι η παρούσα Κυβέρνηση θα σταθεί δίπλα
σε ένα νοµό από τον οποίο απουσίαζαν οι δηµόσιες επενδύσεις.
«Πράσινη» ανάπτυξη, χωρίς οδικό δίκτυο, χωρίς αντιπληµµυρικά,
χωρίς αρδευτικό δίκτυο, χωρίς βιολογικούς καθαρισµούς, χωρίς
ανάδειξη των συγκριτικών πλεονεκτηµάτων δεν γίνεται να πραγ-
µατοποιηθεί.

Για εµάς, λοιπόν, το παρόν νοµοσχέδιο είναι ένα από τα θε-
τικά µέτρα. Ένα µέτρο που, πραγµατικά, συµβάλλει στην ανα-
θέρµανση της οικονοµίας. Αλλά για τα προβλήµατα που
αντιµετωπίζουµε ως Νοµός Πιερίας, θεωρώ ότι είναι µόνο η
αρχή.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε την κ. Μίχου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι
επτά µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις συνοδοί -εκπαιδευτι-
κοί από το 54ο ∆ηµοτικό Σχολείο Πάτρας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ Μιχάλης Τιµοσίδης.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό το νοµοσχέδιο που συζη-

τούµε σήµερα είναι µια ακόµη απόδειξη ότι η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ κάνει πράξη όλα όσα εξήγγειλε προεκλογικά, εκείνα για
τα οποία δεσµεύτηκε απέναντι στον ελληνικό λαό.

Είναι αλήθεια ότι η χώρα µας βιώνει µια από τις µεγαλύτερες
κρίσεις της πρόσφατης ιστορίας της, κρίση πρωτίστως οικονο-
µική και κοινωνική αλλά και κρίση αξιών. Η αξιοπιστία µας στο
εξωτερικό βρίσκεται στο ναδίρ. Ο Πρωθυπουργός και το οικο-
νοµικό επιτελείο της Κυβέρνησης δίνουν τον αγώνα τους εντός
και εκτός των συνόρων και είµαι βέβαιος ότι θα µπορέσουν να
πείσουν και τους πλέον δύσπιστους συνοµιλητές µας ότι η ελ-
ληνική οικονοµία θα ξαναβρεί το δρόµο της ανάκαµψης και θα
ανακτήσει το κύρος που καταρρακώθηκε στα πέντε χρόνια δια-
κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Το νοµοσχέδιο αυτό εντάσσεται σε µια συνολική πολιτική που
θα εφαρµόσει το Υπουργείο Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας στο επόµενο χρονικό διάστηµα.

Πρέπει να ξαναθυµίσω ότι πριν από ένα µήνα περίπου, εδώ
στη Βουλή, ψηφίστηκε το πρώτο νοµοσχέδιο της νέας διακυ-
βέρνησης του ΠΑΣΟΚ, για το επίδοµα αλληλεγγύης που δόθηκε
σε όσους, πράγµατι, βρίσκονταν σε πάρα πολύ άσχηµη οικονο-
µική κατάσταση, µια ανάσα δηλαδή για όλα εκείνα τα νοικοκυ-
ριά. Ήταν ένα δείγµα γραφής για το πώς αντιλαµβανόµαστε
εµείς ότι πρέπει να πολιτευτούµε από εδώ και πέρα και να κά-
νουµε πράξη την αναδιανοµή του δηµόσιου πλούτου. Μια ανα-
διανοµή που, πράγµατι, έγινε µε το νοµοσχέδιο αυτό που
ανέφερα, γιατί τα χρήµατα δεν ήταν χρήµατα του ελληνικού λαού
µέσα από τον ίδιον τον προϋπολογισµό, αλλά ήταν χρήµατα που
συνεισέφερε ως µια πράξη κοινωνικής ευθύνης το µεγάλο κε-
φάλαιο.

Αυτή η πολιτική, λοιπόν, του Υπουργείου Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας περιλαµβάνει προτάσεις που στο-
χεύουν ταυτόχρονα στην ενίσχυση της ρευστότητας στην αγορά,
στη στήριξη του οικογενειακού προϋπολογισµού, στην αναθέρ-
µανση της οικονοµίας και της ανάπτυξης και στην προώθηση των
επενδύσεων.

Βεβαίως, δεν µπορεί να ισχυριστεί κανείς ότι µε µία δέσµη
προτάσεων θα θεραπευτεί ο δηµοσιονοµικός εκτροχιασµός, η
ύφεση στην αγορά και η κρίση της ανταγωνιστικότητας που βιώ-
σαµε τα προηγούµενα χρόνια. Είναι όµως µια σηµαντική πρωτο-
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βουλία, µία πάρα πολύ µεγάλη παρέµβαση, που έχει στόχο ακρι-
βώς την ενίσχυση της ρευστότητας στην αγορά, δίνοντας ανάσα
σε επιχειρηµατίες, ιδίως στους µικρούς και µεσαίους επιχειρη-
µατίες, σε αγρότες, σε ελεύθερους επαγγελµατίες, δηλαδή σε
όλους εκείνους που εδώ και πέντε χρόνια νοιώθουν πιστωτική
ασφυξία βλέποντας τον κύκλο εργασιών τους να συρρικνώνεται
και το χρηµατοπιστωτικό κλίµα να γίνεται σχεδόν εχθρικό.

Με τα άρθρα 1 και 2, µε τη ρύθµιση ληξιπρόθεσµων οφειλών
και µε τη ρύθµιση ενήµερων οφειλών, βλέπουµε µε αυτήν την
πρωτοβουλία να υλοποιείται αυτό ακριβώς που ανέφερα προη-
γούµενα, να ενισχύονται δηλαδή αυτές οι οµάδες του πληθυσµού
που βιώνουν αυτήν την άσχηµη κατάσταση. Μερική µάλιστα από-
δειξη του αδιεξόδου που βιώνουν οι επιχειρήσεις και όλοι αυτοί
που αναφέρθηκαν προηγούµενα, αποτελεί η ραγδαία αύξηση
των ακάλυπτων επιταγών, η οποία έχει ξεπεράσει κάθε προη-
γούµενο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, µε το άρθρο 10
ρυθµίζονται σηµαντικά ζητήµατα που αφορούν τον ισχύοντα ανα-
πτυξιακό νόµο. Με αυτήν την παράταση που δίνετε, όµως, γίνε-
ται και µνεία για την επιτάχυνση και την καλύτερη αξιοποίηση του
ΕΣΠΑ. Όντως είναι ζητούµενο και αναµένουµε να ξεκινήσουν
γρήγορα οι διαδικασίες. Το ζητούν οι τοπικοί φορείς στους νο-
µούς µας, το ζητούν όλοι όσοι εµπλέκονται και όσοι περιµένουν
από το ΕΣΠΑ -γιατί αυτό είναι ο κινητήριος µοχλός της οικονοµι-
κής προώθησης όλων αυτών που επιζητούµε και µε το νοµοσχέ-
διο αυτό- να προχωρήσουν πολύ γρήγορα αυτές οι διαδικασίες.
Το περιµένουµε γιατί σε αυτό µας γίνεται κριτική και πρέπει να
επισπεύσουµε και να προχωρήσουµε γρηγορότερα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για την οικονοµία του χρόνου
και µε την άδεια του Προεδρείου θα κάνω µια αναφορά µόνο στη
µία τροπολογία που έχει σχέση µε την επαναφορά της λίστας
των φαρµάκων. Αυτό µε αφορά και προσωπικά και δεν θα ήθελα
να αναλώσω περισσότερο χρόνο στην επόµενη συνεδρίαση.

Με αυτήν την τροπολογία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προ-
τείνεται η επανεισαγωγή του καταλόγου συνταγογραφούµενων
φαρµάκων που είχε καταργηθεί απερίσκεπτα από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία µε το ν. 3457/06. Η επαναφορά της λίστας εξάλλου, απο-
τελεί και δέσµευση προγραµµατική του ΠΑΣΟΚ. Όµως, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, ακόµη και να µην ήταν δέσµευσή µας, η
επαναφορά της είναι επιβεβληµένη από τη δραµατική εκτίναξη
της φαρµακευτικής δαπάνης που παρατηρείται όλα αυτά τα χρό-
νια µετά την κατάργησή της και που έχει κυριολεκτικά γονατίσει
τα ασφαλιστικά ταµεία.

Οι πολιτικές της Νέας ∆ηµοκρατίας ήταν ένας εκρηκτικός συν-
δυασµός προχειρότητας, ανευθυνότητας και εύνοιας σε λίγους
και εκλεκτούς, που αποδιοργάνωσε µε όχηµα και το φάρµακο,
τα ασφαλιστικά ταµεία και τα νοσοκοµεία της χώρας.

Από τη µία πλευρά η κατάργηση της λίστας και οι παλινωδίες
στον τρόπο υπολογισµού της τιµής των φαρµάκων, µε µόνους
κερδισµένους τις φαρµακευτικές εταιρείες -υπολογίζεται περί-
που 80.000.000 ευρώ ετησίως- και από την άλλη πλευρά η κα-
τάργηση του πρωτογενούς ελέγχου στις συνταγές και η άναρχη
συνταγογράφηση από τους γιατρούς των ασφαλιστικών ταµείων
των νοσοκοµείων και των ιδιωτικών κλινικών, οδήγησαν τις δα-
πάνες στα ύψη.

Τα πιστοποιηµένα χρέη των νοσοκοµείων είναι περίπου
6.300.000.000 ευρώ από τα οποία η φαρµακευτική δαπάνη κατέ-
χει τη µερίδα του λέοντος. Έχει µάλιστα υπολογιστεί ότι το διά-
στηµα 2005-2008 οι δαπάνες για φαρµακευτική περίθαλψη των
ασφαλιστικών ταµείων αυξήθηκαν κατά 65%. Μάλιστα, ως χα-
ρακτηριστικό θα αναφέρω την αύξηση κατά 15% της δαπάνης
της συνταγογράφησης που επέφερε ακριβώς αυτή η πολιτική
στα ταµεία, ενώ στα νοσοκοµεία η φαρµακευτική δαπάνη ξε-
περνάει το 20%.

Με την τροπολογία αυτή που κατατίθεται σήµερα, προβλέπο-
νται ακριβώς οι διαδικασίες για την αποσαφήνιση των κριτηρίων
εισαγωγής των φαρµάκων στη νέα λίστα φαρµάκων και ορίζο-
νται οι φορείς και τα όργανα που θα συµµετέχουν στον καθορι-
σµό αυτών των φαρµάκων. Για την επιτροπή επιδιώκεται η
συγκρότησή της από ειδικούς επιστήµονες υψηλού κύρους και
από εκείνους που προέρχονται από φορείς, ώστε να υπάρχει

αντικειµενικότητα ακριβώς σε αυτήν την επιλογή.
Ως θετικές κρίνουµε αυτές τις διατάξεις και για τη θεραπεία

περιπτώσεων αποκλεισµού από τη λίστα µέσα σε εύλογη χρο-
νική προθεσµία. Η τροπολογία επίσης, δίνει δυνατότητα σε εξω-
τερικούς ασθενείς µε χρόνια και ανίατα νοσήµατα να
προµηθεύονται τα φάρµακά τους χωρίς συµµετοχή, πέρα από
το νοσοκοµείο που γινόταν µέχρι τώρα και από ιδιωτικά φαρµα-
κεία, έτσι ώστε να υπάρχει λιγότερη ταλαιπωρία. Για τον προσ-
διορισµό του υψηλού κόστους λαµβάνεται υπ’ όψιν η χρονική
τιµή του ιδιοσκευάσµατος και ο τρόπος συσκευασίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό το σηµαντικό βήµα δεν θα
έχει την αναµενόµενη επιτυχία αν, κύριε Υπουργέ, δεν συνοδευ-
τεί από ενιαίο µηχανογραφικό σύστηµα στα νοσοκοµεία και στα
ασφαλιστικά ταµεία και αν δεν τεθούν σε αποτελεσµατική επο-
πτεία και έλεγχο τα αποτελέσµατα ελέγχου.

Είναι θετικό το γεγονός ότι δεσµεύτηκε και η Υπουργός κ. Ξε-
νογιαννακοπούλου και ο κ. Λοβέρδος ότι αυτό ξεκίνησε και θα
συνεχίσει να υλοποιείται. Ήδη δεσµεύτηκε ο κ. Λοβέρδος ο
Υπουργός Εργασίας και Απασχόλησης ότι την 1η Μαΐου του 2010
ξεκινά από τα ασφαλιστικά ταµεία και θα συµπεριλάβει το 70%
των ασφαλισµένων. Τα άµεσα οφέλη από αυτήν την οργάνωση
υπολογίζονται µόνο για το ΙΚΑ σε 250.000.000 ευρώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση προχωρά και υλο-
ποιεί σιγά-σιγά τις δεσµεύσεις της. Αυτό που αποµένει να κά-
νουµε όλοι µας είναι να στηρίξουµε αυτήν την προσπάθεια, ώστε
να γίνουν κτήµα όλων των Ελλήνων πολιτών, µέτρα τέτοια που να
µπορούν να τους βοηθούν να αντιµετωπίζουν την καθηµερινό-
τητά τους να αισιοδοξούν για το µέλλον τους. Γιατί αν κάτι
έβλαψε την Ελλάδα όλα αυτά τα χρόνια ήταν ακριβώς αυτή η έλ-
λειψη αισιοδοξίας από τους Έλληνες.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον κ.
Τιµοσίδη.

Ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Μπεντενιώτης ζητεί άδεια ολιγοή-
µερης απουσίας στο εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Μανώλης Στρατάκης.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Χθες, στην τοποθέτησή µου επί της αρχής επισήµανα πράγ-

µατι τη θετικότητα που έχει το νοµοσχέδιο και την ισορροπία που
προσπαθεί να επιβάλει στην αγορά για να αυξηθεί η ρευστότητα
και να ξεπεραστούν προβλήµατα που έχουν προκύψει, όχι βέ-
βαια µόνο από τη διεθνή κρίση αλλά και πολύ νωρίτερα.

Επισήµανα, επίσης, ότι είναι θετικό που η Κυβέρνηση σκέφτε-
ται να αντιµετωπίσει όχι µόνο τα ζητήµατα της αναθέρµανσης
της οικονοµίας, αλλά συνολικά τα ζητήµατα ανάταξης της οικο-
νοµίας, όπως είναι αναγκαίο να γίνει.

Θα ήθελα στο γενικό πλαίσιο να κάνω µια αναφορά στη γνώµη
της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, η οποία χθες µας διαµοι-
ράστηκε στο Κοινοβούλιο, και να επισηµάνω το εξής: Παρατη-
ρείται µέσα από αυτήν την έκθεση ότι το τραπεζικό σύστηµα
συνολικά είναι σε µια λογική που δεν µπορεί πραγµατικά να υπη-
ρετήσει τα καλώς εννοούµενα συµφέροντα της ανάπτυξης.

Θα ήθελα να επισηµάνω, δε, ότι µια σηµαντική παρατήρηση,
που βασίζεται σε ένα «θα», είναι ότι οι ρυθµίσεις πιθανόν θα µπο-
ρούσαν να έχουν αρνητικό αντίκτυπο στη ρευστότητα της αγο-
ράς, ιδίως υπό τις δυσµενείς συνθήκες στην Ελλάδα. Αν
παρατηρήσει κανείς αυτήν τη διατύπωση, σε συνδυασµό µε το
ότι δεν απαντάει στο βασικό ερώτηµα, γιατί µέχρι σήµερα δεν
έχει εξυπηρετηθεί η ρευστότητα και, βεβαίως, δεν κάνει καµµία
αναφορά και καµµία µνεία στα 28.000.000.000 που δόθηκαν στις
τράπεζες, τότε γίνεται αντιληπτό ότι ο στόχος είναι πώς το τρα-
πεζικό σύστηµα θα κάνει ακόµα -κατά το δυνατόν- µεγαλύτερη
συγκέντρωση, πώς θα δηµιουργήσει ακόµα περισσότερα προ-
βλήµατα στους παράγοντες της οικονοµίας συνολικά.

Και, βέβαια, η επισήµανση ότι χρειάζεται σαφέστερη διατύ-
πωση των δικαιωµάτων και των υποχρεώσεων, που εισάγει το νο-
µοσχέδιο, για να µην υπάρξουν επιπτώσεις στις υφιστάµενες
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νοµικές σχέσεις µεταξύ πιστωτών και οφειλετών, είναι η άλλη πα-
ράµετρος που δείχνει ακριβώς προς τα πού κινείται και η Ευρω-
παϊκή Τράπεζα αλλά ίσως και συνολικά οι τράπεζες.

Εκείνο που θα ήθελα εγώ να επισηµάνω είναι πως αγνοούν ότι
η συνταγή σε µία δύσκολη κατάσταση και ιδιαίτερα της οικονο-
µίας, είναι το πώς θα διευκολυνθούν οι οφειλέτες να εξοφλήσουν
τις οφειλές τους στις τράπεζες και όχι πώς θα µπει η θηλιά στο
λαιµό για να πνιγούν. ∆ιότι εάν πνιγούν, οι επισφάλειες που υπάρ-
χουν στις τράπεζες θα είναι ακόµη µεγαλύτερες και δηµιουρ-
γούνται ακόµη µεγαλύτερα προβλήµατα µαζί µε τα συνολικά
προβλήµατα που δηµιουργούνται στην οικονοµία.

∆ιευκόλυνση, λοιπόν, για να πληρώσουν οι οφειλέτες. Αυτό
είναι το σηµαντικό ζήτηµα που νοµίζω ότι σε ικανοποιητικό βαθµό
αντιµετωπίζει το παρόν σχέδιο νόµου. Έτσι, βεβαίως, αυξάνεται
και η ρευστότητα στην αγορά και ξεπερνιούνται προβλήµατα τα
οποία έχουν σταµατήσει την οικονοµική ανάπτυξη και έχουν δη-
µιουργήσει τεράστια ζητήµατα.

Θέλω όµως, κύριε Υπουργέ, να επισηµάνω κάτι το οποίο και
χθες στην πρωτολογία µου έθιξα και θεωρώ ότι είναι κάτι που η
Κυβέρνηση πρέπει να αντιµετωπίσει:

Στο άρθρο 1, στην παράγραφο 7, δεν συµπεριλαµβάνονται τα
οµολογιακά δάνεια. Θέλω να επισηµάνω ξανά ότι αυτό δεν είναι
σωστό. ∆ιότι όταν οι επιχειρηµατίες, που υπάρχουν πάρα πολλοί
-θέλω να επισηµάνω ότι στο Ηράκλειο υπάρχουν πάνω από δια-
κόσιες τέτοιες περιπτώσεις ανθρώπων που είχαν δάνεια, κανο-
νικά, στεγαστικά, επιχειρηµατικά- πήγαν και έκαναν µε τις
τράπεζες συζήτηση, βρήκαν τρόπους, µέσα από οµολογιακά δά-
νεια, να ξεπεράσουν τα προσωρινά τους προβλήµατα. Και σή-
µερα έρχεται η πολιτεία και τους λέει «όχι», τη στιγµή, µάλιστα,
που η µόνη ωφέλεια που είχαν -που δεν ήταν ουσιαστική ωφέ-
λεια, γιατί στη συνέχεια καλούντο να πληρώσουν πολύ περισσό-
τερα- ήταν να γλυτώσουν το 0,6%. Ενώ, όταν πήγαιναν να
πληρώσουν, πλήρωναν το 19% του ΦΠΑ, που σηµαίνει ότι πλή-
ρωναν περισσότερα. Ο στόχος τους, όµως, ήταν πώς οι επιχει-
ρήσεις αυτές θα κρατηθούν εν ζωή. Και εµείς ερχόµαστε σήµερα
και δεν θεωρούµε ότι αυτή τους η επιχειρηµατική κίνηση -που
ήταν προς τη σωστή κατεύθυνση- ήταν κάτι το οποίο έπρεπε να
το έχουν κάνει.

Σήµερα τους τιµωρούµε, γιατί έκαναν οµολογιακό δάνειο και
δεν αγόρασαν οµολογίες, που είναι κάτι εντελώς διαφορετικό εν-
δεχοµένως.

Άρα, κύριε Υπουργέ, παρακαλώ για άλλη µια φορά να δείτε το
θέµα, διότι θεωρώ ότι είναι ένα ζήτηµα που είναι προς τη σωστή
κατεύθυνση, που θα εξυπηρετήσει αρκετές περιπτώσεις ανθρώ-
πων οι οποίοι έδειξαν συνέπεια απέναντι στις τράπεζες από τη
µια πλευρά, ασυνέπεια απέναντι στον εαυτό τους και στην επι-
χειρηµατική τους δραστηριότητα, αλλά µπορούν να συµβάλουν
µε τη στάση τους, ώστε να ξεπεραστούν προβλήµατα που και οι
ίδιοι έχουν και δεν θα ήθελαν να τα πολλαπλασιάσουν. Θεωρώ
ότι είναι υποχρέωσή µας να δεχθούµε αυτήν την αλλαγή, να συ-
µπεριλαµβάνονται και τα οµολογιακά δάνεια στις ρυθµίσεις που
προβλέπει το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου.

Θα ήθελα να πω δυο λόγια για την τροπολογία, για να µην απα-
σχολούµε στη συνέχεια το Κοινοβούλιο. Είναι γεγονός ότι η λίστα
φαρµάκου, όπως έρχεται, αποτελεί ένα φρενάρισµα στην ανεξέ-
λεγκτη αυξητική ταχύτητα της φαρµακευτικής δαπάνης στην Ελ-
λάδα, µιας δαπάνης που είναι διπλάσια από αυτήν του Βελγίου,
µε το οποίο έχουµε τον ίδιο πληθυσµό, δαπάνη η οποία φθάνει
κοντά στα 5.000.000.000 στην Ελλάδα, ενώ στο Βέλγιο είναι
2.500.000.000 ευρώ.

Βέβαια, πέρα από αυτό, απαιτούνται και άλλα πράγµατα. Θέλω
να επισηµάνω ότι δεν φθάνει µόνο η λίστα φαρµάκων. Πρέπει να
αλλάξουν τα δεδοµένα και νοµίζω ότι δυο επιλογές έχουµε προς
τη θετική κατεύθυνση. Χαίροµαι, που τουλάχιστον τη µια την απο-
δέχονται τα συναρµόδια Υπουργεία, η Κυβέρνηση συνολικά,
άµεσα και η οποία έχει να κάνει µε την καθιέρωση της µηχανο-
γράφησης στο ΙΚΑ από την 1/5. Όµως, εγώ θα έλεγα να γίνει και
σε όλα τα ταµεία το συντοµότερο δυνατό, για να ξεπεραστούν
προβλήµατα και να εξοικονοµηθούν πραγµατικοί πόροι, διότι
µόνο µε τη µηχανογράφηση εγώ εκτιµώ ότι θα γλιτώσουµε το
30% και πάνω από τη σπατάλη που σήµερα γίνεται.

∆εύτερο και σηµαντικό. Επιτέλους, πρέπει µεθοδευµένα και
συστηµατικά, σε εύλογο χρονικό διάστηµα να πάµε στη συντα-
γογράφηση της δραστικής ουσίας. Θεωρώ ότι είναι το άλφα και
το ωµέγα που θα µας δώσει τη δυνατότητα πραγµατικά να ξε-
περάσουµε προβλήµατα, που σήµερα δηµιουργούνται µεταξύ
και των φαρµακευτικών εταιρειών από τη µια πλευρά, αλλά και
που διαµορφώνουν από την άλλη ένα περιβάλλον που δεν είναι
το καλύτερο δυνατό. Ο ασθενής δεν έχει καµµία επιλογή, ενώ
εάν πάµε σε µια τέτοια διαδικασία και ο γιατρός του συνταγο-
γραφεί τη δραστική ουσία, ο ασθενής θα έχει τη δυνατότητα επι-
λογής ποιο εµπορικό φάρµακο είναι αυτό που πρέπει να
αγοράσει.

Συνεπώς θεωρώ ότι πρέπει να πάµε σε αυτές τις επιλογές,
διότι έτσι βάζουµε τον καθένα µπροστά στην ευθύνη την οποία
έχει απέναντι στην πολιτεία, στο ασφαλιστικό ταµείο και στην
υγεία του, εάν θέλετε, µε αποτελεσµατικότητα να συµβάλει η κοι-
νωνική αυτή ευθύνη στην εξοικονόµηση πόρων στα ασφαλιστικά
ταµεία από τη µια πλευρά, αλλά κυρίως αυτήν τη στιγµή, µε τους
σηµερινούς όρους, να επιβάλει περιορισµό της σπατάλης που
είναι αλόγιστη και πρέπει κάποια στιγµή να σταµατήσει.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Στρατάκη.

Το λόγο έχει η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Μαρία Θεοχάρη.
ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βασική µας δέσµευση από την

πρώτη στιγµή που αναλάβαµε τη διακυβέρνηση της χώρας ήταν
και παραµένει η λήψη µέτρων για την ανάταξη της οικονοµίας
και την αναθέρµανση της αγοράς. Είναι ευνόητο ότι ένα σχέδιο
νόµου δεν αρκεί, για να καλύψει όλα τα προβλήµατα της οικο-
νοµίας και µάλιστα σε περίοδο διεθνούς κρίσης. Έχουµε να αντι-
µετωπίσουµε όχι µόνο την ύφεση στην αγορά, αλλά και το
δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό και την κρίση της ανταγωνιστικότη-
τας. Έχουµε να αντιµετωπίσουµε όλα αυτά τα προβλήµατα που
µας κληροδότησε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και που
σφίγγουν τη θηλιά στο λαιµό των µικροεπιχειρηµατιών, επαγ-
γελµατιών και αγροτών, οι οποίοι έχουν φθάσει σε αδιέξοδο.

Η αναζωογόνηση της οικονοµίας, βεβαίως, δεν θα συµβεί από
τη µια µέρα στην άλλη και τα αποτελέσµατα του υπό συζήτηση
νοµοσχεδίου θα φανούν σταδιακά. Είναι, όµως, µέτρα απαραί-
τητα για την αναθέρµανση της οικονοµικής δραστηριότητας,
µέτρα που η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας απέτυχε να
λάβει. Αποτελεί κοινή διαπίστωση ότι το πρόγραµµα ρευστότη-
τας των 28.000.000.000 δεν ενίσχυσε την πραγµατική οικονοµία.
Αντιθέτως, µε τις εσφαλµένες επιλογές της, χτυπούσε τον εύ-
κολο στόχο, τα χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα, µε αποτέλεσµα
να φθάσουν σε εξαιρετικά δυσµενή οικονοµική κατάσταση.

Το σχέδιο νόµου που καλούµαστε να ψηφίσουµε σήµερα απο-
τελεί ένα γενναίο βήµα προς την καταπολέµηση αυτών των προ-
βληµάτων. ∆ίνει ανάσα σε επιχειρηµατίες και µικροµεσαίες
επιχειρήσεις, σε αγρότες και επαγγελµατίες διοχετεύοντας ρευ-
στότητα στην αγορά. Αποτελεί ουσιαστική παρέµβαση έκτακτων
µέτρων για τις µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις, τις επιχει-
ρήσεις που λόγω αυτής της πιστωτικής ασφυξίας αντιµετωπίζουν
δυσχέρεια στην πληρωµή των οφειλών τους και βρίσκονται
εγκλωβισµένες στα χρέη τους.

Συγκεκριµένα, το πρώτο άρθρο ρυθµίζει: Τις ληξιπρόθεσµες
οφειλές επιχειρήσεων επαγγελµατιών και αγροτών που προκλή-
θηκαν µετά την 1-1-2008, λαµβάνοντας υπ’ όψιν ότι οι δυσχερείς
οικονοµικές συνθήκες στη χώρα µας προϋπήρχαν της διεθνούς
κρίσης. ∆εύτερον, τις ληξιπρόθεσµες οφειλές που αφορούν κε-
φάλαια κίνησης, απαλλάσσοντας έτσι τους πιστούχους από την
πίεση της ανταπόκρισης στο βραχυπρόθεσµο δανεισµό, καθώς
και ληξιπρόθεσµα δάνεια και πιστώσεις της περιόδου 1-1-2005
έως το τέλος του 2007, διασφαλίζοντας έτσι ότι επιχειρήσεις που
έχουν µία προοπτική βιωσιµότητας θα έχουν τη στήριξη που χρει-
άζονται ώστε να µη βουλιάξουν.

Το άρθρο 2 ρυθµίζει τις ενήµερες οφειλές έχοντας στο επίκε-
ντρο τις µικρές και µικροµεσαίες επιχειρήσεις και τους αγρότες
που δυσκολεύονται στην αποπληρωµή των υποχρεώσεών τους
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και κατ’ εξοχήν στερούνται διαπραγµατευτικής δύναµης απένα-
ντι στα χρηµατοπιστωτικά ιδρύµατα.

Με το άρθρο 3 ρυθµίζεται το έκτακτο µέτρο της αµνηστίας
στις δυσµενείς καταχωρήσεις στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ», για όσους έχουν
τακτοποιήσει ή θα τακτοποιήσουν εντός ορισµένου χρόνου τις
υφιστάµενες ληξιπρόθεσµες οφειλές τους. Είναι µια διάταξη που
διευρύνει τα µέτρα προστασίας των επαγγελµατιών, επιχειρή-
σεων, αλλά και των ίδιων των καταναλωτών, αναµορφώνοντας
το πλαίσιο λειτουργίας των συστηµάτων επεξεργασίας οικονο-
µικών πληροφοριών και θέτοντας περιορισµούς στην επεξεργα-
σία οικονοµικών δεδοµένων.

Το άρθρο 4 αναθεωρεί τόσο τα χρονικά όρια διαγραφής δυ-
σµενών δεδοµένων όσο και τα όρια των ποσών κάτω από τα
οποία δεν γίνονται καταχωρήσεις.

Το άρθρο 5 προβλέπει την ταχεία αποκατάσταση των στοι-
χείων από τα χρηµατοπιστωτικά ιδρύµατα και εποµένως της φε-
ρεγγυότητας του οφειλέτη όταν εκείνος εξοφλήσει την οφειλή.

Το άρθρο 6 προβλέπει τη δικαστική προστασία του προσώπου
στο οποίο αναφέρονται τα δυσµενή οικονοµικά δεδοµένα.

Το άρθρο 7 επιτρέπει τη χορήγηση βιβλιαρίου επιταγών κατά
τη διάρκεια ισχύος µέτρου στέρησής της, εφόσον παρέχεται τρι-
τεγγύηση.

Με τα άρθρα 8 και 9 προβλέπεται επιβολή κυρώσεων για την
παραβίαση των διατάξεων του νοµοσχεδίου και ρύθµιση φορο-
λογικών θεµάτων για τις περιπτώσεις που το νοµοσχέδιο προ-
βλέπει διαγραφή απαιτήσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το νοµοσχέδιο αυτό επιδει-
κνύουµε την τόλµη που έχουµε ως Κυβέρνηση να ανταποκρι-
θούµε στα αιτήµατα εκείνων που έχουν περισσότερο ανάγκη,
εφαρµόζοντας µία δίκαιη κοινωνική πολιτική.

Πρώτη φορά ρυθµίζονται σε τέτοια έκταση ληξιπρόθεσµες και
ενήµερες οφειλές, χωρίς διακρίσεις. Έχουµε την τόλµη να θε-
σµοθετήσουµε ρυθµίσεις χωρίς να τις αφήνουµε στη διακριτική
ευχέρεια των τραπεζών. ∆ίνουµε ανάσα σε αυτούς που πραγµα-
τικά το έχουν ανάγκη, αλλά πάντα µε γνώµονα τη χρηµατοπι-
στωτική κρίση, διαφυλάσσοντας την κεφαλαιακή επάρκεια του
τραπεζικού συστήµατος. Και για πρώτη φορά, δίνουµε διαπραγ-
µατευτική δύναµη και στις επιχειρήσεις και στα νοικοκυριά, βά-
ζοντας και πρόστιµα, εάν δεν υπάρξει ρύθµιση.

Είναι προφανές ότι το υπό ψήφιση νοµοσχέδιο αποτελεί βαθιά
τοµή που θα ανακουφίσει µικροµεσαίους, επιχειρηµατίες, επαγ-
γελµατίες και αγρότες, δίνοντάς τους τα εργαλεία και δείχνο-
ντάς τους το δρόµο να επιβιώσουν από την οικονοµική κρίση και
να ορθοποδήσουν, αυτοί που αποτελούν τη ραχοκοκαλιά της
πραγµατικής οικονοµίας και πρόκειται για µερίδα του πληθυσµού
που βρισκόταν ήδη σε δυσµενή οικονοµική κατάσταση εξαιτίας
της ανευθυνότητας της προηγούµενης κυβέρνησης και που η οι-
κονοµική κρίση τους είχε φέρει σε αδιέξοδο.

Η δεινή οικονοµική κατάσταση στην οποία έχουν περιέλθει
επαγγελµατίες και αγρότες είναι ιδιαίτερα εµφανής σε περιφέ-
ρειες που στηρίζονται κατ’ εξοχήν στην αγροτική οικονοµία,
όπως είναι ο Νοµός Καρδίτσας τον οποίο εκπροσωπώ.

Οι επιλογές της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας είχαν ως
συνέπεια τη δραµατική µείωση των τιµών των γεωργικών προϊό-
ντων, µε αποτέλεσµα την περαιτέρω µείωση της αγοραστικής
τους ικανότητας, γεγονός καταστροφικό για πολλές µικροµε-
σαίες επιχειρήσεις, οι οποίες στηρίζονταν στους αγρότες κατα-
ναλωτές για να επιζήσουν και ασφυκτιούν ολοένα και
περισσότερο κάτω από τον κλοιό των υποχρεώσεων στις οποίες
αδυνατούν να ανταποκριθούν.

Αυτήν ακριβώς την κατάσταση ανατρέπει το συγκεκριµένο
σχέδιο νόµου. Αποτελεί για τους αγρότες και µικροεπιχειρηµα-
τίες σηµαντική βοήθεια και τους δίνει το περιθώριο ανασύντα-
ξης και ανάταξης ώστε να µπορέσουν να ορθοποδήσουν.

Γι’ αυτό, λοιπόν, έχουµε ηθική υποχρέωση να υπερψηφίσουµε
το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τη συνάδελφο κ. Μαρία Θεοχάρη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Θωµάς Ροµπόπου-

λος.
ΘΩΜΑΣ ΡΟΜΠΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,

κύριε Υφυπουργέ, κύριοι Γραµµατείς, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, η παγκόσµια κρίση έφερε την κρίση εµπιστοσύνης. Η
κρίση εµπιστοσύνης έφερε την κρίση ρευστότητας. Η κρίση ρευ-
στότητας έκλεισε πάνω από δέκα χιλιάδες επιχειρήσεις την
προηγούµενη χρονιά, διότι η προηγούµενη κυβέρνηση δεν πρό-
λαβε να θωρακίσει ούτε την οικονοµία, αλλά, ούτε και να υπο-
χρεώσει τις τράπεζες να στηρίξουν τις επιχειρήσεις.

Καµµιά χώρα δεν έχει µέλλον χωρίς επιχειρήσεις. Το στοίχηµα
νοµίζω δεν είναι κυβερνητικό, αλλά είναι εθνικό. Πρέπει οπωσ-
δήποτε να προασπίσουµε τη λειτουργία των επιχειρήσεων, να τις
καταστήσουµε κερδοφόρες. Εµείς σαν ΠΑΣΟΚ κάνουµε ανα-
τροπές µε αισιοδοξία, στοχεύοντας πάντοτε τη σταθερότητα, την
ανάπτυξη και την ανασυγκρότηση.

Το παρόν σχέδιο νόµου είναι ένα από τα µέτρα που έχει απο-
φασίσει η Κυβέρνηση για την αναθέρµανση της αγοράς και την
ενίσχυση της οικονοµικής δραστηριότητας. Και πάντοτε µέσα
από διαβούλευση όλων των φορέων. Τα επιµελητήρια ήλθαν και
κατέθεσαν τις προτάσεις τους. Οι τράπεζες επίσης. Οι Βουλευ-
τές, όλοι εµείς συνεδριάσαµε. Οι επιχειρηµατίες κατέθεσαν προ-
τάσεις.

Το επίκεντρο, λοιπόν, των διατάξεων του σχεδίου νόµου είναι
οι µικρές, οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις και οι αγρότες, που πραγ-
µατικά δυσκολεύονται στην οµαλή αποπληρωµή των υποχρεώ-
σεών τους και που στερούνται διαπραγµατευτικής δύναµης
απέναντι στα πιστωτικά ιδρύµατα. ∆εν τους δίνουν σηµασία, δεν
τους γνωρίζουν, δεν έχουν τα µέσα θα λέγαµε.

Το σχέδιο νόµου δίνει τη δυνατότητα σε επιχειρήσεις, επαγ-
γελµατίες και αγρότες που έχουν περιέλθει σε δυσχερή θέση
µέσα από την αναστολή της εξυπηρέτησης ή τη ρύθµιση των δα-
νειακών τους υποχρεώσεων, να ανασάνουν καθώς και να διατη-
ρήσουν τη βιωσιµότητά τους και τη συνέχιση των επιχειρηµατικών
δραστηριοτήτων τους.

Το παρόν σχέδιο νόµου περιλαµβάνει συνολικά έντεκα άρθρα.
Συγκεκριµένα το άρθρο 1 περιλαµβάνει ρυθµίσεις για φυσικά

και νοµικά πρόσωπα, τα οποία έχουν συνάψει µε τράπεζες συµ-
βάσεις δανείων ή πιστώσεων για επιχειρηµατικούς, επαγγελµα-
τικούς ή αγροτικούς σκοπούς οι οποίες συµβάσεις όµως έχουν
καταστεί ληξιπρόθεσµες µετά τις 30.6.2007 και µέχρι τη δηµοσί-
ευση του παρόντος νόµου. Και λέµε 30.6.2007 διότι η κρίση έχει
ξεσπάσει τα δύο τελευταία χρόνια, αλλά εµείς πήγαµε και ακόµη
πιο πριν.

Το σύνολο της ληξιπρόθεσµης οφειλής που υπάγεται στη ρύθ-
µιση, δεν µπορεί να υπερβαίνει το 1.500.000 ευρώ.

Όσον αφορά δε την αποπληρωµή της προκύπτουσας οφειλής,
γίνεται σε χρονικό διάστηµα ίσο µε αυτό που αποµένει ή θα απέ-
µενε µέχρι τη λήξη της σύµβασης, προσαυξανόµενο κατά δύο
έτη. Κατά τα δύο πρώτα έτη θα καταβάλλονται µόνο τόκοι. Η
αποπληρωµή θα γίνεται µε ισόποσες περιοδικές δόσεις, σύµ-
φωνα µε την περιοδικότητα του εκτοκισµού που προβλεπόταν
από τη σύµβαση. Ειδικά για ληξιπρόθεσµες οφειλές από καταγ-
γελθείσες συµβάσεις, η διάρκεια της αποπληρωµής δεν µπορεί
να είναι µικρότερη από επτά έτη και γίνεται και αυτή µε ισόποσες
µηνιαίες δόσεις. Ο υπολογισµός των τόκων θα γίνεται µε το συµ-
βατικό επιτόκιο της ενήµερης οφειλής και όχι µε τόκους υπερη-
µερίας, τόκους πάνω στους τόκους κ.λπ.. Οι ρυθµίσεις αφορούν
και τις ληξιπρόθεσµες οφειλές από συµβάσεις που θα καταγ-
γελθούν από την ψήφιση του παρόντος και µέχρι τις 15.3.2010.

Επίσης, δίνεται η δυνατότητα ρύθµισης και των οφειλών που
έχουν καταστεί ληξιπρόθεσµες µετά την 1.1.2005 και µέχρι τις
30.6.2007 υπό τον όρο ότι θα αποπληρωθεί µέχρι τις 15.5.2010
ποσό ίσο µε το 10% της οφειλής που προκύπτει χωρίς να υπο-
λογίζονται τόκοι υπερηµερίας και ανατοκισµού. Αν ο οφειλέτης
αποπληρώσει το 50% της οφειλής, διαγράφονται οριστικά οι
τόκοι υπερηµερίας και ανατοκισµού πλην των ήδη καταβληθέ-
ντων µέχρι την έναρξη της ισχύος του νόµου. Οι αιτήσεις για την
υπαγωγή στη ρύθµιση των οφειλών υποβάλλονται µέχρι τις
15.4.2010.

∆ίνεται η δυνατότητα ρύθµισης και ληξιπροθέσµων οφειλών
από συµβάσεις χρηµατοδοτικής µίσθωσης, δηλαδή leasing, που
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δεν έχουν καταγγελθεί ή έχουν καταγγελθεί µετά τις 15.12.2009.
Η δυνατότητα της αποπληρωµής της οφειλής δεν µπορεί να
υπερβαίνει τον εναποµείναντα µέχρι τη λήξη της µίσθωσης χρόνο
και είναι φυσιολογικό.

Το άρθρο 2 αναφέρεται στην αποπληρωµή των ενήµερων
οφειλών για τις περιπτώσεις εκείνων των οφειλετών που αδυνα-
τούν να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους. ∆ίνεται: Πρώ-
τον, περίοδος χάριτος ενός έτους χωρίς καταβολή τόκων και
κεφαλαίου µε αντίστοιχη παράταση της συµβατικής διάρκειας
του δανείου και κεφαλαιοποίηση των τόκων στη λήξη της περιό-
δου χάριτος. Είναι πολύ σηµαντικό αυτό. ∆εύτερον, αναστολή
για δύο έτη της τοκοχρεωλυτικής αποπληρωµής του άληκτου κε-
φαλαίου µε αντίστοιχη παράταση της συµβατικής διάρκειας του
δανείου και καταβολή των τόκων στη διάρκεια της αναστολής
σύµφωνα µε την περιοδικότητα του εκτοκισµού που προβλέπεται
στη σύµβαση. Και τρίτον, παράταση της συµβατικής διάρκειας
του δανείου κατά τρία έτη. Όλα αυτά είναι βιταµίνες που δίνουµε
στους επαγγελµατίες.

Επειδή µια γενικευµένη εφαρµογή για τις ενήµερες οφειλές
θα µπορούσε να επιβαρύνει υπέρµετρα τους όρους κεφαλαια-
κής επάρκειας των πιστωτικών ιδρυµάτων, δηλαδή, των τραπε-
ζών καθορίζονται συγκεκριµένα κριτήρια, όροι και προϋποθέσεις
για την υπαγωγή στη συγκεκριµένη ρύθµιση. Ιδιαίτερα σηµαντική
για τη δοκιµαζόµενη περιφέρεια είναι η ρύθµιση µε την οποία
σβήνονται τα πανωτόκια των παλιών δανείων των αγροτών.

Στο άρθρο 3 προβλέπεται η άµεση διαγραφή από τα αρχεία
δεδοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς των πιστωτικών ιδρυµά-
των, δηλαδή, του «ΤΕΙΡΕΣΙΑ», όλων των καταχωρηµένων δυσµε-
νών δεδοµένων εφόσον έχει ήδη εξοφληθεί στο σύνολό της η
οφειλή ή πρόκειται να εξοφληθεί µέσα σε τρεις µήνες από τη δη-
µοσίευση του υπό ψήφιση αυτού νόµου.

Επίσης, αίρεται κάθε περιορισµός χορήγησης νέου βιβλιαρίου
επιταγών για επιταγές που έχουν εξοφληθεί ή θα εξοφληθούν
µέσα σε τρεις µήνες από τη δηµοσίευση του νόµου. Καταλαβαί-
νετε τι σηµαίνει να µπορεί ο επαγγελµατίας ή ο επιχειρηµατίας να
ξαναπάρει το µπλοκ επιταγών.

Περιορισµοί στην επεξεργασία δεδοµένων οικονοµικής συ-
µπεριφοράς. Μειώνεται κατά ένα έτος ο χρόνος τήρησης των δε-
δοµένων της οικονοµικής συµπεριφοράς εφόσον έχουν
εξοφληθεί οι υποχρεώσεις και έχει παρέλθει το προβλεπόµενο
χρονικό διάστηµα για το σύνολο των καταχωρηµένων στο αρχείο
δεδοµένων. Συγκεκριµένα ο χρόνος τήρησης δεδοµένων οικο-
νοµικής συµπεριφοράς δεν µπορεί να υπερβεί τα δύο έτη. Επί-
σης, οι ακάλυπτες επιταγές δεν εµφανίζονται στα συγκεκριµένα
αρχεία εφόσον εξοφλούνται, εντός τριάντα ηµερών από τη
σφράγισή τους. Ανώτατος χρόνος τήρησης δεδοµένων, ακόµα
και αν δεν έχουν τακτοποιηθεί οι οφειλές ορίζονται τα δέκα έτη.

Στο άρθρο 5, υποχρέωση ενηµέρωσης. Υποχρεώνεται το πι-
στωτικό ή χρηµατοδοτικό ίδρυµα που έχει δώσει δυσµενή στοι-
χεία σε αρχεία δεδοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς να προβεί
εντός δύο εργασίµων ηµερών από τη στιγµή που ενηµερώθηκε
για την εξόφληση της οφειλής στην ενηµέρωση του υπευθύνου
επεξεργασίας των παραπάνω αρχείων χωρίς αµοιβή ή δαπάνη.

Με το άρθρο 10 στο µέρος β’, άλλες διατάξεις του ίδιου νόµου,
αναστέλλεται η υποβολή αιτήσεων για την υπαγωγή επενδυτικών
σχεδίων σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 3299/2004.

Τέλος, µε το άρθρο 11, ρυθµίζεται η έναρξη των διατάξεων
του νόµου που αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην Εφηµερίδα
της Κυβερνήσεως.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον κ.
Ροµπόπουλο.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. ∆ηµήτρης Τσιρώνης,
Βουλευτής του Νοµού Άρτας. Το λέω για να θυµόµαστε και τους
νοµούς.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν
από λίγο ολοκληρώθηκε το Υπουργικό Συµβούλιο, το οποίο εξέ-
τασε και ενέκρινε το Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης
της ελληνικής οικονοµίας, για να βγούµε από την κρίση που µας
οδήγησε η Νέα ∆ηµοκρατία στα πεντέµισι χρόνια της καταστρο-

φικής οικονοµικής πολιτικής της, µε τις λαθεµένες πολιτικές που
ακολούθησε στην οικονοµική πολιτική αυτά τα τελευταία χρόνια
που οµολογουµένως οδήγησαν τη χώρα στο χάος και σ’ ένα τρα-
γικό αδιέξοδο που σήµερα το πληρώνει ολόκληρη η ελληνική κοι-
νωνία.

Το πιο σηµαντικό όµως –και το αναφέρω εδώ στο Κοινοβούλιο-
είναι ότι αυτό το Πρόγραµµα Σταθερότητας για πρώτη φορά θα
συζητηθεί στη Βουλή στο πλαίσιο της Επιτροπής Οικονοµικών
Υποθέσεων σήµερα το απόγευµα. Και µάλιστα ακούστηκαν και
αντιρρήσεις ότι είναι λίγος, ότι δεν είναι επαρκής ο χρόνος προ-
ετοιµασίας, αφού θα συζητηθεί στις 17.00’ το απόγευµα, µετά
από τη λήξη του Υπουργικού Συµβουλίου. Μα, κύριοι συνάδελ-
φοι, µπορεί το Πρόγραµµα Σταθερότητας µε τα προβλήµατα που
έχει η ελληνική οικονοµία να περιµένει για να συζητηθεί, να πάει
για την άλλη εβδοµάδα όταν καθηµερινά η χώρα δέχεται τερά-
στιες κερδοσκοπικές επιθέσεις σ’ όλη την οικονοµική πολιτική
της, στην αξιοπιστία της διεθνώς; Μπορούµε να παίζουµε µ’ αυτά
τα πράγµατα; Και είναι πολύ σηµαντικό, κι έπρεπε να το χαιρετί-
σουν όλες οι πτέρυγες της Βουλής, ότι επιτέλους για πρώτη
φορά στο ελληνικό Κοινοβούλιο, για πρώτη φορά στη Βουλή συ-
ζητείται το Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης της ελλη-
νικής οικονοµίας, µιας οικονοµίας που ξέρουµε όλοι πώς έφθασε
µέχρι εδώ, στην κατάντια που έφθασε.

Και για να σταµατήσουν και οι εντυπώσεις σχετικά µε τις ανα-
φορές που υπάρχουν το τελευταίο διάστηµα για το τι έγινε στις
πρώτες εκατό µέρες του ΠΑΣΟΚ, θα πω πως τέτοιο έργο που
έγινε στις εκατό πρώτες µέρες του ΠΑΣΟΚ δεν έχει ξαναγίνει
από καµµία άλλη ελληνική κυβέρνηση στο παρελθόν. Και για να
εξηγούµαι, έγινε και σε θεσµικό επίπεδο και σε οικονοµικό επί-
πεδο, αλλά και µε µια σειρά µέτρα τα οποία θα ανακουφίσουν
την ελληνική κοινωνία και την ελληνική οικονοµία.

Σε θεσµικό επίπεδο έγινε ο νέος νόµος των προσλήψεων για
ένα αξιοκρατικό σύστηµα στο δηµόσιο. Σήµερα διαθέτουµε έναν
καινούργιο νόµο που ψηφίσαµε τον προηγούµενο µήνα εδώ στη
Βουλή.

Παρουσιάστηκε την προηγούµενη εβδοµάδα, το Σαββατοκύ-
ριακο, από τον Υπουργό Εσωτερικών το νέο σχέδιο «ΚΑΛΛΙΚΡΑ-
ΤΗΣ» για τη διοικητική µεταρρύθµιση της χώρας, µια διοικητική
µεταρρύθµιση που να ανταποκρίνεται στις σύγχρονες ανάγκες
ενός ευρωπαϊκού κράτους, ενός κράτους που θέλουµε να λέγε-
ται σύγχρονο και να µας οδηγήσει στο µέλλον. Αυτές είναι µε-
ταρρυθµίσεις.

Σε οικονοµικό επίπεδο αναδιανέµουµε το εισόδηµα υπέρ των
χαµηλών και µεσαίων στρωµάτων µε το έκτακτο επίδοµα αλλη-
λεγγύης που δώσαµε, αλλά και µε µια σειρά µέτρα που θα ακο-
λουθήσουν και στο φορολογικό τοµέα και στη φορολογική
µεταρρύθµιση, αλλά και σε επί µέρους πολιτικές τις οποίες το
κάθε Υπουργείο αναπτύσσει.

Επίσης ενισχύουµε τον τοµέα της παιδείας µε επιπλέον
1.000.000.000 το χρόνο από το 2010.

Στον τοµέα της υγείας ενισχύουµε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας.
Για την προστασία των δανειοληπτών, των επιχειρήσεων, την

ενίσχυση της ρευστότητας της οικονοµίας είναι το σηµερινό, το
προτεινόµενο νοµοσχέδιο που έρχεται να λύσει µια σειρά από
ζητήµατα, όπως και το νοµοσχέδιο που έγινε η πρώτη ανάγνωσή
του στη Βουλή, του ίδιου Υπουργείου, του Υπουργείου Οικονο-
µίας και Ανταγωνιστικότητας, που αφορά επίσης τη ρύθµιση των
χρεών των φυσικών προσώπων, που εκεί θα υπάρχουν και οι ρυθ-
µίσεις για τα στεγαστικά δάνεια. ∆ιότι σήµερα µεγάλο ποσοστό
των στεγαστικών δανείων δεν µπορεί να εξυπηρετηθεί και πάρα
πολλοί συµπολίτες µας, πάρα πολλοί συνάνθρωποί µας κινδυ-
νεύουν να µείνουν στο δρόµο. Και αυτό το νοµοσχέδιο που θα
έρθει σύντοµα από το Υπουργείο θα έρθει για να ρυθµίσει αυτά
τα ζητήµατα µ’ έναν τρόπο σοβαρό, µ’ έναν τρόπο υπεύθυνο και
µ’ έναν τρόπο που θα σέβεται πρώτα απ’ όλα την προσωπικότητα
του κάθε νοικοκυριού, της κάθε ελληνικής οικογένειας.

Πριν από λίγο ολοκληρώθηκε η επεξεργασία στην αρµόδια
Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου του νοµοσχεδίου για την
προστασία των δασών. Όπως βλέπετε τα αναφέρω επιγραµµα-
τικά.

Και είναι και µια σειρά ρυθµίσεων που έγιναν στον αγροτικό
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τοµέα, οι επιδοτήσεις που καταφέραµε να δώσουµε, παρ’ όλο
που δεν είχατε προχωρήσει καθόλου, παρά µόνο σ’ ένα µικρό
ποσοστό, στην ψηφιοποίηση των αγροτεµαχίων και δεν µπορού-
σαµε να δώσουµε επιδοτήσεις. Κι όµως καταφέραµε να δώσουµε
προκαταβολές 40%, 50% και 60% και πολύ σύντοµα, σ’ ένα δί-
µηνο θα τις ολοκληρώσουµε για τους αγρότες µας και θα µπο-
ρέσουµε να δώσουµε επιτέλους τις επιδοτήσεις που δικαιούνται,
γιατί είχαν φθάσει στο πουθενά, µε όλες αυτές τις ρυθµίσεις που
έγιναν -και να µην τα αναφέρω, να µην εξαντλήσω το θέµα, για να
µπω και στην ουσία του νοµοσχεδίου- µπορέσαµε και τις δώ-
σαµε, για να ανακουφίσουµε πολύ γρήγορα και µ’ έναν άµεσο
τρόπο όλους τους Έλληνες οι οποίοι καταπονούνται.

Και δεν λέµε ότι µπορέσαµε και λύσαµε σε εκατό ηµέρες τα
προβλήµατα. Εννοείται πως όχι. Αντιµετωπίζουµε όµως, µία
σειρά ζητηµάτων µε ένα τρόπο υπεύθυνο και µε έναν τρόπο που
συµβαδίζει µε τις προγραµµατικές µας εξαγγελίες και τις προ-
γραµµατικές µας δεσµεύσεις.

Σε ό,τι αφορά το προτεινόµενο νοµοσχέδιο από την Κυβέρ-
νηση εκείνο που θα ήθελα να σηµειώσω είναι ότι στην αρµόδια
επιτροπή έγινε µία πάρα πολύ διεξοδική συζήτηση. Μάλιστα την
ηµέρα που είχαµε την ακρόαση των φορέων, όλοι οι φορείς, όλοι
οι επαγγελµατοβιοτέχνες, όλοι µικροµεσαίοι ακόµα και η Ένωση
Ελληνικών Τραπεζών στην αρµόδια επιτροπή επί της αρχής το
δέχθηκε το νοµοσχέδιο, γιατί η ουσία του νοµοσχεδίου δεν είναι
µόνο οι ληξιπρόθεσµες οφειλές οι οποίες φτάνουν περίπου στο
10% –και αντιλαµβάνεσθε ότι µπορεί να αντιµετωπιστούν, είναι
πολύ µικρό αυτό το ποσοστό για τις τράπεζες, το 10%- αλλά κυ-
ρίως όλη αυτή η συζήτηση που γίνεται όλες αυτές τις ηµέρες και
η διαµάχη αν συµφωνεί η Κυβέρνηση µε τις τράπεζες ή πού δια-
φωνούν είναι για τα ενήµερα δάνεια. Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει
ότι έρχεται η Κυβέρνηση µε έναν πολύ υπεύθυνο τρόπο να δώσει
µία ανάσα και µια πνοή στις επιχειρήσεις που πλέον είναι οριακά
γι’ αυτές να έχουν ληξιπρόθεσµα χρέη. ∆ηλαδή, πρέπει και στους
συνεπείς επαγγελµατίες, οι οποίοι µε όλο αυτό το βάρος µέσα σε
αυτήν την κρίση µπορούσαν να είναι συνεπείς απέναντι στις υπο-
χρεώσεις τους στις τράπεζες, να δώσουµε µία ανάσα. Πρέπει να
τους βοηθήσουµε να ορθοποδήσουν.

Είναι, αν θέλετε, κύριε Υφυπουργέ, προς το συµφέρον των
τραπεζών και αυτή η ρύθµιση, κατά τη δική µου την άποψη, γιατί
αν οδηγήσουµε στο χάος και αυτές τις επιχειρήσεις που σήµερα
εξυπηρετούν κανονικά τα δάνειά τους, από πού θα εισπράξουν
οι τράπεζες; Εγώ θα έλεγα ότι είναι και προς το συµφέρον τους
και κακώς αντιδρούν οι τράπεζες.

Όταν οι τράπεζες πέρυσι αντιµετώπισαν πρόβληµα ήρθε η ελ-
ληνική πολιτεία –ανεξάρτητα που διαφωνούσαµε εµείς στη δια-
δικασία και στο ότι έπρεπε να γίνει ένα ταµείο
αναχρηµατοδότησης των τραπεζών και µ’ ένα διαφορετικό τρόπο
και µ’ ένα διαφορετικό έλεγχο τότε στο µετοχικό κεφάλαιο των
τραπεζών κ.ο.κ.- και µε τα 28.000.000.000 ευρώ και µε τις εγ-
γυήσεις που έδωσε τους παρείχε αυτήν τη ρευστότητα και µπό-
ρεσαν έτσι οι τράπεζες να ξεπεράσουν την κρίση και να είναι
σήµερα έτοιµες να βοηθήσουν και τις ελληνικές επιχειρήσεις.

Οι τράπεζες έχουν τη δυνατότητα, κύριε Υπουργέ, να µετακυ-
λύουν το κόστος, αν θέλετε, προς τις επιχειρήσεις. Το ζήτηµα
δεν είναι να το µετακυλήσουν, αλλά το ζήτηµα είναι να βρεθεί
αυτή η χρυσή τοµή. Νοµίζω ότι το Υπουργείο και η Υπουργός
µετά τη διεξοδική διαβούλευση που έκανε επί τόσο διάστηµα
βρήκαν τη χρυσή τοµή. Νοµίζω, επίσης, ότι όλες οι πτέρυγες
πρέπει να την ψηφίσουν και πρέπει να προχωρήσουµε για να δώ-
σουµε πνοή στις επιχειρήσεις.

Τώρα, οι άλλες ρυθµίσεις που γίνονται για τον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» είναι
πολύ σηµαντικές γιατί ξέρουµε όλοι πολύ καλά στις τοπικές κοι-
νωνίες που ζούµε –και εγώ στη δική µου περιοχή, στην Άρτα- ότι
ο εµπορικός κόσµος, οι µικροµεσαίοι που πήραν µία σειρά από
δάνεια οι πιο πολλοί απ’ αυτούς έχουν φτάσει για πολύ µικρά
ποσά να είναι γραµµένοι στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ». Αυτό σηµαίνει ότι είναι
απαγορευτικό γι’ αυτούς στο µέλλον να πάρουν κάποιο δάνειο
από κάποια τράπεζα χωρίς να βάλουν όχι µόνο το σπίτι τους,
αλλά να βάλουν και το κεφάλι τους, να βάλουν και τα παιδιά τους
υποθήκη. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Αν θέλουµε πραγµατικά να προχωρήσουµε και να κάνουµε ένα

άλµα και να δώσουµε τη δυνατότητα στην ελληνική αγορά, να
δώσουµε διέξοδο στις ελληνικές επιχειρήσεις, τότε πρέπει να υι-
οθετήσουµε αυτό το νοµοσχέδιο. Εγώ δεν λέω ότι λύνει όλα τα
προβλήµατα. Αντιµετωπίζει όµως, µ’ ένα σαφέστατο τρόπο αυτό
το πρόβληµα που υπάρχει σήµερα σε αυτήν τη µεγάλη κρίση.
Πρέπει να βοηθήσουµε τις ελληνικές επιχειρήσεις να βγουν από
αυτό το τούνελ, να δουν φως στην άκρη του τούνελ για να µπο-
ρέσει να ορθοποδήσει η ελληνική οικονοµία. Να βοηθήσουν και
οι ελληνικές επιχειρήσεις, να βοηθήσει και το τραπεζικό σύστηµα
µε αυτήν την προσπάθεια που καταβάλλει ο ελληνικός λαός να
ξεπεράσουµε την κρίση. Μία κρίση, η οποία είναι τεράστια γιατί
το χάσµα είναι τεράστιο και διαρθρωτικό. Αυτό πρέπει να το ξε-
περάσουµε όλοι µαζί.

Νοµίζω ότι µε αυτό το νοµοσχέδιο, που όλες οι πτέρυγες της
Βουλής θα πρέπει να το αποδεχθούν, µπορούµε να κάνουµε ένα
βήµα. Ένα βήµα όχι µετέωρο, αλλά ένα βήµα σταθερό και βήµα-
βήµα θα προχωρήσουµε, όπως µας έδωσε την εντολή ο ελληνι-
κός λαός πριν από τρεισήµισι µήνες να προχωρήσουµε µε
σταθερότητα, µε αποφασιστικότητα και µε γενναιότητα. Αυτό το
δείχνει καθηµερινά µε την εµπιστοσύνη του. Οι τελευταίες δη-
µοσκοπήσεις αυτό δείχνουν: ότι ο ελληνικός λαός τις επιλογές
µας τις κρίνει θετικά και θα προχωρήσουµε µε αυτό τον τρόπο.

Σας ευχαριστούµε πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον κ.
Τσιρώνη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Πιερίας κ. Ιω-
άννης Αµοιρίδης, για οκτώ λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι, ζούµε µια εποχή που γενικώς

όλοι πνίγονται, οι επιχειρήσεις πνίγονται µε πολλά προβλήµατα.
Αν θυµάµαι καλά, περίπου οι ακάλυπτες επιταγές ξεπερνούν τα
3.000.000.000, οι ακάλυπτες συναλλαγµατικές τα 300.000.000
ευρώ. Πρόκειται για µια κατάσταση στην αγορά η οποία χρειά-
ζεται άµεση παρέµβαση.

Και εδώ πρέπει να συγχαρούµε τον Υπουργό που, παρ’ όλες
τις επιθέσεις, φέρνει σήµερα αυτό το νοµοσχέδιο στη Βουλή.
Υπάρχουν τίτλοι στις εφηµερίδες που λένε ότι ενδέχεται η αγορά
να αντιδράσει αρνητικά στα µέτρα που παίρνουµε σήµερα. Ξε-
χνούν αυτοί που γράφουν αυτά και αναφέρονται σε πηγές της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, στον Τρισέ, ότι ακόµη δε γνωρίζουµε πώς
προστατεύουν από τις επισφάλειες τις τράπεζες τα επόµενα χρό-
νια σε ένα παγκόσµιο χρηµατοπιστωτικό ίδρυµα. Πώς αυτό το
προστατεύουν δεν το έχουν δείξει µέχρι σήµερα.

Ξεχνούν οι ίδιες οι τράπεζες ότι εκταµίευσαν µέχρι τώρα
36.000.000.000, µε τη στήριξη της ελληνικής πολιτείας και των
Ελλήνων πολιτών. Εκταµίευσαν αυτά τα χρήµατα τα οποία τα δα-
νείστηκαν µε επιτόκιο 1% και το 70% το ξαναµάζεψε το ελληνικό
κράτος µε επιτόκια 5% και 6%. Πρόκειται, δηλαδή, για µια τερά-
στια κερδοφορία. Και σήµερα αντιδρούν οι ίδιες οι τράπεζες που
έχουν επισφάλειες 11.000.000.000, τα οποία δεν ξέρουν πώς θα
πάρουν.

Και εµείς λέµε ότι, ακόµα και σήµερα, παρ’ ότι φαίνεται να
υπάρχει στην Ευρώπη µια ανάκαµψη στην ανάπτυξη ή να υπάρ-
χει µια κάποια τάση µείωσης της ανεργίας, ξέρει κανείς πώς αυτά
θα εξελιχθούν; Υπάρχει µια εικόνα λίγο προς το θετικό.

Πιστεύω ότι θα πρέπει αυτή η χαλαρότητα και αυτός ο δανει-
σµός, ακόµη και των τραπεζών, να συνεχισθεί για ένα χρόνο
ακόµη µε το επιτόκιο 1%. Αυτό είναι καλό για όλη την αγορά, για
όλο τον κόσµο, για όλους όσοι είχαν ενταχθεί σε ένα σχεδιασµό
και σήµερα θεωρούν ότι έχουν ανακάµψει, έστω σε ένα µικρό πο-
σοστό.

Πιστεύω ότι ακόµη είµαστε πολύ επισφαλείς για να είµαστε σί-
γουροι να πούµε ότι σταµατάµε αυτό το µέτρο το 2010. Πιστεύω
ότι πρέπει να πάµε ένα χρόνο παραπίσω.

Για το νοµοσχέδιο που κατατέθηκε σήµερα εγώ θα σταθώ σε
δυο άρθρα, στο δεύτερο άρθρο που αφορά την παράταση, αλλά
και την αναστολή των δανείων για δύο χρόνια ή την παράταση για
τρία χρόνια και ένα χρόνο περίοδο χάριτος. Είναι µεγάλη ανα-
κούφιση στις ελληνικές µικροµεσαίες επιχειρήσεις, διότι αν
δούµε το ΤΕΜΠΜΕ πώς εξελίχθηκε, αυτό υπήρχε στις επιχειρή-
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σεις που δεν είχαν κανένα πρόβληµα. Όµως, τότε δεν µίλησε κα-
νείς πώς διοχετεύθηκαν τα χρήµατα, µε τι επιτόκιο και σε ποιες
επιχειρήσεις. Ποτέ δεν υπήρξε διαφάνεια, να ξέρουµε ποιες επι-
χειρήσεις πήραν εκείνα τα χρήµατα. Και σήµερα είναι εκείνοι που
αντιδρούν.

Χρειάζονται όλες οι επιχειρήσεις µε διαφάνεια στήριξη. Γι’
αυτό, αυτό το άρθρο είναι πολύ σηµαντικό, όπως και το άρθρο
για τον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ». Γνωρίζετε ότι υπήρχαν περιπτώσεις που οι
τράπεζες κρατούσαν τα στελέχη για δεκαπέντε χρόνια, για δέκα
χρόνια. Υπήρχαν επιταγές, όµως, που ήταν για δεκαπέντε χρόνια
και όταν κάποιος πήγαινε στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ», ενώ τα είχε πληρώ-
σει, του έλεγαν «Φέρε µου το στέλεχος από την τράπεζα». Μα, η
τράπεζα στα δέκα χρόνια τα είχε καταστρέψει και δεν µπορούσε
να ανταποκριθεί.

Κυρία Υπουργέ, υπάρχουν περιπτώσεις που οι τράπεζες έχουν
δώσει βεβαίωση για επενδυτικά σχέδια ότι ναι, θα τα στηρίξουν
µε δάνεια. Ο επενδυτής έχει πάρει την έγκριση από το Υπουρ-
γείο Ανάπτυξης ή από την περιφέρεια, βάσει του αναπτυξιακού
νόµου, ξεκινάει µε 1.000.000, θα πω για παράδειγµα -είναι µια
επένδυση και είναι πραγµατικότητα αυτό που σας λέω- ξεκινάει
µε 250.000 ο επιχειρηµατίας, φτάνει σε ένα σηµείο και ζητάει το
δάνειο από την τράπεζα και η τράπεζα του λέει «∆εν στο δίνω»,
ενώ είχε την εγγύηση, το παραστατικό ότι θα το πάρει. Τα υπό-
λοιπα 500 µπορεί να τα πάρει από τον επενδυτικό νόµο, όµως,
πρέπει να κάνει το 50% των εργασιών για να πάρει τα υπόλοιπα
500. Και αυτοί οι άνθρωποι είναι στον αέρα, γιατί η τράπεζα, η
Εθνική Τράπεζα δεν εκταµιεύει το δάνειο για το οποίο η ίδια
έδωσε βεβαίωση. Σ’ αυτήν την κατάσταση ζούµε σήµερα.

Κυρία Υπουργέ, κατάγοµαι από µια περιοχή για την οποία πριν
ένα µήνα περίπου υπήρχε ο χαρακτηρισµός «πληµµυρόπληκτη».
Φαντάζοµαι ότι ισχύει στην παράγραφο 2 του άρθρου 3 στην πε-
ρίπτωση γ’ το θέµα για φυσικές καταστροφές και γι’ αυτήν την
περιοχή, όπου µιλάει για περιοχές που έχουν υποστεί φυσικές
καταστροφές.

Παράλληλα έχουµε και το κλείσιµο στην κοιλάδα των Τεµπών,
µια περιοχή του ανατολικού Ολύµπου και κυρίως τις τουριστικές
επιχειρήσεις που είναι στον Πλαταµώνα, τον Πεντελεήµονα, στη
Λεπτοκαρυά, στους Πόρους, όπου παράγεται το 70% του τουρι-
στικού προϊόντος του νοµού, που αν θα το πάτε σε ποσοστό επί
του ΑΕΠ, είναι 60% του ΑΕΠ από τον τουρισµό. Κατά 42% µειώ-
νεται το ΑΕΠ Έχουν περίπου ένα µήνα που δεν δουλεύουν. Τα
Χριστούγεννα δεν δούλεψε κανείς. Η διαβεβαίωση από το Υπουρ-
γείο Υποδοµών είναι ότι δεν θα κάνουν λιγότερο από τρεις µήνες,
άρα χάνεται και η περίοδος η επόµενη και το Πάσχα και πιθανόν
και το καλοκαίρι.

Εκτιµούµε ότι µε την ευαισθησία που έχει σήµερα το Υπουρ-
γείο, θα πρέπει –και είναι αίτηµα των παραγόντων και θα σας επι-
σκεφθούµε µαζί και µε τους δύο συναδέλφους µου Βουλευτές-
να υλοποιήσουµε έναν προγραµµατισµό, ένα πρόγραµµα το
οποίο θα µπορεί να ανταποκριθεί στις σηµερινές πραγµατικές
συνθήκες.

Ξέρετε τι συµβαίνει σήµερα; Τα Τέµπη είναι κλειστά και οι κά-
τοικοι του ίδιου δήµου, για να πάνε από το ένα δηµοτικό διαµέ-
ρισµα στο άλλο δηµοτικό διαµέρισµα, πληρώνουν 2,30 συν 2,30
για να επιστρέψουν, δηλαδή, πληρώνουν 4,60 ευρώ διόδια σή-
µερα. Και είναι κλειστά τα Τέµπη, η εθνική οδός είναι κλειστή και
για να πάνε από το ένα δηµοτικό διαµέρισµα στο άλλο που απα-
γορεύεται από τον Κώδικα ∆ήµων και Κοινοτήτων να πληρώνουν
διόδια, πληρώνουν 4,60 ευρώ. Σήµερα γίνεται αυτό.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι πρέπει να υπάρξει µια άµεση πα-
ρέµβαση από την πολιτεία. Αυτό σηµαίνει ευαίσθητη πολιτεία.
Παρέµβαση. Θα σας επισκεφθούµε, λοιπόν, το επόµενο χρονικό
διάστηµα.

Αγαπητοί συνάδελφοι, υλοποιείται σήµερα ένας προγραµµα-
τισµός του ΠΑΣΟΚ µε αυτό το νοµοσχέδιο. Πριν λίγες µέρες ψη-
φίσαµε την αναστολή των πλειστηριασµών. Σήµερα στηρίζουµε
τις επιχειρήσεις. Αύριο θα στηρίξουµε τα χρεωµένα νοικοκυριά.
Σε λίγο θα στηρίξουµε το νέο ΤΕΜΠΜΕ µε διαφάνεια για τις επι-
χειρήσεις που πραγµατικά έχουν ανάγκη. Θα στηρίξουµε τη δια-
δικασία του ΕΣΠΑ, θα στηρίξουµε το νέο αναπτυξιακό νόµο. Είναι
παρεµβάσεις οι οποίες θα αλλάξουν τη µορφή της χώρας. Όχι

µόνο η δυνατότητα της ανταγωνιστικότητας θα αναβαθµιστεί,
αλλά θα ανεβάσουν κυρίως την πεποίθηση και την ελπίδα των
πολιτών.

Γιατί αυτή η Κυβέρνηση δεν κάνει νοµοσχέδια µε αδιαφάνεια
και ψηλά γράµµατα, όπως οι τράπεζες. Αυτή η Κυβέρνηση έχει
πιστωτική επέκταση κοινωνικής ευαισθησίας, όχι όπως οι τράπε-
ζες που αντί να φροντίσουν σήµερα για την οικονοµική επέκταση,
αυτές τη συρρικνώνουν.

Αγαπητοί συνάδελφοι, νοµίζω ότι µε αυτό το νοµοσχέδιο που
πρέπει να στηρίξουµε όλοι κάνουµε ένα µεγάλο βήµα για να στη-
ρίξουµε την ελληνική κοινωνία, η οποία το έχει πάρα πολύ ανά-
γκη, να στηρίξουµε τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, να
καταπολεµήσουµε την ανεργία, να στηρίξουµε τις θέσεις εργα-
σίας.

Γι’ αυτό θα πρέπει να δούµε, κύριε Υπουργέ, και στην περιοχή
µας να εφαρµοστεί η ενίσχυση των θέσεων εργασίας µέσα από
τον ΟΑΕ∆. Είναι ένα πιλοτικό πρόγραµµα και ένα δείγµα γραφής
που µπορεί να γίνει. Θα πρέπει, λοιπόν, να ενισχύσουµε τις θέ-
σεις εργασίας, την επιχειρηµατικότητα και µε αυτό θα στηρί-
ξουµε και την κοινωνική συνοχή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Αµοιρίδη.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Πρωτόπα-

πας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι κατά τη

διάρκεια της διήµερης συζήτησης στη Βουλή, διαπιστώθηκε ότι
υπάρχει µια, θα έλεγα, σηµαντική στήριξη από το Σώµα στο νο-
µοσχέδιο το οποίο το Υπουργείο Οικονοµίας παρουσίασε στην
επιτροπή αρχικά και χθες και σήµερα στην Ολοµέλεια.

∆εν είναι τυχαίο ότι χθες ψηφίστηκε το νοµοσχέδιο από τρία
κόµµατα επί της αρχής. Και εξίσου δεν είναι τυχαίο ότι και στη
σηµερινή συζήτηση διαφαίνεται αυτή η ευρύτητα της στήριξης,
η οποία φυσικά δεν είναι απλά και µόνο ένα κοµµατικό θέµα, είναι
ένα µείζον θέµα στην οικονοµία. Έχει ανάγκη να ανακουφιστεί η
αγορά. Υπάρχει ανάγκη να ανακουφιστούν οι µικροµεσαίες κυ-
ρίως επιχειρήσεις, οι οποίες δοκιµάζονται µέσα σε συνθήκες µιας
οικονοµικής κρίσης, η οποία, βεβαίως, ήλθε και απ’ έξω, αλλά
είναι και από µέσα, από την αδυναµία και την αποτυχία των πο-
λιτικών της προηγούµενης κυβέρνησης.

Θέλω, λοιπόν, να πιστεύω ότι, όπως ακριβώς στηρίχθηκε αυτό
το νοµοσχέδιο στη Βουλή, έτσι θα στηριχθεί και από τις ζωντα-
νές δυνάµεις της αγοράς, αλλά και από τις ίδιες τις τράπεζες.
Γιατί νοµίζω ότι όλοι έχουµε συµφέρον να προχωρήσει η εθνική
οικονοµία µπροστά.

∆ιαβάζουµε και στο σηµερινό Τύπο για αντιπαραθέσεις. Νο-
µίζω ότι µετά τη χθεσινή πρωτοβουλία της κυρίας Υπουργού, η
οποία ήλθε ως αποτέλεσµα της διαβούλευσης που έκανε µε τους
φορείς, αλλά και µε τις ίδιες τις τράπεζες, αλλά και τους φορείς
των µικροµεσαίων και την υιοθέτηση µιας σειράς παρεµβάσεων
στο νοµοσχέδιο, διορθώσεων στο νοµοσχέδιο, βελτιώσεων στο
νοµοσχέδιο οι οποίες έρχονται να καταστήσουν ακόµη αποτελε-
σµατικότερη και συγκεκριµένη αυτήν την παρέµβαση και οι δύο
πλευρές ήλθαν πιο κοντά και όλοι ερχόµαστε πιο κοντά.

Είναι σαφές ότι υπάρχουν ληξιπρόθεσµες οφειλές από επιχει-
ρήσεις που δεν θα µπορέσουν να αποπληρώσουν. ∆εν νοµίζω ότι
υπάρχει άνθρωπος στην Ελλάδα ο οποίος κρίνει ότι αυτές οι επι-
χειρήσεις µπορεί να κλείσουν αυτήν τη στιγµή. Αν γίνει αυτό, τότε
οι οικονοµικός ιστός θα καταρρεύσει και η ανεργία θα διογκωθεί.
Και δεν είναι τυχαίο ότι ακόµη και σήµερα η Εθνική Τράπεζα,
αλλά και ορισµένες ελληνικές ιδιωτικές τράπεζες έρχονται και
παίρνουν µέτρα –και προς τιµήν τους- για το κοµµάτι των ληξι-
πρόθεσµων οφειλών. Εποµένως αυτή η πολιτική σηµατοδότηση
από την Κυβέρνηση οµογενοποιεί, πολλαπλασιάζει και καθιστά
αποτελεσµατική αυτήν την παρέµβαση, δηµιουργώντας µια
ανάσα στην αγορά και νέες προοπτικές στην οικονοµία.

Ορισµένοι λένε για το άρθρο για τα ενήµερα. Κοιτάξτε, υπήρξε
αρκετός προβληµατισµός γι’ αυτό και στην επιτροπή µας και
κατά της διάρκεια της χθεσινής συζήτησης. Νοµίζω, όµως, ότι
µετά τις παρεµβάσεις της κυρίας Υπουργού υπάρχει µια πολύ
πιο συγκεκριµένη αναφορά. Πρόκειται για επιχειρήσεις και κυ-
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ρίως µικροµεσαίες επιχειρήσεις –και έχει σηµασία ότι είναι µι-
κροµεσαίες- οι οποίες εµφάνισαν σαφή σηµάδια προβλήµατος.
Μιλάµε για µια ζηµιογόνο χρήση, αλλά και για συγκεκριµένο
κύκλο εργασιών. ∆εν είναι ο πλούσιος επαγγελµατίας, δεν είναι
ο ισχυρός, δεν είναι εκείνος που έχει να πληρώσει αλλά δεν πλη-
ρώνει, αλλά είναι εκείνος που δοκιµάζεται, που ταλαιπωρείται,
εκείνος που δίνει ακόµη και προσωπική µάχη προκειµένου να
κρατηθεί εν ζωή.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Αλλά έχει φορολογική και ασφαλιστική
ενηµερότητα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ακριβώς! Θα το έλεγα τώρα, κυρία
Υπουργέ.

Έχει, όµως, φορολογική και ασφαλιστική ενηµερότητα. Είναι
συνεπής στις υποχρεώσεις και απέναντι στο κράτος και απένα-
ντι στο IKA.

Εγώ νοµίζω ότι δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα. Θα περίµενα
σήµερα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής να χαιρετίσουν αυτήν
την παρέµβαση. ∆εν έχουµε ανάγκη από δοξολογίες, έχουµε
ανάγκη από στήριξη στην πράξη, διότι πρέπει να περάσει κλίµα
στη αγορά. Από αύριο αρχίζει η µάχη της εφαρµογής, η µάχη
µιας συγκεκριµένης πορείας κατά την οποία πρέπει αυτό να γίνει
πράξη, να αλλάξει τα δεδοµένα, να δηµιουργήσει την ανακού-
φιση που προσδοκούµε και να ανοίξει –αν θέλετε- τις νέες προ-
οπτικές που έχουµε µπροστά µας µετά την ενεργοποίηση του
ΕΣΠΑ, του νέου αναπτυξιακού νόµου, του Ταµείου Χρηµατοδό-
τησης της οικονοµίας και τις άλλες πρωτοβουλίες που θα πάρει
το Υπουργείο Οικονοµίας, όπως έχει εξαγγείλει η κυρία Υπουρ-
γός.

Εποµένως όχι µόνο δεν υπάρχει προχειρότητα, αλλά νοµίζω
ότι υπήρξε και ένας πολύ µεγάλος προβληµατισµός πριν παρ-
θούν αυτές οι αποφάσεις. Κι έτσι, νοµίζω ότι και οι τράπεζες και
οι επιχειρήσεις και όλοι πρέπει να δούµε µπροστά, γιατί όλοι
έχουµε να κερδίσουµε αν προχωρήσει σωστά, εξυγιανθεί και πα-
τήσει στα πόδια της η ελληνική οικονοµία.

Ακούστηκαν ορισµένα πράγµατα, στα οποία νοµίζω ότι δεν
υπάρχει λόγος να αναφερθούµε. Ακόµη και η ρύθµιση για τις πυ-
ρόπληκτες περιοχές, στην οποία αναφέρθηκε το Κοµµουνιστικό
Κόµµα, ουσιαστικά ήρθε όχι ως ένα αίτηµα των Βουλευτών –δεν
ήταν µόνο οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ- αλλά ήρθε και ως µια πρό-
ταση από τα επιµελητήρια.

Η δική µου άποψη – δεν ξέρω τι τελική απόφαση θα πάρει η
Κυβέρνηση- είναι ότι όταν παίρνουµε ένα µέτρο ανακούφισης τέ-
τοιας φύσεως διότι εκτιµούµε ότι σ’ αυτές τις περιοχές έχει στα-
µατήσει η οικονοµική δραστηριότητα, αυτό αναφέρεται σε όλες
τις επιχειρήσεις. Εκτιµώ ότι είναι ένα θέµα που πρέπει να το
δούµε. ∆εν νοµίζω ότι υπάρχει κανένα πρόβληµα. Εξάλλου και
από τις άλλες πτέρυγες της Βουλής δεν ηγέρθη πρόβληµα.

Έχω, λοιπόν, την εντύπωση ότι χρειάζεται αυτή η ανάσα σ’
αυτές τις περιοχές. Είναι γνωστό ότι το ΠΑΣΟΚ δουλεύει µε πολύ
µεγάλη σοβαρότητα ένα ειδικό πρόγραµµα για την Ηλεία, αλλά
νοµίζω ότι και σε άλλες περιοχές υπήρξαν τέτοια φαινόµενα.

Κλείνω λέγοντας ότι νοµίζω πως απ’ όλη αυτήν τη συζήτηση το
νοµοσχέδιο βγαίνει σηµαντικά πιο ενισχυµένο και οπωσδήποτε
νοµίζω ότι έτσι πρέπει να αντιµετωπίσουµε τα πράγµατα, µ’ ένα
κλίµα αισιοδοξίας και µ’ έναν νέο αέρα στην αγορά.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κύριε συνάδελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 15
Ιανουαρίου 2010.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 129 παρά-
γραφοι 2 και 3, 130 παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 278/12-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Άγγελου Μανωλάκη
προς τους Υπουργούς Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων και
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
τη διάβρωση των ακτών του Κορινθιακού Κόλπου κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 277/12-1-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Φωτεινής Πιπιλή προς τον Υπουργό
Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε τη µαταίωση έργων στον
αρχαιολογικό χώρο του Λυκείου του Αριστοτέλη κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 289/12-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου Χαρα-
λάµπους προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε τις προσλήψεις του αναγκαίου προσωπικού στο Γε-
νικό Νοσοκοµείο Κέρκυρας κ.λπ.

4. Η µε αριθµό 273/18/11-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε την προοπτική χορήγησης πολιτικού ασύλου σε Χι-
λιανό υπήκοο κρατούµενο από τις ελληνικές αρχές κ.λπ..

(Θα απαντήσει ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη)
5. Η µε αριθµό 274/19/12-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Προ-

έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για τα τέλη κυκλοφο-
ρίας κ.λπ.

(Θα απαντήσει ο Υπουργός Οικονοµικών)
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-

ράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)
1. Η µε αριθµό 276/12-1-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-

τού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Όλγας Κεφαλογιάννη προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε το σχε-
διασµό εκσυγχρονισµού του Βορείου Οδικού Άξονα Κρήτης
κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 288/12-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη
προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την αποζηµίωση
των πληγέντων από τις καταστροφικές πληµµύρες στον οικισµό
Μπούκα του ∆ήµου Αµφιλοχίας κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 279/12-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Ανατολάκη
προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε το βι-
βλίο που προτάθηκε για βράβευση από το Εθνικό Κέντρο Βιβλίου
κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 283/12-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς τον Υπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την επέκταση
της αστικής συγκοινωνίας στη δυτική και ανατολική Αττική κ.λπ..

Στη συνέχεια, το λόγο έχει η κ. Ελένη Τσαούση, Βουλευτής
του ΠΑΣΟΚ.

ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο που καλούµαστε σήµερα

να συζητήσουµε αποτελεί ένα ακόµη βήµα στην πραγµατικά δύ-
σκολη προσπάθεια της Κυβέρνησης να βγάλει τη χώρα από την
τραγική οικονοµική κατάσταση, στην οποία περιήλθαµε τα τε-
λευταία χρόνια.

Παραδεχθήκαµε όλοι στη συζήτηση για τον προϋπολογισµό
την αναγκαιότητα για ένα δηµοσιονοµικό νοικοκύρεµα σε όλους
τους τοµείς.

Όµως, αυτό από µόνο του δεν αρκεί και χρειάζονται παράλ-
ληλα γενναία µέτρα για τη συνολική αναθέρµανση της οικονο-
µίας, µέτρα που θα ενισχύσουν τη ρευστότητα και θα τονώσουν
την αγορά.

Είναι γεγονός ότι οι λαθεµένες πολιτικές των κυβερνήσεων της
Νέας ∆ηµοκρατίας τα τελευταία χρόνια έφεραν την αγορά στη
σηµερινή πρωτοφανή κατάσταση την οποία καλούµαστε να αντι-
µετωπίσουµε. Έτσι τώρα έχουµε µια αγορά όπου οι µεταχρονο-
λογηµένες επιταγές αποτελούν σύνηθες φαινόµενο. Μια αγορά
όπου οι ακάλυπτες επιταγές αγγίζουν τα 3.000.000.000 ευρώ.
Μια αγορά όπου οι καταχρεωµένες µικρές και µεσαίες επιχειρή-
σεις όχι απλά δεν επενδύουν, αλλά δεν µπορούν να καλύψουν
τρέχουσες δαπάνες. Μια αγορά όπου οι αγρότες επιβιώνουν
µόνο µε δάνεια. Πού θα πάει αυτό; Μπορεί να συνεχιστεί άλλο
αυτή η κατάσταση;

Αρκεί κανείς, αγαπητοί συνάδελφοι, να διαβάσει τα σχόλια των
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συµπολιτών µας στην «Ανοιχτή ∆ιακυβέρνηση» για να καταλάβει
την αγωνία τους, την απελπισία τους και την αγανάκτησή τους
για την κατάσταση στην αγορά.

Αφουγκραζόµαστε αυτές τις αγωνίες και προχωρούµε µ’ αυτό
το νοµοσχέδιο σε ένα πρώτο βήµα για να επιστρέψουµε το αί-
σθηµα της ασφάλειας και της στήριξης του κράτους στον πο-
λίτη.

Με τη ρύθµιση για τις ληξιπρόθεσµες οφειλές στο άρθρο 1 δί-
νεται µία δεύτερη ευκαιρία σε επιχειρήσεις, επαγγελµατίες και
αγρότες που έχουν περιέλθει σε δυσµενή θέση λόγω της οικο-
νοµικής κρίσης. Έτσι, διαγράφονται ποσά για τόκους υπερηµε-
ρίας και ανατοκισµού και προσαυξάνεται ο χρόνος
αποπληρωµής της οφειλής κατά δύο έτη. Όµως, και παλαιότεροι
οφειλέτες µπορούν να αιτηθούν την υπαγωγή τους στη ρύθµιση,
καταβάλλοντας το 10% της καθαρής οφειλής, ενώ µε την απο-
πληρωµή του 50% διαγράφονται και οι τόκοι υπερηµερίας και
ανατοκισµού.

Παράλληλα, αναστέλλονται από τα πιστωτικά ιδρύµατα οι δια-
δικασίες αναγκαστικής εκτέλεσης για την είσπραξη των οφειλών
όσων έχουν εµπρόθεσµα αιτηθεί την ένταξή τους στη ρύθµιση.

Η ενίσχυση της ρευστότητας προωθείται επιπλέον µε το
άρθρο 2 και τη δυνατότητα ρύθµισης υπό προϋποθέσεις και των
ενήµερων οφειλών, εφόσον οι οφειλέτες διαθέτουν φορολογική
και ασφαλιστική ενηµερότητα.

Τα συγκεκριµένα µέτρα στοχεύουν ειδικά σε µικρές και µι-
κροµεσαίες επιχειρήσεις, επαγγελµατίες και αγρότες που δυ-
σκολεύονται προσωρινά να ανταποκριθούν στις δανειακές τους
υποχρεώσεις, παρουσιάζουν ζηµίες και χρειάζονται άµεση στή-
ριξη.

Προκειµένου να αποφευχθεί µια κατάχρηση του µέτρου, η
οποία θα δηµιουργούσε πρόβληµα στη ρευστότητα και σταθε-
ρότητα του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος, περιορίζονται τόσο
οι δικαιούχοι –ανάλογα µε την κύκλο εργασιών τους ή τα ακα-
θάριστα έσοδα- όσο και τα ανώτατα όρια των ποσών που µπο-
ρούν να οφείλουν προκειµένου να ενταχθούν στη ρύθµιση. Οι
δικαιούχοι µπορούν είτε να επωφεληθούν από µια περίοδο χάρι-
τος ενός έτους είτε από διετή αναστολή αποπληρωµής του δα-
νειακού κεφαλαίου είτε από τριετή παράταση της συνολικής
διάρκειας του δανείου.

Επίσης, ιδιαίτερα σηµαντικές κρίνονται για πολλούς συµπολί-
τες µας οι ρυθµίσεις που αφορούν την επεξεργασία δεδοµένων
οικονοµικής συµπεριφοράς.

Συγκεκριµένα, στο άρθρο 3 η γενική διαγραφή από τα εν λόγω
αρχεία δεδοµένων για όλες τις οφειλές που έχουν εξοφληθεί ή
θα εξοφληθούν στο σύνολό τους µέσα σε τρεις µήνες από τη δη-
µοσίευση του νόµου και η επακόλουθη άρση στέρησης βιβλια-
ρίου επιταγών γι’ αυτούς τους οφειλέτες θα βοηθήσει πολλούς
συµπολίτες µας να επανέλθουν άµεσα και ενεργά στην οικονο-
µική δραστηριότητα.

Επίσης, επέρχονται και περαιτέρω µέτρα και περιορισµοί στην
επεξεργασία των δεδοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς του άρ-
θρου 4, όπως η µείωση του χρόνου παραµονής στα αρχεία κατά
ένα χρόνο σε σχέση µε τα σηµερινά όρια, η διαγραφή από τα αρ-
χεία επιταγών που εξοφλούνται µέσα σε τριάντα µέρες από τη
σφράγισή τους, ενώ παύουν να εµφανίζονται ανεξόφλητα ποσά
κάτω των 1.000 ευρώ, εξοφληµένα ποσά κάτω των 3.000 ευρώ
και τίθεται ανώτερο όριο δέκα ετών για τη διατήρηση των δεδο-
µένων.

Επιπλέον, στα άρθρα 5 µέχρι 9 προωθούνται σηµαντικά θέ-
µατα, όπως η υποχρέωση πλέον για τα πιστωτικά ιδρύµατα να
ενηµερώνουν άµεσα τα αρχεία µετά την εξόφληση της οφειλής
και προσφέρεται προσωρινή δικαστική προστασία στον οφειλέτη
που αµφισβητεί την οφειλή του µετά από αίτησή του, ώστε να
µην εµφανίζονται στα αρχεία τα δεδοµένα του µέχρι να δηµο-
σιοποιηθεί η τελική απόφαση για την υπόθεση.

∆ίνεται ακόµη η δυνατότητα χορήγησης νέου βιβλιαρίου επι-
ταγών στον οφειλέτη µε εγγύηση τρίτων και µέχρι τις 5.000
ευρώ, καθορίζονται σηµαντικές κυρώσεις για τους παραβάτες
όλων αυτών των διατάξεων έως και 500.000 ευρώ, ενώ ρυθµίζο-
νται και τα φορολογικά θέµατα που προκύπτουν από την εφαρ-
µογή του σχεδίου νόµου.

Τέλος, το άρθρο 10 αναστέλλει την υποβολή αιτήσεων ένταξης
στον ισχύοντα αναπτυξιακό νόµο, ούτως ώστε να επιταχυνθεί η
διαδικασία αξιολόγησης όσων αιτήσεων εκκρεµούν, αλλά και για
να αναθεωρηθεί το όλο θεσµικό πλαίσιο του νόµου, προκειµένου
να συµβάλλει αποτελεσµατικότερα στην άνοδο των επενδύσεων
και στη δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας.

Σε αυτό το σηµείο, κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να σταθώ λίγο
περισσότερο, λέγοντας ότι στις αλλαγές του αναπτυξιακού
νόµου θα πρέπει να προσεχθεί ιδιαίτερα η περιοχή της Θράκης.
Η Θράκη µε τα εργοστάσια-κουφάρια των προηγούµενων ανα-
πτυξιακών νόµων, η Θράκη µε την ανεργία στα ύψη, η Θράκη µε
τη γειτονική Τουρκία και την Πόλη των 17.000.000 κατοίκων, η
Θράκη µε τη γειτονική Βουλγαρία µε τα χαµηλά ηµεροµίσθια και
την ευνοϊκή φορολογία, η Θράκη που βρίσκεται χίλια χιλιόµετρα
µακριά σας.

Επιπλέον, η διαρροή προς τις αγορές της Αδριανούπολης και
της Φιλιππούπολης, δύο µεγάλα αστικά κέντρα της Βουλγαρίας
και της Τουρκίας, που απέχουν µόνο µια ώρα από τον Έβρο,
όπως και ο ψυχαγωγικός τουρισµός µε την ύπαρξη του καζίνο
στο Σβίλεγκραντ έχει οδηγήσει τον επιχειρηµατικό κόσµο του
Έβρου σε απόγνωση.

Κυρία Υπουργέ, η δραστική µείωση του εισοδήµατος των
αγροτών, οι συνεχείς πληµµύρες τα τελευταία χρόνια και όλα
όσα προηγούµενα ανέφερα επιβάλλουν ένα ξεχωριστό πρό-
γραµµα ενίσχυσης των επιχειρήσεων για τον Έβρο.

Αγαπητοί συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι σε περιόδους κρίσης
απαιτούνται τολµηρά µέτρα και στήριξη του κράτους, ιδιαίτερα
στους ασθενέστερους, σε αυτούς που έχουν πληγεί περισσό-
τερο και έχουν τις µεγαλύτερες ανάγκες, σε αυτούς που χωρίς
δόλο και υστεροβουλία βρέθηκαν εξαιτίας δυσµενών συγκυριών
σε δεινή οικονοµικά θέση και προσπαθούν να ανακάµψουν.

Αυτό κάνουµε µε αυτό το νοµοσχέδιο, αλλά χρειάζεται και η
συµβολή όλων σε αυτήν την προσπάθεια, όπως και των τραπε-
ζών, αλλά και όλων των πολιτικών δυνάµεων της χώρας, προκει-
µένου όλοι µαζί να µπορέσουµε να τονώσουµε την αγορά και να
ξαναβάλουµε την οικονοµία σε τροχιά ανάπτυξης.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης έχει το λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είµαι υποχρεωµένος να καταγγείλω, µια και δεν το κάνουν

άλλοι, από αυτό το Βήµα αυτήν την αθλιότητα και την ενορχη-
στρωµένη επίθεση, η οποία γίνεται σε βάρος της χώρας, µε
αφορµή το υψηλό δηµοσιονοµικό της έλλειµµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι δεν είναι δυνατόν
αντί να αντιστεκόµαστε σε αυτήν την επίθεση, η οποία χρησιµο-
ποιεί ως µαύρο πρόβατο και εύκολο στόχο τη χώρα µας, κάποιοι
κύκλοι όχι µόνο να µην αντιστέκονται, αλλά να την ενθαρρύνουν
και να την ενισχύουν αυτήν την επίθεση.

∆εν είναι δυνατόν η Ελλάδα µε αφορµή το δηµοσιονοµικό έλ-
λειµµα να δέχεται επιθέσεις καθηµερινές από εκπροσώπους των
διεθνών αγορών, από τραπεζικά ιδρύµατα, από κοινοτικούς κύ-
κλους, κοινοτικούς παράγοντες κ.λπ..

Και λέω ότι έχει γίνει εύκολος στόχος και µαύρο πρόβατο η
Ελλάδα, διότι θέλουν ίσως κάποιοι κύκλοι να αποφύγουν έναν
εκτροχιασµό ελλειµµάτων ή και να κερδοσκοπήσουν προσωρινά
πάνω σε κάποια µέτρα και κάποιες κατευθύνσεις κάποιων χωρών
και η Ελλάδα χρησιµοποιείται σε αυτήν τη λογική ως το εξιλα-
στήριο θύµα.

Βεβαίως, αυτήν την επίθεση την πληρώνει πανάκριβα ο ελλη-
νικός λαός µε την καθηµερινή άνοδο των spread, τα οποία έχουν
πάει πια σε πανύψηλα µεγέθη, ακατανόητα και παράλογα µε-
γέθη.

Ασφαλώς έχουµε δηµοσιονοµικό έλλειµµα, αλλά δεν είναι δυ-
νατόν να ασκείται αυτή η διεθνής δηµοσιονοµική τροµοκρατία
σε αυτήν τη χώρα, την οποία, δυστυχώς, ενισχύει και η Κυβέρ-
νηση, αλλά και η Νέα ∆ηµοκρατία και συνοδεύεται το τελευταίο
διάστηµα και από µια ασφαλιστική τροµοκρατία, την οποία ξεκί-
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νησε ο κ. Λοβέρδος.
Οι στόχοι αυτών είναι προφανείς. Οι στόχοι αυτών είναι η γε-

νική κατεδάφιση ασφαλιστικών, κοινωνικών, εργασιακών δικαιω-
µάτων.

Και λόγω αυτής της κατάστασης, βεβαίως έχουµε το συγκε-
κριµένο νοµοσχέδιο το οποίο δυστυχώς, αγαπητοί κύριοι και αγα-
πητές κυρίες, έχει γίνει φύλλο και φτερό από τις παρατηρήσεις
της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας.

Είπαµε από την πρώτη στιγµή ότι κακώς εστάλη, ενώ βρισκό-
µαστε σε διαδικασία συζήτησης και διαµόρφωσης του νοµοθετι-
κού πλαισίου στην εθνική αντιπροσωπεία, για γνωµοδότηση στην
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα. Η εθνική αντιπροσωπεία είναι κυ-
ρίαρχη. Αυτή νοµοθετεί και βεβαίως, όσοι έχουν ενστάσεις µπο-
ρούν να εγείρουν επιφυλάξεις πάνω στη νοµοθεσία την οποία
αποφασίζει η ελληνική Βουλή. Μπορούν να το κάνουν εκ των
υστέρων, µε όλες τις διαδικασίες που διαθέτουν και να προσφύ-
γουν ακόµα στο έσχατο σηµείο, στα ευρωπαϊκά δικαστήρια. Αυτό
γίνεται µε όλους τους νόµους. Κανένας νόµος δεν πηγαίνει εκ
των προτέρων για έγκριση στα κοινοτικά όργανα και στην Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή. Γιατί, λοιπόν, εστάλη στην Ευρωπαϊκή Κε-
ντρική Τράπεζα;

Βροχή πέφτουν, βεβαίως, οι παρατηρήσεις, βροχή και η κιν-
δυνολογία από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, η οποία δεί-
χνει την κατεύθυνση και τον προσανατολισµό της, έτσι µε αυτόν
τον τρόπο. Και έχουµε εδώ την Κυβέρνηση να υποχωρεί ατάκτως
και να αναδιπλώνεται, να ενσωµατώνει σχεδόν όλες τις παρατη-
ρήσεις της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας και στην ουσία να
ακυρώνει το νοµοσχέδιο σε βασικά του σηµεία, ιδιαίτερα στο ση-
µείο των ενήµερων οφειλών.

∆εν ξέρω, υπάρχει φωνή σε αυτήν την χώρα η οποία θέλει να
υπερασπιστεί τα συµφέροντα του ελληνικού λαού και του µέλ-
λον του; Γιατί δεν αµφισβητούµε αυτές τις απαράδεκτες κατα-
στάσεις που συµβαίνουν σε ευρωπαϊκό επίπεδο; Γιατί δεν
αµφισβητούµε το «προκρούστειο» Σύµφωνο Σταθερότητας; Γιατί
δεν αµφισβητούµε αυτόν τον απαράδεκτο µονεταριστικό ρόλο
της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, η οποία δανείζει χαριστικά
µε 1% τις εµπορικές τράπεζες µε ενέχυρο τα οµόλογα του δη-
µοσίου, αλλά από την άλλη µεριά κινδυνολογεί σε µία δυνατό-
τητα παρέµβασης του ελληνικού κράτους πάνω στα θέµατα της
χρηµατοπιστωτικής αγοράς; Γιατί δεν τα αµφισβητούµε όλα
αυτά;

Η Κυβέρνηση προεκλογικά είχε πει ότι θέλει να αναθεωρήσει
το Σύµφωνο Σταθερότητας, ότι ζητάει αλλαγές. Γιατί τις ξέχασε
και τις εγκατέλειψε; Άλλα προεκλογικά και άλλα µετεκλογικά;
Υποτίθεται πως είµαστε αιχµάλωτοι, έχουµε πρόβληµα; ∆ιότι
όπως λένε εδώ κάποιοι οµιλητές, όποιοι είναι υπερχρεωµένοι και
πάνε να δανειστούν, αυτοί δεν πρέπει να οµιλούν ή εν πάση πε-
ριπτώσει είναι «από κάτω» και άρα η φωνή τους δεν έχει υπό-
σταση; Ή γιατί µας κάνουν χάρη που µας κρατάνε στο ευρώ;

Το ευρώ όπως έχει συγκροτηθεί, κυρία Υπουργέ, είναι ένας
µηχανισµός για τους ισχυρούς. ∆εν είναι ένας µηχανισµός για
τους αδύνατους. Το ευρώ, έτσι όπως έχει γίνει, δεν είναι χάρη
που µας έχουν µέσα κάποιοι µεγαλοσχήµονες της Ευρώπης που
κάνουν µια παραχώρηση στην αδύναµη Ελλάδα.

∆εν είναι δυνατόν λοιπόν, σε αυτήν την συγκυρία η Ελλάδα να
µην έχει φωνή, εκτός και αν συµφωνούµε απολύτως µε όσα γί-
νονται σε ευρωπαϊκό επίπεδο. Αποδεχόµαστε τις λογικές του
Συµφώνου Σταθερότητας, το «προκρούστειο» αυτό σύµφωνο,
αποδεχόµαστε την δήθεν ανεξαρτησία της Ευρωπαϊκής Κεντρι-
κής Τράπεζας, η οποία βεβαίως είναι ανεξαρτησία απέναντι σε
αδύνατες χώρες και σε όφελος των τραπεζιτών, αν τα αποδεχό-
µαστε όλα αυτά, αντιλαµβάνοµαι πλήρως όλη την πολιτική και
την πρακτική που εκφράζεται µ’ αυτό το νοµοσχέδιο.

Είπα και χθες ότι όπως έχουν γίνει οι διατάξεις κατόπιν και των
παρατηρήσεων της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, όσον
αφορά τις ενήµερες οφειλές, είναι αδύνατον να εφαρµοστεί το
οτιδήποτε στην πράξη. Και βλέπω εδώ πέρα αυτά τα οποία έχουν
αλλάξει.

Η περίοδος χάριτος ενός έτους έχει ως προϋπόθεση η σύµ-
βαση δανείου να µην έχει διανύσει µέχρι τις 15-4-2010 το 1/3 της
προβλεπόµενης συµβατικής διάρκειας.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Τι σχέση έχει αυτό;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα προσπαθείτε µε όλες αυτές
τις παρατηρήσεις που κάνετε και τις αλλαγές, να αδρανοποιή-
σετε τις διατάξεις.

Κι αυτό γιατί εξαιρείτε µε αυτόν τον τρόπο δεκάδες χιλιάδες
δανειολήπτες. Με µια διαταξούλα εδώ φεύγουν από τη µέση.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Λέει η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα τί-
ποτα γι’ αυτό;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Βεβαίως λέει, γιατί θεωρεί όλες
τις διατάξεις για τις ενήµερες οφειλές ότι περίπου δεν είναι συµ-
βατές µε το Κοινοτικό ∆ίκαιο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εσείς βεβαίως…..
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε Λα-

φαζάνη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εσείς βεβαίως το να πάρετε πίσω

τις διατάξεις όλες, είναι πάρα πολύ δύσκολο. Μπορείτε όµως να
τις αδρανοποιήσετε και να τις ακυρώσετε µε τέτοιου είδους αλ-
λαγές ώστε να περιορίζουν δραστικά αυτούς που ενδεχοµένως
µπορεί να ωφεληθούν. Οπότε δώρον άδωρον οι διατάξεις. Η Ευ-
ρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα πέτυχε το σκοπό της.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Κύριε Λαφαζάνη, φοβάµαι ότι διαβάζετε
εφηµερίδες πιο πολύ απ’ ότι πρέπει. Κάποιες τέτοιες διατυπώ-
σεις τις λένε οι ελληνικές εφηµερίδες.

Η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, αν διαβάσετε τη γνώµη της,
δεν αναφέρει τίποτα για τις τρεις πιθανές επιλογές που δίνουµε
στο δανειολήπτη προκειµένου να ρυθµίσει τις ενήµερες οφειλές
του. ∆εν αναφέρεται πουθενά σ’ αυτό το θέµα.

Όπως ξέρετε, µε βάση το νοµοσχέδιο, ο οφειλέτης ο οποίος
έχει ενήµερες οφειλές, του δίνουµε τρεις επιλογές. Η πρώτη επι-
λογή που είχε, αφορούσε αν θέλετε δανειολήπτες, οι οποίοι είχαν
τη δυνατότητα να µην πληρώσουν ούτε τόκο ούτε κεφάλαιο. Του
δίναµε αυτήν την επιλογή. Μετά τη διαβούλευση που έγινε µε
όλους τους φορείς, είπαµε -και δεν είχε τίποτα να κάνει µε τη
γνώµη της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας- ότι καλό είναι να
δώσουµε αυτήν τη δυνατότητα σε νέα δάνεια που πληρώνουν,
κυρίως, µόνο τόκους έτσι ώστε και εκείνοι να έχουν να ωφελη-
θούν. Και γι’ αυτό περιορίστηκε στο 1/3 έτσι ώστε και εκείνοι να
έχουν ένα όφελος.

Όπως ξέρετε και για τις ληξιπρόθεσµες και για τις ενήµερες,
η βασική διάταξη –και αυτή ήταν η φιλοσοφία του νόµου- είναι να
πληρώσει ο οφειλέτης τους τόκους του µόνο και να ρυθµίσει το
κεφάλαιό του. Αυτή είναι η βασική φιλοσοφία του σχεδίου νόµου.
Είχαµε κάνει στην αρχή µια ρύθµιση να µην πληρώνει ούτε τους
τόκους σαν µια επιλογή. Μετά από τη διαβούλευση και τη συζή-
τηση στην επιτροπή, το αλλάξαµε ώστε και αυτός που πληρώνει
µόνο τόκους επειδή είναι νέο το δάνειό του, να µπορεί να ρυθµί-
σει και να πάρει και αυτός µια ανάσα.

Αυτή είναι η ρύθµιση, δεν έχει τίποτα να κάνει µε τη γνώµη της
Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας. Ούτε η Ευρωπαϊκή Κεντρική
Τράπεζα αναφέρεται σε κάτι τέτοιο και είναι απόρροια της δια-
βούλευσης που έγινε µε όλους τους φορείς σ’ αυτό το διάστηµα.
∆εν πληρώνει απολύτως τίποτα όσον αφορά το βασικό αποτέλε-
σµα που έχει η ρύθµιση τόσο για τις ληξιπρόθεσµες όσο και για
τις ενήµερες.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ένα σχόλιο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Έχει λήξει ο χρόνος

σας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Για δευτερόλεπτα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κυρία Υπουργέ, ναι, διαβάζω

εφηµερίδες, κάνω αυτό το σφάλµα. ∆εν είναι κακό όµως. Αλλά
δεν παρακολουθώ το τι λένε οι εφηµερίδες σε σχέση µε αυτά τα
οποία λέω απ’ αυτό το Βήµα. ∆ιότι αν παρακολουθούσα και ακο-

2158 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



λουθούσα το τι λένε οι εφηµερίδες, η συντριπτική πλειοψηφία
τους, δεν θα ήµουν και σ’ αυτό το χώρο προφανώς. Γιατί βλέπω
ότι παρ’ όλες τις δυσκολίες, παρ’ όλα τα προβλήµατα που προ-
καλεί η Κυβέρνηση, δεν νοµίζω ότι αδικείται από τις εφηµερίδες.
∆έχεται σχεδόν απεριόριστη στήριξη και θα έλεγα πρωτοφανή.

Πέραν αυτού όµως, κυρία Υπουργέ, εγώ σας είπα ότι η Ευρω-
παϊκή Κεντρική Τράπεζα στην ουσία µε αυτά τα οποία λέει, πα-
ρεµβαίνει στην εθνική νοµοθετική µας προσπάθεια και στην
ουσία επιδιώκει τη γενική ακύρωσή της. ∆εν θέλει να υπάρχει
καµµία ρύθµιση σε σχέση µε τη χρηµατοπιστωτική αγορά. Ειδικά
για τις ενήµερες οφειλές, βγάζει λάθος όλη τη σχετική αντίληψη.
Στην ουσία δεν θέλει να υπάρχει καµµία ρύθµιση ιδιαίτερα για
τις ενήµερες οφειλές.

Εσείς, βεβαίως, είστε σε µια δυσχερή θέση. Αυτό σας είπα.
∆εν µπορούσατε να ακυρώσετε και να αποσύρετε αυτό το νοµο-
σχέδιο όπως κάνατε µε τη σχετική τροπολογία. Καταλαβαίνετε
ότι ήταν σχεδόν αδύνατο να το κάνετε. Εποµένως τι κάνατε; Κά-
νατε τέτοιες αλλαγές και τροποποιήσεις στα σχετικά άρθρα για
τις ενήµερες οφειλές ώστε στην ουσία αποκλείσατε την συντρι-
πτική πλειοψηφία όσων ενδεχοµένως θα µπορούσαν να επωφε-
ληθούν απ’ αυτές τις διατάξεις.

Και σας τις ανέφερα µία – µία. Γιατί βάλατε να έχει διανύσει
µέχρι 15/4/2010…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Λαφαζάνη, µην
κάνετε την εισήγηση από την αρχή.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω.
…το 1/3 της προβλεπόµενης συµβατικής διάρκειας;
Αυτό, όπως καταλαβαίνετε, αποκλείει σχεδόν το 80% των δα-

νειοληπτών.
Γιατί αλλάξατε τα όρια –το κάνατε 350.000 ενώ ήταν 1.000.000-

στα πιστοληπτικά ιδρύµατα; Γιατί ανεβάσατε από τις 200.000
στις 300.000 τη δυνατότητα;

Επίσης –και προσέξτε εδώ τη ρύθµιση…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Λαφαζάνη, θα

παρακαλούσα να ολοκληρώσετε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω. Μία φράση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Τι τελειώνετε;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά την προηγούµενη παρά-

γραφο και εφόσον µιλούσατε για ανεξόφλητο κεφάλαιο του δα-
νείου που δεν υπερβαίνει τις 350.000, κοιτάξτε πώς έγιναν οι
διατυπώσεις. «Εφόσον το ανεξόφλητο κεφάλαιο του δανείου δεν
υπερβαίνει τις 350.000.» Η διαφορά είναι απόλυτα ουσιώδης. Με
αυτήν τη διατύπωση πετάγεται έξω η συντριπτική πλειοψηφία
αυτών που δύνανται να επωφεληθούν.

Αυτές τις αλλαγές κάνατε και ακυρώνετε, µε βάση τις επιταγές
της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, το νοµοθετικό έργο. ∆εν
νοµοθετεί η Εθνική µας Αντιπροσωπεία. Νοµοθετεί ο κ. Τρισέ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε, κύριε
Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Χαιρετίσµατα, λοιπόν, στην εξου-
σία!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε.
Φαντάζοµαι να µας κατανόησαν και οι µαθητές.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώ-
ρους του Μεγάρου της Βουλής, σαράντα δύο µαθητές, καθώς
και τέσσερις συνοδοί - εκπαιδευτικοί από το Γενικό Λύκειο Αµά-
ρυνθου Ευβοίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ζητήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργιάδης.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ – Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Μου κάνει πάρα πολύ µεγάλη εντύπωση όλη η στάση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ και του Κοινοβουλευτικού του Εκπροσώπου σε αυτό το νο-
µοσχέδιο.

Οµολογώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι όλη αυτή η νοο-
τροπία «Του Έλληνος ο τράχηλος ζυγόν δεν υποφέρει» νόµιζα

ότι περισσότερο εξέφραζε το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό σε
αυτήν την Αίθουσα. Απ’ ό,τι φαίνεται, όµως, την εισηγείται και η
πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ.

Μόνο που οφείλω προς αποκατάσταση της πραγµατικότητας
-γιατί χθες αναφέρθηκε και η δική µας στάση παρενθετικά µε του
κ. Μαρκόπουλου, του χθεσινού Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου
της Νέας ∆ηµοκρατίας- ως προς τη στάση µας για τη
«MOODY’S», να ξεκαθαρίσω λίγο τα πράγµατα, κύριε Λαφαζάνη.

Ήσασταν κι εσείς παρών στην Αίθουσα όταν ο Πρόεδρος του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, ο Γιώργος Καρατζαφέρης, στη
συζήτηση περί του προϋπολογισµού ανέλυσε την άποψή µας και
για τη «MOODY’S» και για όλους τους άλλους οίκους.

Άρα, το να µας λέτε ξαφνικά εσείς ότι εµείς υποστηρίζουµε ή
µε κάποιο τρόπο αποδεχόµαστε αυτούς τους οίκους, είναι περί-
που ανέκδοτο.

Καλώς ή κακώς, όµως, ασχέτως του τι κάνουµε εµείς, υπάρχει
µία πραγµατικότητα. Και η πραγµατικότητα που ίσως δεν έχουν
αντιληφθεί όλοι σε αυτήν την Αίθουσα είναι ότι η Ελλάδα αν δεν
βρει φέτος, λέει, 70.000.000.000 ευρώ δανεικά, δεν θα έχει να
πληρώσει µισθούς και συντάξεις.

∆υστυχώς για εµάς, εδώ που έφτασαν τα οικονοµικά πράγ-
µατα της χώρας µε τις τροµερά λανθασµένες αποφάσεις των
δύο κοµµάτων που κυβερνούν, ο ελληνικός λαός έχει να παθαί-
νει ζηµία από τις κακές αξιολογήσεις αυτών των οίκων, οι οποίες
ανεβάζουν τα επιτόκια του δανεισµού και, άρα, ο ελληνικός λαός
θα πληρώνει µε τους φόρους του περισσότερα χρήµατα.

Άρα, λοιπόν, θα µου επιτρέψετε να πω ότι πρέπει ένα κοινο-
βούλιο να διατηρεί την στοιχειώδη του σοβαρότητα.

Πράγµατι, λοιπόν, είναι τελείως βέβαιο ότι µας ενδιαφέρει η
γνώµη της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας. Μας ενδιαφέρει η
γνώµη, όχι γιατί την συµπαθούµε -καθόλου δεν την συµπαθούµε-
αλλά γιατί αν αύριο -όπως προειδοποίησε ο κ. Προβόπουλος και
φαντάζοµαι το γνωρίζει ο κ. Λαφαζάνης- πει η Ευρωπαϊκή Κε-
ντρική Τράπεζα, «∆εν δέχοµαι πια τα οµόλογα του ελληνικού δη-
µοσίου ως εγγύηση», τότε ο ελληνικός λαός δεν θα έχει να πάρει
την σύνταξη του αύριο. Αυτό θέλει ο ΣΥΡΙΖΑ;

Άρα, λοιπόν, θα πρέπει κάποια στιγµή το πολιτικό σύστηµα της
χώρας να µπορέσει να συνεννοηθεί στα αυτονόητα. Είναι η κα-
τάσταση η οικονοµική οικτρή και σε αυτήν την οικτρή οικονοµική
κατάσταση πρέπει όλοι να σοβαρευτούµε. ∆εν είναι ώρα ούτε
για λεονταρισµούς, ούτε για το ποιος είναι πιο µάγκας προς την
Ευρωπαϊκή Ένωση. ∆εν κάνουµε διαγωνισµό µαγκιάς εδώ. Εδώ
νοµοθετούµε.

Πράγµατι, λοιπόν, κυρία Υπουργέ -εµείς θα σας το ξαναπούµε,
το είπαµε και χθες- επί της αρχής σας δίνουµε τη θετική µας
ψήφο, γιατί πιστεύουµε ότι η πρόθεσή σας είναι σωστή. Και,
πράγµατι, αυτήν την ώρα της κρίσεως πρέπει να αναληφθούν
πρωτοβουλίες και για τη ρευστότητα της αγοράς αλλά και για
να µπορέσει, επιτέλους, ο επιχειρηµατικός κόσµος να καταλάβει
ότι δεν είναι µόνος του σε αυτήν την κρίση. Γι’ αυτό και σας εί-
παµε «ναι».

Επίσης, δεν θα αναφερθώ καθόλου στα άρθρα τα οποία υπερ-
ψηφίζουµε, για να µη χάνω χρόνο, αλλά θα σας µιλήσω µόνο για
τα τρία άρθρα που καταψηφίζουµε. Θέλω να ακούσετε για ποιο
λόγο το κάνουµε. Εµείς, ως κόµµα, έχουµε αποδείξει ότι ποτέ
δεν θέλουµε µέσα σε αυτήν την Αίθουσα απλώς να λέµε, θέλουµε
να καταθέτουµε προτάσεις.

Μπαίνω, λοιπόν, στο άρθρο 2, το οποίο είναι και το κρίσιµο
άρθρο. ∆εν είµαστε πλήρως πεπεισµένοι για το εάν αυτός είναι
ο ιδανικός τρόπος να δώσεις το µήνυµα στην αγορά ότι πρέπει
οι ενήµεροι οφειλέτες, δηλαδή, αυτοί που µπορούν και πληρώ-
νουν µέχρι σήµερα το δάνειό τους, να µπουν σε µια ρύθµιση,
διότι αυτό ενδεχοµένως είναι πολύ κρίσιµο σηµείο. Και θα θέ-
λαµε εκεί να σταθεί η τεκµηρίωσή σας, για να πειστούµε 100%.
Μάλιστα, το είπα εγώ χθες ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
εδώ και µετά από τέσσερις-πέντε ώρες κυκλοφόρησε η έκθεση
της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας. ∆εν θα υπήρχαν ενδεχο-
µένως άλλοι τρόποι, για να µπορεί η πολιτεία να δώσει κάποια
επιβράβευση και στους ενήµερους οφειλέτες, αφού, τελικά, φρο-
ντίζει γι’ αυτούς που δεν κατάφεραν να είναι ενήµεροι; Νοµίζω
ότι είναι πολύ σηµαντικό την ώρα της κρίσης στην αγορά να µη
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στέλνονται λανθασµένα µηνύµατα, γιατί τα λανθασµένα µηνύ-
µατα µπορεί να έχουν από πίσω τους την καλύτερη των προθέ-
σεων, αλλά η καλύτερη πρόθεση να οδηγεί σ’ ένα πολύ κακό
αποτέλεσµα. Και αυτό που, κυρίως, µας ενδιαφέρει, κυρία
Υπουργέ, µε αυτό το νοµοσχέδιο -και είµαι βέβαιος ότι έχουµε
κοινή πρόθεση και διάθεση- είναι πώς θα εξασφαλίσουµε τη µε-
γαλύτερη ρευστότητα στην αγορά, η οποία είναι και ο κρίσιµος
δείκτης, η κρίσιµη παράµετρος, για να περάσουν όντως οι επι-
χειρήσεις αυτήν τη δύσκολη περίοδο της κρίσης. Άρα, εκεί νοµί-
ζουµε –και εξακολουθούµε να το λέµε- το µέτρο αυτό χρειάζεται
µεγαλύτερη προσοχή.

Πρέπει να σας πω ότι καταψηφίζουµε το άρθρο 4. Για ποιο
λόγο; Βάζετε µέσα στο προηγούµενο άρθρο, το οποίο και υπερ-
ψηφίζουµε, ότι τρεις µήνες και µετά από την ψήφιση του νοµο-
σχεδίου θα µπορεί κάποιος να βγει από τον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ», εφόσον
πληρώσει τις υποχρεώσεις του. Όµως, εµείς νοµίζουµε ότι αυτό
πρέπει να επεκταθεί χρονικά. Και πρέπει να επεκταθεί ως επι-
πλέον κίνητρο για κάποιους οφειλέτες, να βρουν τον τρόπο να
τακτοποιήσουν τις οφειλές τους και να βγουν από τον «ΤΕΙΡΕ-
ΣΙΑ». Αυτό θεωρούµε ότι την ώρα της πιστωτικής κρίσης, την
ώρα της έλλειψης ρευστότητας, είναι ένα επιπλέον κίνητρο.
Πέραν του θετικού, του ανθρωπιστικού, έχει και καθαρά οικονο-
µικό κίνητρο από πίσω. Μπορούµε µε αυτόν τον τρόπο να ωθή-
σουµε ανθρώπους να προσπαθήσουν περισσότερο, ώστε να
βγουν από τον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» ευκολότερα και να ξαναµπούν στην
παραγωγική διαδικασία. Εν τέλει, αυτό που µας ενδιαφέρει είναι
να συµµετέχει µεγαλύτερος αριθµός ανθρώπων στον οικονοµικό
κύκλο. Αυτό µας νοιάζει. Άρα, νοµίζουµε ότι στο άρθρο 4 θα µπο-
ρούσατε να ακολουθήσετε την πρόταση του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού.

Όσον αφορά στο άρθρο 10 το οποίο καταψηφίζουµε, σας
έκανα την ερώτηση και χθες το βράδυ, την ώρα που κλείναµε,
για το εάν ο µη διορισµός γενικού γραµµατέα επενδύσεων µέχρι
σήµερα, παρ’ ότι φθάσαµε στην εκατοστή πρώτη ηµέρα της Κυ-
βερνήσεως, βλάπτει το επενδυτικό κλίµα στην Ελλάδα ή όχι. Εί-
πατε ότι δεν βλάπτει και ότι θα ήσασταν ευχαριστηµένη, εάν
υπήρχε κάποιος, για να µην έχετε τόσο φόρτο εργασίας. Στο
άρθρο 10, όµως, παγώνετε στην ουσία τις νέες αιτήσεις υπαγω-
γής στον αναπτυξιακό νόµο, απ’ ό,τι κατάλαβα, µελετώντας τα
πρακτικά της επιτροπής, και διότι έχει µαζευτεί µεγάλος όγκος
αιτήσεων και διότι αναµένετε να φέρετε τη δική σας πρωτοβου-
λία, το δικό σας αναπτυξιακό νόµο.

Όλα τα παραπάνω είναι δεκτά. Όµως, µήπως θα έπρεπε σε
αυτήν την εποχή της τόσο µεγάλης οικονοµικής κρίσεως, κυρία
Υπουργέ, να τρέξουµε γρηγορότερα; Αυτό για εµάς είναι µείζον.
Εδώ δεν έχουµε χρόνο για χάσιµο. Και στην οικονοµία ο χρόνος
είναι χρήµα. Άρα, λοιπόν, αντί να παγώσουµε τον προηγούµενο,
µήπως θα ήταν καλύτερο να είχαµε διορίσει γενικό γραµµατέα
επενδύσεων, να τρέχουν γρηγορότερα οι αιτήσεις, να φέρετε και
εσείς γρηγορότερα το δικό σας νόµο και να καταλάβει η αγορά
ότι είστε έτοιµοι να στηρίξετε επιχειρηµατικές πρωτοβουλίες;
Αυτό θα µας βγάλει από την κρίση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω µε µία ερώτηση που την έκανα χθες. Απλώς έτυχε να
µην είστε στην Αίθουσα, γιατί έχετε φόρτο εργασίας. Έχουµε την
ειλικρινή εκτίµηση ότι οι συνεχείς διαρροές από το κυβερνητικό
επιτελείο, αλλά κυρίως η δηµόσια στάση του κ. Παπακωνσταντί-
νου, ο οποίος σε πρωινή εκποµπή στο «MEGA», σε ερώτηση των
κ. Καµπουράκη και Οικονοµέα, «σκοπεύει η Κυβέρνησή σας να
υποχρεώσει τους Έλληνες πολίτες να αναγράφουν στις φορο-
λογικές τους δηλώσεις τις ακριβείς τραπεζικές τους καταθέσεις»,
δήλωσε επί λέξει το εξής: «Το σκεφτόµαστε». Έχουµε την εντύ-
πωση ότι αυτές οι κυβερνητικές παλινωδίες που τροµάζουν τους
καταθέτες είναι η κυρίως αιτία της ραγδαίας φυγής κεφαλαίων
από τις ελληνικές τράπεζες, φυγή που εξακολουθεί να υφίσταται
ακόµη και σήµερα µε εντονότερους ρυθµούς.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε.
Όταν µαθαίνουµε και διαβάζουµε ότι πάνω από 5.000.000.000

ευρώ έχουν φύγει από καταθέσεις τον τελευταίο ενάµιση µήνα
και αυτή η ροή εκροής κεφαλαίων συνεχίζει µε αυξανόµενο
ρυθµό. Εάν συνεχιστεί, τότε η βασική αιτία του νοµοσχεδίου σας
«πάει στο βρόντο», γιατί οι τράπεζες δεν θα έχουν να δώσουν
χρήµατα, για να εξασφαλίσουν τη ρευστότητα.

Θα ήθελα, λοιπόν, µία επίσηµη τοποθέτηση της Κυβερνήσεως.
Σκοπεύετε να βάλετε τους Έλληνες καταθέτες να αναγράψουν
στη φορολογική τους δήλωση όλες τις καταθέσεις τους ανά τρά-
πεζα αναλυτικά ή αυτή η σκέψη πέρασε και άρα µπορούµε να
στείλουµε ένα µήνυµα ησυχίας στο ελληνικό επενδυτικό κοινό να
µην τρέχουν να βγάλουν τα χρήµατά τους πριν την κατάθεση του
νέου φορολογικού νοµοσχεδίου;

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το

λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σε τι συνίσταται το

προσωπικό;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, τέθηκε ένα σο-

βαρότατο θέµα προηγουµένως, ότι εδώ πρέπει να είµαστε σο-
βαροί.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: ∆εν το είπα για εσάς.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Με συγχωρείτε πάρα πολύ, κύριε

αξιότιµε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του ΛΑΟΣ. Μπορεί να δια-
φωνείτε –εγώ δέχοµαι οποιαδήποτε διαφωνία- αλλά άλλο η δια-
φωνία και άλλο η σοβαρότητα της τοποθέτησης. ∆εν ξέρω γιατί
ειρωνευτήκατε το «του Έλληνος ο τράχηλος ζυγό δεν υποµένει»!
∆εν ξέρω γιατί το ειρωνεύεστε. Εγώ δεν το ειρωνεύοµαι καθό-
λου, ούτε το χρησιµοποιώ περιπαικτικά απέναντι στα όσα λέγο-
νται από τους συναδέλφους µας.

Αυτό που θέλω να πω µε µία λέξη είναι το εξής. Έχουµε τις
τρεις αδελφές, όπως σας εξήγησα, που κάνουν τη πιστοληπτική
αξιολόγηση των πάντων σ’ αυτόν τον πλανήτη. Ό,τι πωλείται και
αγοράζεται πρέπει να περάσει από το αµερικάνικο καρτέλ των
τριών αδελφών. Όταν επικαλούµεθα, λοιπόν, θετικά την
«MOODY’S» προκειµένου να καταµαρτυρήσουµε σε βάρος της
χώρας –γιατί δεν είναι µόνο κυβερνητικό θέµα κάποια πράγµατα-
πρέπει να το σκεπτόµαστε πάρα πολύ. ∆εν αναφέροµαι προσω-
πικά σ’ εσάς, αλλά γενικώς.

Επίσης, βεβαίως ακούµε τις γνώµες όλων και τη γνώµη της Ευ-
ρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, αν και αµφισβητούµε το καθε-
στώς που τη διέπει, αλλά αυτό δεν σηµαίνει ότι η Εθνική
Αντιπροσωπεία πρέπει να νοµοθετεί µε βάση τις γνωµοδοτήσεις
της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας. Αλίµονο! ∆εν νοµίζω ότι
µπορεί κανείς να ισχυριστεί πως πρέπει να αυτοκαταργηθούµε σ’
αυτήν την Αίθουσα, στο όνοµα των ευρωπαϊκών διευθυντηρίων
των εταιρειών αξιολόγησης ή της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τρά-
πεζας και των τραπεζιτών. Έλεος!

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Παρακαλώ το λόγο, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): ∆εν έχετε το λόγο,
κύριε Γεωργιάδη.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Επί προσωπικού, κύριε
Πρόεδρε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σας παρακαλώ, δεν
έχετε το λόγο. Καθίστε κάτω. Θα ποινικοποιήσουµε τις πολιτικές
µας διαφορές και τις ιδεολογικές µας προσεγγίσεις;

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Είπε ότι ειρωνεύτηκα για
ένα συγκεκριµένο…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μα, το εξήγησα και
στον κ. Λαφαζάνη και έκανε τη διευκρίνιση.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σε είκοσι
δευτερόλεπτα θα έχω τελειώσει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μα, δεν υπάρχει προ-
σωπικό. Αναφέρθηκε σ’ εσάς και είναι θέµα προσωπικό;

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Γύρισε και µε κοίταξε και
αναφέρθηκε σ’ αυτά που είπα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Αλίµονο, κύριε Γεωρ-
γιάδη. ∆εν υπάρχει προσωπικό.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Σας παρακαλώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε, για είκοσι δευτερόλεπτα µόνο το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Για το Προεδρείο δεν
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υπάρχει θέµα προσωπικού και θα παρακαλούσα να µην έχει συ-
νέχεια αυτή η υπόθεση.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Για είκοσι δευτερόλεπτα,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μα, πρέπει να σεβα-
στείτε και τους συναδέλφους, γιατί έχουµε και προτασσόµενες
δευτερολογίες και συνέχεια στις τροπολογίες. Είναι αδιανόητο,
κάθε φορά που θα γίνεται µία διαφορετική προσέγγιση, να υπάρ-
χει προσωπικό θέµα.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Μα, έτσι χάνουµε πιο πολύ
χρόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, έχετε το λόγο
για ένα λεπτό, να αιτιολογήσετε.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Για να µην δηµιουργείται,
λοιπόν, καµµία παρεξήγηση, θα ήµουν ο τελευταίος στην Αί-
θουσα που θα ειρωνευόταν ποτέ ένα τέτοιο δηµοτικό άσµα. Αυτό
θέλω να καταγραφεί στα Πρακτικά. Αυτό που είπα και µάλλον
δεν έγινε αντιληπτό είναι ότι αυτού του είδους η νοοτροπία θα
ταίριαζε περισσότερο στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό, παρά
στο ΣΥΡΙΖΑ. Αυτή ήταν η ακριβής µου αναφορά.

Όσον αφορά τη «MOODY’S», ξαναλέω ότι όχι µόνο δεν µας
είναι συµπαθής αλλά µας είναι απεχθείς. Το δυστύχηµα είναι ότι
οι τύχες του ελληνικού λαού και τα επιτόκια που πληρώνει δυ-
στυχώς εξαρτώνται και από τις εκθέσεις αυτών των εταιρειών.
Αυτό, δυστυχώς, είναι κάτι που θα το λάβουµε υπ’ όψιν λόγω των
τεραστίων χρεών που δηµιούργησαν οι δύο κυβερνήσεις.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Προχωρούµε τώρα

στις προτασσόµενες δευτερολογίες.
Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Σπηλιόπουλος, Βουλευτής του

ΠΑΣΟΚ για τέσσερα λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Ζήτησα το λόγο για να αναφερθώ στη ρύθµιση που κάνει η

Υπουργός στο νοµοσχέδιο για τις πυρόπληκτες περιοχές, για τις
επιχειρήσεις που βρίσκονται µέσα στις πυρόπληκτες περιοχές.
Μετά τη µεγάλη καταστροφή που είχαµε το 2007, δεν υπήρξε
ένα ολοκληρωµένο σχέδιο ανασυγκρότησης των περιοχών, οι
οποίες επλήγησαν από τις πυρκαγιές. Υπήρξαν, όµως, κάποια
µέτρα για τις επιχειρήσεις και αυτά τα µέτρα εφαρµόστηκαν σ’
αυτές τις περιοχές και έδωσαν µια ανάσα –είναι αλήθεια αυτό-
στις επιχειρήσεις.

Βρισκόµαστε, όµως, µπροστά σε µια µεγάλη κρίση σήµερα και
οι επιχειρήσεις έχουν προβλήµατα. Και νοµίζω ότι στο πνεύµα
που νοµοθετεί σήµερα η Κυβέρνηση, είναι να βοηθήσουµε τις
επιχειρήσεις να ξεπεράσουν τα προβλήµατα και να ξαναµπούν
στην παραγωγική διαδικασία και στην καθαρή λειτουργία τους.

Ζητήσαµε, λοιπόν, από την Υπουργό και πρόσφατα, όταν είχε
επισκεφθεί την Αχαΐα –φαντάζοµαι θα το έκαναν κι άλλοι συνά-
δελφοι κι άλλοι φορείς από άλλους νοµούς, την Ηλεία, τη Μεσ-
σηνία, την Αρκαδία, την Εύβοια, όλους τους νοµούς που ήταν
πυρόπληκτοι- να γίνει αυτή η ρύθµιση, δηλαδή να υπάρξουν
ακόµα δύο χρόνια περιόδου χάριτος, ούτως ώστε οι επιχειρή-
σεις να µπορέσουν να λειτουργήσουν και να µπορέσουν να απο-
πληρώσουν τα δάνεια και να µπορέσουν να λειτουργήσουν
καλύτερα.

Ακούσαµε εδώ και σήµερα και χθες, ότι η ρύθµιση αυτή γίνε-
ται φωτογραφικά για µια επιχείρηση. Κύριοι συνάδελφοι, δεν γί-
νεται για µία επιχείρηση. Γίνεται για όλες τις επιχειρήσεις που
βρίσκονται µέσα στις πυρόπληκτες περιοχές. Και δεν είναι κα-
θόλου αλήθεια ότι µία επιχείρηση ζήτησε αυτή τη ρύθµιση. Όλες
οι επιχειρήσεις τη ζήτησαν και οι φορείς τους, τα επιµελητήρια,
τα εργατικά κέντρα, οι Βουλευτές, οι νοµάρχες, οι δήµαρχοι,
άπαντες µε µία φωνή. Και πραγµατικά, θεωρούµε θετικό το γε-
γονός ότι σήµερα έρχεται αυτή η ρύθµιση.

Θέλουµε τις επιχειρήσεις στις περιοχές µας. Θέλουµε υγιείς
επιχειρήσεις να λειτουργήσουν, γιατί φανταστείτε επιχειρήσεις
που έχουν σήµερα εκατό, διακόσιους, τριακόσιους ανθρώπους
που εργάζονται, να έχουν προβλήµατα και να κλείσουν. Θα µα-
ζεύουµε µετά ανέργους; Θα στρατολογούµε ανέργους και να
φτιάχνουµε κοµµατικούς στρατούς; Αυτό θέλουµε ή επιχειρήσεις

καθαρές να λειτουργούν, να παράγουν και να δηµιουργούν θέ-
σεις εργασίας; Θεωρούµε, λοιπόν, θετικό ότι υπάρχει αυτή η
ρύθµιση.

Με την ευκαιρία αυτή, όµως, θέλω να πω και κάτι. ∆ιάβασα τη
συγκεκριµένη ρύθµιση και την διόρθωση που έχει κάνει η Υπουρ-
γός. Πιστεύω ότι πρέπει να συµπληρωθεί σ’ αυτή τη ρύθµιση ότι
θα εφαρµόζονται οι όροι των συµβάσεων. ∆ιότι διαφορετικά, οι
τράπεζες θα διεκδικήσουν την αποπληρωµή ολόκληρου του επι-
τοκίου, ολόκληρου του τόκου στην περίοδο αυτή των δύο ετών,
που δίνεται σαν περίοδος χάριτος. Νοµίζω ότι είναι ένα θέµα που
πρέπει να το δει –το ξέρουν και οι υπηρεσιακοί παράγοντες- και
να ρυθµιστεί, διαφορετικά θα είναι δώρον, άδωρον. Αν πληρώ-
νουν το σύνολο των τόκων οι επιχειρήσεις και δεν έχουν τις ευ-
νοϊκές ρυθµίσεις που είχαν εξ αρχής, σύµφωνα µε την αρχική
απόφαση, νοµίζω ότι δεν θα έχουµε το απαραίτητο αποτέλεσµα.
Νοµίζω, λοιπόν, ότι είναι θετική η πρωτοβουλία, τη στηρίζουµε,
τη χειροκροτούµε και τη χειροκροτεί και την επικροτεί όλη η κοι-
νωνία των πυρόπληκτων περιοχών στις οποίες έχουµε τέτοιες
επιχειρήσεις.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε κι εµείς.
Το λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος, Βουλευτής της

Νέας ∆ηµοκρατίας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, αυτός είναι ο

λόγος που και εγώ ζήτησα να τοποθετηθώ στην Αίθουσα, γιατί
στο συζητούµενο σχέδιο νόµου περιλαµβάνεται και αυτή η σχε-
τική ρύθµιση για τη διετή αναστολή αποπληρωµής δανείων, που
είχαν χορηγηθεί σε επιχειρήσεις και επαγγελµατίες των πυρό-
πληκτων περιοχών, κατά το έτος 2002.

Η σχετική απόφαση 2/54310 του Υπουργείου Οικονοµικών που
είχε ληφθεί επί Νέας ∆ηµοκρατίας, θυµίζω ότι βοήθησε πραγ-
µατικά πλήθος µεταποιητικών, εµπορικών, αλλά και άλλων επι-
χειρήσεων, όπως και επαγγελµατίες στην αντιµετώπιση πολύ
σοβαρών προβληµάτων και απωλειών που είχαν από τις συνέ-
πειες των καταστροφικών πυρκαγιών, αφού αφορούσε επιχειρή-
σεις που ήσαν εγκατεστηµένες στους Νοµούς της Μεσσηνίας,
της Αρκαδίας, της Ηλείας, της Λακωνίας, της Ευβοίας και στην
περιοχή βεβαίως της Αιγιαλείας του Νοµού της Αχαΐας. Αυτοί
ήσαν οι νοµοί που τότε είχαν πληγεί.

Άρα, λοιπόν, θα πρέπει όλοι οι συνάδελφοι που σε λίγο θα κλη-
θούν να ψηφίσουν, να λάβουν υπ’ όψιν τους ότι αφορά ένα πολύ
µεγάλο µέρος, ένα µεγάλο πλήθος συµπατριωτών µας που αυτή
την ώρα έχουν λόγο στήριξης, αφού οι λόγοι δεν έχουν εκλείψει,
εκείνης της πρώτης απόφασης της Κυβέρνησης της Νέας ∆η-
µοκρατίας.

Τα προβλήµατα βιωσιµότητας που αντιµετώπισαν οι επιχειρή-
σεις αυτές από την υστέρηση ακριβώς της ανάπτυξης των οικο-
νοµιών των περιοχών αυτών, όπως έχουν καταγραφεί, είναι πολύ
σοβαρά και σε πολλές περιπτώσεις είναι όντως αξεπέραστα. Λά-
βετε υπόψη σας και τις παρενέργειες της οικονοµικής κρίσης
στις τοπικές οικονοµίες της περιφέρειας και τότε µπορείτε κι
εσείς, µπορούµε όλοι να αντιληφθούµε πόσο έχουν επιδεινωθεί
τα σοβαρά προβλήµατα που υπήρξαν εξαιτίας των πυρκαγιών.

Με παρέµβαση πραγµατικά όλων των φορέων, του Συνδέσµου
Βιοµηχανιών Πελοποννήσου και ∆υτικής Ελλάδος, των Επιµελη-
τηρίων αυτών των νοµών, αλλά και όλων των φορέων ζητήθηκε
αυτή η ρύθµιση, που κατά τα άλλα δεν επιβαρύνει το ελληνικό
δηµόσιο. ∆εν το επιβαρύνει ούτε ένα ευρώ, αφού απλά παρέχει
τη δυνατότητα στις επιχειρήσεις να είναι βιώσιµες, να στηρίξουν
την ανάπτυξή τους και να ενισχύσουν την απασχόληση. Αυτό
έγινε όλο το προηγούµενο διάστηµα µε ερωτήσεις του Νίκου
Τσούκαλη, του Βουλευτή από το ΣΥΡΙΖΑ, του Κώστα Σπηλιό-
πουλου και δυο τέτοιες κοινοβουλευτικές παρεµβάσεις δικές
µας.

Εγώ θα ήθελα, τέλος, να πω ότι πρέπει αυτή την ώρα που κου-
βεντιάζουµε για µία µεγάλη χρονική περίοδο επενδυτικής στασι-
µότητας και ειδικά τώρα που οι επενδύσεις είναι άκρως
απαραίτητες για τη στήριξη της επιχειρηµατικότητας, της απα-
σχόλησης και βεβαίως της εθνικής οικονοµίας, η κυρία Υπουργός
να σκεφθεί ότι µάλλον θα πρέπει να κάνει ό,τι κάναµε όλες τις
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φορές µε τους αναπτυξιακούς νόµους. Όταν ψηφιστεί ο και-
νούργιος αναπτυξιακός νόµος, τότε να πάψει να ισχύει ο προη-
γούµενος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, µισό λεπτό, τελειώνω.
Η κ. Κατσέλη, ευρισκόµενη εις την Πάτρα, είπε ότι ο αναπτυ-

ξιακός νόµος που τώρα εκπνέει υπήρξε από τους καλύτερους,
πραγµατικά, που γνώρισε η χώρα. Όντως, θα θέλει παρεµβάσεις,
θα θέλει τροποποιήσεις. Όµως, παρακαλώ, σκεφθείτε, κυρία
Υπουργέ, µήπως θα έπρεπε να κάνετε αυτό που ακολουθήσαµε
χρόνια τώρα, ώσπου να ψηφιστεί ο καινούργιος αναπτυξιακός
νόµος, να µην υπάρξει ούτε µία στιγµή που η χώρα να µην έχει
µια ατµοµηχανή να παρασύρει τις ιδιωτικές επενδύσεις στην κα-
τάθεση επενδυτικών σχεδίων, πρωτοβουλιών. Γιατί πολύ φοβά-
µαι -κι εσείς το ξέρετε, το αντιµετωπίζετε καθηµερινά- ότι η
δύναµη της αδράνειας, της γραφειοκρατίας και όλων των λοι-
πών µπορεί να ακυρώσει και τις δικές σας καλές προθέσεις και
προπαντός αυτή την ώρα να τραβήξει χειρόφρενο στην αναπτυ-
ξιακή πορεία, που τόσο ανάγκη την έχει ο τόπος.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρία Υπουργέ, θα κά-
νετε τώρα τις νοµοτεχνικές βελτιώσεις;

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Ναι, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Καλώς, έχετε το λόγο.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ πάρα πολύ.

Είµαστε τώρα στο τέλος της ψήφισης κατ’ άρθρο. Θέλω να ευ-
χαριστήσω πρώτα από όλα όλους τους Βουλευτές για τις πολύ
χρήσιµες παρατηρήσεις, τόσο κατά τη διάρκεια της διαβούλευ-
σης, όσο και στην Επιτροπή και σήµερα στην Ολοµέλεια.

Μίλησαν πάνω από πενήντα Βουλευτές. Κατεγράφησαν όλες
οι απόψεις και θα ήθελα µε βάση αυτό, κύριε Πρόεδρε, να κά-
νουµε τρεις–τέσσερις νοµοτεχνικές βελτιώσεις, ουσιαστικά εν-
σωµατώνοντας κάποιες από τις προτάσεις που έχουν γίνει. Θα
τις πω επιγραµµατικά και θα τις καταθέσω και γραπτά.

Στο πρώτο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 1 προστί-
θεται µετά τη φράση «δικαιούνται από τα ιδρύµατα αυτά» η
φράση «και να επιτύχουν». Το έχουµε επαναδιατυπώσει, έτσι
ώστε να µην υπάρχει αυτή η ασάφεια την οποία προσδιορίσατε.

Στο τέταρτο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 1 προστί-
θεται µετά τη λέξη «υπερβαίνει» η φράση «για κάθε σύµβαση».
Κάνει πολύ πιο ξεκάθαρη την εφαρµογή του νόµου.

Τρίτον, το ίδιο πράγµα, η ίδια παρατήρηση µε τις ληξιπρόθε-
σµες, ότι οι επιχειρήσεις όχι µόνο «µπορούν να ζητήσουν να υπα-
χθούν σε ρύθµιση» αλλά «δικαιούνται να ζητήσουν και να
επιτύχουν να υπαχθούν στη ρύθµιση».

Και το ίδιο στο πρώτο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου
2. Προστίθεται µετά την πρόταση «δικαιούνται να ζητήσουν» η
πρόταση «και να επιτύχουν». Είναι βασικά οι τέσσερις, αν θέλετε,
τροποποιήσεις, τις οποίες αυτή τη στιγµή καταθέτουµε στα Πρα-
κτικά.

(Στο σηµείο αυτό η Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας κ. Λούκα Κατσέλη καταθέτει για τα Πρακτικά
τις προαναφερθείσες νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες έχουν
ως εξής:

2162 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Επειδή ακούστηκαν πολλά θα ήθελα να
κάνω κάποιες σύντοµες παρατηρήσεις.

Έπρεπε να σταλεί ή όχι το σχέδιο νόµου στην Ευρωπαϊκή Κε-
ντρική Τράπεζα; Η άποψή µας είναι ότι ναι, έπρεπε να σταλεί. Και
έπρεπε να σταλεί, γιατί η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα είναι
εταίρος, αν θέλετε, της Κυβέρνησης και κάθε κυβέρνησης που
είναι στην Ευρωζώνη. Όπως κάνουµε διάλογο µε όλους τους φο-
ρείς, είναι πάρα πολύ χρήσιµο να έχουµε και την άποψη, τη
γνώµη της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, η οποία είναι ένας
θεσµός πανευρωπαϊκός που εγγυάται την χρηµατοοικονοµική
σταθερότητα όλης της Ευρωζώνης, µε όλες τις αδυναµίες που
µπορεί να έχει ο τρόπος λειτουργίας της και όλες τις προτάσεις
που κάνουµε για τη βελτίωσή της σε ευρωπαϊκά fora. Παρ’ όλα
αυτά, είµαστε στην Ευρωζώνη, έχουµε το ευρώ και πρέπει να εί-
µαστε συνεπείς µε τις υποχρεώσεις, αν θέλετε, που έχουµε ανα-
λάβει ως µέλη της Ευρωζώνης.

Η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα καταθέτει µια γνώµη. ∆εν νο-
µοθετεί. Κυρίαρχη είναι η Ελληνική Βουλή. Η Ελληνική Βουλή
γνωµοδοτεί, η Κυβέρνηση εισηγείται και είµαστε εµείς οι Βου-
λευτές, οι οποίοι νοµοθετούµε προς το δηµόσιο συµφέρον.

Κι επειδή ελέχθησαν κάποια πράγµατα όσον αφορά στο άρθρο
2 για τις ενήµερες οφειλές, ότι δήθεν η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τρά-
πεζα παρενέβη και είπε να αλλάξουµε τα όρια, απλώς επειδή
αξιολογήσαµε πολύ προσεκτικά τις ρυθµίσεις της Ευρωπαϊκής
Κεντρικής Τράπεζας να πω ότι στις ειδικές παρατηρήσεις της για
το άρθρο 2, που είναι για τις ενήµερες οφειλές, -και αυτό έρχε-
ται να απαντήσει και στον κ. Γεωργιάδη- η ένστασή τους δεν είχε
να κάνει µε το γεγονός ότι ρυθµίζεις κάποιες ενήµερες οφειλές
µε πολύ στοχευµένο τρόπο. Είχε να κάνει µε κάτι άλλο. Έλεγε
ότι το άρθρο 2 του σχεδίου νόµου δίνει τη δυνατότητα σε φυ-
σικά ή νοµικά πρόσωπα να ζητήσουν από αυτά τη ρύθµιση ενή-
µερων οφειλών τους. Και προχωρεί: «Εν προκειµένω, η ΕΚΤ
επιθυµεί να επιστήσει την προσοχή της αιτούσας Αρχής στον πι-
θανό κίνδυνο νοµικής αβεβαιότητας, που θα µπορούσε να δηµι-
ουργήσει η συµπερίληψη των τιτλοποιηµένων δανείων στο
ρυθµιστικό πεδίο της υπό εξέταση ρύθµισης οφειλών, δυσχε-
ραίνοντας τη δυνατότητα των πιστωτικών ιδρυµάτων να προβαί-
νουν σε τιτλοποιήσεις για σκοπούς άντλησης ρευστότητας».

Άρα, ο φόβος για τον οποίο µιλάει είναι ο φόβος µήπως σ’ αυτή
τη ρύθµιση έχουν µπει τιτλοποιηµένα δάνεια. Αυτός ήταν ένας
φόβος, όπως ξέρετε, τον οποίο τον έχουµε συζητήσει. Το θέµα
των τιτλοποιήσεων ήταν κοµµάτι της διαβούλευσης που έγινε και
στην Επιτροπή µας, το συζητήσαµε εκτενώς. Αν θυµόµαστε, ήταν
από τα πρώτα θέµατα τα οποία είχε θέσει κι ο εισηγητής µας.
Και η άποψη της Κυβέρνησης γι’ αυτό κι η απάντηση που δίνουµε
είναι η εξής, ότι θέµατα νοµικής αβεβαιότητας έχουν αντιµετω-
πιστεί επαρκώς, για δύο λόγους: Πρώτον, ότι το πεδίο εφαρµο-
γής είναι πολύ συγκεκριµένο, πολύ στοχευµένο, µε αποτέλεσµα
να υπάρχει πολύ µικρός κίνδυνος από τις τιτλοποιήσεις και δεύ-
τερον, πρόκειται για έκτακτο και προσωρινό χαρακτήρα των δια-
τάξεων λόγω της κρίσης.

Εποµένως, δεν είναι µια γενική διάταξη που αφορά όλες τις
ενήµερες οφειλές, οι οποίες πράγµατι θα µπορεί να δηµιουρ-
γούσαν πρόβληµα και ηθικού κινδύνου και οτιδήποτε άλλο.

Εποµένως, όλες οι συγκεκριµένες ρυθµίσεις που έχουµε κάνει
από την αρχή είχαν λάβει υπόψη τους και αυτόν τον κίνδυνο, που
ήταν ένα από τα βασικά ζητήµατα τα οποία µας είχαν απασχο-
λήσει.

Είµαστε στο τέλος αυτής της διαδικασίας. Νοµίζω ότι οι ρυθ-
µίσεις οι οποίες συµπεριλαµβάνονται σε αυτό το σχέδιο νόµου,
ουσιαστικά στηρίζουν τις επιχειρήσεις που βρίσκονται σε κρίση
και την ίδια στιγµή εγγυώνται τη χρηµατοπιστωτική σταθερότητα
και την κεφαλαιακή επάρκεια του τραπεζικού µας συστήµατος.

Όπως είπε και ο εισηγητής µας, αλλά και πολλοί Βουλευτές,
αυτή τη στιγµή είναι η στιγµή της πράξης. Προχωράµε µπροστά
και είναι πολύ σηµαντικό να εγγυηθούµε όλοι οι φορείς την εφαρ-
µογή των διατάξεων αυτών, που είναι ένα µικρό βήµα προς την
κατεύθυνση της αναθέρµανσης της οικονοµίας.

Πριν να κλείσω, δύο σηµεία. Όσον αφορά τις πυρόπληκτες πε-
ριοχές, κοίταξα προσεκτικά το αίτηµα του περιορισµού της διά-

ταξης. Πρόκειται, όµως, για πολλούς νοµούς που έχουν εντα-
χθεί.

Σε πάρα πολλές περιπτώσεις, αγαπητέ συνάδελφε, έχεις και
δάνεια που είναι και 5.000.000 και 6.000.000. Από αυτούς τους
νοµούς, ουσιαστικά αν βάλεις όποιο αυθαίρετο αυτή τη στιγµή,
χωρίς µελέτη, αν θέλετε, πλαφόν, κάποιους θα ωφελήσεις, κά-
ποιους θα βλάψεις και δεν έχω αυτή τη στιγµή ούτε την πληρο-
φόρηση ούτε τη µελέτη για να θέσω ένα αυθαίρετο όριο.

Το δεύτερο αφορά τον Επενδυτικό Νόµο. Το ζήτηµα του Επεν-
δυτικού Νόµου δεν είναι µόνο το γεγονός ότι έχουµε δύο χιλιά-
δες επτακόσιες αναξιολόγητες αιτήσεις, που, εάν τις
αξιολογούσαµε γρήγορα κάτω από αυτό τον Επενδυτικό Νόµο,
θα µπορούσαµε να είχαµε τελειώσει. Το επιχείρηµα είναι άλλο.
Με βάση τα κριτήρια που έχει ο Επενδυτικός Νόµος, αξιολογώ-
ντας τις δύο χιλιάδες επτακόσιες αιτήσεις, χρειαζόµαστε δύο και
τρεις προϋπολογισµούς, για να µπορούµε να ανταποκριθούµε.

Άρα, η συσσώρευση περισσότερων και περισσότερων αιτή-
σεων µε τον υπάρχοντα Επενδυτικό Νόµο ουσιαστικά είναι µόνο
γραφειοκρατικό κόστος, χωρίς ανταπόδοση σε εκείνους οι οποίοι
θα υποβάλουν αίτηση. Άρα, η πρότασή µας…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Υπουργέ, δηλαδή, ο επό-
µενος δεν θα έχει κίνητρα;

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Βεβαίως θα έχει κίνητρα, αλλά θα αλλάξει
τα κριτήρια και τη διαδικασία, έτσι ώστε να µη δηµιουργείται
αυτό. Και αυτό είναι µία από τις ατέλειες του νόµου, ο τρόπος
που είναι θεσπισµένα τα κριτήρια στον υπάρχοντα Επενδυτικό
Νόµο και το γεγονός ότι πρέπει να τους πάρεις τα κριτήρια που
περίπου σε οδηγούν σε 93% επιτυχία, αν θέλετε, βάσει του Ανα-
πτυξιακού Νόµου, ενώ έπρεπε να είναι πολύ πιο αυστηρά, κατά
τη γνώµη µας. Και δεύτερον, το γεγονός ότι σε υποχρεώνουν να
πας από την αρχή, από τον πρώτο µέχρι τον τελευταίο και όχι µε
βάση το αναπτυξιακό αποτέλεσµα, ουσιαστικά σε οδηγεί σε ένα
σύστηµα…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό είναι νόµος, για να µην
έχουµε το γρηγορόσηµο.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Μην µπούµε τώρα σε διάλογο. Μπορούµε
να µπούµε, όταν θα έλθει ο νέος Επενδυτικός Νόµος. Ευχαρί-
στως να το συζητήσουµε ή και στην Επιτροπή να έχουµε ένα γό-
νιµο διάλογο.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Γι’ αυτό η δική µας πρόταση είναι να σταµατήσει εδώ και οι
νέοι επενδυτές δεσµευόµαστε ότι θα έλθει µέσα σε τρεις µήνες,
έτσι ώστε να αξιολογηθούν και µε τα καινούργια κριτήρια τα
οποία θα δίνουν µεγαλύτερη έµφαση στον προσανατολισµό που
θέλουµε να δώσουµε, της παραγωγικής αναδιάρθρωσης για την
πράσινη ανάπτυξη.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μη βγει κάτι που δε θέλετε. Εί-
πατε ότι θέλει τρεις προϋπολογισµούς. ∆ηλαδή, του 2007 κινδυ-
νεύουν; Αυτοί που έχουν καταθέσει…

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Κοιτάξτε. Θα αξιολογηθούν κανονικά και
µε βάση το πλαφόν που υπάρχει, θα πληρωθούν πρώτα-πρώτα οι
οφειλές…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Με τα παλιά κριτήρια;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε συνά-

δελφε.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): …µε τα παλιά κριτήρια και θα πληρωθούν
αυτοί που πρέπει να πληρωθούν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου
της Βουλής, τριάντα δυο µαθητές και µαθήτριες και τρεις συνο-
δοί καθηγητές του Γυµνασίου Προαστίου Καρδίτσας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
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µατος Ελλάδας κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος έχει ζητήσει το
λόγο για να δευτερολογήσει.

Ορίστε, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε, έχετε το λόγο για
τέσσερα λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Και πολλά είναι, γιατί ου-
σιαστικά η διάθεση φάνηκε, όπως και οι προϋποθέσεις και ποιον
θέλει να εξυπηρετήσει η Κυβέρνηση.

Και το λέµε αυτό, γιατί είναι αποκαλυπτική η στάση της Κυ-
βέρνησης στην υπόθεση µε τη σκανδαλώδη προσθήκη στην
οποία επιµένετε, ενώ δεν υπάρχει καµµία απολύτως ευαισθησία
για τις ίδιες τις πυρόπληκτες περιοχές και για τους αγρότες οι
οποίοι κάηκαν και τους οποίους τους αποκλείετε µε τη διάταξη
που λέει «κατά κύριο επάγγελµα αγρότες». Όσοι δηλαδή κάνουν
µεροκάµατα στην οικοδοµή, όσοι κάνουν µεροκάµατα στα ξενο-
δοχεία, όσοι δουλεύουν εποχιακοί εργαζόµενοι και έχουν κατα-
στραφεί, αυτοί βγαίνουν από έξω.

Αντίθετα ένα µονοπώλιο, µια πολυεθνική µπορείτε να την επι-
βραβεύσετε. Όταν κλείνει εργοστάσια και πετάει στο δρόµο ερ-
γαζόµενους, όταν χρησιµοποιεί εργαζόµενους µε συµβάσεις
έργου και ανακυκλώνει διµηνίτες, όταν έχει κέρδη, έχετε αυτή τη
στάση. Και µάλιστα, όταν ξέρετε πολύ καλά ότι και σε άλλες πε-
ριοχές πυρόπληκτες υπήρξε µια επίθεση και αγόρασαν τη γη για
ένα κοµµάτι ψωµί και έκαναν µεγάλες επενδύσεις, µε βάση τα κί-
νητρα τα οποία προσφέρατε, κεφαλαιοκράτες που δεν είχαν τί-
ποτα. Αυτούς τους επιβραβεύετε.

Να, λοιπόν, ποια είναι τα ταξικότητα της πολιτικής σας. Και βε-
βαίως, επειδή ακριβώς οι αγρότες οι πυρόπληκτοι, οι φτωχοί,
έµποροι και επαγγελµατίες των περιοχών αυτών, βιώνουν πολύ
καλά την κατάσταση, λάβετε υπόψη σας ότι «σπέρνετε ανέµους
και θα θερίσετε θύελλες». Γιατί δεν µπορείτε να αντιµετωπίζετε
τους αγρότες µε τις διώξεις, µε τα δικαστήρια και ταυτόχρονα
απλόχερα να παρέχετε χρήµα στους µεγαλοκεφαλαιοκράτες.

Αυτή είναι η λογική και αυτή τη λογική την υπηρετείτε πιστά,
κυρία Υπουργέ. Έτσι είναι τα πράγµατα και µη γελάτε καθόλου.
Θα µπορούσατε να βάλετε όριο, αν σας ενδιαφέρουν αυτοί που
απασχολούνται µε την τοπική κοινωνία, αυτοί που προσπαθούν
να επιβιώσουν. Γιατί ένας που έχει τζίρο 70.000.000 που επε-
κτείνεται σε τρία κράτη, ο οποίος έχει κέρδη και το 2007 και το
2008 και το 2009 εκατοµµυρίων ευρώ, δεν µπορεί να τύχει και
ευνοϊκής ρύθµισης από πάνω. Και από την άλλη, να κλείνουν και
να χρεοκοπούν οι επαγγελµατίες της περιοχής και εσείς να προ-
στατεύετε αυτόν. Τέτοιες ακριβώς περιπτώσεις είναι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ειδικός αγορητής του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού έχει ζητήσει το λόγο για να δευ-
τερολογήσει.

Ορίστε, κύριε Ροντούλη, έχετε το λόγο για τέσσερα λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, µέρες τώρα θέτουµε το εξής ερώτηµα και θα

πρέπει να το απαντήσετε εσείς εδώ. Επιτέλους η Κυβέρνηση
πρέπει να ξεκαθαρίσει τώρα, όχι αύριο, αν θα είναι υποχρεωτική
η αναγραφή των καταθέσεων στις φορολογικές δηλώσεις. Γιατί;
Γιατί το ερώτηµα που σας θέτουµε έχει άµεση σχέση µε τη ρευ-
στότητα.

Αυτή τη στιγµή που µιλάµε υπάρχει τεράστια εκροή χρήµατος
από τις ελληνικές τράπεζες. Άρα, λοιπόν, όταν µιλάµε για ρευ-
στότητα δεν µπορεί η ελληνική πολιτεία να ανέχεται αυτή την
εκροή χρήµατος. Ήδη υποθηκεύεται η αποτελεσµατικότητα του
όποιου νοµοθετήµατος του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας.
Άρα, λοιπόν, πρέπει να απαντήσετε ξεκάθαρα τώρα.

Έρχοµαι τώρα στα του νοµοσχεδίου. Σας ευχαριστούµε κατ’
αρχάς, διότι αποδεχθήκατε πλήρως τις παρατηρήσεις που κά-
ναµε, ενισχύοντας την αποτελεσµατικότητα του νόµου. Αναφέ-
ροµαι στη διατύπωση που καθιστά πλέον υποχρεωτική για τις
τράπεζες την αποδοχή των αιτήσεων, προκειµένου να ενταχθούν
στη ρύθµιση. Και αυτό σηµαίνει ότι η Υπουργός ακούει. Είναι
πάρα πολύ θετικό αυτό.

Σας εµπιστευόµαστε, λοιπόν, και για να σας ανταποδώσουµε
κι εµείς –για να ξέρετε ότι ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός δεν
κάνει κακόπιστη κριτική ή κριτική για την κριτική- σας λέµε ότι
εµείς πλέον θα υπερψηφίσουµε το άρθρο 2. Ενώ έχουµε πει ότι
θα το καταψηφίσουµε, µετά από τη συµπεριφορά της Κυβέρνη-

σης, της Υπουργού, τις διευκρινήσεις που εδόθησαν και την αφο-
µοίωση των προτάσεών µας, εµείς, κύριε Πρόεδρε, δηλώνουµε
ότι θα υπερψηφίσουµε το άρθρο 2.

Έρχοµαι τώρα στο άρθρο 4. Θέλουµε να υπερψηφίσουµε και
το άρθρο 4, το οποίο είπαµε ότι θα το καταψηφίσουµε και ανα-
φέροµαι στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ».

Θέλω όµως, για να µου δώσετε τη δυνατότητα να το υπερψη-
φίσω µια δέσµευσή σας εδώ µέσα στην Βουλή ότι πολύ σύντοµα
–τον χρόνο θα τον κρίνετε εσείς, πολύ σύντοµα πάντως- θα κα-
τεβάσετε ένα νοµοσχέδιο ή µια τροπολογία προκειµένου να τε-
λειώνει το καθεστώς ισχύος του νόµου 3758/2009 επί Νέας
∆ηµοκρατίας περί των εταιρειών ενηµέρωσης τώρα. Είναι οι πε-
ριβόητες εισπρακτικές εταιρείες.

Ο νόµος αυτός είναι προσχηµατικός, κυρία Υπουργέ. Συνεχί-
ζει να καλύπτει µια παράνοµη πρακτική. Είναι βραχνάς για τους
καταναλωτές. Συνεχίζει ο βραχνάς αυτός. Άρα, αν µου πείτε
τώρα ότι εµείς δεσµευόµαστε να κατεβάσουµε ένα νόµο που θα
καταργεί αυτό το νόµο του 2009 περί εταιρειών ενηµέρωσης,
εµείς θα υπερψηφίσουµε και το άρθρο 4.

Έµεινε ένα άρθρο που δεν υπερψηφίσαµε. Είναι το άρθρο 10
του επενδυτικού νόµου. Σας λέω, λοιπόν, κυρία Υπουργέ, ότι θέ-
λουµε να υπερψηφίσουµε και αυτό, µετά τις εξηγήσεις που δώ-
σατε, αλλά θα δεσµευτείτε επίσης, µέσα στην Αίθουσα ότι το
κράτος θα φανεί συνεπές και θα δώσει το 1.000.000.000 και κάτι
– .44.000.000 ευρώ- περίπου που χρωστάει στους εξής:

Θα σας τους πω αναλυτικά. Πρώτον, 329.000.000 ευρώ αφο-
ρούν εργολάβους που έκαναν κοινοτικά έργα του Υπουργείου
Υποδοµών. Αυτοί οι άνθρωποι έχουν τελειώσει τα έργα, έχουν
υποβάλει κανονικά τους φακέλους µε τα αποδεικτικά παραστα-
τικά και ακόµα περιµένουν να πληρωθούν.

∆εύτερον, θα πρέπει να πληρωθούν 200.000.000 ευρώ σε προ-
γράµµατα µικροµεσαίων επιχειρήσεων. Αφορά το δικό σας
Υπουργείο.

Τρίτον, θα πρέπει να πληρωθούν 375.000.000 ευρώ για αν-
θρώπους που µπήκαν στον τελευταίο αναπτυξιακό νόµο. Έχουν
καταθέσει τους φακέλους, είναι καθ’ όλα νόµιµοι και ακόµα πε-
ριµένουν να πάρουν τα χρήµατα. Ξέρετε τι έχουν κάνει οι άν-
θρωποι αυτοί; Έχουν δώσει σε τράπεζες ως εγγύηση τις
επιδοτήσεις που θα λάβουν για να πάρουν δάνεια. Καταλαβαί-
νετε, λοιπόν, τι θηλιά έχει µπει στον λαιµό των ανθρώπων αυτών.

Επίσης, η ελληνική πολιτεία οφείλει 140.000.000 ευρώ, αγα-
πητοί συνάδελφοι, σε εταιρείες πληροφορικής για να προωθη-
θούν έργα στην «Κοινωνία της Πληροφορίας».

Άρα, κυρία Υπουργέ, ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός θέλει
να υπερψηφίσει και το άρθρο 10, γιατί σας εµπιστευόµαστε και
σας εκτιµούµε πάρα πολύ ως πρόσωπο και ως πολιτική οντότητα
και παρουσία, αρκεί να εγγυηθείτε ότι αυτά τα χρήµατα δεν θα
χαθούν. Θα τα πάρουν οι άνθρωποι αυτοί, διότι δεν µπορεί να
λέµε από τη µια µεριά ότι µαχόµεθα εδώ µέσα όλοι για να απο-
κτήσει η ελληνική οικονοµία ρευστότητα και το κράτος που µπο-
ρεί αποτελεσµατικά να παρέξει αυτή την ρευστότητα να
επιδεικνύει αυτή τη συµπεριφορά.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε Ρο-

ντούλη.
Η κυρία Υπουργός έχει το λόγο, για τρία λεπτά.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πρώτα να πω κάτι στον κ. Καραθανασόπουλο. Αγαπητέ συνά-

δελφε, όπως ξέρετε, όλες οι οφειλές των πυρόπληκτων περιο-
χών είχαν ήδη περιέλθει σε ρύθµιση. Υπήρχε ήδη ρύθµιση χωρίς
πλαφόν κανένα.

Εµείς αυτό που κάνουµε µε τη σηµερινή ρύθµισή µας είναι ότι
απλώς λέµε πως επειδή έγινε η κρίση και αυτοί να συµπεριλη-
φθούν πληρώνοντας τον τόκο, γιατί εάν δεν πλήρωναν τον τόκο
οι ίδιοι, αυτό θα είχε κόστος στο ελληνικό δηµόσιο και απλώς για
δύο χρόνια τους δίνουµε τη δυνατότητα να το πληρώσουν λίγο
αργότερα. Άρα, νοµίζω ότι ήσασταν υπερβολικός…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: ∆ηλαδή, οι κατά κύριο
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επάγγελµα αγρότες δεν έχουν αυτήν την οικονοµική κρίση;
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Να σας πω. Το «κατά κύριο επάγγελµα
αγρότες» το βάλαµε µετά από εκτενή διαβούλευση στην Επι-
τροπή µας, όπου όπως θυµάστε οι µισοί Βουλευτές έλεγαν ότι
πρέπει να µπει το «κατά κύριο επάγγελµα αγρότες», ώστε να ξέ-
ρουµε σε ποιους αναφέρεται το σχέδιο νόµου και η ρύθµιση και
βεβαίως εσείς είχατε µία διαφορετική άποψη γι’ αυτό. Αυτό συµ-
βαίνει στη Βουλή, συζητάµε δηλαδή και παίρνουµε αποφάσεις.

Όσον αφορά τα θέµατα που έθεσε ο κ. Ροντούλης, όπως ξέ-
ρετε και στις Προγραµµατικές ∆ηλώσεις και στη δική µου οµιλία
στον προϋπολογισµό, έχουµε δεσµευθεί ότι σε σχέδιο νόµου για
τη διαφάνεια των τραπεζικών συναλλαγών θα υπάρξει ρύθµιση
και βελτίωση του τρόπου λειτουργίας των εισπρακτικών εται-
ρειών.

Αυτό είναι προεκλογική δέσµευση του ΠΑΣΟΚ και προσωπική
µας δέσµευση. ∆εν µπορώ να σας πω αυτή τη στιγµή το περιε-
χόµενο αυτής της ρύθµισης. Θα το δούµε και θα το συζητήσουµε
τότε.

Όσον αφορά τις οφειλές, η δέσµευσή µας ήταν και παραµένει
ότι τα «φέσια» -για να το πω απλά- που έχει το ελληνικό δηµόσιο
προς τρίτους, οι οφειλές προς τρίτους, θα πληρωθούν. Σε συ-
νεννόηση και µε το Υπουργείο Οικονοµικών έχουµε ήδη ξεκινή-
σει εδώ και ενάµισι µήνα να ξεπληρώνουµε, µε κριτήρια
ανθρώπους και επιχειρήσεις, οι οποίες περιµένουν να εισπρά-
ξουν από το ελληνικό δηµόσιο.

Ξεκινήσαµε –και ο Σταύρος Αρναουτάκης αυτόν τον πονοκέ-
φαλο έχει κάθε µέρα- µε οφειλές αυτών που έχουν ολοκληρώσει
το έργο τους, έχει βγει η ολοκλήρωση στο ΦΕΚ µεταξύ 2004 και
2007 και δεν έχουν πληρωθεί. Τους πληρώσαµε ήδη το έτος
2009. Προχωράµε αυτό το µήνα να ξεπληρώσουµε αυτούς που
έχουν καταβάλει ήδη το 50% της οφειλής και ιδιαίτερα για τις µι-
κροµεσαίες επιχειρήσεις, µε πληροφόρησε ο Σταύρος Αρναου-
τάκης σήµερα ότι ξεκινά η πληρωµή µε 150.000.000 ευρώ.

Εποµένως, αυτό για το οποίο µπορεί να είναι όλη η Βουλή σί-
γουρη είναι πως αυτή η Κυβέρνηση µεθοδικά και µε κριτήρια –και
όχι µε όποιον µας αρέσει- θα ξεπληρώσουµε τις υποχρεώσεις
του ελληνικού δηµοσίου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Ευχαριστούµε και εµείς,

κυρία Υπουργέ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο

µόνο για πέντε δευτερόλεπτα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): ∆εν έχετε το λόγο, κύριε

συνάδελφε. Σας παρακαλώ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μα, εδώ κάνουµε µία εποικοδοµη-

τική κουβέντα κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριε Ρο-

ντούλη, µη µε φέρνετε σε δύσκολη θέση.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Λέω απλώς ότι ο Λαϊκός Ορθόδοξος

Συναγερµός θα υπερψηφίσει όλα τα άρθρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Ωραία, το ακούσαµε

αυτό, κύριε συνάδελφε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Και, δεύτερον, δεν δώσατε µία απά-

ντηση για τις καταθέσεις που είναι πολύ σηµαντικό θέµα, κυρία
Υπουργέ.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Κύριε συνάδελφε, γνωρίζετε ότι αυτήν την
απάντηση θα τη δώσει ο ίδιος ο Υπουργός Οικονοµικών.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εντάξει τότε, κυρία Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας ευχαριστώ πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της ενότητας των άρθρων 1 έως 10 και η ψήφισή τους
θα γίνει χωριστά.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 όπως τροποποι-
ήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Συνεπώς, το άρθρο 1

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό κατά

πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 όπως τροποποι-

ήθηκε από την κυρία Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Συνεπώς, το άρθρο 2

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Συνεπώς, το άρθρο 3

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 όπως τροποποι-

ήθηκε από την κυρία Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Συνεπώς, το άρθρο 4

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Συνεπώς, το άρθρο 5

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 όπως τροποποι-

ήθηκε από την κυρία Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Συνεπώς, το άρθρο 6

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 όπως τροποποι-
ήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Συνεπώς, το άρθρο 7

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 όπως τροποποι-
ήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Συνεπώς, το άρθρο 8

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Συνεπώς, το άρθρο 9

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 όπως τροπο-

ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Συνεπώς, το άρθρο 10

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό εισερχόµεθα
στη συζήτηση των υπουργικών τροπολογιών του σχεδίου νόµου
«Ρύθµιση επιχειρηµατικών και επαγγελµατικών οφειλών προς τα
πιστωτικά ιδρύµατα, διατάξεις για την επεξεργασία δεδοµένων
οικονοµικής συµπεριφοράς και άλλες διατάξεις».
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Οι υπουργικές υπό συζήτηση τροπολογίες είναι τρεις, θα συ-
ζητηθούν δε ως µία ενότητα.

Αυτές οι τροπολογίες είναι οι εξής:
Πρώτη είναι η µε γενικό αριθµό 26 και ειδικό 2 τροπολογία της

7ης Ιανουαρίου 2010, η οποία υπογράφεται από τους Υπουργούς
Οικονοµίας κα Λούκα Κατσέλη, Οικονοµικών κ. Γεώργιο Παπα-
κωνσταντίνου, αφορά τα εξής: Α. «Αντικατάσταση της παραγρά-
φου 1 του άρθρου 29 του ν. 1220/81, σχετικά µε την προστασία
των Ελλήνων ναυτικών σε περίπτωση εγκατάλειψής τους από τον
πλοιοκτήτη στην αλλοδαπή. Β. Μετάθεση ηµεροµηνιών αποχώ-
ρησης προσωπικού ΟΛΠ, χρηµατοδότηση της ΟΛΠ Α.Ε. Γ. Επέ-
κταση εφαρµογής της παραγράφου 1 του άρθρου 1 του ν.
791/78 και στις εταιρείες χαρτοφυλακίου ναυτιλιακών εταιρειών.
Ε. Ρύθµιση θεµάτων διαχείρισης πλωτών µουσείων ή εκθεµάτων
δωρεάς προς το ελληνικό δηµόσιο.

∆εύτερη είναι η µε γενικό αριθµό 27 και ειδικό 3 τροπολογία
της 7ης Ιανουαρίου του 2010, η οποία υπογράφεται από την
Υπουργό Οικονοµίας κ. Λούκα Κατσέλη, τον Υπουργό Οικονοµι-
κών κ. Γιώργο Παπακωνσταντίνου, την Υπουργό Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου και τον
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Ανδρέα Λο-
βέρδο και αφορά την επανεισαγωγή καταλόγου συνταγογρα-

φούµενων φαρµακευτικών ιδιοσκευασµάτων και εξορθολογισµός
πλαισίου χορήγησης ιδιοσκευασµάτων για σοβαρές ασθένειες.

Και τέλος, τρίτη είναι η µε γενικό αριθµό 28 και ειδικό 4 τρο-
πολογία της 7ης Ιανουαρίου 2010, η οποία υπογράφεται από την
Υπουργό Οικονοµίας κ. Λούκα Κατσέλη, τον Υπουργό Οικονοµι-
κών κ. Γιώργο Παπακωνσταντίνου και τον Υπουργό Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Ανδρέα Λοβέρδο και αφορά τη µετά-
θεση ηµεροµηνίας σταδιακής αύξησης ορίου ηλικίας για συγκε-
κριµένη κατηγορία ασφαλισµένων.

Η κυρία Υπουργός θέλει προεισαγωγικώς να διευκρινίσει κάτι.
Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα εκ µέρους και εµού, αλλά και των συναδέλφων να

καταθέσουµε στο άρθρο 1, που αφορά την επανεισαγωγή κατα-
λόγου συνταγογραφούµενων φαρµακευτικών ιδιοσκευασµάτων,
κάποιες νοµοτεχνικές βελτιώσεις οι οποίες παρακαλούµε να δια-
νεµηθούν σε όλους τους Βουλευτές.

(Στο σηµείο αυτό η Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας κ. Λούκα Κατσέλη καταθέτει για τα Πρακτικά
τις προαναφερθείσες νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες έχουν
ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Παρακαλούµε να διανε-
µηθούν οι νοµοτεχνικές βελτιώσεις.

Τώρα εισερχόµαστε στην εγγραφή των κυρίων εισηγητών να
µιλήσουν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπορείτε να εγγραφείτε µόλις
αρχίσει την οµιλία του ο κ. Παπαγεωργίου, δηλαδή από τώρα.

Το λόγο, λοιπόν, έχει ο κ. Αθανάσιος Παπαγεωργίου, εισηγη-
τής του ΠΑΣΟΚ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Αγαπητοί συνάδελφοι, θα
ήθελα να ξεκινήσω µε τα σχόλιά µου για την πρώτη τροπολογία,
που αφορά την επαναφορά της λίστας φαρµάκων.

Θα ήθελα να κάνω δύο πρωταρχικά σχόλια. Νοµίζω ότι τα τε-
λευταία χρόνια, µετά την κατάργηση δηλαδή από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία της λίστας φαρµάκων, συντελέστηκε στο χώρο του
φαρµάκου τεράστια ληστεία σε βάρος των πολιτών, του ελληνι-
κού λαού και των ταµείων.

Η ασυδοσία στο χώρο των προµηθειών έχει γίνει καθεστώς.
Τα ταµεία -είναι και αυτό κοινή διαπίστωση- έχουν καταρρεύσει
εξαιτίας των µεγάλων ζηµιών που προκλήθηκαν από την κατάρ-
γηση της λίστας και την ασυδοσία στις προµήθειες των νοσοκο-
µείων και γενικότερα για τους ασφαλισµένους.

Επίσης, είναι κοινή εκτίµηση ότι περίπου 2,6 εκατοµµύρια
ευρώ είναι το κόστος από αυτό το καθεστώς της ανοµίας, της
ασυδοσίας, από αυτό το καθεστώς της αδιαφάνειας.

Και φυσικά, σε όλους είναι γνωστό, ότι τα χρέη των νοσοκο-
µείων έχουν προσεγγίσει τα 6,3 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Άρα -και αυτό συµπεραίνεται και από την κατάσταση που εν
τάχει περιέγραψα- η εγκατάλειψη της λίστας κόστισε στα Ταµεία,
κόστισε στον ελληνικό λαό, κόστισε στους ασφαλισµένους, κό-
στισε στο δηµόσιο. Υπ’ αυτήν την έννοια, η επαναφορά είναι ανα-
γκαία, κάτι το οποίο εξάλλου σε όλες τις προηγµένες χώρες του
κόσµου συµβαίνει. Όλες οι προηγµένες χώρες έχουν λίστα.

Εδώ να θυµίσω τους θριαµβικούς λόγους του κ. Παπαθανα-
σίου, που –αν και λείπει, πρέπει να κάνω το σχόλιο- στις δικές
µας αιτιάσεις, όταν λέγαµε ότι δεν πρέπει να καταργηθεί η λίστα
φαρµάκου, µας έλεγε: «Μα, αφήστε να λειτουργήσει ελεύθερα η
αγορά! Είστε παρεµβατικοί, είστε υπέρ των στρεβλώσεων της
αγοράς». Μας επικαλούνταν εκείνο που λένε ως µόνιµη επωδό οι
νεοφιλελεύθεροι και στη χώρα και παντού, ότι δηλαδή αν υπάρ-
χουν ιδιοτελείς επιχειρηµατίες και κλάδοι, η αγορά έχει δυνατό-
τητα αυτορρύθµισης. Αφήστε να λειτουργήσει η αγορά!

Είδαµε, όµως, µετά τι έγινε και πρέπει αυτό το συµπέρασµα
να το συναγάγουν οι κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, οι οποίοι στο
σύνολό τους έχουν ακόµη αµφίσηµη στάση απέναντι στο γεγο-
νός και στην ανάγκη της επαναφοράς της λίστας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την πρωτοβουλία αυτή της
Κυβέρνησης επανατιµολογούνται περίπου έξι χιλιάδες φάρµακα.
Αυτή είναι εκτίµηση της Κυβέρνησης. Είναι προφανές ότι απο-
σαφηνίζονται τα κριτήρια. Η Επιτροπή που αναλαµβάνει εκ των
πραγµάτων και όπως περιγράφεται και ορίζεται στην τροπολο-
γία, είναι µια επιτροπή αξιόπιστη, που θα κάνει αυτή τη δουλειά
των κριτηρίων και της ένταξης. Σε αυτήν την τροπολογία περι-
λαµβάνετε και τα ιδιοσκευάσµατα και, φυσικά, λαµβάνεται πλέον
υπόψη η πλέον χαµηλή τιµή των τριών χωρών, οι οποίες έχουν τις
χαµηλότερες τιµές.

Φυσικά, εµείς συναισθανόµαστε το πρόβληµα που θα αντιµε-
τωπίσει ιδιαίτερα το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας, εκ του γε-
γονότος ότι ουσιαστικά έχει να λειτουργήσει επιτροπή
κοστολόγησης από το 1997, δηλαδή πάνω από δέκα χρόνια και
η προσπάθεια θα είναι γιγάντια και δύσκολη. Ωστόσο, είναι µο-
νόδροµος η ανάγκη επαναφοράς της λίστας και, φυσικά, αυτό
που είπαµε στην Κυβέρνηση είναι ότι πρέπει να δοθεί ιδιαίτερη
έµφαση στη λίστα των βασικών ουσιών, γιατί εκεί θα κριθεί και η
αποτελεσµατικότητα της λίστας.

Εµείς ψηφίζουµε αυτήν την τροπολογία, γιατί θεωρούµε πως
αυτά που σας είπα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι εκ των
ων ουκ άνευ. Είναι αναγκαία. Την ψηφίζουµε µε όλη µας την καρ-
διά. Θεωρούµε πως είναι ώρα να επανέλθουµε πολύ γρήγορα σ’
ένα καθεστώς ελέγχου αυτής της αγοράς, της ληστρικής αγο-
ράς, µόνο που κάνουµε κι εµείς την έκκληση, καταθέτουµε την
αγωνία µας να είναι αποτελεσµατικότερη, διότι έχουµε οι πολιτι-

κοί και οι µηχανισµοί εµπειρία από το παλαιό καθεστώς και από
την παλιά λειτουργία της λίστας των φαρµάκων.

Η δεύτερη τροπολογία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αφορά
την παροχή προστασίας σε Έλληνες ναυτικούς που είναι ναυτο-
λογηµένοι σε πλοία υπό ελληνική σηµαία και ασφαλιστικά συµ-
βεβληµένα µε το Ναυτικό Αποµαχικό Ταµείο. Κι εκεί θεωρούµε
ότι υπάρχει µια αδικία, διότι οι ξένοι ναυτικοί, στις περιπτώσεις
που υπάρχει κάποιο ναυάγιο, αντιµετωπίζονται µε τρόπο διαφο-
ρετικό, «πιο ευνοϊκό». Θα µου πείτε ότι σε µια κατάσταση τρα-
γική δεν υπάρχουν καλές ή κακές αντιµετωπίσεις. Άρα,
εξοµοιώνεται το καθεστώς και ισχύει και για τα πλοία εγχώριας
ή εσωτερικής αγοράς το καθεστώς αυτό της βοήθειας που πα-
ρέχει η πολιτεία, εν η περιπτώσει έχουµε ένα ατυχές γεγονός.

Σε αυτήν την τροπολογία υπάρχουν κι άλλες διατάξεις, όπως
ορίζεται η ηµεροµηνία για υποβολή αποχώρησης µε τον ίδιο
νόµο που είχε ψηφίσει η Νέα ∆ηµοκρατία για τους εργαζόµενους
στον ΟΛΠ.

Τρίτη παράγραφος. Ρυθµίζονται θέµατα χρηµατοδότησης και
υπαγωγής του ΟΛΠ στα επενδυτικά προγράµµατα και ιδιαίτερα
στο πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων.

Τέταρτον, επεκτείνεται η ρύθµιση για τη σύσταση και ικανό-
τητα δικαίου αλλοδαπών ναυτιλιακών εταιριών.

Πέµπτον, ρυθµίζονται θέµατα που αφορούν τα µουσεία και τα
εκθέµατα της θαλάσσης.

Έρχοµαι στην τελευταία τροπολογία. Ο κ. Λοβέρδος δεν αντι-
µετώπισε καµµιά ιδιαίτερη αντίρρηση σε αυτήν την τροπολογία.
Αφορά τη µετάθεση κατά ένα χρόνο, δηλαδή από 1/1/2011 της
σταδιακής αύξησης του ορίου ηλικίας, δηλαδή από τα πενήντα
στα πενήντα πέντε χρόνια, για συγκεκριµένη κατηγορία ασφαλι-
σµένων, δηλαδή για τις µητέρες ανηλίκων παιδιών.

Παρ’ όλες τις αντιρρήσεις που υπήρχαν για τον τρόπο που
ήλθαν, αξίζει να πούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι εµείς
τις χαιρετίζουµε αυτές τις τροπολογίες. Είναι θετικές τροπολο-
γίες, είναι τροπολογίες που µας βρίσκουν σύµφωνους και φυ-
σικά, είναι συναρµόδιες, τουλάχιστον οι δύο, µε το Υπουργείο
Οικονοµίας που εισαγάγει αυτές τις δύο τροπολογίες. Σας καλώ
να ψηφίσουµε και τις τρεις τροπολογίες.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο εισηγητής της Νέας

∆ηµοκρατίας κ. Γεώργιος Καρασµάνης έχει το λόγο για οκτώ
λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είχα επισηµάνει στην Επιτροπή

Παραγωγής και Εµπορίου ότι είναι απαράδεκτο να έρχονται και
να συζητάµε τροπολογίες στα πλαίσια των συζητήσεων νοµο-
σχεδίων για άσχετα θέµατα.

Τι σχέση έχει το θέµα της λίστας των φαρµάκων ή του ασφα-
λιστικού µε το νοµοσχέδιο της ρύθµισης των δανείων; Αυτή η
πρακτική, είχα επισηµάνει και το επισηµαίνω για δεύτερη φορά,
έρχεται σε αντίθεση µε αυτό που έχει πει ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός στη συζήτηση επί των προγραµµατικών δηλώσεων της Κυ-
βέρνησης, αλλά και ο ίδιος ο Πρόεδρος της Βουλής, ότι δεν θα
έρχονται τροπολογίες άσχετες µε το συζητούµενο νοµοσχέδιο.
Και βέβαια, παραβιάζεται και ο Κανονισµός της Βουλής που ορί-
ζει ότι οι τροπολογίες πρέπει να έχουν σχέση µε το αντικείµενο
του νοµοσχεδίου, πρέπει να είναι συναφείς.

Η τροπολογία της λίστας των φαρµάκων έπρεπε να συζητη-
θεί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην αρµόδια Επιτροπή Κοι-
νωνικών Υποθέσεων, καθώς σ’ αυτή την Επιτροπή συµµετέχουν
διακεκριµένοι επιστήµονες, γνώστες του αντικειµένου, όπως ο
Πρόεδρος της Επιτροπής ο κ. ∆ηµήτριος Κρεµαστινός διακεκρι-
µένος καθηγητής της Ιατρικής, αλλά και άλλοι συνάδελφοι εγνω-
σµένου κύρους και εµπειρίας ή ως εναλλακτική λύση, όπως είχαν
συµφωνήσει οι συναρµόδιοι Υπουργοί και όπως είχαµε προτεί-
νει όλοι στην Επιτροπή, να συζητηθεί σε κοινή συνεδρίαση των
δύο Επιτροπών, Παραγωγής και Εµπορίου και Κοινωνικών Υπο-
θέσεων. Αλλά δεν έγινε ούτε αυτό. Και δεν µπορώ να αντιληφθώ
γιατί αποφεύγει η Κυβέρνηση την Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέ-
σεων.

Ακόµα περισσότερο, θα έπρεπε το θέµα αυτό που είναι τόσο
σηµαντικό, καθώς άπτεται της υγείας και περίθαλψης του λαού,
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να έλθει ως αυτοτελές νοµοσχέδιο στη Βουλή. Να κληθούν δη-
λαδή να καταθέσουν την άποψη και τις εµπειρίες τους οι κατ’
εξοχήν αρµόδιοι για το θέµα αυτό, κοινωνικοί φορείς, ειδικοί επι-
στήµονες. Είναι ακατανόητη, πραγµατικά, αυτή η σπουδή και
προσωπικά δεν αντιλαµβάνοµαι τη σκοπιµότητα που έχει.

Όµως αυτή η τροπολογία για τη λίστα φαρµάκων είναι εξαι-
ρετικά νεφελώδης και αόριστη, καθώς παραπέµπει σε επόµενο
χρόνο τον καθορισµό των κριτηρίων για την ένταξη των φαρµά-
κων στη λίστα και στη συνέχεια την επιλογή των φαρµάκων από
επταµελή επιτροπή του ΕΟΦ.

Τόσο οι αλλεπάλληλες χρονικές παρατηρήσεις και η αοριστία
ως προς το είδος των κριτηρίων για την ένταξη στη λίστα, όσο ο
ενδεχόµενος αποκλεισµός φαρµάκων από αυτή, εγείρουν σο-
βαρά ζητήµατα για την αποτελεσµατική πρόσβαση των ασθενών
σε σκευάσµατα που έχουν πράγµατι ανάγκη. ∆ηµιουργεί κινδύ-
νους βέβαια, για έκνοµες συναλλαγές, που η αντιµετώπισή τους
είναι και το ζητούµενο και καταδεικνύει την προχειρότητα και την
παντελή έλλειψη σχεδιασµού και στόχευσης, µε την οποία νοµο-
θετεί η Κυβέρνηση.

Ωστόσο όµως εµείς θα καταθέσουµε τις προτάσεις µας. Πρέ-
πει άµεσα να εφαρµοστεί το µέτρο ηλεκτρονικής συνταγογρά-
φησης. Θα είµαστε σε θέση να γνωρίζουµε την ακριβή διαδροµή
του φαρµάκου, δηλαδή από ποιο γιατρό συνταγογραφείται,
ποιες εταιρείες, σε ποιο φαρµακείο. Και µ’ αυτόν τον τρόπο θα
συγκρατούνται οι δαπάνες. Μόνο για το ΙΚΑ που αποτελεί το 50%
του ασφαλιστικού πεδίου της χώρας θα εξοικονοµήσουµε ένα
ποσό της τάξεως των 250.000.000 ετησίως.

Επίσης, θα επαναλάβω την πρόταση που έχει καταθέσει ο κ.
Χατζηγάκης, στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου, την ορι-
ζόντια µείωση των φαρµάκων κατά 10%. Αυτό θα αποφέρει στα
µικρά ταµεία έσοδα της τάξης των 600.000.000 ευρώ.

Έρχοµαι στην τροπολογία που έφερε ο κ. Λοβέρδος. Ο κύριος
Υπουργός τρεις µέρες τώρα συνεχώς µιλάει για το ασφαλιστικό.
Συγκαλεί τη µία επιτροπή µετά την άλλη, αλλά επί της ουσίας για
το τεράστιο αυτό κοινωνικό και οικονοµικό ζήτηµα δεν έχει κάνει
τίποτα. Βγήκε και είπε ότι «δεν υπάρχει σάλιο». Αλλά φαίνεται ότι
βρήκε τρόπους να µεταθέσει την ηµεροµηνία αύξησης του ορίου
ηλικίας για συγκεκριµένες κατηγορίες ασφαλισµένων.

Και ξεκαθαρίζω ότι αυτήν την τροπολογία εµείς θα την ψηφί-
σουµε.

Αλλά αυτό ήταν όλο το πρόβληµα; Και δεν είναι πρόβληµα ότι
χιλιάδες αγρότισσες µετά από σαράντα τέσσερα χρόνια σκλη-
ρής δουλειάς, στα εξήντα πέντε χρόνια να θεµελιώνουν δικαί-
ωµα σύνταξης; Και µάλιστα, δεν τους αναγνωρίζονται τα τριάντα
επτά χρόνια που αναγνωρίζονται από όλα τα ασφαλιστικά ταµεία.
Ή δεν είναι πρόβληµα το γεγονός ότι οι πάσχοντες από την ασθέ-
νεια Αλτσχάϊµερ, συνταξιούχοι του ΟΓΑ, δεν δικαιούνται το επί-
δοµα συµπαράστασης; ∆εν είναι πρόβληµα ούτε οι χιλιάδες
εποχικοί εργαζόµενοι στα κονσερβοποιεία, στα τυποποιητήρια,
στα διαλογητήρια που κινδυνεύουν να µην πάρουν το επίδοµα
ανεργίας; Γιατί; ∆ιότι η σχετική τροπολογία είχε προγραµµατι-
στεί από την προηγούµενη κυβέρνηση για τον περασµένο Σε-
πτέµβριο. Όµως, προέκυψαν οι εκλογές και έµεινε στο συρτάρι.

∆εν θα έπρεπε αυτή η τροπολογία να προταχθεί, κύριε
Υπουργέ, από εσάς; Και µάλιστα, αυτή η τροπολογία υποστηρί-
ζεται από όλους τους Βουλευτές, όλων των πτερύγων της Βου-
λής.

Και έρχοµαι στην τρίτη τροπολογία που αφορά τον ΟΛΠ. Στις
ρυθµίσεις αυτές, τίθεται το ακανθώδες ζήτηµα χρηµατοδότησης
του ΟΛΠ από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, κάτι που
δηµιουργεί ερωτηµατικά για τη σκοπιµότητα επιβάρυνσης των
δηµοσίων ταµείων και µάλιστα σε χαλεπούς καιρούς. ∆ηλαδή,
προκειµένου να λειτουργήσει ανταγωνιστικά το λιµάνι του Πει-
ραιά έναντι στην επένδυση που έχει κάνει η «COSCO», θα πρέ-
πει µε την επίκληση των υπηρεσιών γενικού οικονοµικού
συµφέροντος, να δεσµευθούν χρήµατα από τον κρατικό κορ-
βανά; Γιατί να µη δηµιουργηθεί ένα ξεχωριστό νοµοθετικό πλαί-
σιο για τα λιµάνια που είναι ανώνυµες εταιρείες και να
αντιµετωπιστεί πιο σοβαρά το όλο θέµα, χωρίς βεβιασµένες κι-
νήσεις που ζηµιώνουν το ελληνικό δηµόσιο;

Αυτές τις τροπολογίες είχα στη διάθεσή µου να κάνω το σχο-

λιασµό. Και φυσικά την τροπολογία που αφορά τη µετάθεση των
ορίων ηλικίας για τις συγκεκριµένες ασφαλισµένες, εµείς θα την
ψηφίσουµε, όπως επίσης και την τροπολογία του ΟΛΠ. Την τρο-
πολογία που έχει σχέση µε τη λίστα φαρµάκων δεν την ψηφί-
ζουµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε

συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ, ο κ.

Καραθανασόπουλος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Ως ΚΚΕ σπεύδουµε να δηλώσουµε ότι θα καταψηφίσουµε και

τις τρεις τροπολογίες, οι οποίες περιλαµβάνονται και θα εξη-
γήσω τους λόγους πολύ πιο αναλυτικά.

Σε σχέση µε την πρώτη τροπολογία για τη λίστα των φαρµά-
κων, η Κυβέρνηση ισχυρίζεται ότι προσπαθεί µε αυτόν τον τρόπο
να χτυπήσει τη σπατάλη, την κακοδιαχείριση και την ασυδοσία.
Όλες αυτές οι αιτιολογίες αποτελούν το πρόσχηµα, κατά τη
γνώµη του ΚΚΕ, προκειµένου να αποπροσανατολιστούν τα λαϊκά
στρώµατα από το ότι ο κύριος στόχος της πολιτικής της Κυβέρ-
νησης είναι το παραπέρα χτύπηµα του δηµόσιου χαρακτήρα της
κοινωνικής ασφάλισης και η ενίσχυση της εµπορευµατοποίησης
της υγείας και της πρόνοιας.

Ισχυρίζεται η Κυβέρνηση ότι θα καθορίσει αντικειµενικά κρι-
τήρια καθορισµού της λίστας, αλλά και της Επιτροπής που θα
επανδρώσει. Κάνει, όµως, ότι δεν καταλαβαίνει, όταν είναι γνω-
στό σε όλους -και χωρίς να χρειάζεται για αυτό ιδιαίτερες µετα-
πτυχιακές γνώσεις- ότι οι πολυεθνικές του φαρµάκου έχουν
διεισδύσει σε όλους τους τοµείς: Στην έρευνα, στα πανεπιστήµια,
στα νοσοκοµεία και σε αρκετές περιπτώσεις ελέγχουν το σύνολο
της δραστηριότητας.

Μία απλή επιβεβαίωση είναι πρόσφατο δηµοσίευµα στην «ΚΑ-
ΘΗΜΕΡΙΝΗ» -10/01/2010- όπου υπάρχει συγκεκριµένη καταγγε-
λία. Και δηµοσιεύεται ότι µεγάλες, αλλά και µικρότερες,
φαρµακοβιοµηχανίες αποτελούν το µοναδικό χρηµατοδότη του
συγκεκριµένου Πανεπιστηµίου για την χρηµατοδότηση της ια-
τρικής έρευνας.

Το καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Καραθανασόπου-

λος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όταν υπάρχει επίσηµη έρευνα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής για επιστήµονες µεγάλου βεληνεκούς
που απαρτίζουν τις Συµβουλευτικές Επιτροπές του Παγκόσµιου
Οργανισµού Υγείας και τις σχέσεις που έχουν µε τις µεγάλες
φαρµακοβιοµηχανίες, σε σχέση µε την πανδηµία της γρίπης,
όταν όλα αυτά είναι γνωστά, τότε πραγµατικά αµφιβάλλουµε
κατά πόσο µπορούν να καθοριστούν στα συγκεκριµένα πλαίσια
αντικειµενικά κριτήρια και ότι αυτοί οι οποίοι θα καθορίζουν
αυτές τις επιτροπές, καθηγητές και µη, δεν θα έχουν καµµία
σχέση, καµµία εξάρτηση από τις φαρµακοβιοµηχανίες που δρα-
στηριοποιούνται στο χώρο.

Και, βεβαίως, όλα αυτά τα ζητήµατα, όλη αυτή η κατάσταση,
η οποία έχει διαµορφωθεί, είναι αποτέλεσµα των πολιτικών που
διαχρονικά έχουν εφαρµοστεί στην χώρα µας.

Η σηµερινή Κυβέρνηση λέει ότι θέλει να κάνει οικονοµίες, να
αντιµετωπίσει την περιστολή των δαπανών. Έχετε αναλάβει,
όµως, συγκεκριµένες δεσµεύσεις, τις οποίες οικειοθελώς έχετε
διαµορφώσει µε τα διάφορα ιµπεριαλιστικά κέντρα -και την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και τις Ηνωµένες Πολιτείες- που σας εµποδί-
ζουν ακόµη και να διερευνήσετε το τυχόν επιστηµονικό και
οικονοµικό όφελος από την αξιοποίηση κατακτήσεων άλλων
χωρών, όπως, για παράδειγµα της Κούβας στον τοµέα των εµ-
βολίων. Και είναι γνωστή η αποτελεσµατικότητα της συγκεκρι-
µένης χώρας όσον αφορά τα φαρµακευτικά υλικά και ιδιαίτερα
τα εµβόλια σε µια σειρά παθήσεις.

Έτσι, λοιπόν, το φάρµακο γίνεται ακόµα πιο ακριβοπληρωµένο
εµπόρευµα για την αύξηση της κερδοφορίας των µονοπωλίων,
που ελέγχουν πλήρως την έρευνα, την παραγωγή και τη διακί-
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νησή του και τα οποία στηρίζει και υπηρετεί και η σηµερινή Κυ-
βέρνηση, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, αλλά και η προηγούµενη.

Η επαναφορά της λίστας των φαρµάκων δεν θα περιορίσει τις
δηµόσιες δαπάνες για το φάρµακο, όπως ισχυρίζεται η Κυβέρ-
νηση. Για παράδειγµα, την περίοδο 2002 – 2004, που ίσχυε η
λίστα, η µέση ετήσια αύξηση της φαρµακευτικής δαπάνης ήταν
12,6% και από αυτό, το 76,8% ήταν δηµόσιες δαπάνες.

Εξάλλου, η λίστα δεν έχει αποστολή και ούτε πρόκειται να πε-
ριορίσει τις τιµές ή τα κέρδη των φαρµακοβιοµηχανιών. Αντίθετα,
θα αυξηθεί το κόστος για τους εργαζόµενους, για τους συνταξι-
ούχους, οι οποίοι θα αναγκαστούν να αγοράζουν τα αναγκαία
φάρµακα, τα οποία βρίσκονται εκτός λίστας και βεβαίως και για
τα ασφαλιστικά ταµεία.

Έτσι, λοιπόν, εµείς λέµε καθαρά ότι οι εργαζόµενοι πρέπει να
οργανώσουν την πάλη τους για δωρεάν παροχή φαρµάκων,
χωρίς λίστες, χωρίς καµµία συµµετοχή και πληρωµή, για κατάρ-
γηση των εισφορών στον κλάδο Υγείας, για αποκλειστικά δηµό-
σια, δωρεάν και ενιαίο καθολικό σύστηµα Υγείας – Πρόνοιας, για
ενιαίο κρατικό φορέα έρευνας, παραγωγής, εισαγωγής και διά-
θεσης των φαρµάκων.

Γι’ αυτό ακριβώς το λόγο καταψηφίζουµε τη συγκεκριµένη
τροπολογία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Καραθανασό-
πουλε, µία διευκρίνιση, επειδή βλέπω ότι έχετε υπογράψει τρο-
πολογία Βουλευτική. Συζητούνται και οι βουλευτικές
τροπολογίες. Σας το αναφέρω ώστε να τοποθετηθείτε, εφόσον
το κρίνετε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Το ξέρω, κύριε Πρόε-
δρε. Θα αναφερθώ και σε αυτές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): ∆ιευκρινίζω και στους
υπολοίπους κυρίους και κυρίες συναδέλφους, ότι συζητούνται
και οι Βουλευτικές τροπολογίες ταυτόχρονα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Ήδη κρατάω την τροπολογία του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας, που έχει να κάνει µε τους ναυτεργάτες.

Εµείς στο πρώτο τµήµα της συγκεκριµένης τροπολογίας -
έχουµε καταθέσει µία διαφορετική τροπολογία, κυρίες και κύριοι
Υπουργοί- ζητούµε να διευρυνθεί ακόµα περισσότερο το άρθρο
29 του ν.1220/1981.

Εµείς ζητάµε ακριβώς αφενός µεν να εφαρµοστεί και σε περί-
πτωση που εγκαταλείπονται από τους πλοιοκτήτες ναυτικοί που
είναι σε πλοία νηολογηµένα να εκτελούν πλόες του εσωτερικού
και ταυτόχρονα, αυτή η διάταξη όχι µόνο να περιοριστεί σε αυτήν
την επέκταση, αλλά να γίνει ακόµη πιο ευεργετική. Για παρά-
δειγµα, προτείνουµε την απάλειψη από την επιτροπή και τον απο-
κλεισµό του εκπροσώπου των εφοπλιστών.

∆εύτερον, προτείνουµε, η ίδια προστασία να παρέχεται και σε
περίπτωση εγκατάλειψης των Ελλήνων ναυτεργατών. Έτσι µάλι-
στα όπως επεκτείνεται µε την παρούσα τροπολογία, να εφαρµό-
ζεται και για τους αλλοδαπούς ναυτεργάτες, χωρίς καµµία
διάκριση. Ζητάµε να επιβαρύνεται επί του συνόλου των εξόδων
-µισθοί και παλιννόστηση των ασφαλιστικών εισφορών, σύµφωνα
µε την ισχύουσα συλλογική σύµβαση εργασίας- η αντίστοιχη
εφοπλιστική ένωση. Βεβαίως, σε περίπτωση µη εφαρµογής της
προστασίας του άρθρου 29 του ν.1220 λόγω εγκατάλειψής του
να έχει εφαρµογή το άρθρο 15 του ν.3569/2007 και η καταβολή
των δεδουλευµένων αποδοχών και εξόδων παλιννόστησης να βε-
βαιώνεται µε το φύλλο εκκαθάρισης του ΝΑΤ, για το οποίο απο-
τελεί εκτελεστέο τίτλο.

Σε σχέση µε την ίδια την τροπολογία, θα ήθελα να πω ότι εµείς
διαφωνούµε µε την υπόθεση της εθελούσιας αποχώρησης από
τον Οργανισµό Λιµένος Πειραιά. Είναι το αποτέλεσµα της ιδιω-
τικοποίησης του Οργανισµού Λιµένος Πειραιά και της παράδο-
σής του στο κεφάλαιο, ανεξαρτήτως αν είναι ξένο ή ελληνικό
κεφάλαιο, της εµπορευµατοποίησής του, που µέσα από αυτήν
τη διαδικασία ανατρέπονται οι εργασιακές σχέσεις. Αυτή είναι η
κατάσταση. ∆ηλαδή, όχι µόνο παραδίδουµε «γη και ύδωρ», αλλά
ταυτόχρονα το παραδίδουµε καθαρό από οποιαδήποτε εργα-
σιακή κατάκτηση, για να µπορούν να εφαρµόσουν νέες εργα-
σιακές σχέσεις σκλαβιάς. Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο και το

καταψηφίζουµε.
Επίσης, καταψηφίζουµε και την επόµενη ρύθµιση που αφορά

τον ΟΛΠ. Σήµερα, το 2010 την έπιασε την Κυβέρνηση ο πόνος
να χρηµατοδοτείται από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων
ο ΟΛΠ; Από το 1952 δεν έχει πάρει δεκάρα τσακιστή από τα Προ-
γράµµατα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, από δηµόσια χρηµατοδότηση.
Έχει το δικό του προϋπολογισµό. Σήµερα γιατί; Γιατί επιταχύνε-
ται η διαδικασία ιδιωτικοποίησης του Οργανισµού Λιµένος Πει-
ραιώς, γιατί θέλετε να εφαρµοστούν οι συµπράξεις δηµόσιου και
ιδιωτικού τοµέα, ούτως ώστε να βάλουν οι µεγαλοεφοπλιστές,
οι µεγαλοκεφαλαιοκράτες χέρι µέσα από τις συµπράξεις δηµό-
σιου και ιδιωτικού τοµέα σε αυτήν την κατεύθυνση. Άρα, λοιπόν,
τους κεφαλαιοκράτες επί της ουσίας εξυπηρετείτε. Γι’ αυτόν
ακριβώς το λόγο καταψηφίζουµε και τη δεύτερη τροπολογία.

Πάω στην τρίτη τροπολογία. Πολύ σύντοµα θα πω ότι η Κυ-
βέρνηση, προεκλογικά ή τουλάχιστον ορισµένοι, υποστήριζαν ότι
θα πρέπει να καταργηθεί ο νόµος Πετραλιά. Όχι µόνο δεν κα-
ταργείται ο αντιασφαλιστικός νόµος Πετραλιά, αλλά αντίθετα ο
προσχηµατικός διάλογος για το ασφαλιστικό θα οδηγήσει σε
ακόµη µεγαλύτερα δεινά τους εργαζόµενους, σε µία αντιασφα-
λιστική επιδροµή, µέσα από τη διαδικασία της εθνικής σύνταξης
πρόνοιας, την κεφαλαιοποίηση, τον κεφαλαιοκρατικό χαρακτήρα
λειτουργίας του συστήµατος, τους τρεις πυλώνες που θέλετε να
δηµιουργήσετε και τη µεταφορά ταυτόχρονα του κόστους χρη-
µατοδότησης της κοινωνικής ασφάλισης στους ίδιους τους ερ-
γαζόµενους, αλλά και στα υπόλοιπα λαϊκά στρώµατα, µέσα από
τα διάφορα τερτίπια των πόρων και των φόρων, που θέλετε να
εφαρµόσετε, για να απαλλάξετε κράτος και εργοδοσία από τους
καταληστευµένους πόρους του ασφαλιστικού συστήµατος, από
τη ληστεία που έχει γίνει διαχρονικά στα αποθεµατικά του ασφα-
λιστικού συστήµατος, να τους απαλλάξετε από τα χρέη, αλλά και
τις εισφορές. Αυτή είναι η διαδικασία. Στα πλαίσια της ανταγω-
νιστικότητας και στήριξης της κερδοφορίας θυσιάζετε τις εργα-
σιακές και ασφαλιστικές κατακτήσεις της εργατικής τάξης.

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας ευχαριστώ πολύ.
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης για οκτώ λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Εµείς, όπως ξέρετε, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν κάνουµε µία

στείρα κριτική, δεν εξαντλούµεθα σε µία στείρα αναµέτρηση µε
την Κυβέρνηση. Εµείς θέλουµε να προσφέρουµε στην πατρίδα
και γι’ αυτό θα κάνουµε και προτάσεις.

∆ράττοµαι του πλεονεκτήµατος που µου δίδει η παρουσία του
κ. Λοβέρδου, για να επαναλάβω µία πρόταση την οποία κατ’ επα-
νάληψη διατυπώνουµε, έχει γίνει αποδεκτή και από το Υπουρ-
γείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και από τον
Πρωθυπουργό της χώρας, διότι για πρώτη φορά ειπώθηκε κατά
τις προγραµµατικές δηλώσεις της Κυβέρνησης, και θέλω να την
ακούσετε, κύριε Λοβέρδο, τώρα. Είπαµε ότι θα πρέπει η Κυβέρ-
νηση να προχωρήσει στη θεσµοθέτηση του λεγοµένου αγροτι-
κού ατυχήµατος.

Όπως έχουµε το εργατικό ατύχηµα µέσω του ΟΓΑ θα πρέπει
να προχωρήσουµε στη θεσµοθέτηση του λεγοµένου αγροτικού
ατυχήµατος. Θα έχετε κάνει µία τοµή στα πράγµατα που αφο-
ρούν τους αγρότες µας. ∆ιότι εµφανίζονται δεκάδες περιπτώ-
σεις αγροτών να ποτίζουν, κατά κυριολεξία, µε το αίµα τους τη
γη που καλλιεργούν και οι οικογένειές τους µένουν µετέωρες,
στο κενό.

Έχουµε προτείνει, λοιπόν, τη θεσµοθέτηση του µέτρου αυτού.
Κατ’ αρχάς έγινε αποδεκτό και µένει η υλοποίησή του. Αυτό θα
είναι πραγµατικά µία τοµή στην εξέλιξη της ελληνικής υπαίθρου
και θα πρέπει να το δείτε µε τη δέουσα σοβαρότητα. Περιµέ-
νουµε την εκπλήρωση των υποσχέσεών σας.

Έρχοµαι τώρα στην τροπολογία που αφορά στην αναστολή
του νόµου της κ. Πετραλιά περί µητέρων. Συµφωνούµε απολύ-
τως και θα υπερψηφίσουµε αυτή την τροπολογία. Θέλουµε,
όµως, να προσφέρουµε την εξής άποψη στο διάλογο που γίνεται
για την εξίσωση των ορίων ηλικίας ανδρών, γυναικών στο δηµό-
σιο.

Η διελκυστίνδα, κύριε Υπουργέ, όπως γνωρίζετε καλύτερα από
τον καθένα, είναι εάν έχουµε να κάνουµε µε κοινωνική ασφάλιση
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ή επαγγελµατική ασφάλιση. Ωραιότατα! Εµείς, λοιπόν, σας κά-
νουµε την εξής πρόταση: Πώς µπορεί να λυθεί η διελκυστίνδα
αυτή; ∆εν ξέρω αν υπάρχει το περιθώριο του χρόνου. Αυτό θα
µου το πείτε εσείς. Εγώ θα καταθέσω την άποψη κι από εκεί και
πέρα εσείς µου λέτε. Θεωρούµε, λοιπόν, ότι θα πρέπει να γίνει
ένας νέος νόµος –αναφέροµαι πάντα στη δηµόσια ασφάλιση- οι
όποιες εξαιρέσεις του οποίου θα στηρίζονται µε δηµογραφικά
κριτήρια. Αυτή την άποψη θα πρέπει να την παλέψει η ελληνική
Κυβέρνηση σε πανευρωπαϊκό επίπεδο, διότι το δηµογραφικό
πρόβληµα δεν είναι µόνο πρόβληµα των ασφαλιστικών ταµείων
της Ελλάδας. Είναι ένα πρόβληµα πανευρωπαϊκής διάστασης.

Άρα, λοιπόν, ένα νέο νοµοθέτηµα που θα θεµελιώνει, θα στη-
ρίζει την όποια εξαίρεση πάνω στο δηµογραφικό πρόβληµα, θα
δώσει το χαρακτήρα της κοινωνικής ασφάλισης και όχι της επαγ-
γελµατικής, στη δηµόσια ασφάλιση. Άρα, λοιπόν, θα είναι ένα
πολύ καλό, δεν το ονοµάζω πρόσχηµα, γιατί πρόκειται για την
ουσία του θέµατος, θα είναι µια πάρα πολύ καλή αιτιολογία για
να πούµε στους κυρίους της Ευρωπαϊκής Ένωσης, στο ∆ικα-
στήριο Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων κ.λπ., ότι «Κοιτάξτε να δείτε, το
έθνος µας πεθαίνει, φθίνει. Το ελληνικό αίµα µειώνεται διαρκώς.
Το ευρωπαϊκό αίµα µειώνεται. Πρέπει να µπολιάσουµε το ασφα-
λιστικό σύστηµα της χώρας µε το δηµογραφικό πρόβληµα, µε
πρόνοιες περί δηµογραφικού.

Άρα, λοιπόν, εκεί είναι το µυστικό για να δοθεί ο χαρακτήρας,
όχι της επαγγελµατικής ασφάλισης, αλλά της κοινωνικής ασφά-
λισης. Αυτή την προοπτική αυτό το «τέχνασµα» πρέπει να το
δείτε πάρα πολύ σοβαρά, κύριε Υπουργέ. Εποµένως, εµείς θα
υπερψηφίσουµε την τροπολογία σας.

Έρχοµαι τώρα στην άλλη τροπολογία που αφορά τα φάρµακα.
Είναι προς τη σωστή κατεύθυνση, αναµφιβόλως, εµείς, όµως,
δεν µπορούµε να την ψηφίσουµε γιατί έχουµε µια άλλη, δική µας,
άποψη του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού περί λίστας. Να την
κάνω σαφέστατη, αγαπητοί συνάδελφοι, τονίζοντας ότι είναι
προς τη θετική κατεύθυνση.

Εµείς, λοιπόν, θεωρούµε ότι θα πρέπει να γίνει µια λίστα γεν-
νοσήµων φαρµάκων, τα λεγόµενα generics. Αν προχωρήσουµε
σε µια τέτοια λίστα, τότε να ξέρετε ότι θα ευνοηθεί πάρα πολύ η
ελληνική φαρµακοβιοµηχανία. Και βεβαίως, να καταργήσουµε το
νοµοθετικό πλαίσιο που λέει ότι τα γεννόσηµα ανέρχονται στην
αξία 80% των πρωτοτύπων φαρµάκων. Αυτό θα πρέπει να κα-
ταργηθεί και να υπάρξει και ανταγωνισµός.

Άρα, λοιπόν -συνεχίζω την πρότασή µας- λίστα γεννοσήµων
φαρµάκων. Ο γιατρός θα πρέπει υποχρεωτικά να συνταγογραφεί
από τη λίστα των γεννοσήµων, εκτός και αν δεν υπάρχει κάλυψη
φαρµάκου. Αυτό, όµως, προϋποθέτει και άλλα µέτρα, στα οποία
νοµίζω τείνει ήδη το Υπουργείο, δηλαδή την πλήρη µηχανοργά-
νωση του συστήµατος είτε αφορά τον ΕΟΦ, είτε αφορά τις φαρ-
µακαποθήκες είτε αφορά το τελευταίο φαρµακείο της γειτονιάς.
Μόνο που στο Υπουργείο θα πρέπει να υπάρξει και µια άλλη δια-
δικασία συγκρότησης θεραπευτικών πρωτοκόλλων, µε βάση τη
θεραπευτική ουσία και όχι τη φίρµα του φαρµάκου.

Άρα, λοιπόν, θα µπορεί να ελέγχεται ο γιατρός που θα συντα-
γογραφεί από τη λίστα γεννοσήµων από το Υπουργείο, που θα
διαθέτει αυτή τη λίστα, αυτό το θεραπευτικό πρωτόκολλο ή τα
θεραπευτικά πρωτόκολλα για τις διάφορες ασθένειες. Και έτσι
θα έχουµε ένα τροµακτικό όφελος και για τα ταµεία και για την
εθνική οικονοµία. Άρα, λοιπόν, εµείς θεωρούµε ότι η λίστα κινεί-
ται στη σωστή κατεύθυνση. Έχουµε µία άλλη αντίληψη, όµως,
των πραγµάτων, γι’ αυτό και δεν θα υπερψηφίσουµε.

Έρχοµαι τώρα στο ζήτηµα της τροπολογίας, που αφορά τους
ναυτικούς. Πρέπει να ψηφιστεί εν συνόλω µία τροπολογία. ∆ια-
φορετικά θα την ψηφίζαµε. ∆εν θα την ψηφίσουµε, διότι έχει και
κάποιες διατάξεις που αφορούν τον Οργανισµό Λιµένος Πει-
ραιώς. Κι εµείς σ’ αυτό το πράγµα είµαστε εντελώς αντίθετοι.
Και να σας πω γιατί είµαστε αντίθετοι µε όλα αυτά τα της εθε-
λούσιας εξόδου κ.λπ., που είναι ένα µεγάλο κόστος, το οποίο θα
κληθεί να καταβάλλει ο ΟΛΠ όπως λένε οι ανακοινώσεις του Προ-
έδρου. Αλλά αποτελεί πρόκληση. Έχουµε ανθρώπους, τριακόσι-
ους, οι οποίοι…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆ύο λεπτά σας παρακαλώ κύριε Πρόεδρε, για να ολοκλη-
ρώσω. Σας ευχαριστώ πολύ.

… οι οποίοι µε απειλή την απεργία τους αποδιοργάνωσαν την
οικονοµική ζωή του τόπου και στο τέλος βγαίνουν ωφεληµένοι. Τι
µήνυµα περνάµε στην κοινωνία; Τι µήνυµα περνάµε στις άλλες
τάξεις, σε µία δύσκολη περίοδο; «Κάντε τις πιο σκληρές απεργίες
και θα δικαιωθείτε». Αυτό εµάς µας ενοχλεί πάρα πολύ.

Ξέρετε, όµως, τι άλλο µας ενοχλεί; Νοµίζω ότι ενοχλεί κι εσάς,
γιατί είπατε ότι από τα ταµεία δεν θα δοθεί ούτε ένα ευρώ. Καλά
κάνετε, κύριε Λοβέρδο και το είπατε αυτό, ότι δεν θα δοθεί ούτε
ένα ευρώ από τα ταµεία. Αλλά, επιτρέψτε µου να πω τι µας ενο-
χλεί πάρα πολύ και είναι, αν θέλετε και πρόκληση, συν όλες τις
άλλες προκλήσεις: Η συµφωνία που έγινε µεταξύ του κ. Ανωµε-
ρίτη και της ΟΜΥΛΕ, δίνει 8.000.000 ευρώ στους χίλιους διακό-
σιους εργαζοµένους, τουτέστιν 4.000 στον καθένα περίπου για
το έτος 2010, για απώλεια εισοδήµατος. Ξέρετε ποια είναι αυτή
η απώλεια εισοδήµατος; Η κάλυψη του εισοδήµατος που έχασαν
λόγω των απεργιών. ∆ηλαδή απήργησαν, έχασαν εισόδηµα και
έρχεται τώρα να καλύψει την απώλεια εισοδήµατος. Έτσι είναι
ακριβώς, όπως σας τα λέω.

Και προσέξτε τώρα, αγαπητοί συνάδελφοι. Αυτό το ποσό των
4.000 δεν θα δοθεί µόνο τώρα το 2010, θα δοθεί και το 2011, θα
δοθεί και το 2012. Ξέρετε πώς θα δοθεί το 2012; Θα είναι το 40%
του µέσου όρου των αποδοχών του 2007 και του 2008. Γιατί του
2007 και του 2008; ∆ιότι το 2009 είχαµε απεργίες κι εκεί έπεσε το
εισόδηµα.

Άρα, καταλαβαίνετε ότι έχουµε κραυγαλέες ρυθµίσεις που
προκαλούν την κοινωνία, τους άλλους εργαζοµένους σε µία πολύ
κρίσιµη στιγµή. Μπορείτε να διαφωνήσετε όσο θέλετε.

Αλλά ακούστε και κάτι, ένα στοιχείο που το έχω εδώ µπροστά
µου. Με τις ρυθµίσεις αυτές, ξέρετε, κύριε Γεωργιάδη, -γιατί
ασχοληθήκατε µε το θέµα- πόση είναι η αύξηση στους µισθούς
των κυρίων που εργάζονται εκεί; Είναι αύξηση 10%, τη στιγµή
που εδώ λένε για πάγωµα µισθών, για µειώσεις µισθών, κάποιοι
πραιτοριανοί αµείβονται µε αύξηση των µισθών τους 10%.

Ακούστε όµως, το εξωφρενικό τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε
και σας ευχαριστώ για την ανοχή σας. …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε, ζητή-
σατε δύο λεπτά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Η συµφωνία αυτή µεταξύ της

ΟΜΥΛΕ και του κ. Ανωµερίτη, ξέρετε τι προβλέπει; Προβλέπει
δηµιουργία ανεξάρτητης ρυθµιστικής αρχής λιµένων. Και εγώ
σας ρωτώ, κύριοι Υπουργοί της Κυβέρνησης: Αυτό είναι θέµα
της ΟΜΥΛΕ;

∆ηλαδή, αν θέλω να κάνω µία ανεξάρτητη ρυθµιστική αρχή λι-
µένων, πρέπει να συµφωνήσει ο ΟΛΠ και οι λιµενεργάτες; Προς
Θεού! ∆εν υπάρχει ελληνική πολιτεία να αποφασίσει αν θέλει να
κάνει ρυθµιστική αρχή λιµένων;

Αυτά είναι πρωτόγνωρα πράγµατα. Σε κάθε περίπτωση, λοι-
πόν, εµείς θα καταψηφίσουµε την τροπολογία αυτή, γιατί δεν θέ-
λουµε να συνεργήσουµε στην ευρύτερη πρόκληση που βιώνει η
ελληνική κοινωνία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριοι συ-

νάδελφοι.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι: 1) Οι Υπουργοί Οικονοµικών, Εξωτερικών και Οι-
κονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κατάθεσαν σχέδια
νόµων:

Α) «Κύρωση της σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρα-
τίας και του Βασιλείου του Μαρόκου για την αποφυγή της διπλής
φορολογίας και την αποτροπή της φοροδιαφυγής αναφορικά µε
τους φόρους εισοδήµατος».

Β) «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης του Κράτους του
Κατάρ για την αποφυγή της διπλής φορολογίας και την απο-
τροπή της φοροδιαφυγής αναφορικά µε τους φόρους επί του ει-
σοδήµατος».

2) Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Οικονοµικών και Παιδείας, ∆ια
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Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύ-
ρωση του Μνηµονίου Κατανόησης για συνεργασία µεταξύ της
∆ιπλωµατικής Ακαδηµίας του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελ-
ληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ινστιτούτου ∆ιπλωµατικών Σπου-
δών του Υπουργείου Εξωτερικών του Βασιλείου της Σαουδικής
Αραβίας».

3) Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Οικονοµικών, Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας, Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων και Πολιτισµού και Τουρισµού κατάθεσαν σχέδιο
νόµου: «Κύρωση του Πρωτοκόλλου Συνεργασίας µεταξύ του
Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του
Υπουργείου Εξωτερικών της Ισλαµικής ∆ηµοκρατίας του Πακι-
στάν».

Επίσης, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας πα-
ρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της
Βουλής των Ελλήνων, τριάντα µαθητές και εννιά συνοδοί καθη-
γητές από Ειδικό Τεχνικό Επαγγελµατικό Εκπαιδευτήριο Πρώ-
της Βαθµίδας Πάτρας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα)

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Το λόγο έχει η κ. Αµµανατίδου-Πασχαλίδου, ειδική αγορήτρια
του ΣΥΡΙΖΑ για οκτώ λεπτά.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Θα περάσω στο πολύπαθο θέµα των τροπολογιών. Και το λέω
«πολύπαθο» γιατί αυτές τις µέρες όλο για τροπολογίες µιλάµε.
Μιλούσαµε για εκείνη την τροπολογία, που είχε µπει στο νοµο-
σχέδιο για τα καµένα της Αττικής και µετά αποσύρθηκε µετά από
στροφή της Κυβέρνησης 180 µοιρών και του Υπουργού του κ.
Παπακωνσταντίνου, για τη φορολόγηση των γονικών παροχών.
Μιλάµε τώρα για τις τρεις τροπολογίες που κατατέθηκαν από
δύο άλλα Υπουργεία στο σχέδιο νόµου της ρευστότητας της
αγοράς, τρεις τροπολογίες άσχετες µε αυτό που συζητούσαµε.
Και οι δύο τροπολογίες θα έπρεπε πραγµατικά να ήταν σε ανά-
λογα σχέδια νόµου. Για καµµία από αυτές όµως δεν έγινε συζή-
τηση µε ακρόαση φορέων παρατείνοντας έτσι πρακτικές που
υπονοµεύουν την ίδια την ποιότητα των διαδικασιών. Είναι όλα
ζητήµατα που σχετίζονται µε πολύ µεγάλα θέµατα τα οποία πα-
ραµένουν ανοικτά, όπως είναι η κοινωνική ασφάλιση, η υγεία και
το θέµα της ιδιωτικοποίησης του λιµανιού του Πειραιά.

Αυτό στο οποίο θα ήθελα να σταθώ είναι ότι επιλέγετε ακόµη
µια φορά µια πολύ συγκεκριµένη πολιτική που κατακερµατίζει τα
µεγάλα ζητήµατα και τα αντιµετωπίζει µε αποσπασµατικότητα
χωρίς καµµία συνολική θεώρηση.

Να ξεκινήσω από την πρώτη τροπολογία του Υπουργείου Απα-
σχόλησης και το θέµα της µετάθεσης της σταδιακής αύξησης
των ορίων ηλικίας συνταξιοδότησης για τις µητέρες ανηλίκων.
Κύριε Υπουργέ, θεωρείτε σοβαρό και κρίνετε σκόπιµο ζητήµατα
τέτοιας σηµασίας που αφορούν εκατό σαράντα χιλιάδες γυναί-
κες και τις οικογένειές τους να αντιµετωπίζονται µε τροπολογίες;
Και γνωρίζουµε όλοι µας ότι το ΠΑΣΟΚ ως αντιπολίτευση είχε
καταψηφίσει το νόµο για το ασφαλιστικό νοµοσχέδιο της Υπουρ-
γού τότε, της κ. Πετραλιά όπως το κάναµε και εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ.

Και ενώ κι εσείς, κύριε Υπουργέ, κ. Λοβέρδο, στις προγραµ-
µατικές σας δηλώσεις είχατε προαναγγείλει την κατάργηση των
ρυθµίσεων για την αύξηση των ορίων ηλικίας και για τη µείωση
των συντάξεων, τώρα φέρνετε µία τροπολογία που σαφώς ανα-
φέρεται σε «πάγωµα» και όχι σε κατάργηση.

Εµείς εµµένουµε στην πάγια θέση µας για κατάργηση του
«νόµου Πετραλιά», πράγµα που θα έπρεπε να κάνει και η Κυ-
βέρνηση, αν το θεωρούσε σηµαντικό, για να είναι και συνεπής
µε τις προεκλογικές δεσµεύσεις της. Πάντως υπάρχει και µια
αγωνία -άκουσα και τι είπε και ο συνάδελφος εισηγητής της Νέας
∆ηµοκρατίας- και για τις γυναίκες αγρότισσες και τις γυναίκες
στον ιδιωτικό τοµέα. Το θέµα ξέρετε ποιο είναι; Το θέµα είναι ότι
θα πρέπει όλα αυτά να µπουν σε µία δροµολόγηση και ενώ αυτά
ήταν κεκτηµένα δικαιώµατα, κόβονται.

Εµείς αυτό που θα ζητάµε πάντα είναι τα διασφαλισµένα δι-

καιώµατα να κρατηθούν και να πάµε σε καλύτερες πρακτικές και
πολιτικές και όχι τα ήδη κεκτηµένα να περικοπούν και να έρθουν
πιο σκληρά µέτρα.

∆εύτερη τροπολογία. Είναι µια τροπολογία που έχει πέντε δια-
φορετικά σκέλη. Την πρώτη τροπολογία ούτως ή άλλως είναι κα-
τανοητό ότι την καταψηφίζουµε για το συγκεκριµένο λόγο, για
την απόσυρση όλου του ασφαλιστικού νοµοσχεδίου.

Είναι λοιπόν µια τροπολογία που αναφέρεται σε Έλληνες ναυ-
τικούς ναυτολογηµένους σε πλοία υπό ελληνική σηµαία, συµβε-
βληµένα ασφαλιστικά µε το ΝΑΤ, και σε περίπτωση εγκατάλειψής
τους από τον πλοιοκτήτη στην αλλοδαπή γίνεται µία ρύθµιση για
την καταβολή των δεδουλευµένων αποδοχών τους. Τη θεωρούµε
θετική, το πρώτο µέρος δηλαδή. Θα πούµε ότι είµαστε σύµφω-
νοι, αρκεί να µην γίνει ένα καθεστώς από τους πλοιοκτήτες το να
παρατάνε τα πλοία τους στα διάφορα λιµάνια, είτε στην αλλο-
δαπή, είτε στη χώρα µας.

∆εύτερον, ορίζετε µε την παράγραφο νέα, µεταγενέστερη ηµε-
ροµηνία αποχώρησης του προσωπικού του ΟΛΠ που υπάγεται
στην εθελουσία αποχώρηση του άρθρου 4 του ν. 3654/2008. Αν
δεν κάνω λάθος, όλοι µαζί τότε που συζητιόταν η κύρωση της
Σύµβασης παραχώρησης ΟΛΠ µε Cosco φωνάζαµε γι’ αυτήν την
αποικιοκρατική σύµβαση, και εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ αλλά και το
ΠΑΣΟΚ. Και είχε γίνει «σηµαία» προεκλογική ότι θα κάνουµε τα
αδύνατα δυνατά να ακυρώσουµε τη Σύµβαση, γιατί δεν µπορεί
να συνεχίζεται αυτή η κατάσταση. Και τώρα φέρνετε µία παρά-
ταση της εθελουσίας. Εµείς, επειδή είµαστε κατά του ξεπουλή-
µατος του στρατηγικής σηµασίας λιµανιού του Πειραιά, δεν
µπορούµε να συνηγορήσουµε σε κάτι τέτοιο, αν και µέσα εµπλέ-
κονται οι εργαζόµενοι.

Άρα είστε σε µια αντίφαση, µία τροπολογία που έχει ήδη δυο
διαφορετικά πράγµατα. Στο ένα είµαστε υπέρ και στο άλλο εί-
µαστε κατά κι έχουµε άλλα τρία θέµατα. ∆ιότι είναι πάγια τακτική
και δική σας και της προηγούµενης κυβέρνησης και πιο µπρο-
στά, όταν ήσασταν αξιωµατική αντιπολίτευση. Γιατί θυµάµαι τα
δυο προηγούµενα χρόνια να λέτε ότι «δεν είναι δυνατόν µία τρο-
πολογία να έχει πέντε διαφορετικά πράγµατα, στα οποία θέλουµε
το ένα να το ψηφίσουµε και το άλλο δεν µπορούµε να το ψηφί-
σουµε». Άρα στο σύνολο της τροπολογίας έχουµε σοβαρότατο
θέµα.

Το τρίτο θέµα που βάζετε είναι η χρηµατοδότηση της «ΟΛΠ
ΑΕ» µέσω του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων. Εµείς λέµε
ότι θέλουµε ανάπτυξη, δηµόσιες επενδύσεις, αλλά το θέµα είναι
ότι η «ΟΛΠ ΑΕ» είναι µια µετοχική επιχείρηση υπό δηµόσιο µεν
έλεγχο, όµως τελικά δεν ξέρω εκεί ποιος θα επωφεληθεί. Εµείς
επιφυλασσόµαστε για το τρίτο κοµµάτι.

Να πάω στο τέταρτο κοµµάτι της συγκεκριµένης τροπολογίας.
Είναι η επέκταση χαρτοφυλακίου για θέµατα δικαιοδοσίας. Εµείς
εδώ πέρα δεν µπορούµε να συνηγορήσουµε. Είναι εταιρείες που
έχουν και φορολογική ασυλία, για µας.

Και να πάµε και στο πέµπτο. Ρυθµίζονται θέµατα σχετικά µε τη
διαχείριση από το Υπουργείο Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας πλωτών µουσείων ή εκθεµάτων που αποτέλεσαν
αντικείµενο δωρεάς προς το ελληνικό δηµόσιο. Το βρίσκουµε θε-
τικό.

Τελικά τι θα κάνουµε εµείς σε αυτήν την τροπολογία; Έχουµε
µέσα δυο θετικά, έχουµε κατά, έχουµε και επιφύλαξη. ∆εν µπο-
ρούµε δυστυχώς να ψηφίσουµε την τροπολογία. Να σταµατήσει,
επιτέλους, αυτή η κατάσταση. Να φέρνετε πέντε τροπολογίες
και όχι µια που να τα περιέχει όλα.

Τέλος, η τρίτη τροπολογία αφορά το θέµα της λίστας φαρµά-
κων, το οποίο θεµελιώνεται σε µια θετική αντίληψη. ∆όθηκαν και
κάποιες νοµοτεχνικές βελτιώσεις, αλλά θα σας τα πουν και οι συ-
νάδελφοί µου από τον ΣΥΡΙΖΑ, που θα µιλήσουν µετά…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ λίγο την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρία Αµµανατίδου,

την ανοχή µου θα την έχετε ακριβώς για ένα λεπτό.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Με την ευκαιρία
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αυτή να σας θυµίσω ότι απευθύνεστε στο Σώµα και στο Προε-
δρείο, ενώ πάντα εσείς απευθύνεστε στους Υπουργούς. Αυτό
είναι κατά του Κανονισµού. Βρείτε ένα τρόπο να µιλάτε σε τρίτο
πρόσωπο και αφορά όλους µας αυτό.

Ευχαριστώ.
Ορίστε, έχετε ένα λεπτό ακόµη.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ τον κύριο

Πρόεδρο.
Λοιπόν, στην τρίτη τροπολογία θα ψηφίσουµε «παρών» για τη

λίστα φαρµάκων.
Θα αναφερθώ λίγο στην τροπολογία που έχουµε καταθέσει µε

τους συναδέλφους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ. Είναι µια τροπολο-
γία που η αιτιολογική έκθεση αναφέρει τα εξής:

«Προκειµένου να µειωθεί η εισφοροδιαφυγή, να περιοριστεί ο
χρόνος παντός είδους παροχών και να εξορθολογιστούν οι δα-
πάνες των Φορέων Κοινωνικής Ασφάλισης µε τις διατάξεις της
παραγράφου 6 του άρθρου 63 του ν.3518/2006, θεσπίστηκε οι-
κονοµικό κίνητρο για το προσωπικό των Φορέων Κοινωνικής
Ασφάλισης και της Γενικής Γραµµατείας Κοινωνικής Ασφάλισης.
Από τη ρύθµιση αυτή είχαν εξαιρεθεί το διοικητικό προσωπικό
του ΙΚΑ/ ΕΤΑΜ και του ΝΑΤ / Ο.Ν. Με τις διατάξεις της παρα-
γράφου 5 του άρθρου 10 του ν. 3620/2007 επεκτάθηκε το οικο-
νοµικό κίνητρο και στο διοικητικό προσωπικό του ΙΚΑ / ΕΤΑΜ. Με
τη συγκεκριµένη τροπολογία αίρεται η άνιση µεταχείριση, αφού
οι διατάξεις αυτές επεκτείνονται και στο διοικητικό προσωπικό
του ΝΑΤ και του Οίκου Ναύτου».

Αν και είναι λάθος η επιδοµατική πολιτική και εµείς ζητούµε οι
αυξήσεις των µισθών να µπαίνουν κατευθείαν στο βασικό και όχι
να έρχονται ως επιδόµατα, θεωρούµε ότι πρέπει να αρθεί αυτή
η αδικία που συντελείται προς τους εργαζόµενους του διοικητι-
κού προσωπικού του ΝΑΤ και θα πρέπει να συµπεριληφθούν και
αυτοί στο οικονοµικό κίνητρο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Συνασπισµού Ριζο-

σπαστικής Αριστεράς)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

την κ. Αµµανατίδου.
Η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Μαριλίζα

Ξενογιαννακοπούλου έχει το λόγο, για οκτώ λεπτά.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κοινή τροπολογία που έχουµε

καταθέσει και παρουσιάζουµε σήµερα από κοινού µε τους συ-
ναδέλφους Υπουργούς Οικονοµίας κ. Λούκα Κατσέλη και Εργα-
σίας κ. Ανδρέα Λοβέρδο και αφορά την καθιέρωση ξανά µιας
λίστας φαρµάκων στη χώρα µας, είναι µια τροπολογία η οποία
πραγµατικά αποπνέει αίσθηµα ευθύνης απέναντι στον ελληνικό
λαό, στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας και τα ασφαλιστικά µας ταµεία,
όπως επίσης αποπνέει και συνέπεια καθώς ήταν µια από τις βα-
σικές δεσµεύσεις που είχαµε αναλάβει µε το κυβερνητικό µας
πρόγραµµα και µάλιστα στο πρόγραµµα των εκατό πρώτων ηµε-
ρών, που αυτή την εβδοµάδα συµπληρώνονται από την ανάληψη
της διακυβέρνησης της χώρας.

Η διάταξη αυτή για την καθιέρωση ξανά µιας λίστας φαρµά-
κων, είναι µέρος µιας συνολικής µεγάλης προσπάθειας που έχει
να κάνει αφ’ ενός µε την ανακοστολόγηση και τη συγκράτηση
και µείωση των τιµών των φαρµάκων, αφ’ ετέρου µε τη συνολική
διαδικασία διαφάνειας, εποπτείας, ελέγχου, του τρόπου τιµολό-
γησης των φαρµάκων και φυσικά και την οµαλή λειτουργία τόσο
των δηµοσίων νοσοκοµείων όσο και των ασφαλιστικών ταµείων.

Ο στόχος µας είναι ξεκάθαρος. Ο κάθε πολίτης, ο κάθε εργα-
ζόµενος ασφαλισµένος να έχει πραγµατικά την επάρκεια σε ια-
τροφαρµακευτική περίθαλψη και ταυτόχρονα να υπάρχουν
εκείνοι οι κανόνες που θα δίνουν περιεχόµενο στη µεγάλη µας
δέσµευση και κατεύθυνση ότι για την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ η
υγεία είναι δηµόσιο αγαθό.

Και το δηµόσιο αγαθό έχει δύο πτυχές. Έχει, αφ’ ενός, την έν-
νοια ότι είναι δικαίωµα του κάθε πολίτη και υποχρέωση ενός ισχυ-
ρού, δίκαιου και αποτελεσµατικού κοινωνικού κράτους

Όµως, ταυτόχρονα δηµόσιο αγαθό, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, σηµαίνει ότι πρέπει να υπάρχουν κανόνες, ρύθµιση, επο-

πτεία και κάθε ευρώ το οποίο επενδύεται σε ένα ισχυρό κοινω-
νικό κράτος και στην υγεία πρέπει πραγµατικά να πιάνει τόπο και
όχι να καταντά το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και δυστυχώς, ο τρό-
πος που λειτουργούσε η πολιτική φαρµάκου τα προηγούµενα
χρόνια, ένα πεδίο για κυκλώµατα και κερδοσκοπία εις βάρος του
ΕΣΥ και των ασφαλιστικών ταµείων.

Επειδή ακούσαµε µε πολύ ενδιαφέρον τους εισηγητές, θα
ήθελα κατ’ αρχάς να πω, στρεφόµενη και προς τον εισηγητή της
Νέας ∆ηµοκρατίας και συνολικά στο Σώµα, ότι οφείλουµε όλοι
µαζί να παραδεχθούµε τρεις µεγάλες αλήθειες. Η πρώτη αλή-
θεια είναι η δραµατική κατάσταση στην οποία σήµερα βρίσκεται
το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και τα ασφαλιστικά ταµεία της χώρας,
µία κατάσταση η οποία αποτυπώνεται ανάγλυφα -και αυτό δε
µπορεί να αµφισβητηθεί, βέβαια, από κανέναν- από τα χρέη των
δηµοσίων νοσοκοµείων, τα οποία διαµορφώθηκαν από το 2005
έως το 2009, δηλαδή, από την τελευταία ρύθµιση χρεών που είχε
γίνει από τη νέα τότε κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, η οποία
αποτύπωση των χρεών είναι 6,2 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Και σε αυτά, βέβαια, τα χρέη συµπεριλαµβάνονται και 2,5 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ χρέη των ασφαλιστικών ταµείων προς τα δη-
µόσια νοσοκοµεία.

Αυτή λοιπόν, η κατάσταση, αυτή η µαύρη κυριολεκτικά εικόνα
που υπάρχει σήµερα στα δηµόσια νοσοκοµεία και το βάρος στα
ασφαλιστικά ταµεία απαιτεί, αφ’ ενός, βέβαια, την άµεση εξυ-
γίανση, κάτι που, παρότι βρισκόµαστε σε τόσο δύσκολη οικονο-
µική συγκυρία, έχουµε ήδη ξεκινήσει µαζί µε τον Υπουργό
Οικονοµικών και το 1,2 δισεκατοµµύρια ευρώ έχει ήδη δοθεί πριν
το τέλος του προηγούµενου χρόνου, του 2009, στους προµη-
θευτές, µεταξύ των οποίων ένα τεράστιο κοµµάτι, 2.000.000.000,
είναι το κοµµάτι του φαρµάκου στις προµήθειες αυτές και αφ’
ετέρου, συνεχίζεται αυτή η ρύθµιση και θα ολοκληρωθεί στις
αρχές αυτής της χρονιάς.

Όµως, βέβαια, δεν αρκεί αυτό. ∆ε µπορεί να κάνουµε άλλη µια
φορά µία ρύθµιση χρεών και στη συνέχεια να ξαναδηµιουργηθεί
αυτή η µαύρη τρύπα γύρω από την υγεία και τα ασφαλιστικά τα-
µεία.

Η πρώτη αλήθεια, αγαπητοί συνάδελφοι, µας υποχρεώνει, για
το δηµόσιο συµφέρον και για το αγαθό της υγείας, να δράσουµε
άµεσα.

Η δεύτερη αλήθεια είναι η εξής, επειδή άκουσα µε ενδιαφέ-
ρον τον εισηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας να λέει: «Γιατί τόση
σπουδή; Γιατί φέρατε τροπολογία για τη λίστα φαρµάκων;».

Μα, αγαπητέ συνάδελφε, πρέπει να σας πω -και το είπαµε και
στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου, όπου είχαµε συζητή-
σει πριν από τα Χριστούγεννα- ότι κάθε µέρα που περνάει και δεν
µπαίνουν κανόνες στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας και στα ασφαλι-
στικά ταµεία γύρω από το φάρµακο, αυτό κοστίζει εκατοµµύρια
ευρώ. ∆εν είναι «γιατί τόση σπουδή».

Και µάλιστα, επειδή µας ρωτάτε τελικά εάν χρειάζεται η λίστα
φαρµάκων, να σας απαντήσουµε διαφορετικά.

Τι κόστισε το ότι καταργήθηκε η λίστα φαρµάκων από την κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας; Τι κόστισε το ότι υπήρχε η πα-
λινωδία γύρω από την τιµολόγηση των φαρµάκων -διότι, βέβαια,
η λίστα δεν αρκεί από µόνη της, σας θυµίζω ότι µπήκε η Ελβετία
στη µέση τιµή, µετά βγήκε- η έλλειψη εποπτείας και η συνολική
ασυδοσία.

∆υόµισι δισεκατοµµύρια ευρώ στα ασφαλιστικά ταµεία -θα τα
πει ο συνάδελφος, ο Ανδρέας Λοβέρδος- και ως προς τη συνο-
λική πολιτική για τα φάρµακα, γιατί βέβαια εδώ είναι ευρύτερο
θέµα, είχαµε µία ετήσια αύξηση τα τελευταία χρόνια 20% στα δη-
µόσια νοσοκοµεία όσον αφορά στα φάρµακα.

Αλήθεια Τρίτη -και εδώ να έλθουµε και να συζητήσουµε. Και
αυτό είπαµε και στην αρµόδια Επιτροπή: Είναι πανάκεια η λίστα;
Όχι, από µόνη της δεν είναι πανάκεια. Είναι µέρος ενός συνολι-
κού σχεδιασµού και µιας συνολικής πρωτοβουλίας. Η λίστα, όταν
εφαρµόστηκε για πρώτη φορά, τέλη της δεκαετίας του ’90, από
την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και µετά στη συνέχεια µέχρι το 2004,
έφερε πραγµατικά µια τοµή η οποία λειτούργησε πάρα πολύ θε-
τικά.

Στην πορεία, βέβαια, υπήρξαν και κάποιες αδυναµίες, το πε-
ρίφηµο «αναντικατάστατο», που ερχόµαστε τώρα, µε την εµπει-
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ρία εκείνης της λίστας, να βελτιώσουµε.
Υπάρχουν ευρωπαϊκές πια προδιαγραφές διαφάνειας που

τώρα τις λαµβάνουµε υπ’ όψιν µας. Αλλά η αλήθεια είναι ότι σε
καµµία χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης δεν υπάρχει απουσία κά-
ποιας µορφής λίστας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό ακόµη θα ήθελα παρακαλώ.
Άρα, λοιπόν, µε βάση αυτές ακριβώς τις διαπιστώσεις, εµείς

προτείνουµε να καθιερωθεί λίστα φαρµάκων ξανά. Να υπάρξουν
κριτήρια για τα οποία ακριβώς, για να µην υπάρχει καµµία πα-
ρανόηση περί των κριτηρίων που θέτουµε, που θα εφαρµόζει η
επιτροπή της λίστας κάτω από τον ΕΟΦ, προβλέπουµε αυτή τη
φορά να γίνουν µε κοινή υπουργική απόφαση. Και έχουµε δε-
σµευτεί από κοινού µε τους άλλους δύο συναδέλφους ότι θα φέ-
ρουµε το σχέδιο της κοινής υπουργικής απόφασης για τα
κριτήρια πρώτα στην αρµόδια επιτροπή της Βουλής για να τα
κουβεντιάσουµε και θα αναρτηθεί και στο διαδίκτυο για να υπάρ-
χει ακριβώς και η αντίστοιχη διαβούλευση.

Επίσης, όσον αφορά το περίφηµο «αναντικατάστατο», όπως
είδατε διατηρούµε τη δυνατότητα αυτή, γιατί είναι πραγµατικά
θέµα υπέρ του ασφαλισµένου να µπορεί για κάποιες σοβαρές
ασθένειες να υπάρχει και η έννοια του «αναντικατάστατου», αλλά
ταυτόχρονα βάζουµε πολύ αυστηρές ασφαλιστικές δικλίδες. ∆η-
λαδή είτε το διοικητικό συµβούλιο του αντίστοιχου ασφαλιστικού
φορέα είτε το εξουσιοδοτηµένο όργανο θα δίνει την έγκριση, θα
την δίνει εντός δέκα ηµερών και για όλη την περίοδο θεραπείας,
γιατί δεν θέλουµε σε τίποτα να είναι εις βάρος του ασθενούς,
του ασφαλισµένου αυτή η ρύθµιση, αλλά βέβαια µε αιτιολογη-
µένη έκθεση του θεράποντος ιατρού και φυσικά, µε γνώµη προη-
γούµενα της επιτροπής που είναι για τη λίστα φαρµάκου και θα
συγκροτηθεί στον ΕΟΦ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας θέλω άλλη µια φορά
να πω το εξής. Η λίστα από µόνη της δεν θα δώσει τη λύση, αλλά
η λίστα είναι πραγµατικά ένα πολύ αναγκαίο εργαλείο και µέσο
που θα βοηθήσει να µπει τάξη, να µπουν κανόνες και θα συµβά-
λει από κοινού, µε την όλη προσπάθεια που γίνεται ήδη στο
Υπουργείο Οικονοµίας, για την ανακοστολόγηση έξι χιλιάδων
σκευασµάτων που θα έχει ολοκληρωθεί έως το Φεβρουάριο, µε
τη συνολική διαφορετική αντίληψη ως προς την τελική τιµή και το
πώς θα διαµορφώνεται, µε την ηλεκτρονική συνταγογράφηση
που ξεκινάει στα ασφαλιστικά ταµεία και βέβαια µέσα σε µια λο-
γική εποπτείας και ελέγχου.

Αυτή είναι η δέσµευσή µας και µ’ αυτήν την τροπολογία που
σας καλούµε να υπερψηφίσετε, πιστεύουµε ότι θα µπορέσουµε
ακριβώς να εξυπηρετήσουµε αυτούς τους στόχους.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Μαριλίζα
Ξενογιαννακοπούλου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα
να κάνω µια παρέµβαση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, κύριε συνά-
δελφε, έχετε το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι η φαρµακευτική δαπάνη είναι
ένα αίτιο για το οποίο πολλές φορές σ’ αυτήν την Αίθουσα και
σε διαφορετικές εποχές έχουµε συζητήσει πολλά και σοβαρά ζη-
τήµατα.

Είναι ένα ζήτηµα το οποίο απασχολεί ολόκληρο τον κόσµο και
όλες τις φαρµακευτικές πολιτικές όλων των κρατών, γιατί είναι
αλήθεια ότι υπάρχουν πολλές και διαφορετικές αιτίες, για τις
οποίες η φαρµακευτική δαπάνη σε µια χώρα εκτινάσσεται µερι-
κές φορές, µε κυριότερη αιτία γενικώς σε ολόκληρο τον κόσµο
την εισαγωγή νέων φαρµάκων που πάντοτε έρχονται µε πολύ
υψηλές τιµές, λόγω ακριβώς της µεγάλης έρευνας και ιδιαίτερα
προηγµένης, έρευνα η οποία πρέπει, όσο καιρό διατηρείται η πα-
τέντα και το µοναδικό δικαίωµα κυκλοφορίας ενός φαρµάκου, να
αποσβένεται από τα κέρδη των εταιρειών.

Οφείλουµε, όµως, να πούµε µερικά πράγµατα για τη δική µας

χώρα τα οποία είναι απολύτως πραγµατικά. Υπάρχουν δηλαδή
µερικά νούµερα τα οποία πρέπει να ειπωθούν σ’ αυτή την Αί-
θουσα και τα οποία πρέπει να µας καθοδηγήσουν και να καθο-
δηγήσουν και την αξιότιµη κυρία Υπουργό και την Κυβέρνηση
στις αποφάσεις τις οποίες πρέπει να πάρουν.

Πρώτα απ’ όλα να πούµε ότι από τη ∆ιεύθυνση Στατιστικής του
ΙΚΑ υπάρχει ήδη –και πιστεύω ότι θα το έχουν οι αρµόδιοι Υπουρ-
γοί- µετά από µία έρευνα που έγινε, η γνωµοδότηση ότι για κάθε
εκατό καινούργια φαρµακεία, η φαρµακευτική δαπάνη στο ΙΚΑ,
άρα γενικώς η φαρµακευτική δαπάνη, ανεβαίνει κατά 25.000.000
ευρώ.

Το IKA συµµετέχει στο 50% περίπου της φαρµακευτικής δα-
πάνης της χώρας. Άρα, λοιπόν, εδώ βλέπουµε ότι και η εµπορι-
κότητα, η οποία είναι µέσα στο δικαίωµα του καθενός που ανοίγει
ένα φαρµακείο, παίζει το δικό της ρόλο.

Το IKA κάνοντας και λειτουργώντας την ηλεκτρονική διερεύ-
νηση των συνταγών σ’ ένα 5% από τους πενήντα οκτώ χιλιάδες
γιατρούς και οδοντιάτρους οι οποίοι έχουν το δικαίωµα συντα-
γογράφησης στην Ελλάδα, έχει εκτιµήσει ότι µόνο απ’ αυτό η
εξοικονόµηση φθάνει τα 250.000.000 ευρώ το χρόνο στη φαρ-
µακευτική δαπάνη. Βεβαίως, αυτό είναι µόνο η αρχή, γιατί πίσω
απ’ αυτό υπάρχει µία κουλτούρα φαρµακευτικής πολιτικής, αλλά
και συνταγογράφησης εκ µέρους των γιατρών και των οδοντιά-
τρων.

Εµείς δεν καταλαβαίνουµε για ποιο λόγο θα πρέπει η Κυβέρ-
νηση να ξεκινήσει από τη λίστα των φαρµάκων. Να κάνει µια επι-
τροπή, να ζητήσει εν λευκώ την υπερψήφιση µιας τροπολογίας
από τη Βουλή, χωρίς ιδιαίτερη συζήτηση και ακρόαση φορέων,
κάτι που είναι σηµαντικό βέβαια γιατί δεν πρέπει να βλέπουµε το
φάρµακο σαν το αποτέλεσµα µιας φαρµακευτικής πολυεθνικής
εταιρείας. ∆εν είναι µόνο αυτό. Γύρω από το φάρµακο υπάρχουν
εκατοντάδες εργαζόµενοι και βεβαίως υπάρχει ένα σύνολο αν-
θρώπων το οποίο ζει απ’ όλη αυτήν την ιστορία.

Εποµένως, δεν καταλαβαίνω γιατί πρέπει να βάλουµε τη λίστα
των φαρµάκων τόσο ψηλά στην ατζέντα της µείωσης της φαρ-
µακευτικής δαπάνης. Πολύ δε περισσότερο όταν ζητάει η Κυ-
βέρνηση λευκή επιταγή για µία επιτροπή στην οποία οι εταιρείες,
αυτοί που εκπροσωπούν το όποιο φάρµακο, θα πάνε να κάνουν
την αίτησή τους και την προφορική τους συνέντευξη, για να αξιο-
λογηθεί το φάρµακό τους.

Εύλογα κάποιος ερωτά ποια είναι τα κριτήρια για τα οποία
εµείς θα ψηφίσουµε εδώ αυτή τη σοβαρή αλλαγή της φαρµα-
κευτής δαπάνης. ∆εν υπάρχουν στην τροπολογία. Τα αντικειµε-
νικά κριτήρια θα αποφασιστούν –και δεν έχουµε καµµία
αµφιβολία ότι θα είναι αντικειµενικά- από µία επιτροπή. Ναι, αλλά
αυτό έχει γίνει ξανά στο παρελθόν και απέτυχε. Απέτυχε πατα-
γωδώς! Και, µάλιστα, δηµιούργησε σοβαρές εστίες «γκρίζου»
ανταγωνισµού µεταξύ των εταιρειών για την επιλογή των φαρ-
µάκων, στην οποία δεν έχουµε καµµία αµφιβολία ότι η κυρία
Υπουργός θα ήθελε να συµµετέχει, αλλά δηµιουργούνται οι αντί-
στοιχες, ανάλογες –δυστυχώς- αναγκαίες συνθήκες γι’ αυτό.

Βεβαίως, επειδή δεν µπορούµε να απαγορεύσουµε τη συντα-
γογράφηση, διατηρούµε ξανά µε λίγο πιο δύσκολη διαδικασία το
«αναντικατάστατο», που σηµαίνει ότι θα επαναληφθεί αυτό που
έγινε πριν. Μειώθηκε, δηλαδή, η φαρµακευτική δαπάνη ίσως λίγο
για τον πρώτο χρόνο και µετά εκτινάχθηκε πιο ψηλά από εκεί που
βρισκόταν.

Βεβαίως, το µέγα θέµα της φαρµακευτικής δαπάνης στη χώρα
είναι τα χρήµατα προώθησης των φαρµάκων. Οφείλω να σας πω
ότι στη χώρα µας οι στατιστικές λένε ότι είναι γύρω στο 44% του
κόστους ενός φαρµάκου, το οποίο µπαίνει στην αγορά. Είναι από
τα υψηλότερα στον κόσµο. Στις Ηνωµένες Πολιτείες, ιδιαίτερα
για τα OTC, τα µη συνταγογραφούµενα φάρµακα, είναι ένα δο-
λάριο για κάθε τέσσερα που στοιχίζει ένα φάρµακο, δηλαδή το
25%. Εµείς είµαστε πιο ψηλά και απ’ αυτό.

Άρα, λοιπόν, το πρώτο πράγµα που πρέπει να κάνει η Κυβέρ-
νηση –γιατί θα της προκύψει αυτό στη συνέχεια- είναι να βρει
έναν τρόπο να µειώσει το κόστος προώθησης των φαρµάκων,
είτε είναι κόστος το οποίο φαίνεται και φοροαπαλλάσσεται, είτε
είναι κόστος το οποίο δεν φαίνεται και δεν φοροαπαλλλάσσεται.
∆ιότι περί αυτού πρόκειται! Αυτό πρέπει να γίνει. Και σ’ αυτό µπο-
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ρούµε και να συµφωνήσουµε. Θα µπορούσαµε να πάµε σε µία
διευρυµένη λίστα φαρµάκων αποκλείοντας ορισµένα φάρµακα,
τα οποία ενδεχοµένως είναι ακραία στη χρήση τους. Όµως, δεν
χρειάζεται, κατά την εκτίµησή µας, να αποκλείσουµε φάρµακα
µε τον τρόπο µε τον οποίο βλέπουµε ότι πάει να γίνει, µε ό,τι µει-
ονεκτήµατα µπορεί να έχει αυτό.

Και πριν από αυτό βεβαίως και πριν ακόµη και από αυτό που
προτείνουµε, υπάρχουν άλλα αναγκαία και ικανά. Πρώτον, τα
πρωτόκολλα θεραπείας. Τα ακριβά φάρµακα, κυρία Υπουργέ, τα
χηµειοθεραπευτικά δηλαδή, τα ογκολογικά, τα αντικαρκινικά και
άλλα ακριβά φάρµακα πρέπει οπωσδήποτε και επιτακτικά να
προκύπτουν µέσα από πρωτόκολλα θεραπείας. Σας λέω λοιπόν
και ως γιατρός ακόµη και σε δηµόσια νοσοκοµεία γίνονται χη-
µειοθεραπείες χωρίς πρωτόκολλα θεραπείας, διότι δεν λειτουρ-
γούν ορισµένες επιτροπές, όπως είναι νοµοθετηµένες να
λειτουργούν ή γιατί οι γιατροί δεν αισθάνονται ότι πρέπει να πει-
θαρχήσουν.

Το ίδιο ισχύει και για τις Επιτροπές των λοιµώξεων. Μόνο αν
λειτουργήσουν αυτές οι επιστηµονικές επιτροπές, µπορούµε να
µειώσουµε την αλόγιστη χρήση τελευταίας γενιάς αντιβιοτικών
που δηµιουργούν ανθεκτικά στελέχη µικροβίων στα νοσοκοµεία.

Όλα αυτά, είτε κάνετε τη λίστα, είτε δεν την κάνετε, είναι προ-
απαιτούµενα για να κατακτήσουµε και καλύτερο επίπεδο υγείας
,αλλά και µικρότερο κοστολόγιο.

∆εν µπορούµε, λοιπόν, να συµφωνήσουµε µε αυτό το οποίο
προτείνετε. Και δεν µπορούµε να συµφωνήσουµε, γιατί ακόµα
και αν το κάνετε µε τη θετική άποψη που έχετε γι’ αυτό που θέ-
λετε να κατακτήσετε, τη µείωση της φαρµακευτικής δαπάνης,
δεν θα το κατακτήσετε, γιατί λείπουν όλα τα άλλα.

Άρα, είναι επιτακτικό να στήσετε ολόκληρο το σκηνικό µιας
ολοκληρωµένης φαρµακευτικής πολιτικής. Αυτήν περιµένουµε.
Θα σας στηρίξουµε σε αυτό. Θα σας βοηθήσουµε µε την άποψή
µας, αλλά όχι µε µια βιαστική, αποσπασµατική τροπολογία, η
οποία εν πολλοίς δεν βοηθάει ούτε το διάλογο ούτε τους αν-
θρώπους που θίγονται απ’ αυτή, γιατί θα θιγούν άνθρωποι απ’
αυτήν την ιστορία και, τελικά, δεν θα µειώσει τη δαπάνη.

Καλές, ευγενικές και θετικές είναι οι προθέσεις, αλλά πολύ φο-
βάµαι –για να µην πω πως είµαι σίγουρος- ότι είναι αναποτελε-
σµατικές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κων-
σταντίνο Μαρκόπουλο.

Το λόγο έχει ζητήσει η κυρία Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

∆υστυχώς, για τον αγαπητό συνάδελφο κ. Μαρκόπουλο και
για την πρώην κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας θα πω το εξής:

∆εν κρίνεστε, αγαπητέ συνάδελφε, για τις προθέσεις, αλλά για
τα αποτελέσµατα. Και τα αποτελέσµατα είναι δεδοµένα. Είναι κα-
ταγεγραµµένα και νοµίζω πως ούτε εσείς τα αρνείστε.

Τα αποτελέσµατα λένε ότι η κατάργηση της λίστας φαρµάκων,
η µη είσπραξη ποτέ του προσχηµατικού περίφηµου rebate του
4%, που ποτέ δεν υπήρξε καµµία είσπραξη, η όλη παλινωδία που
ακολούθησε στην τιµολόγηση των φαρµάκων, η παντελής απου-
σία εποπτείας κόστισε συγκεκριµένα 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ
στα ασφαλιστικά ταµεία. Και η µη είσπραξη του rebate κόστισε
πάνω από 300.000.000!

Άρα, εδώ έχουµε να κάνουµε µε µια πραγµατικότητα ασυδο-
σίας, κερδοσκοπίας, κυκλωµάτων εις βάρος της υγείας και των
ασφαλιστικών ταµείων.

Άρα, ερχόµαστε και λέµε ότι επαναφέρουµε τη λίστα. Για τα
κριτήρια έχουµε δεσµευτεί. Επαναλάβαµε ότι θα φέρουµε αυτά
τα κριτήρια πάλι για συζήτηση στην Επιτροπή Κοινωνικών Υπο-
θέσεων, πριν υπογραφεί η κοινή υπουργική απόφαση. Όσον
αφορά τα νοσοκοµεία, όπως σωστά θέσατε, και εκεί έχουµε δε-
σµευτεί - γιατί υπήρχε µια αύξηση 20% κάθε χρόνο τα τελευταία
χρόνια- ότι θα έχουµε ανοικτούς διαγωνισµούς για το φάρµακο
και µάλιστα θα επιβάλουµε τη νοσοκοµειακή συσκευασία.

Έχουµε τη βούληση και θα το δείτε πολύ γρήγορα στα συ-
γκεκριµένα οικονοµικά αποτελέσµατα µε την καθιέρωση της λί-

στας.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ πολύ την

κυρία Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης.
Επανερχόµεθα στη λίστα των οµιλητών.
Ο κ. Αθανάσιος Τσούρας, Βουλευτής του ΠΑ.ΣΟ.Κ. στην Α’

Αθηνών έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα µιλήσω για την τροπολογία που αφορά τα φάρµακα και θα

ξεκινήσω µε µια γενικότερη θεωρητικοπολιτική προσέγγιση του
θέµατος. Γιατί νοµίζω πως αυτή είναι, πρώτα απ’ όλα, η δουλειά
µας σε αυτήν την Αίθουσα.

Η όποια πολιτική φαρµάκου πρέπει να σχεδιάζεται και να υλο-
ποιείται από την πολιτεία µας ή οποιαδήποτε πολιτεία, θεωρώ-
ντας το φάρµακο ως κοινωνικό αγαθό και θεωρώντας παράλληλα
την αγορά ως µια αγορά ειδικών αγαθών.

Πρέπει να επισηµάνουµε και να έχουµε στο µυαλό µας πως
υπάρχουν τρία τουλάχιστον ειδικά βασικά ιδιαίτερα χαρακτηρι-
στικά σε αυτήν την αγορά.

Πρώτον –το αυτονόητο- είναι ότι το φάρµακο έχει τη δυνατό-
τητα να συµβάλει αποφασιστικά όχι µόνο στην αξιοβίωτη ποιό-
τητα της ζωής µας, αλλά τελικά στη διατήρηση της ίδιας της
ζωής µας όπως κανένα άλλο προϊόν.

Το δεύτερο που πρέπει να έχουµε στο µυαλό µας γι’ αυτήν την
αγορά είναι ότι υπάρχει ασυµµετρία πληροφόρησης µεταξύ κα-
ταναλωτή και άµεσων ή έµµεσων προµηθευτών. Ο ασθενής
αγνοεί τα χαρακτηριστικά του προϊόντος που καταναλώνει. ∆εν
ξέρει, αν δεν είναι ειδικός, ποιο είναι αυτό το φάρµακο, από τι
αποτελείται και επίσης δεν ξέρει αν πρέπει να το πάρει. Άρα, η
ζήτηση είναι κατευθυνόµενη από την προσφορά περισσότερο
από οποιοδήποτε άλλο προϊόν και, βέβαια, µε τελική συνέπεια
ζωής.

Τρίτον, στα διάφορα επίπεδα φορέων παραγωγής υπάρχουν
ηθµοί για την είσοδο στον κλάδο, µε προφανή εξέλιξη τη δηµι-
ουργία µονοπωλίων ή ολιγοπωλίων σε παγκόσµιο αλλά και σε
εθνικό επίπεδο.

Με βάση αυτές τις παραδοχές είναι γεγονός ότι όλα τα κράτη
θεωρώντας µείζον κοινωνικό αγαθό το φάρµακο, προσπαθούν
να σχεδιάσουν, να προωθήσουν ρυθµιστικές παρεµβάσεις ως
προς αυτό µε τρεις στόχους.

Πρώτον την προστασία της δηµόσιας υγείας δηλαδή τη δια-
σφάλιση της καταλληλότητας, της αποτελεσµατικότητας και της
επάρκειας των φαρµάκων που κυκλοφορούν. ∆εύτερον, την προ-
στασία της εγχώριας φαρµακοβιοµηχανίας και τρίτον τον έλεγχο
των δαπανών.

Είναι γνωστό πως η συνεχής αύξηση της φαρµακευτικής δα-
πάνης σε παγκόσµιο επίπεδο είναι δεδοµένη. Η αύξηση αυτή
οφείλεται σε σηµαντικό βαθµό στη συνεχή αύξηση του προσδό-
κιµου ζωής, και αυτό είναι το θετικό, στην εµφάνιση νέων ασθε-
νειών, αυτό είναι το αρνητικό, αλλά και σε άλλους παράγοντες
όπως είναι η µετατόπιση της συνταγογραφίας σε φάρµακα νέα,
πολλές φορές ισοδύναµης αξίας µε τα παλαιότερα.

Σχεδόν όλες οι χώρες, κύριε Πρόεδρε, προχωρούν σε εντατι-
κές προσπάθειες ελέγχου των ρυθµών αύξησης των φαρµακευ-
τικών δαπανών και το βασικό εργαλείο τους είναι ο κατάλογος
των συνταγογραφούµενων φαρµάκων, δηλαδή, η λίστα. Σύµ-
φωνα µε τον ΟΟΣΑ οι λίστες αποτελούν ένα από τα βασικότερα
οικονοµικά εργαλεία που χρησιµοποιούνται από την κρατική
ασφαλιστική πολιτική για να ρυθµίσει τη φαρµακευτική δαπάνη.
Οι λίστες είναι το βασικό µέτρο ελέγχου της φαρµακευτικής δα-
πάνης παντού, σε όλες τις χώρες της Ευρώπης, στην Αµερική,
στον Καναδά, παντού. Η µόνη που τις κατάργησε είναι η κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Όλες αυτές οι χώρες έχουν λίστα γιατί ο κατάλογος µπορεί να
δράσει σαν µηχανισµός διατήρησης των τιµών σε χαµηλά επί-
πεδα και να συµβάλλει σε τρία πράγµατα. Πρώτον, στην εξοικο-
νόµηση πόρων από τα ασφαλιστικά ταµεία προς όφελος των
ασφαλισµένων. ∆εύτερον, στη µείωση των ποσών της οικονοµι-
κής συµµετοχής των ασθενών, των πολιτών δηλαδή, και βέβαια
στην επιλογή της βέλτιστης θεραπείας για τους ασθενείς ανά θε-
ραπευτική κατηγορία.
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∆εν είναι τυχαίο, κύριε Πρόεδρε, πως όταν εφαρµόστηκε η
λίστα αυτό που πετύχαµε στην Ελλάδα είναι πρώτον, να καλυ-
φθούν οι πολίτες από κάθε αναγκαίο για την υγεία φάρµακο και
δεύτερον, να µειωθεί ο ρυθµός αύξησης των δαπανών από 26%
το 2001 σε 21% το 2002-2003. Γι’ αυτό, όταν έγινε η εξαγγελία
από τον κ. Κακλαµάνη, τότε Υπουργό Υγείας, για την κατάργηση
της λίστας, το ΠΑΣΟΚ είχε βγάλει µια ανακοίνωση που έλεγε ότι
αυτό θα οδηγήσει πρώτον νοµοτελειακά σε καταστροφική επι-
δείνωση των οικονοµικών στοιχείων των ασφαλιστικών ταµείων,
δεύτερον, σε ραγδαία επιτάχυνση των ρυθµών αύξησης της φαρ-
µακευτικής δαπάνης µε σηµαντικά αρνητικά αποτελέσµατα στην
εθνική οικονοµία και τρίτον, σε µια δυσβάσταχτη επιβάρυνση του
οικογενειακού προϋπολογισµού.

∆υστυχώς, το κατέθεσαν, το ψήφισαν και έγιναν όσα προβλέ-
ψαµε. Νοµοτελειακά, απαράδεκτα, καταστροφικά και τους για
ασθενείς και για τα Ταµεία και για την εθνική οικονοµία. Γιατί βέ-
βαια, η κατάργηση της λίστας, το rebate, που δεν βρέθηκε ακόµα
ο τρόπος να επιτευχθεί και να υλοποιηθεί, η κατάργηση της θε-
ώρησης, είχαν σαν φυσικό αποτέλεσµα την ανεξέλεγκτη επιτά-
χυνση του ρυθµού αύξησης της φαρµακευτικής δαπάνης.

Η κατάργηση παγκοσµίως αποδεκτών µέτρων ελέγχου της συ-
νταγογράφησης, οι αλλοπρόσαλλες πολιτικές τιµολόγησης οδή-
γησαν, κύριε Πρόεδρε, σε αύξηση της φαρµακευτικής δαπάνης
κατά 15%. Ενώ ο ετήσιος ρυθµός αύξησης της φαρµακευτικής
δαπάνης στα νοσοκοµεία από 18% πήγε στο 26% και η µεταφορά
ακριβών φαρµάκων που χορηγούνται αποκλειστικά και µόνο εν-
δονοσοκοµειακά, οδήγησε σε επιβάρυνση µόνο για το 2009 σε
100.000.000 ευρώ. ∆ηλαδή, όπως σε όλα τα οικονοµικά και κοι-
νωνικά θέµατα της χώρας, όπως σε όλα τα ζητήµατα της υγείας
και µε αυτή τη διάταξη και µε αυτόν τον νόµο η Νέα ∆ηµοκρατία,
µε ακραίο θα έλεγα τρόπο, έδρασε εναντίον των λαϊκών συµφε-
ρόντων και κάθε έννοιας πολιτικής που θεωρεί το φάρµακο ως
κοινωνικό αγαθό.

Θέλω να κλείσω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας πως στις 4 Απρι-
λίου του 2006, µιλώντας σ’ αυτήν την Αίθουσα πάλι ως Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ στο νοµοσχέδιο για τη
λίστα φαρµάκων, είχα τονίσει στον τότε Υπουργό τα εξής.

Με αυτό το σχέδιο νόµου, σε συνδυασµό και µε την τροπολο-
γία για τον υπολογισµό της τιµής των φαρµάκων, ανοίγετε τους
ασκούς του Αιόλου, µε τρόπους, µεθόδους και διατάξεις που όχι
µόνο δεν ισχύουν πουθενά στον κόσµο, αλλά και θεωρούνται από
όλα τα κράτη ανεφάρµοστες και επικίνδυνες, οδηγώντας τις
τιµές των φαρµάκων σε κατακόρυφες αυξήσεις, φορτώνοντας
δυσβάσταχτο οικονοµικό βάρος στους ασθενείς και τα ταµεία,
πλουτίζοντας -όπως έγινε- κάποιους ελάχιστους σε βάρος όλων
των υπολοίπων και αποδιοργανώνοντας το όλο σύστηµα φαρ-
µακευτικής πολιτικής της χώρας. Και συνέχισα, πως ευτυχώς η
όποια εφαρµογή του θα είναι µόνο για το διάστηµα µέχρι τις
εκλογές που θα έρθει το ΠΑΣΟΚ. Γιατί µετά η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ θα εφαρµόσει µια πολιτική φαρµάκου που µπορεί να
αποδοθεί, σε µία φράση: Σχέδιο, µέτρα και αποφάσεις για να
υπάρχει το σωστό φάρµακο, στο σωστό ασθενή, τη σωστή
στιγµή µε τη σωστή τιµή. Και αυτό πράττουµε σήµερα µε συνέ-
πεια, µε υπευθυνότητα, µε µόνο συµφέρον τον Έλληνα πολίτη.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα
πολύ τον κ. Τσούρα που µετά τον ασκό του Αιόλου που αναφέ-
ρατε, τον λόγο θα δώσω στον κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη, Κοινο-
βουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ, για οκτώ λεπτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι εντελώς απαράδεκτο να βλέπουµε µεθοδεύσεις, µεθο-

δολογίες όπου συζητάµε τροπολογίες άσχετες µε το παρόν νο-
µοσχέδιο, ακόµα και άσχετες µε το παρόν Υπουργείο. Κάποτε
πρέπει να σταµατήσει αυτή η απαράδεκτη διαδικασία, η οποία
υποβαθµίζει µία ήδη υποβαθµισµένη Βουλή.

Λείπει ο κύριος Υπουργός Εργασίας, πρώην Απασχόλησης.
Είναι βασικές, θεµελιακές αλλαγές αυτές στα ονόµατα των
Υπουργείων όταν αλλάζουν οι κυβερνήσεις, αλλά το περιεχόµενο
δεν βλέπουµε να αλλάζει. ∆ιότι το ΠΑΣΟΚ όταν ήταν Αξιωµατική
Αντιπολίτευση έσκιζε τα ιµάτιά του εδώ σ’ αυτήν την Αίθουσα,

για να καταργηθεί ο νόµος της κ. Πετραλιά, όπως τον έχουµε πο-
λιτογραφήσει. Η αντίδραση ήταν σθεναρότατη και πραγµατικά
αξιέπαινη. Είχε ζητήσει µάλιστα τότε το ΠΑΣΟΚ δηµοψήφισµα
µαζί µε εµάς, για το νόµο αυτό, µε βάση τις σχετικές διατάξεις
που προβλέπει το Σύνταγµα.

Έρχεται τώρα εδώ –έφυγε ο Υπουργός Εργασίας- και µας λέει
ότι δεν θα καταργηθεί ο νόµος της κ. Πετραλιά, ότι θεµελιακές,
βλαπτικές για τις ασφαλισµένες ιδιαίτερα γυναίκες µε ανήλικα
παιδιά, διατάξεις του, θα «παγώσουν» απλώς για ένα ορισµένο
χρονικό διάστηµα.

∆ηλαδή, τι κάνει εδώ η Κυβέρνηση; Βρίσκει έναν εύσχηµο,
αλλά απαράδεκτο τρόπο εµπαιγµού του ελληνικού λαού να πα-
ρακάµψει βασικές προεκλογικές δεσµεύσεις της. Νοµίζει ότι µε
το «πάγωµα» θα πάρει µια ανάσα χρόνου, θα διευκολυνθεί ώστε
µετά να εφαρµοστεί πλήρως -όπως έχει γίνει και µε όλους σχε-
δόν τους προηγούµενους ασφαλιστικούς νόµους, ιδιαίτερα της
Νέας ∆ηµοκρατίας- και µε Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και δεν τρέχει
τίποτα.

Απαράδεκτα πράγµατα και γίνονται ακόµα πιο απαράδεκτα,
διότι κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν έχουµε τώρα µόνο τη δη-
µοσιονοµική τροµοκρατία, αλλά ακούµε από τον κύριο Υπουργό
Εργασίας και µια νέου είδους τροµοκρατία, τη λεγόµενη ασφα-
λιστική τροµοκρατία. ∆εν υπάρχει «σάλιο», λέει ο κ. Λοβέρδος.
Πότε το ανακάλυψε; Πότε το είδε; Πότε το πήρε χαµπάρι αυτό;
∆εν ήξερε; ∆εν γνώριζε; Από άλλον πλανήτη έπεσε; Γιατί δεν ρώ-
ταγε; Τώρα πάµε στην κινδυνολογία προκειµένου να κάνουµε
σφαγιασµό ασφαλιστικών δικαιωµάτων φυσικά.

Όσον αφορά την τροπολογία του Υπουργείου Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, θα ήθελα να αναφερθώ σε
δύο σηµεία αυτής της τροπολογίας πολύ επιγραµµατικά.

Πρώτον, επεκτείνεται ο χρονικός ορίζοντας για αιτήσεις εθε-
λούσιας εξόδου από τους εργαζόµενους στο λιµάνι του Πειραιά.
Απαράδεκτη η διάταξη, διότι αυτή η διάταξη θέλει να διευκολύ-
νει την παράδοση του λιµανιού του Πειραιά στην «COSCO».

Κυρία Υπουργέ, το ΠΑΣΟΚ ως αξιωµατική αντιπολίτευση είχε
δεσµευθεί ότι θα διαπραγµατευτεί την αναθεώρηση αυτής της
απαράδεκτης, αποικιοκρατικής, όπως λέγατε, σύµβασης εκχώ-
ρησης του ΣΕΜΠΟ στο λιµάνι του Πειραιά στην «COSCO». Τώρα,
δεν βλέπουµε να γίνεται καµµία αναθεώρηση. Μη µου πείτε ότι
την κάνετε κιόλας, ότι συζητάτε να την αναθεωρήσετε, γιατί δεν
θα το πιστέψει κανένας.

Εδώ βλέπω το αντίθετο. Βλέπω τον κ. Ανωµερίτη, ιδιαίτερα, µε
τη φόρα που έχει πάρει, να εκθειάζει τόσο πολύ την παρουσία
των Κινέζων, που κανείς σκέφτεται ότι, εν πάση περιπτώσει, η
µόνη λύση για τα προβλήµατά µας είναι να έρθουν οι Κινέζοι σε
αυτή τη χώρα.

Ε, όχι έτσι. Όχι έτσι, κύριοι. Ποια αναθεώρηση; Επιβράβευση
υπάρχει της συµφωνίας εκχώρησης του ΟΛΠ στα Κινέζικα συµ-
φέροντα, µε όλες τις συνέπειες που θα έχει. Και ξέρετε ποιες θα
είναι οι συνέπειες; Πέραν των πολλών άλλων, οι συνέπειες θα
είναι οδυνηρές για την παραγωγική ικανότητα και δυνατότητα
της χώρας µας. Θα είναι οδυνηρές οι συνέπειες για τον Πειραιά
και το εµπόριο στον Πειραιά.

Η διάταξη αυτή γιατί έρχεται; Και απευθύνοµαι και στον αξιό-
τιµο εισηγητή του ΛΑΟΣ, τον κ. Ροντούλη. Οι εργαζόµενοι δεν
ζήτησαν ούτε έκαναν απεργιακές κινητοποιήσεις για να πάρουν
κάποια εθελούσια έξοδο. ∆εν το ζητούσαν αυτό. Πράγµατι ήταν
παρατεταµένες και σκληρές οι αγωνιστικές κινητοποιήσεις τους.
Το αίτηµά τους, όµως, ήταν να ακυρωθεί η πώληση του λιµανιού
του Πειραιά στην «COSCO». Το αίτηµά τους είναι να συνεχίσουν
να έχουν δουλειά. Αν προέκυψε η εθελούσια έξοδος, δεν προέ-
κυψε ως αίτηµα των εργαζοµένων, το οποίο ουδέποτε διεκδίκη-
σαν. Προέκυψε διότι µε την πώληση του λιµανιού η «COSCO» θα
πάρει πολύ λιγότερο προσωπικό. Και θέλει να το πάρει και µε
συµβάσεις εργασίας διαλυµένες, καινούργιες δηλαδή. Εποµέ-
νως, δεν θέλει να απασχολήσει τους εργαζόµενους στον ΟΛΠ.

Κι έρχεται η Κυβέρνηση, για να χρυσώσει το χάπι της ιδιωτι-
κοποίησης, να πει «εθελούσια έξοδος». Και µε την εθελούσια
έξοδο δεν παίρνουν ούτε ένα ευρώ οι εργαζόµενοι, για όσους
δεν το ξέρουν. Ο κ. Λοβέρδος, βέβαια, ατύχησε όταν το έλεγε,
αλλά δεν πειράζει. ∆εν παίρνουν ούτε ένα ευρώ. Πέντε χρόνια
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πριν τη σύνταξη λέει ο ΟΛΠ, θα σας βγάλω πρόωρα -για να χρυ-
σώσει το χάπι, να µην το ονοµάσει «απόλυση»- θα παίρνετε τη
σύνταξη µέχρι να βγείτε κανονικά -στην πενταετία, ένα, δύο, τρία
χρόνια, πόσο είναι- και θα πληρώνω και τις ασφαλιστικές εισφο-
ρές µέχρι να φτάσετε στα όρια κανονικής συνταξιοδότησης και
θα πάρετε κανονικά τη σύνταξη.

Περί αυτού πρόκειται. Απαράδεκτο, βεβαίως, διότι έτσι επιβα-
ρύνεται ο ΟΛΠ, επιβαρύνεται το δηµόσιο -γιατί ο ΟΛΠ είναι δη-
µόσιο κατά κάποιο τρόπο, µε την ευρύτερη έννοια, διότι εκεί την
πλειοψηφία των µετοχών την έχει το δηµόσιο- µε αποτέλεσµα να
γίνεται ακόµα πιο χαριστική και αποικιοκρατική η παράδοση του
λιµανιού στους Κινέζους, διότι τα λεφτά που δίνουν ως προκα-
ταβολή θα είναι και λεφτά που δύναται να πάνε στην εθελούσια
έξοδο.

Απόδειξη για αυτό που λέω είναι ότι στην εθελούσια έξοδο,
µέχρι τώρα, η συµµετοχή είναι σαράντα οκτώ εργαζόµενοι. Για
αυτό δίδεται η παράταση αυτή, µήπως µπορέσουν να προσελ-
κύσουν και άλλους. ∆ιότι δεν θέλουν οι άνθρωποι που εργάζονται
την πρόωρη συνταξιοδότηση. Την πρόωρη συνταξιοδότηση την
χρειάζεται η προηγούµενη και η σηµερινή Κυβέρνηση για να χρυ-
σώσει το χάπι της ιδιωτικοποίησης.

Να πω και κάτι άλλο. Είναι απαράδεκτη η διάταξη για τις εται-
ρείες χαρτοφυλακίου που συστήνουν οι ναυτιλιακές εταιρείες.
Με αυτήν τη διάταξη, στην ουσία, προσφέρονται προνόµια στο
εφοπλιστικό κεφάλαιο και για τις εταιρείες χαρτοφυλακίου, οι
οποίες έρχονται εδώ στην Ελλάδα. Το καθεστώς που θα διέπει,
όµως, τη σύστασή τους θα είναι καθεστώς των χωρών προέλευ-
σης.

Με δύο λόγια, στα Κέυµαν µπορεί να είναι η προέλευση τους,
το δίκαιο για την σύσταση τους θα είναι στα Κέυµαν και εδώ θα
έρχονται και θα ασκούν δραστηριότητες µε τις εταιρείες χαρτο-
φυλακίου.

Απαράδεκτες διατάξεις, όπως είναι απαράδεκτο συνολικά το
καθεστώς που διέπει το εφοπλιστικό κεφάλαιο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Βεβαίως, θα έλεγα ορισµένα πράγµατα ακόµη, αλλά δεν έχω
χρόνο. Νοµίζω ότι ο συνάδελφος µας κ. ∆ρίτσας, ως πιο αρµό-
διος, θα πει περισσότερα για την λίστα των φαρµάκων.

Όµως, εδώ είτε µε λίστα είτε χωρίς λίστα έχουµε ένα πρό-
βληµα τεράστιο, το οποίο δεν αντιµετωπίζεται γενικώς µε τη σύ-
σταση λίστας, όπως δεν είχε αντιµετωπιστεί και παλιότερα. Εµείς
είµαστε θετικοί στην ιδέα της λίστας, ωστόσο όµως δεν βλέ-
πουµε να υπάρχουν εδώ µε σαφήνεια και τα αντικειµενικά κριτή-
ρια που είναι ώριµα και µπορούν να καταγραφούν, ώστε να είναι
πειστική η δυνατότητα κάποιων εξοικονοµήσεων για το δηµόσιο
από µια κατάσταση, από την οποία επωφελούνται κυρίως οι µε-
γάλες φαρµακοβιοµηχανίες σε βάρος του ελληνικού λαού.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Λαφαζάνη.

Το λόγο έχει η Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας κ. Λούκα Κατσέλη.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για την τρο-
πολογία που αφορά στον ΟΛΠ, θέλω να κάνω δυο διευκρινίσεις
που µάλλον έχουν παρερµηνευτεί, αλλιώς δεν µπορώ να κατα-
νοήσω την εισήγηση του αγαπητού συναδέλφου, του κ. Λαφα-
ζάνη.

Πρώτον, ως προς την παράγραφο που αφορά τις εταιρείες
χαρτοφυλακίου, θα ήθελα να πω ότι αυτό είναι για να στηριχθεί
η ελληνική σηµαία. Όπως ξέρετε, από το 1978 είχαν υιοθετηθεί
σχετικές ρυθµίσεις του ν.791 που προέβλεπαν ότι οι ναυτιλιακές
εταιρείες οι οποίες είναι ή ήσαν πλοιοκτήτριες ή διαχειρίστριες
πλοίων υπό ελληνική σηµαία και συνεστήθησαν κατά τους νό-
µους αλλοδαπής πολιτείας, αλλά είναι εγκατεστηµένες στην Ελ-
λάδα, θα πρέπει να διέπονται ως προς τη σύσταση και την
ικανότητα δικαίου από το δίκαιο της χώρας της έδρας του κατα-
στατικού τους. Αυτό υπήρχε µέχρι τώρα.

Από το 1978 έχουν επέλθει πολλές αλλαγές. Μία από τις αλ-

λαγές αυτές είναι ότι οι χρήστες των εταιρειών αυτών, εάν δεν
κάναµε αυτήν την επέκταση, δεν θα µπορούσαν να τις χρησιµο-
ποιούν, µε αποτέλεσµα να µην είναι πλοιοκτήτριες πλοίων µε ελ-
ληνική σηµαία, ούτε να διαχειρίζονται πλοία µε ελληνική σηµαία,
πράγµα που θα ήταν πολύ επιζήµιο για την ελληνική οικονοµία.
Επεκτείνοντας τις ρυθµίσεις και στις εταιρείες χαρτοφυλακίου
που είναι ή ήσαν πλοιοκτήτριες ή διαχειρίστριες πλοίων, ουσια-
στικά στηρίζουµε την ελληνική σηµαία και οικονοµία. ∆εν στηρί-
ζουµε το εφοπλιστικό κεφάλαιο, στηρίζουµε τη σηµαία. Εάν
θέλουµε οι εταιρείες αυτές να είναι στην Ελλάδα, θα πρέπει να
επεκτείνουµε αυτήν τη ρύθµιση που είναι από το 1978.

∆εύτερον, όσον αφορά αυτά που είπατε για την εθελούσια
έξοδο, αυτό που δεν αναφέρατε είναι κάτι το οποίο νοµίζω ότι
το γνωρίζετε και είναι ιδιαίτερα σηµαντικό. Από τις 9 ∆εκεµβρίου
του 2009 υπάρχει ένα πρακτικό συνολικής συµφωνίας µεταξύ της
διοίκησης του ΟΛΠ και των εκπροσώπων των εργαζοµένων, δη-
λαδή και της ΟΜΥΛΕ και της Ένωσης Λιµεναρχών. Μετά από
δέκα συναντήσεις που είχαν από τις 10 Νοεµβρίου έως τις 8 ∆ε-
κεµβρίου, τι συµφωνήθηκε εκεί; Συµφωνήθηκαν µια σειρά από
πράγµατα. Συµφωνήθηκε να ιδρυθεί µια Ρυθµιστική Αρχή Λιµέ-
νων και θα έρθει εδώ για ψήφιση, συµφωνήθηκε η υπαγωγή του
συνόλου του προσωπικού στο λόγο καταγγελίας του άρθρου 12
κ.λπ., συµφωνήθηκε η οµογενοποίηση όλων των κατηγοριών του
προσωπικού, συµφωνήθηκαν κίνητρα για συνταξιοδότηση σε
συµφωνία µε την επιχείρηση, συµφωνήθηκε η εθελουσία έξοδος
του ν.3654/2008, βάσει του οποίου έχουµε τη σηµερινή ρύθµιση,
συµφωνήθηκε η εξασφάλιση ισοδύναµων όρων εργασίας και
αµοιβής των εργαζοµένων του ΟΛΠ µετά τη λειτουργία της προ-
βλήτας 1.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εσείς συµφωνείτε µε όλα
αυτά;

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Βεβαίως.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Συµφωνείτε µε την οµογε-
νοποίηση, άνθρωποι µε είκοσι χρόνια…

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Και τη σύµβαση υπεργολαβίας...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Κεφαλο-
γιάννη, κυρία Υπουργέ, µην κάνετε διάλογο.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Ο ΟΛΠ είναι ανώνυµη εταιρεία, εισηγµένη
στο Χρηµατιστήριο, και ουσιαστικά έχει κάθε δικαίωµα να δια-
πραγµατεύεται µε τους εργαζόµενους προς όφελος του δηµο-
σίου συµφέροντος.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Συµφωνείτε να έχουν τα
προνόµια άνθρωποι…

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Αυτήν τη στιγµή η εθελούσια έξοδος, για
την οποία µιλάµε και η οποία είναι το επίµαχο θέµα σήµερα, είναι
κοµµάτι αυτής της συνολικής συµφωνίας. Αυτό που γίνεται, είναι
να επεκτείνεται αυτή η σύµβαση για ορισµένους µήνες -αυτό ζη-
τάµε από τη Βουλή- ακριβώς επειδή έχει λήξει η προθεσµία. Είναι
στο πλαίσιο µιας γενικότερης συµφωνίας µέσα στο λιµάνι.

Όσον αφορά τη διαπραγµάτευση που γίνεται µεταξύ ΣΕΠ και
ΟΛΠ και ΣΕΠ και Υπουργείου Οικονοµικών, αυτή συνεχίζεται για
πολλά άλλα επίµαχα ζητήµατα που αφορούν στη σύµβαση, όπως
ακριβώς είχαµε δεσµευτεί. Όταν ολοκληρωθεί αυτή η διαβού-
λευση θα καταθέσουµε τα πορίσµατα στην ελληνική Βουλή.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστώ

πολύ.
Ο κ. Άδωνις Γεωργιάδης Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του

ΛΑΟΣ έχει το λόγο για οκτώ λεπτά επίσης.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. Ζή-

τησα δευτερολογία.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Μα, έχουµε ακόµα πρω-

τολογίες, κύριε συνάδελφε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, κύριε Γε-

ωργιάδη, έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Αφήστε µε να απαντήσω

και εγώ, κύριε Λαφαζάνη, και απαντάτε σε όλους µαζί. ∆εν υπάρ-
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χει θέµα.
Κατ’ αρχάς θα ήθελα να ξεκινήσω, κυρία Υπουργέ, µε αυτό το

οποίο ισχυριστήκατε προς το τέλος της οµιλίας σας για το ότι ο
ΟΛΠ είναι µια εταιρεία εισηγµένη στο Χρηµατιστήριο.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): ∆ηµόσια επιχείρηση.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Θα µου επιτρέψετε να σας
πω ότι αυτό το επιχείρηµα δεν αναιρεί ότι είναι µια κρατική εται-
ρεία. Είναι κρατική, κρατικότατη. Και δεν αναιρεί το γεγονός ότι
το χρήµα που µοιράζει ο ΟΛΠ είναι χρήµα των Ελλήνων φορο-
λογουµένων, θα ήταν κέρδη που θα έµπαιναν στη συνολική
τσέπη των Ελλήνων φορολογουµένων.

Άρα, λοιπόν, η νοµική µορφή της εταιρείας ουδόλως µας
αφορά. Ενώ µας αφορά η πολιτική βούληση της Κυβέρνησης να
πάρει χρήµατα των Ελλήνων φορολογουµένων και να τα µοιρά-
σει στους λιµενεργάτες για να εξαγοράσει την ειρήνη στο λιµένα.
Περί αυτού πρόκειται.

Επειδή ο κ. Λαφαζάνης µας ανέπτυξε το επιχείρηµα των λιµε-
νεργατών οι οποίοι αγωνίζονται µόνο για τις ιδέες τους και για να
µην ιδιωτικοποιηθεί το λιµάνι, τότε γιατί εδέχθησαν αυτή τη ρύθ-
µιση; ∆εν έπρεπε να δεχθούν τίποτα. το λιµάνι έπρεπε να είναι
ακόµη κλειστό γιατί, εξ όσων γνωρίζω, οι Κινέζοι επελαύνουν. Τι
ήταν αυτό που έκανε αυτούς τους τίµιους και δίκαιους αγωνι-
στές του λιµένος να δεχθούν την κινεζική επέλαση στο λιµένα;
Μήπως η εξαγορά από την Κυβέρνηση;

Κύριε ∆ρίτσα, ακούστε µε. Επειδή εµένα δεν µου αρέσει ο λαϊ-
κισµός, εγώ θα κάνω µια πρόταση στο Σώµα που αφορά όλους
εµάς τους Βουλευτές, για να δούµε λίγο το µέγεθος της κοινω-
νικής προκλήσεως. Εγώ προτείνω να ψηφίσουµε τώρα, είµαστε
όλα τα κόµµατα παρόντα, να εξοµοιώσουµε τη βουλευτική απο-
ζηµίωση µε όσα παίρνουν αυτοί οι λιµενεργάτες. Να δούµε τι θα
γράφουν το βράδυ τα κανάλια. Πάµε τώρα να το ψηφίσουµε;

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Γιατί απολύονται…
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ξέρετε τι θα γίνει το

βράδυ στα κανάλια; Ο τελευταίος από εµάς να εισπράττει 120
µε 130.000 ευρώ το χρόνο;

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εκατόν πενήντα.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Εκατόν πενήντα λέτε,

κύριε Υπουργέ; Ακόµη καλύτερα! Ως πρώην Υπουργός θα τα ξέ-
ρετε καλύτερα. Εγώ νόµιζα εκατόν είκοσι µε εκατόν τριάντα.

Να καταλάβει λοιπόν ο ελληνικός λαός τι έχει παιχτεί στο λι-
µάνι. Κυνηγάµε τους βουλευτές –κατά τη γνώµη µου καλώς- για
τα εξήντα και εβδοµήντα χιλιάρικα που βγαίνει η βουλευτική απο-
ζηµίωση, µε όλα τα έξοδα που έχει ένας Βουλευτής και αν τώρα
ψηφίζαµε εδώ να εξοµοιωθούµε µε αυτούς τους λιµενεργάτες,
για τους οποίους ωρύεται ο κ. Λαφαζάνης και ο κ. ∆ρίτσας, θα
παίρναµε οι Βουλευτές πάνω από τη διπλάσια βουλευτική απο-
ζηµίωση το µήνα.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Έλεος!
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ας σταµατήσει επιτέλους

ο άκρατος λαϊκισµός. Εδώ είχαµε µια συγκεκριµένη κατάσταση.
Είχαµε κάποιους ανθρώπους οι οποίοι εξεβίαζαν το ελληνικό δη-
µόσιο και το ελληνικό δηµόσιο δυστυχώς επιβράβευσε τον εκβια-
σµό τους. Αυτό είναι απαράδεκτο, κυρία Υπουργέ. Είναι ιδιαίτερα
απαράδεκτο τη στιγµή που ο ελληνικός λαός υφίσταται θυσίες.

Θέλω να πω κάτι ακόµη σε αυτό. Μη χαίρεται η Νέα ∆ηµο-
κρατία, γιατί η Νέα ∆ηµοκρατία δεν είναι άµοιρη του εγκλήµα-
τος. Άκουσα τον κ. Χατζηδάκη στη συζήτηση του
προϋπολογισµού, ο οποίος κατηγορούσε την Κυβέρνηση για
αυτά τα 65.000.000, αλλά ο κ. Χατζηδάκης δεν ήταν σε αυτήν την
Αίθουσα που ήµουν εγώ µε τον κ. Ροντούλη, όταν εδώ ο τότε
Υπουργός σας κ. Βουλγαράκης ακολουθούσε την ίδια ακριβώς
πολιτική και στο νοµοσχέδιο περί ιδιωτικοποιήσεως του Λιµένος
µε την COSCO είχε προβλέψει 65.000.000 ευρώ κονδύλι για τα
ίδια πράγµατα.

Πρέπει λοιπόν κάποτε εδώ η ελληνική πολιτεία να σοβαρευτεί.
Σοβαρή πολιτεία σηµαίνει «δεν υποχωρώ σε κλαδικά αιτήµατα
υπό συνθηκες εκβιασµού». Το κράτος δεν εκβιάζεται. Η δηµο-
κρατία δεν εκβιάζεται. Το κράτος έχει εξουσία και την ασκεί προς
όφελος του λαού. Αυτή είναι η λογική της δηµοκρατίας. Ούτε θα
αποφασίσουν, κύριε Λαφαζάνη, οι λιµενεργάτες αν θα ιδιωτικο-

ποιηθούν τα λιµάνια. Θα το αποφασίσει η νόµιµη Κυβέρνηση του
τόπου και η Βουλή των Ελλήνων. Αν θέλουν οι λιµενεργάτες να
έχουν άποψη για αυτά να έρθουν εδώ, να βάλουν υποψηφιότητα
και να εκλεγούν Βουλευτές. ∆εν θα παραχωρήσουµε τις αρµο-
διότητες της Βουλής στο κάθε σωµατείο.

Θα µου επιτρέψετε, κύριε Υπουργέ, κύριε Λοβέρδο, µια και δε-
χθήκατε την κριτική του κ. Λαφαζάνη, να δεχθείτε τα δικά µας
εύσηµα.

Η δήλωσή σας «δεν υπάρχει σάλιο», η οποία από κάποιους πέ-
ρασε ολίγον ειρωνικά, για µας αποτελεί ένα µνηµείο πολιτικής
ανδρείας. Και θα σας πούµε γιατί. ∆ιότι έχει έρθει η ώρα να
πούµε στους Έλληνες πολίτες την πραγµατικότητα. Και αν δεν
υπάρχουν χρήµατα οι Έλληνες πρέπει να το ξέρουν. ∆εν είµαστε
εδώ για να παίζουµε τις κουµπάρες και να παίζει ο καθένας ένα
ρόλο. Εάν πράγµατι δεν υπάρχουν χρήµατα στα Ταµεία –και εγώ
πείθοµαι για την ειλικρίνειά σας, ότι δεν υπάρχουν- έπρεπε να
κρατήσετε –και καλά κάνατε- ενήµερο τον ελληνικό λαό γι’ αυτό
και για να καταλογίζει τις ευθύνες για αυτούς που φρόντισαν να
µην υπάρχουν και για να λάβει τα µέτρα του, για το πώς θα υπάρ-
ξουν και δεν θα κινδυνεύσει η καταβολή των µισθών και των συ-
ντάξεων. Αυτό θα πει υπεύθυνη πολιτική πράξη. Άρα, όσα σας
ψέγουν, µάλλον έχουν συνηθίσει να ακούνε ψέµατα.

Και πάµε στο θέµα της λίστας φαρµάκων, κυρία Ξενογιαννα-
κοπούλου. Είναι χαρακτηριστικό ότι η Νέα ∆ηµοκρατία, η οποία
νοµοθέτησε τη κατάργηση της λίστας, δεν έχει δείξει στην Αί-
θουσα µέχρι στιγµής καµµία ιδιαίτερη σπουδή να υπερασπιστεί
την πολιτική της απόφαση. Πρώην Υπουργός δεν µίλησε, δεν
έλαβε το λόγο. Αυτό µου έκανε µεγάλη εντύπωση. Αντιλαµβανό-
µαστε όλοι ότι το θέµα της καταργήσεως της λίστας φαρµάκων
τότε, είναι µια µεγάλη πληγή. Και αυτό διότι η Νέα ∆ηµοκρατία,
αγαπητοί συνάδελφοι –γιατί δυστυχώς έχω καλή µνήµη- είχε νο-
µοθετήσει τότε θυµάµαι ήταν ο Νικήτας Κακλαµάνης Υπουργός
να εισπράττεται από το κράτος ένα 4% ως κατάργηση αυτής της
λίστας φαρµάκων. Σε αλλεπάλληλες ερωτήσεις µου εάν εισέ-
πραξε η προηγούµενη κυβέρνηση αυτό που νοµοθέτησε, σε αλ-
λεπάλληλες απαντήσεις µου λέγανε, ότι «σε δύο µήνες θα
εισπράξουµε, σε τρεις µήνες θα εισπράξουµε, σε πέντε µήνες
θα εισπράξουµε». Φτάσαµε στη λήξη της πενταετίας Καραµανλή
και ξέρετε πόσα εισέπραξε από αυτά που νοµοθέτησε η Νέα ∆η-
µοκρατία; Κάτι πενταροδεκάρες, οι εκδόσεις Γεωργιάδη έχουν
εισπράξει περισσότερα!

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Όχι το 4%, το 3%.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Το 4% ήταν στην αρχή και

3% έγινε µετά. Εγώ έχω πάρει την πρώτη ρύθµιση. Έγινε 4%
στην αρχή και βλέπανε ότι το 4% είναι δύσκολο, οπότε το κάνανε
3%.

Εσείς, λοιπόν, της Νέας ∆ηµοκρατίας να µας εξηγήσετε σας
παρακαλώ πάρα πολύ, γιατί δεν εφαρµόσατε το νόµο που ψηφί-
σατε. Έτσι, θα έχουµε πρόοδο στην κοινοβουλευτική µας δηµο-
κρατία. Όχι, να ακούω «αναλαµβάνουµε τις ευθύνες µας και
κάνουµε την αυτοκριτική µας». Και λοιπόν; Και εγώ θα βάλω το
σκύλο µου να κλαίει. Τι θα πει αναλαµβάνω τις ευθύνες µου; Να
µας εξηγήσει παρακαλώ πολύ η παράταξη της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας γιατί ενώ νοµοθέτησε δις, µια φορά ότι θα εισπράξει πίσω
από το 4% και µια ότι θα εισπράξει το 3%, τελικώς δεν κατάφερε
να εισπράξει φράγκο. Αυτή είναι η ιστορία. Και εκεί θα δούµε τη
συγκεκριµένη πολιτική ευθύνη ενός εκάστου και ποιος φταίει;
Είτε γιατί νοµοθετούσατε στο πόδι και αυτά που νοµοθετούσατε
ήταν ανεφάρµοστα, διότι βεβαίως αφού δεν υπάρχει µηχανο-
γραφικό σύστηµα για να ξέρετε ακριβώς όλες τις συνταγές, δεν
µπορούσατε να εισπράξετε. Αλλά αυτό δηµιουργεί την υπόνοια
ότι νοµοθετήσατε µε τέτοιο τρόπο ώστε να µην µπορείτε επίτη-
δες να εισπράξετε και εκεί πάει αλλού το πράγµα. Ή να µας εξη-
γήσετε εν πάση περιπτώσει ποιος από την παράταξή σας
συγκεκριµένα ευθύνεται που τα ελληνικά ασφαλιστικά ταµεία
έχασαν τόσες εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ. και φτάσαµε σή-
µερα, κύριε Λοβέρδο να λέτε εσείς ότι δεν υπάρχει σάλιο. Γιατί
αν είχαν εισπραχθεί αυτά τα εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ,
εντάξει µπορεί να µην υπήρχε και πάρα πολύ σάλιο, αλλά ένα πο-
τηράκι νερό θα το πίναµε. Περί αυτού επρόκειτο.

Άρα, λοιπόν, στην πολιτική πρέπει να είµαστε συγκεκριµένοι.
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Κύριε Υπουργέ, κλείνουµε µόνο µε µια παρατήρηση. Εγώ είµαι
ένας ταπεινός βιβλιοπώλης και προσπαθώ να εφαρµόσω τη λο-
γική του µέσου ανθρώπου, της διαχείρισης των δηµοσίων οικο-
νοµικών. Όταν αποφασίζει το κράτος να εντάξει ένα φάρµακο
στα φάρµακα τα οποία αγοράζουν τα ασφαλιστικά ταµεία, στην
ουσία ξέρετε τι κάνετε; Κάνετε σε µια εταιρεία µια µαζική µεγάλη
πώληση. Εάν αφήσετε εµένα να διαπραγµατευτώ µε τις εταιρείες
µε τη λογική της αγοράς, σας διαβεβαιώ ότι δεν υπάρχει καµµία
περίπτωση να µου χρεώσουν το κουτάκι που χρεώνουν στο αγο-
ραστή που πάει και αγοράζει ένα κουτί, στην ίδια τιµή µε το κρά-
τος που αγοράζει εκατοντάδες, χιλιάδες κουτιά. Άρα, στην
πραγµατικότητα αυτό που πρέπει να πετύχετε –αυτή είναι η
ουσία- είναι να γίνει η διαπραγµάτευση για να υπάρξει ουσια-
στική µείωση στα φάρµακα που αγοράζει το κράτος, όπως θα
έκανε ο τελευταίος µικροµεσαίος της χώρας, αλλά που δεν κα-
τάφερε η Κυβέρνηση Καραµανλή.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από το ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Άδωνη Γεωργιάδη.

Επανερχόµαστε στη λίστα των οµιλητών. Το λόγο έχει ο κ.
Έκτορας Νασιώκας Βουλευτής ΠΑΣΟΚ Νοµού Λαρίσης.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Νασιώκα, ένα
λεπτό, προηγείται η κυρία Υπουργός.

Ορίστε ,κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Θα ήθελα να κάνω µία παρέµβαση για να
µην επαναληφθούν κάποια επιχειρήµατα τα οποία είναι εσφαλ-
µένα και επειδή µας ακούει ο ελληνικός λαός.

Ο κ. Γεωργιάδης, δυστυχώς υπέπεσε και εκείνος στο ατόπηµα
του λαϊκισµού όσον αφορά στους µισθούς αλλά υπήρξαν στον
ΟΛΠ παλαιότερα και µεµονωµένα φαινόµενα ετήσιας αµοιβής
120.000 ευρώ. Σήµερα ο µέσος όρος αµοιβών των λιµενεργατών
είναι 70.000 ευρώ και όχι για όλο το προσωπικό.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: ∆εν είναι τα µπόνους
µέσα.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Εγώ θα πρότεινα επειδή αυτό το ζήτηµα
απασχολεί πολλούς –και θα κλείσω εδώ- να κάνουµε και στην
Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου, αλλά και στη Βουλή, µια ου-
σιαστική συζήτηση για τον ΟΛΠ, για τις προοπτικές του, για την
ανάπτυξή του και νοµίζω ότι θα είναι µια πολύ καλή συµβολή,
ώστε να έχουµε όλοι την ίδια πληροφόρηση και να µας δοθεί η
ευκαιρία και να συζητήσουµε γι’ αυτή την πολύ σοβαρή εταιρεία
δηµοσίου συµφέροντος.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κυρία Υπουργέ, τι να κά-
νουµε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Κεφαλο-
γιάννη, σας παρακαλώ πάρα πολύ. ∆εν ζητήσατε το λόγο και δεν
τον έχετε.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Κύριε Κεφαλογιάννη, δεν έχετε διαβάσει
τη ρύθµιση. Η ρύθµιση είναι επέκταση. ∆εν ψηφίζουµε κανένα
νόµο για αµοιβές σήµερα. Με συγχωρείτε αλλά διαβάστε τη ρύθ-
µιση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας
, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της
Βουλής των Ελλήνων, είκοσι έξι µαθητές και έξι συνοδοί καθη-
γητές από το Ειδικό Τεχνικό Επαγγελµατικό Εκπαιδευτήριο ∆ευ-
τέρας Βαθµίδας Πατρών.

Παιδιά καλώς ‘ήλθατε.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο συνάδελφος, κ. Νασιώκας από το Νοµό Λαρίσης έχει το
λόγο. Ακολουθεί ο κ. ∆ρίτσας. Θα µιλήσουν οι συνάδελφοι.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ δεν θα µι-
λήσω;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εγώ δέχοµαι εδώ τα

παράπονα των συναδέλφων Βουλευτών. ∆εν γίνεται. Θα ακο-
λουθηθεί ο κατάλογος.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τι λέει ο Κανονισµός κύριε Πρό-
εδρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Νασιώκα,
έχετε το λόγο.

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Ο
Κανονισµός δίνει την δυνατότητα στους Υπουργούς να παίρνουν
το λόγο όποτε θέλουν. Αλλά την προηγούµενη περίοδο της Νέας
∆ηµοκρατίας το είχαν κάνει κατάχρηση. Ο Κανονισµός το προ-
βλέπει για να κάνουµε χρήση και δεν υπάρχει κανένας λόγος κα-
τάχρηση να κάνουν και οι Υπουργοί του ΠΑΣΟΚ.

Κύριε Πρόεδρε, η καθιέρωση λίστας συνταγογραφούµενων
φαρµάκων που θα καλύπτουν τα Ταµεία είναι προγραµµατική δέ-
σµευση του ΠΑΣΟΚ. Άλλωστε, καµµιά χώρα της Ευρώπης -να
µην αναφερθώ σε πολλές άλλες χώρες του κόσµου- δεν υπάρχει
που να µην έχει καµµία λίστα κυρίως θετική, δηλαδή ποια φάρ-
µακα συνταγογραφούνται και καλύπτουν τα Ταµεία, και µερικές
φορές αρνητική. Μόνο η Ελλάδα, η Ελλάδα που από το 2006 και
µετά στερείται, αφού πρώτα συκοφάντησε την προσπάθεια να
γίνει λίστα φαρµάκων από τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ. Και η κα-
τάργηση ήταν ένα µνηµείο λαϊκισµού και ανευθυνότητας.

Θυµάµαι προεκλογικά του 2004 µία διαφήµιση πολιτική -και
πρέπει να τα λέµε, γιατί έτσι µόνο µπορούµε να ανεβάσουµε τον
πολιτικό πολιτισµό και να συµµορφωθούµε- που είχε κάποια νοι-
κοκυρά, η οποία αφού πλησίαζε στην αγορά και ψώνιζε πορτο-
κάλια και ρύζι, έλεγε: «Και τώρα που καταργείται και η λίστα
φαρµάκων θα πάρω και τα φάρµακά µου». Μια, τι είναι, κύριοι
της Νέας ∆ηµοκρατίας, τα φάρµακα; Είναι κάτι που ο καθένας
µπορεί να το αγοράζει µόνος του και να παίρνει όσα θέλει; Θα
µπορούσα εάν είχαµε χρόνο να µιλήσουµε πολύ ώρα γι’ αυτό.

Παρ’ όλα αυτά σήµερα επανέρχεται. Νιώθω ευτυχής που επα-
νέρχεται ως τροπολογία, κύριοι Υπουργοί. Ήταν να έλθει ως νο-
µοσχέδιο και να έχει συζητηθεί στις επιτροπές, να ακούσουµε
όλους τους φορείς, για να είναι πραγµατικά η λίστα φαρµάκων
καλώς µελετηµένη. Ξέρω την αναγκαιότητα και την πίεση του
χρόνου, όµως θα προτιµούσαµε να µην είναι τροπολογία απο-
σπασµατική, µιας δύο διατάξεων, αλλά όλης της φαρµακευτικής
πολιτικής. Γιατί είναι ένα τεράστιο κεφάλαιο, κρίσιµο και για την
οικονοµία και για την οικονοµική συγκυρία στην οποία ζούµε.
Παρ’ όλα αυτά, είναι ένα πάρα πολύ θετικό βήµα και θα το ψη-
φίσω.

Θέλω να πω όµως στο Σώµα ότι λίστα φαρµάκων σηµαίνει επι-
στηµονικό εργαλείο κυρίως στα χέρια των γιατρών, γιατί πρέπει
να περιέχει όλες τις δραστικές ουσίες που θα καλύπτουν έναν
ασφαλισµένο του Ταµείου –όλες!- και παράλληλα ένα ισχυρό
όπλο ελέγχου στα χέρια της διοίκησης και των Ταµείων, για να
µπορούν και τις τιµές να καθηλώνουν, να κρατούν σε χαµηλό επί-
πεδο, αλλά και την κατανάλωση να ελέγχουν. Αυτό είναι η λίστα
φαρµάκων και γι’ αυτό είναι θετική.

Η κατάργησή της, κύριε Πρόεδρε, δηµιούργησε τεράστιο πρό-
βληµα, όχι γιατί η ύπαρξή της πράγµατι πετύχαινε τους στόχους
στους οποίους αναφέρθηκα πριν -γιατί, όπως γνωρίζετε, στην
ουσία είχε καταστρατηγηθεί µε το «αναντικατάστατο»- αλλά κυ-
ρίως γιατί έδωσε το µήνυµα στην αγορά ότι αφ’ ενός υπάρχει
πλέον ασυδοσία και αφ’ ετέρου καταργήθηκε και κάθε έλεγχος,
κάθε µορφή ελέγχου. ∆εν προχώρησε η µηχανοργάνωση, αλλά
αδρανοποιήθηκαν και στάλθηκαν στην άκρη ακόµα και τα πρω-
τόκολλα θεραπείας, ακόµα και οι οδηγίες συνταγογράφησης, οι
οποίες δεν ήταν δεσµευτικές -δεν ήταν τόσο αποτελεσµατικές
αφού δεν ήταν δεσµευτικές- αλλά στην πράξη καταργήθηκαν
αντί να γίνουν δεσµευτικές.

Άρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα που επανέρχεται
είναι βέβαιο ότι µόνη της η λίστα δεν φθάνει. Ακούσαµε την Κυ-
βέρνηση ότι έχει πολλές άλλες δραστηριότητες να κάνει.

Θα µου επιτρέψετε να πω τέσσερα πράγµατα. Η µηχανοργά-
νωση σε όλο το εύρος, πρώτον, από το φαρµακείο µέχρι τον
ΕΟΦ, από τον ΕΟΦ µέχρι τα Ταµεία και από τα Ταµεία µέχρι
οπουδήποτε στη διακίνηση του φαρµάκου, καθώς και στα ιατρεία
είναι υποχρεωτική. Είναι υποχρεωτική η ηλεκτρονική συνταγή.

∆εύτερον, πρωτόκολλα και οδηγίες συνταγογράφησης υπο-
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χρεωτικά, έλεγχος παντού, αληθή γενόσηµα (generics), για να
στηρίξουµε και την ελληνική βιοµηχανία και βεβαίως πολιτικές
που κάνουν όλες οι χώρες: δηλαδή τιµή αναφοράς και rebate.
Με το rebate µπορούµε να κάνουµε πολιτική, να κατοχυρώσουµε
το budget του Ταµείου µας για τα φάρµακά µας. Γιατί προσδιο-
ρίζουµε εµείς το budget και προσδιορίζουµε και το ύψος του re-
bate, δηλαδή της επιστροφής κατά κατηγορία φαρµάκων ή κατά
ασθένεια, αυτό που κάνει όλος ο κόσµος. Όλα αυτά µαζί και
πολλά άλλα είναι υποχρεωτικά.

Γιατί λέω ότι ως τροπολογία έχει κινδύνους; Σήµερα στη νο-
µοτεχνική διόρθωση υπάρχει κάτι πολύ σηµαντικό που, αν δεν
είχε γίνει, δηλαδή αν είχε καταργηθεί το άρθρο 1 του ν. 3457
άµεσα θα είχαµε µια τραγελαφική κατάσταση µέχρι να βγει η
λίστα. Γιατί η λίστα πότε θα είναι έτοιµη και θα βγει σε κυκλοφο-
ρία; Υπάρχουν ηµεροµηνίες. Να σας πω την πρόβλεψή µου, µετά
από τις ενστάσεις και τις προσφυγές; Ένα χρόνο θα κάνει, το λι-
γότερο ένα χρόνο. Άρα, παρ’ όλο που το κλίµα του ελέγχου περ-
νάει, δεν έχει άµεση απόδοση και βεβαίως τα άλλα µέτρα, τα
συνοδά, πρέπει να «τρέχουν» αυτόν το χρόνο, για να φθάσουµε
να είµαστε αποτελεσµατικοί.

∆ύο –τρεις παρατηρήσεις θα ήθελα ακόµη να κάνω, που θα
τις έλεγα στην επιτροπή αν είχα τη δυνατότητα. Υπάρχει ένα πρό-
βληµα, κατά την άποψή µου. Αφού η Επιστηµονική Επιτροπή θα
βάλει όλες τις δραστικές ουσίες γιατί να υπάρχει το «αναντικα-
τάστατο» για τις δραστικές ουσίες; Πρέπει να υπάρχει το «ανα-
ντικατάστατο», θα σας πω εγώ πού, αλλά όχι γι’ αυτά. Αυτά
δηλαδή που η επιτροπή σε ανώτατο βαθµό τα έκρινε ότι δεν πρέ-
πει να µπουν στη λίστα, γιατί πρέπει το Ταµείο και µε ποια επι-
στηµονική γνώση το Ταµείο θα κρίνει για να τα βάλει στη λίστα;

Υπάρχει όµως για τα νέα φάρµακα. Τα καινούργια φάρµακα
λοιπόν, για τα οποία είµαστε δεσµευµένοι βάσει της Οδηγίας
µέσα σε ενενήντα µέρες να µπαίνουν στα Ταµεία –κι αυτό δεν
µπορεί να εφαρµοστεί, όπως και να γίνεται η λίστα– πρέπει να
τα βάλουµε µε τη µέθοδο του «αναντικατάστατου» και µε αυ-
στηρό επιστηµονικό έλεγχο, όχι διοικητικό του Ταµείου. Μόνον
αυτά! Πιστεύω ότι αυτό πρέπει να αλλάξει και να γίνει έτσι.

Είπε πριν για το κόστος η κυρία Υπουργός, για το πόσο χρω-
στάνε τα νοσοκοµεία, ποιες είναι οι οφειλές των Ταµείων, σε τι
κατάσταση βρίσκεται ο κλάδος Υγείας των Ταµείων. Και σ’ αυτά
τα δύσκολα χρόνια, κύριε Πρόεδρε, εν µέσω της κρίσης, την 1η
Ιουνίου του 2009 η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας έδωσε
τότε τριάντα τρία από τα ογδόντα εννιά ακριβά φάρµακα, τα λε-
γόµενα «νοσοκοµειακά», τα οποία δίνονταν µέχρι τότε µόνο στα
νοσοκοµεία και στα φαρµακεία! Αυτό δεν θα ήταν κακό αν είχαν
περίπου την ίδια τιµή. Αλλά εάν ένα φάρµακο στη χονδρική του
τιµή κάνει 100 ευρώ, τα νοσοκοµεία το αγόραζαν µείον 13 ευρώ,
87 ευρώ στη νοσοκοµειακή τιµή και το χρέωναν στο ταµείο 105
ευρώ. Η Νέα ∆ηµοκρατία, λοιπόν, τα έδωσε …

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Εις βάρος του φαρµακοποιού.
ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Μαζί 105 ευρώ. Μέσα ήταν και το ΦΠΑ
Η Νέα ∆ηµοκρατία, λοιπόν, µε αυτή τη διάταξη τα έδωσε να

αγοράζονται στη χονδρική τιµή στα 100 ευρώ και να χρεώνονται
στα Ταµεία 135 ευρώ. Η σηµερινή διάταξη βελτιώνει πάρα πολύ
αυτή τη ρύθµιση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Όµως δεν την βελτιώ-
νει στο απόλυτο, γιατί τώρα ένα φάρµακο που κοστίζει 100 ευρώ
στη χονδρική τιµή θα χρεώνεται 117 ευρώ, ενώ τα νοσοκοµεία
µας το χρεώνουν στα 105 ευρώ. Αλλά είναι µία βελτιωτική εκεί-
νης της ρύθµισης.

Κύριοι Υπουργοί, αυτό που είναι πάρα πολύ σηµαντικό –είναι
και επείγον και να το δείτε στην επόµενη ρύθµιση- είναι πώς χρε-
ώνουν τα φάρµακα οι ιδιωτικές κλινικές και τα ιδιωτικά νοσοκο-
µεία που στερούνται φαρµακείου. Αν έχουν φαρµακείο, µπαίνουν
στη διαδικασία των νοσοκοµείων. Είναι πάρα πολύ καλό. Όµως,
τα περισσότερα όχι µόνο δεν έχουν και συναλλάσσονται µε φαρ-
µακεία και το χρεώνουν στα Ταµεία µας 135 ευρώ, αλλά έχουν
και τη δυνατότητα να εκµεταλλεύονται κουπόνια και για άλλες
µη νόµιµες συναλλαγές, για να µην πω κάτι παραπάνω.

Κλείνω λέγοντας ότι και οι τρεις τροπολογίες, αλλά και αυτή
που εγώ αναφέρθηκα είναι στη θετική κατεύθυνση. Είναι βέβαιο
όµως, ότι γρήγορα πρέπει να συµπληρωθεί η πολιτική µας µε
πολλές άλλες δράσεις µε πρώτη τη µηχανοργάνωση που είναι η

βάση, ούτως ώστε να γίνει αποτελεσµατική γιατί και στις µέρες
µας, κύριοι Υπουργοί, είναι βέβαιο ότι και η φαρµακευτική δα-
πάνη και τα χρέη των νοσοκοµείων συνεχίζουν να τρέχουν µε
τους ίδιους και υψηλότερους ρυθµούς που έτρεχαν και την πε-
ρίοδο της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Νασιώκα.

Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κώστας Χα-
τζηδάκης έχει το λόγο.

Ακολουθεί µετά από οκτώ λεπτά ο κ. Κιλτίδης και αµέσως µετά
θα µιλήσει ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ.
Ανδρέας Λοβέρδος.

Ορίστε, κύριε Χατζηδάκη.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, κατά την άποψή µου, τρία είναι τα βασικά
πεδία όπου µπορεί να υπάρξει η εξοικονόµηση δαπανών στην
προσπάθεια που κάνει τώρα η Κυβέρνηση.

Το πρώτο πεδίο είναι η αυτοδιοίκηση –αναφέροµαι στα συ-
στήµατα ελέγχου των δαπανών- και το δεύτερο πεδίο είναι οι σι-
δηρόδροµοι που είχαµε ξεκινήσει µια προσπάθεια, τη
σταµατήσατε, αλλά πρέπει να τη συνεχίσετε και να τη συνεχίσετε
επειγόντως. ∆εν σας αρέσει το δικό µας πρόγραµµα, βρείτε το
δικό σας. Αύριο το πρωί πρέπει να το κάνετε. Και το τρίτο πεδίο
είναι ο τοµέας του φαρµάκου όπου πράγµατι µπορεί να υπάρχει
µεγάλη εξοικονόµηση.

Θα µιλήσω, λοιπόν, αποκλειστικά για την τροπολογία σε σχέση
µε τη λίστα των φαρµάκων.

Η λίστα των φαρµάκων δεν είναι κάτι καινούργιο, την είχατε
ξαναδοκιµάσει όταν ήσασταν κυβέρνηση και δεν πέτυχε. Το 15%
των φαρµάκων ήταν τελικά έξω, ενώ δηµιουργήθηκε και για τα
υπόλοιπα ένα παράλληλο σύστηµα κατ’ εξαίρεση συνταγογρά-
φησης που οι γιατροί τα έδιναν, είτε ήταν στη λίστα είτε δεν ήταν
στη λίστα. Ακόµα περισσότερο –δεν είµαι εγώ που το λέει είχε
ακουστεί κατ’ επανάληψη- γύρω από την Επιτροπή που ενέκρινε
τα φάρµακα τα οποία θα ήταν στη λίστα υπήρχαν πάρα πολλοί
ψίθυροι. Και επειδή είσθε Κυβέρνηση που λέτε –και δεν έχω λόγο
να πιστεύω το αντίθετο- ότι θέλετε να προχωρήσετε µε τη δια-
φάνεια, πρέπει να προσέξετε πάρα πολύ διότι µπορεί να δηµι-
ουργηθούν πολλές και σοβαρές παρενέργειες στο συγκεκριµένο
ζήτηµα.

Το σύστηµα, όπως λειτουργούσε, όταν ίσχυε αυτή η λίστα,
πέραν όλων των άλλων, δεν µπόρεσε να συγκρατήσει τη φαρ-
µακευτική δαπάνη. Μόνο την πρώτη χρονιά που εισήχθη το 1998,
τη συγκράτησε. Στη συνέχεια είχαµε αύξηση της φαρµακευτικής
δαπάνης ετησίως της τάξεως του 20%, όταν στα άλλα κράτη της
Ευρωπαϊκής Ένωσης µεσοσταθµικά είχαµε αύξηση της τάξεως
του 10%.

Επί Νέας ∆ηµοκρατίας, όταν καταργήθηκε η λίστα των φαρ-
µάκων, βεβαίως, είχαµε αύξηση, µικρότερη, όµως, σε σχέση µε
τις αυξήσεις που είχαµε παρατηρήσει τα τελευταία ιδίως χρόνια
που ήταν Κυβέρνηση το ΠΑΣΟΚ και µόνο µια χρονιά είχαµε µια
αύξηση της τάξεως του 28%, η οποία παρατηρήθηκε στις νοσο-
κοµειακές πωλήσεις, λόγω της εισαγωγής νέων νοσοκοµειακών
φαρµάκων.

Ερχόσαστε τώρα και φέρνετε πάλι το σύστηµα της λίστας, ζη-
τώντας ουσιαστικά µια εξουσιοδότηση εν λευκώ από τη Βουλή,
διότι κάνατε µια Επιτροπή χωρίς να ξέρουµε τίποτα άλλο. Τίποτα
δεν µας εγγυάται ότι δε θα έχουµε τα φαινόµενα που είχαµε
ζήσει από το 1998 ίσαµε το 2004. Και αυτό σηµαίνει ότι µπορεί να
έχουµε προβλήµατα και στο επίπεδο της διαφάνειας και στο επί-
πεδο της σπατάλης.

Επίσης, θέλω να σας υπενθυµίσω τη δήλωση του κ. Μόσιαλου,
συναδέλφου µας και συναδέλφου σας στο ΠΑΣΟΚ, ο οποίος είναι
ειδικότερος, από εµένα τουλάχιστον, για το θέµα, ο οποίος στο
Ε’ Συνέδριο για τα Οικονοµικά και τη ∆ιοίκηση των Υπηρεσιών
της Υγείας, σηµείωσε πως η λίστα των φαρµάκων δε θα έχει απο-
τέλεσµα στη συγκράτηση των φαρµακευτικών δαπανών, εάν δεν
ακολουθηθεί µια πιο σφαιρική πολιτική, ενώ µόλις προ ολίγου ο
κ. Νασιώκας σηµείωσε ότι δε θα έχουµε άµεσα οικονοµικά απο-

2182 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



τελέσµατα. Και πραγµατικά, η οικονοµική κατάσταση στην οποία
ζούµε απαιτεί άµεσα αποτελέσµατα. ∆ε µπορούµε να περιµέ-
νουµε να γίνει επιτροπή, να προχωρήσουµε µε τη λίστα κ.ο.κ.

Εγώ θέλω να είµαι εποικοδοµητικός, διότι έκανα κριτική στην
λίστα. Θέλω να καταλήξω µε συγκεκριµένες προτάσεις. Η πρώτη
και βασική ιδέα στην οποία πρέπει να στηριχθείτε και να προχω-
ρήσουµε είναι η ηλεκτρονική συνταγογράφηση, οι διασταυρώ-
σεις, τα bar-codes. Εµείς είχαµε ξεκινήσει αυτή την προσπάθεια.
Μπορεί καθυστερηµένα, την ξεκινήσαµε πάντως το περασµένο
καλοκαίρι. Είχε συσταθεί, µάλιστα και µια τετραµελής εξ Υπουρ-
γών Επιτροπή. Ήταν ο Υπουργός Οικονοµίας τότε, ο Υπουργός
Ανάπτυξης, ο Υπουργός Υγείας και ο Υπουργός Απασχόλησης
και είχαµε δροµολογήσει µια διαδικασία η οποία υπολογίζαµε ότι
µέσα σε έξι µε οκτώ µήνες από τότε θα µπορούσε να έχει συ-
γκεκριµένα αποτελέσµατα.

Είµαστε εδώ για να συνεισφέρουµε τις ιδέες µας, για να σας
πούµε πώς το σχεδιάζαµε, έτσι ώστε να προχωρήσει αυτό το
πράγµα. ∆ιότι θεωρούµε ότι µπορούµε να έχουµε µια εξοικονό-
µηση της τάξεως των 2.000.000.000 ευρώ το χρόνο. Και ήδη στο
ΙΚΑ, λόγω του Η∆ΙΚΑ και λόγω κάποιων πρωτοβουλιών, έχουµε
µια εξοικονόµηση ήδη ορατή, αλλά µπορεί τα πράγµατα να γί-
νουν πολύ καλύτερα.

∆εύτερον, νοµίζω ότι πρέπει να προχωρήσουµε σε µια πρό-
ταση που ήδη ακούστηκε και που τη συζητούσαµε προηγουµέ-
νως και µε τον Κοινοβουλευτικό µας Εκπρόσωπο, τον κ.
Μαρκόπουλο για τον τρόπο µε τον οποίο γίνονται οι προµήθειες
των φαρµάκων από τα νοσοκοµεία. Αντί, δηλαδή, να παίρνουµε
τις συµβατικές συσκευασίες -το σηµείωσε και η κ. Ξενογιαννα-
κοπούλου, δεν έχω δυσκολία να το πω, αλλά συµφωνούµε σε
αυτό- µπορούµε να κάνουµε προµήθειες οι οποίες ταιριάζουν
στις ανάγκες των νοσοκοµείων, προκειµένου να έχουµε εξοικο-
νόµηση και από εκεί.

Τρίτον -είχα σηµειώσει στην Επιτροπή, το σηµειώνω και εδώ-
η Ιταλία το καλοκαίρι έκανε µια οριζόντια µείωση της τιµής των
φαρµάκων της τάξεως του 7%. Είχα δει το θέµα. Βεβαίως, είχαµε
το ζήτηµα µε τα χρέη των νοσοκοµείων και αυτό µας έκανε δι-
στακτικούς τότε, αλλά µπορούµε να προχωρήσουµε.

Έχετε πει ότι θα δείτε το θέµα των χρεών των νοσοκοµείων. Η
κρίση, εν τω µεταξύ, έχει βαθύνει και νοµίζω ότι δεν πρέπει να δι-
στάσουµε και δεν πρέπει να διστάσετε προς αυτήν την κατεύ-
θυνση και να κάνετε µια οριζόντια µείωση της τιµής των
φαρµάκων της τάξεως -νοµίζω εγώ- του 10%. Κάνετε ανακοστο-
λόγηση. Και εµείς είχαµε σχεδιάσει την ανακοστολόγηση. Μπο-
ρείτε να προχωρήσετε και θα έχετε τη δική µας στήριξη.
Υπολογίζουµε, µάλιστα, ότι εάν πάτε προς αυτήν την κατεύ-
θυνση, δεν θα επηρεαστεί η ανταγωνιστικότητα της ελληνικής
φαρµακοβιοµηχανίας και θα έχουµε ετησίως ένα κέρδος για το
δηµόσιο της τάξεως των 590.000.000 ευρώ.

Τέλος, πρέπει να δούµε το θέµα µε τα γενόσηµα φάρµακα, µε
τα generics, πιο απλά δηλαδή, τα φάρµακα εκείνα για τα οποία
πια δεν υπάρχει πατέντα και µπορεί ο οποιοσδήποτε να βγάζει
φάρµακα τα οποία έχουν ισοδύναµο αποτέλεσµα, σε σχέση µε τα
φάρµακα τα οποία είχαν µέχρι πρότινος πατέντα και µπορούσαν
να έχουν το µονοπώλιο. Εδώ έχουµε κοστολόγηση στο 80% της
τιµής των πρωτοτύπων. Μπορούµε σίγουρα να κατέβουµε πα-
ρακάτω, ενισχύοντας µε αυτόν τον τρόπο και την ελληνική βιο-
µηχανία, καθώς τα φάρµακα αυτά παράγονται εδώ.

Αλλά πρέπει να δούµε και κάτι άλλο, το οποίο το θεωρώ εξαι-
ρετικά σηµαντικό και το λέω τώρα, δεν το είχα πει στην επιτροπή.
Τα ασφαλιστικά ταµεία έχουν πρόβληµα. Το δηµόσιο έχει πρό-
βληµα. Πρέπει, λοιπόν, τα ασφαλιστικά ταµεία, σε περιπτώσεις
που έχει λήξει η πατέντα, κατά τη δική µου προσωπική άποψη, να
συνταγογραφούν µόνο γενόσηµα, διότι µε αυτόν τον τρόπο θα
έχουµε µια πολύ µεγάλη εξοικονόµηση. Καµµία αρνητική επί-
πτωση στο επίπεδο της υγείας, καθώς τα φάρµακα αυτά έχουν
τις ίδιες θεραπευτικές ιδιότητες, τα ίδια αποτελέσµατα.

Εποµένως, κρατάµε τα πρωτότυπα φάρµακα εκεί που υπάρ-
χει πατέντα και από εκεί και πέρα τα ασφαλιστικά ταµεία, λόγω
των δυσχερειών, συνταγογραφούν µόνο γενόσηµα. Πιστεύω ότι
ο συνδυασµός αυτών των προτάσεων, κυρία Υπουργέ, θα έχει
θετικά αποτελέσµατα και εµείς είµαστε εδώ, όπως βλέπετε, για

να κάνουµε εποικοδοµητική αντιπολίτευση.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Αυτά λέγαµε στο ΛΑΟΣ,

αλλά δεν µας ακούγατε όταν κυβερνούσατε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε το

Βουλευτή Β’ Αθηνών κ. Κώστα Χατζηδάκη.
Ο κ. Κιλτίδης, Βουλευτής Κιλκίς, έχει το λόγο για οκτώ λεπτά

και ακολουθεί ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
κ. Ανδρέας Λοβέρδος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, να ευχαριστήσω τον Υπουργό για τη σειρά του

που µου έδωσε -ύστερα από την επιθυµία που είχε εκφράσει να
µιλήσει τώρα- γιατί υπάρχει αντικειµενικός λόγος για µένα.

Αγαπητοί συνάδελφοι, θα εστιάσω επ’ ολίγον στη µία τροπο-
λογία που αφορά την παράταση εφαρµογής για τα όρια της ηλι-
κίας των γυναικών, για κάποιες κατηγορίες. Πριν πω αυτό, δεν
υπάρχει περίπτωση να αφήσω αναπάντητη την πρόκληση του
αγαπητού κατά τα λοιπά συναδέλφου του κ. Γεωργιάδη.

Κύριε Γεωργιάδη, ήρθε η ώρα πράγµατι και κατά την κραυγή
αγωνίας του κ. Λοβέρδου, αλλά και κατά την ευθύνη και την ηθική
της πολιτικής ευθύνης των πολιτικών, να αναλάβουµε όλοι τις ευ-
θύνες µας. Και σε ό,τι µε αφορά, δεν διανοούµαι να µην ανα-
λαµβάνω και τη συλλογική, την κοµµατική, αλλά πρωτίστως,
όµως, την όποια εκτελεστική έχω εφαρµόσει κατ’ εντολή του
Πρωθυπουργού. Και γι’ αυτό, απ’ ό,τι γνωρίζει ο συνάδελφός σας
ο κ. Ροντούλης, επί δύο µέρες ήµουν στην Επιτροπή Παραγω-
γής και Εµπορίου για να υπερασπιστώ τη δασική πολιτική την
οποία άσκησα επί δεκαπέντε µήνες.

Πιστεύω ακράδαντα ότι αυτό πρέπει να εφαρµόζεται και ήρθε
η ώρα ενώπιον του ελληνικού λαού να αναλάβουµε όλοι τις ευ-
θύνες µας. Και επειδή το έπραξα και στην αρµόδια επιτροπή µε
τον Υπουργό παρόντα, θέλω να του πω ότι αυτή η κραυγή αγω-
νίας πρέπει να συνεχιστεί, όχι ως κραυγή αγωνίας, αλλά ως
πράξη γενναιότητος. Και του δίνω ένα ελαφρυντικό του Υπουρ-
γού. ∆εν είµαι βέβαια εγώ ο άνθρωπος που θα µοιράσω ευθύνες
ή θα µοιράζω ελαφρυντικά, αλλά αυτή η παράταση κατ’ εµέ δεν
ωφελεί σε τίποτα. Κατά τη συνέχεια του κράτους και εφόσον
αυτή η κραυγή αγωνίας υπάρχει, θα έπρεπε να εφαρµοστεί, εφό-
σον είναι προσανατολισµένοι προς αυτή την κραυγή αγωνίας.

Και βεβαίως επί του θέµατος των γυναικών, επειδή δεν απο-
ποιούµαι των θέσεών µου και επί κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ, την πε-
ρίοδο 2000-2004 και µε κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, η
θέση µου είναι ξεκάθαρη. Ήρθε η ώρα και οι εξοµοιώσεις να γί-
νουν και οι µητέρες να έχουν εύνοια και πρόνοια όταν γεννούν,
όπως γίνεται σε ολόκληρη την ανθρωπότητα και να το δούµε
κατά κατηγορία επαγγελµάτων. ∆εν µπορώ να καταλάβω, γιατί η
γυναίκα γιατρός θα βγει πιο νωρίς στη σύνταξη από εµένα. Έχω
αντρική γενναιότητα, αλλά πρέπει να εµφανιστεί στις γυναίκες
εκεί που πρέπει. Όταν γεννούν και κατά την ειδικότητα του επαγ-
γέλµατος. Ναι, η αγρότισσα δικαιούται, ναι η εργάτρια στα τού-
βλα δικαιούται. ∆εν δικαιούται, όµως, η συναδέλφισσα γιατρός.

Αν υπερασπιζόµαστε ότι το πολιτικό κόστος έχει περιεχόµενο
αληθές, πρέπει να το επιφορτιστούµε εµείς οι πολιτικοί µε την
όποια γενναιότητα διαθέτει ο καθένας. Μ’ αυτόν τον τρόπο πι-
στεύω ότι δεν σηµατοδοτεί σωστά αυτή η παράταση. ∆εν είναι,
όµως, µείζον θέµα.

Όσον αφορά τώρα στο θέµα της λίστας και της συνταγογρά-
φησης, θα µιλήσω ως υγειονοµικός γιατρός στο επάγγελµα και
στην επιστήµη. Πρωτίστως, όµως, υφίσταται η πολιτική. Πάντων
των επιστηµών, επιστήµη των επιστηµών, η πολιτική. Και, βε-
βαίως, ο καθείς κατά τις ιδέες του.

Εγώ δεν έκρυψα ποτέ ότι δεν ανήκω στους φιλελευθέρους,
ανήκω στους ελευθεριστές, ανήκω στους ελευθέρους. Βεβαίως,
η ελευθερία έχει ως υστέρηση την ανελευθερία και ως υπερβολή
την ελευθεριότητα.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Τι είναι αυτό; Εξηγήστε το µας,
παρακαλώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, το ότι η Νέα ∆η-
µοκρατία θέσπισε το καθεστώς συνταγογράφησης µε ελεύθερο
τρόπο, προφανώς µε βρίσκει σύµφωνο και προφανώς το υπερα-
σπίζοµαι. Οποιαδήποτε άλλα λάθη –αν το θέλετε- ή αµέλειες ή
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παραλείψεις δεν θα µε κάνουν να αποστώ απ’ αυτήν την κατα-
λυτικά ιδεολογική µου αρχή µέσα στον πυρήνα των ιδεών µου.

Εάν το κράτος αποτυγχάνει µε ελεγκτικούς µηχανισµούς να
εφαρµόσει αυτό το οποίο πιστεύω, τότε φταίει το κράτος. Εµείς
επαγγελθήκαµε ένα νέο κράτος, ένα κράτος υπηρέτη του πολίτη.
∆υστυχώς, αστοχήσαµε! Εσείς έχετε την πρόκληση αυτό το
οποίο διατείνεστε ότι υπάρχει –ασυδοσία ή οτιδήποτε άλλο ακού-
γεται- να το βελτιώσετε, να το ελέγξετε. Έτσι πιστεύω ότι επί της
αρχής και επί της ουσίας η λίστα δεν προσφέρει κάτι στο κοινω-
νικό αγαθό της υγείας, στο σύνολο της οποίας είναι και το φάρ-
µακο.

Από εκεί και ύστερα, θέλετε να σας θυµίσω –και από εκείνα τα
έδρανα θυµάµαι εκείνη την εποχή ότι εκστόµισα µια βαριά κου-
βέντα που θα την επαναλάβω, όµως, τώρα µε προληπτική σηµα-
σία- ότι: «Η λίστα «γέννησε» ληστές», κύριοι Υπουργοί; Όσοι
είµαστε στο υγειονοµικό σύστηµα, γνωρίζουµε ποιοι ήταν αυτοί.
Έφυγε και ο αγαπητός κ. Έκτορας Νασιώκας.

Για πείτε µου, τα γενόσηµα, τα (generics), τι ποσοστό συµµε-
τοχής και κατανάλωσης -ας µου επιτραπεί η έκφραση- ή χρήσης
είχαν επί εποχής λίστας του ΠΑΣΟΚ; Στην Ευρώπη ξεπέρασε το
40%. Στην Ελλάδα δεν είχε αγγίξει ούτε το 10%!

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Ούτε 10%;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Ούτε το 10%, επί κυβερνήσεων

ΠΑΣΟΚ, µε λίστα. Μιλάµε για τα αντίγραφα, τα (generics), πείτε
το όπως θέλετε.

Υπάρχουν λύσεις, αγαπητοί συνάδελφοι. Και αν αυτή η µηχα-
νογράφηση, η ρηµάδα, την οποία ακούω τόσα χρόνια µέσα σ’
αυτήν την Αίθουσα και τη βιώνω ως πολίτης σ’ αυτό το κράτος,
δεν υπάρχει –εύχοµαι να υπάρξει και να αγωνιστούµε όλοι να
υπάρξει- υπάρχει η δυνατότητα ελέγχων, αγαπητοί συνάδελφοι.
Υπάρχει ο δειγµατοληπτικός έλεγχος και η νοµοθετική πρόνοια
για παραδειγµατική τιµωρία. ∆εν µπορώ να κατανοήσω πώς δεν
ελέγχονται κάθε χρόνο χίλιοι γιατροί για το πώς συνταγογρα-
φούν! Μία επιτροπή δεοντολογίας, µε ελαστικότητα και προφα-
νώς µε κριτήρια εντελώς χαλαρά στην αρχή, να δώσει το µήνυµα
που πρέπει να πάρει ο ιατρικός κόσµος. ∆εν µπορεί να γίνει δειγ-
µατοληπτικός έλεγχος; Ποιος κοροϊδεύει ποιον; Βούληση χρειά-
ζεται και πρέπει να προχωρήσουµε προς αυτήν την κατεύθυνση.

Όσον αφορά στα κίνητρα στα εγχώρια φάρµακα, µε ποιοτικό
έλεγχο των ισοδυνάµων για να φύγει αυτό το υπονοούµενο –ξέ-
ρετε- που δυστυχώς πληγώνει την εγχώρια φαρµακευτική βιο-
µηχανία, τι χρειάζεται, αγαπητοί κύριοι Υπουργοί; Χρειάζεται κάτι
το οποίο είναι πολύ απλό, το είπαν και άλλοι συνάδελφοι. Εγώ
είχα πει κάποτε, γιατί διετέλεσα και πρόεδρος νοσοκοµείου, ότι
προµήθεια για όλα τα υλικά γίνεται, για τα φάρµακα γιατί δεν γί-
νεται; Τότε, µου αντέτειναν –και επί των ηµερών κυβερνήσεως
της Νέας ∆ηµοκρατίας- ότι υφίσταται ένα πρόβληµα στην αντα-
γωνιστικότητα και την εµπορία.

Όµως, λέω και το άλλο. Η ασφαλιστική τιµή που υπάρχει πα-
ντού, για ποιο λόγο να µην υπάρχει και στην Ελλάδα; Υπάρχει η
εµπορική τιµή και προφανώς θα πρέπει να επιτυγχάνεται και η
ασφαλιστική τιµή. Όπως είπε και ο κ. Γεωργιάδης, υπάρχουν εκα-
τοντάδες χιλιάδες φάρµακα από ένα είδος. Είναι δυνατόν να µην
επιτυγχάνει το κράτος, να µην έχει ασφαλιστική τιµή; Άλλη η
ασφαλιστική τιµή, άλλη η εµπορική τιµή. Αν πετύχουµε αυτό το
αγαθό, τότε προφανώς η λίστα δεν θα χρειάζεται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Μόνο ένα λεπτό θέλω, γιατί νοµίζω
πως έχουν αξία να ακουστούν κάποια πράγµατα.

Τα κίνητρα προς την εγχώρια φαρµακοβιοµηχανία πρέπει να
είναι τέτοια που να αγγίξουν τουλάχιστον το 20%. Τα αντίγραφα
φάρµακα τουλάχιστον σε πρώτη φάση πρέπει να φύγουν πάνω
από το όριο του 20%.

Τότε µπορούµε να πούµε και κάτι άλλο. Όχι κάθε χρόνο, κύριοι
Υπουργοί, η είσοδος στη λίστα. Είστε τρεις Υπουργοί παρόντες.
Όταν εκδίδεται δελτίο έγκρισης και κυκλοφορίας ενός φαρµά-
κου µε την τιµή του –τρεις, τέσσερις µήνες είναι- τότε να εισά-
γεται το θέµα. Για ποιο λόγο να χάνεται αυτή η δυνατότητα και
να µην υπάρχει και αυτό που ο κ. Νασιώκας είπε πριν από λίγο,
δηλαδή το «αναντικατάστατο» να έρχεται κάθε φορά µπροστά

µας µε την κυκλοφορία ενός νέου φαρµάκου. Έτσι, νοµίζω ότι
υπάρχουν λύσεις, αλλά και προπάντων µέσα στην επιτροπή –
έλεος!- δεν είναι δυνατόν να απουσιάζει ο Φαρµακευτικός Σύλ-
λογος.

Στα φάρµακα των σοβαρών ασθενειών πρέπει όλοι να κατα-
νοήσουµε, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι αν δηµιουργείται πρό-
βληµα, δηµιουργείται µε τα φαρµακεία των νοσοκοµείων. Οι
φαρµακοποιοί δέχονται να συζητήσουν. Και το κράτος θα κερδί-
σει περί το 10% και από τη λελογισµένη παραγγελία δεν θα
έχουµε φάρµακα σοβαρών ασθενειών πανάκριβα που λήγουν
στα νοσοκοµεία από τις µαζικές παραγγελίες.

Πιστεύω ότι υπάρχουν πολλές χρήσιµες σκέψεις. ∆υστυχώς,
όµως, δεν µας δόθηκε η δυνατότητα στην επιτροπή να καταθέ-
σουµε αναλυτικά και άλλες ακόµη πολύ περισσότερες σκέψεις.

Σας ευχαριστώ και να µε συγχωρείτε που θα αποχωρήσω, γιατί
υπάρχει αντικειµενικός λόγος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Κιλτίδη.
Κύριε Κιλτίδη, θα πρέπει να προσέχουµε από το Βήµα, όταν

λέµε: «∆εν είµαι φιλελεύθερος και είµαι «ελευθερίων» ή «ελευ-
θεριάζων»». ∆εν κατάλαβα τι ακριβώς είπατε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Είπα «ελευθεριστής».
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο «ελευθεριστής»

στα γαλλικά είναι libertin. To libertinage, αν το ακούσετε, θα πάτε
αµέσως µετά στη λίστα του Σίντλερ.

Ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Ανδρέας
Λοβέρδος έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, να ευχαριστήσω τον κ. Ροντούλη για την επισή-
µανση περί αγροτικών ατυχηµάτων. Θα το δω µε τον ΟΓΑ αµέ-
σως, κύριε συνάδελφε, αύριο το πρωί. Ευχαριστώ για την
επισήµανση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Θέλω να κάνω µια αναφορά στο συνάδελφο Υπουργό κ. Χα-

τζηδάκη, που µας είπε να δούµε το σχέδιο της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας για τον ΟΣΕ, πριν εκπονήσουµε το δικό µας.

Οπωσδήποτε θα εκπονήσουµε το δικό µας, αγαπητέ συνά-
δελφε. ∆ιότι θέλω να ενηµερώσω το Σώµα πως όσες ξένες αντι-
προσωπείες συναντώ -αξιολογητές, Ευρωπαϊκή Επιτροπή,
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο-
υπάρχει µια µόνιµη ερώτηση. Σκέφτεται η Κυβέρνηση να κάνει
µε τον ΟΣΕ ό,τι έκανε µε την Ολυµπιακή; Είναι το πάγιο ερώτηµα
που µας θέτουν. Σκέφτεστε να ξετινάξετε το ασφαλιστικό σύ-
στηµα της χώρας µε τον τρόπο που το ξετινάξατε µε την Ολυ-
µπιακή και µε τον ΟΣΕ;

Σπεύδουµε, αγαπητέ Υπουργέ, να πούµε «όχι». Όχι, εµείς δεν
έχουµε αυτήν τη λογική. Καταστήσατε την περίπτωση αυτών των
οργανισµών και των εταιρειών αντιπαράδειγµα χειρισµού ιδιωτι-
κοποίησης. Πληρώνουµε τα επίχειρα εµείς.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: ∆εν είναι αυτό ιδιωτικοποί-
ηση!

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Εξακόσια εκατοµµύρια ευρώ, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχουµε χρέη από παρελθούσες, φυσικά, χρήσεις της
Ολυµπιακής στο ΙΚΑ. Εισφοροδιαφυγή από εταιρεία του ∆ηµο-
σίου! Αυτά, κύριε Χατζηδάκη, τώρα εµείς στο ΙΚΑ πώς θα τα ανα-
ζητήσουµε; Με τους εκκαθαριστές, ε; Φυσικά!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κρατική είναι αυτή η Ολυ-
µπιακή.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Ναι, δεν έχω αντίρρηση. Μιλάω για τις συµφωνίες
που κάνατε περί ιδιωτικοποίησης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: ∆εν είναι συµφωνία!
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): ∆εύτερον, τετρακόσια εκατοµµύρια ευρώ, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να πληρώσει τις επόµενες εβδο-
µάδες ο ΟΑΕ∆ στους εργαζοµένους στην Ολυµπιακή, βάσει της
ρυθµίσεως «προτύπου». Ο ΟΑΕ∆, όπως χαρακτηριστικά είπα,
επανέλαβα και επαναλαµβάνω για τρίτη φορά στη Βουλή των Ελ-
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λήνων, υπήρξε επί πέντε χρόνια ένας καταναλωτικός οργανισµός
µε αλόγιστη διαχείριση!

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µόνο το ∆εκέµβριο για προ-
γράµµατα εν εξελίξει πληρώσαµε 500.000.000 ευρώ. Ισχυρίζο-
νται τώρα οι παλαιότεροι ότι άφησαν, λέει, υπόλοιπα 700.000.000
ευρώ. Μόνο το ∆εκέµβριο δώσαµε 500.000.000 ευρώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Χρωστάει το ΙΚΑ;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Στο ΙΚΑ χρωστάει το κράτος. Αυτή είναι η αλυσίδα,
κύριε Μαρκόπουλε, και πρέπει να είστε πάρα πολύ φειδωλοί όταν
κάνετε κριτική. Πρέπει να είστε πάρα πολύ φειδωλοί!

Πριν από λίγους µήνες αποχωρήσατε και αφήσατε αυτή την
κατάσταση, µε αποτέλεσµα να είναι καθηµερινή µας δουλειά και
καθηµερινή αγωνία να εξασφαλίσουµε στους αδύναµους Έλλη-
νες πολίτες τα επιδόµατά τους. Ποτέ από ιδρύσεως του ΟΑΕ∆
δεν είχε εµφανιστεί τέτοια κατάσταση. Και ανήκω σ’ αυτούς που
µιλούν στον ελληνικό λαό µε ειλικρίνεια ή τουλάχιστον το πα-
λεύω, γιατί θέλω να ξέρει ο πολίτης τι είναι αυτό που διαθέτει
αυτή η Κυβέρνηση και τι µπορεί από τα αιτήµατά του να ικανο-
ποιεί. Πρέπει να ξέρει ο ελληνικός λαός ποια είναι ακριβώς τα
προβλήµατά του και πρέπει να γνωρίζει πώς τον κυβερνούν οι
κατά καιρούς επιλογές του, οι κατά καιρούς εκλεκτοί του.

Οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας είδαν τον ΟΑΕ∆ ως ένα
εργαλείο για να κάνουν καιροσκοπικές πολιτικές.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µόνο την προεκλογική περίοδο
για την οποία ο τέως Υπουργός ο κ. Παυλόπουλος είχε πει ότι
απαγορεύονται τα «STAGE», µόνο για εκείνες τις είκοσι µέρες,
πόσες ήταν, έχουµε εντοπίσει µέχρι στιγµής δυόµισι χιλιάδες
νέους «stagier». Έλεος! Υπάρχει και όριο στη δυνατότητα µετά
τις εκλογές να ασκείται κριτική.

Κύριε Χατζηδάκη, εγώ δεν θέλω να πω ότι αυτό αποκλείει τον
πολιτικό διάλογο. Η πρότασή σας για τα φάρµακα είναι πρόταση
η οποία αξιολογείται. Άλλωστε θέλω να ξέρετε ότι ένα από τα
µέτρα τα οποία παίρνουµε είναι η υποτιµολόγηση. Και η Υπουρ-
γός Οικονοµίας µέχρι το Φεβρουάριο θα έχει τελειώσει αυτή τη
δράση. Πάντως, µου έκανε εντύπωση η θετική παρέµβασή σας
στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου.

Σας το λέω και στην Ολοµέλεια της Βουλής, ότι το Μάρτιο εάν
τα µέτρα τα οποία θα µπουν στη συνέχεια δεν έχουν αποδώσει
αυτά που θέλουµε, θα σας ρωτήσουµε πώς ακριβώς εσείς εννο-
είτε, µε µία πράξη, µε µία ενέργεια, αυτή την καθολική υποτίµηση
στο ποσοστό του 10%. Γιατί στη συζήτηση για τον προϋπολογι-
σµό έκανα αναφορά σε µέτρα έκτακτου χαρακτήρα, αν αυτά
χρειαστούν.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εγώ για το ασφαλιστικό σύστηµα
και για το ασφαλιστικό πρόβληµα της χώρας εδώ στις συζητή-
σεις µας για τον προϋπολογισµό, στη δική µου οµιλία έκανα λόγο
και ξεκαθάρισα τα πράγµατα. Μου δόθηκε η ευκαιρία στον κοι-
νοβουλευτικό έλεγχο, αλλά και σήµερα να τα ξεκαθαρίσω και για
τον Οργανισµό που µεριµνά για τους ανέργους, για τον ΟΑΕ∆.

Θέλω να πω ότι στους Κοινοβουλευτικούς Τοµείς Εργασίας
του ΠΑΣΟΚ, στη ∆ιαρκή Επιτροπή των Κοινωνικών Ασφαλίσεων,
στη ∆ιαρκή Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου έχουµε προ-
σπαθήσει και οι τρεις Υπουργοί να αναλύσουµε ποιο είναι το πρό-
βληµα που αντιµετωπίζει η χώρα γενικά, µε τις ιατρικές δαπάνες
και ειδικότερα, στο πλαίσιο αυτό µε τις φαρµακευτικές δαπάνες.
Η κατάσταση δεν παίρνει άλλο. ∆εν µπορούµε ακόµη να συνεχί-
σουµε –και σωστά το λέει ο κ. Νασιώκας, είµαστε στα µέσα Ια-
νουαρίου- στους έξαλλους ρυθµούς της σπατάλης, του οργίου,
της συναλλαγής.

Αρκεί να σας πω έναν αριθµό, γιατί δεν έχω άλλο χρόνο. Τα
ταµεία για τα φάρµακα, που δεν κάνουν το εκατό τοις εκατό της
δαπάνης, κατ’ έτος έφτασαν να χρειάζονται 5.000.000.000 ευρώ,
4,5 δισεκατοµµύρια για τα ιδιωτικά φαρµακεία και 500.000.000
στο πλαίσιο των νοσηλειών στα φαρµακεία των νοσοκοµείων. Το
Βέλγιο µε πεντακόσιους χιλιάδες κατοίκους λιγότερους, η αντί-
στοιχη δαπάνη είναι στα 2,800 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Αντιλαµβάνεστε ότι κάτι συµβαίνει εδώ. Και επειδή µιλήσαµε
πολύ γι’ αυτή την αρνητική κατάσταση και εξηγήθηκε πώς αυτή
παροξύνθηκε στην πενταετία της Νέας ∆ηµοκρατίας, τώρα πια
δεν υπάρχει καιρός ούτε για να εξηγούµε πώς τα έκανε τα πράγ-

µατα η Νέα ∆ηµοκρατία ούτε για να λέµε και να αφηγούµαστε
πόσο αρνητική είναι η κατάσταση.

Είναι ανάγκη να πάρουµε µέτρα. Πρώτο των µέτρων είναι
αυτό. Η λίστα της Υπουργού Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
την οποία στηρίζουµε και η οποία ό,τι και αν λέγεται, όσα προ-
βλήµατα και αν είχε -που είµαστε συνειδοί των προβληµάτων
αυτών- είναι η βάση για να αναπτυχθούν πολιτικές περιορισµού
της φαρµακευτικής δαπάνης.

∆εύτερον, η τροπολογία µας για τα ογδόντα εννέα ακριβά
φάρµακα, την οποία θέλω επ’ ολίγον να σχολιάσω και να υπο-
στηρίξω.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το ΙΚΑ κάνει διανοµή, χορηγεί
αυτά τα φάρµακα µόνο µέσω των νοσοκοµείων. ∆εν µπορείς να
τα πάρεις από τα ιδιωτικά φαρµακεία. Τα υπόλοιπα ταµεία, όπως
πληροφορήθηκα, έκαναν το άνοιγµα επί Νέας ∆ηµοκρατίας να
επιτρέπουν και στα ιδιωτικά φαρµακεία να τα χορηγούν. Από τη
µια πλευρά το ΙΚΑ δηµιουργεί µια οικονοµία, γιατί πουλάει φθη-
νότερα το δικό του φαρµακείο, αλλά από την άλλη υπάρχει δα-
πάνη για τους ηλικιωµένους ανθρώπους που πρέπει να πάνε στα
νοσοκοµεία να τα πάρουν. Και πρόκειται για φάρµακα που αφο-
ρούν σοβαρότατες ασθένειες. Πρέπει να πληρώνουν το ταξί, να
πληρώνουν τη συνοδεία. Είναι µια παρενέργεια µε οικονοµικό πε-
ριεχόµενο. Επίσης, τα ταµεία τα οποία επέτρεψαν να παίρνει ο
ασφαλισµένος το φάρµακό του για τη σοβαρή του ασθένεια και
από το ιδιωτικό φαρµακείο, δεν όρισαν αλλιώς την τιµή και πα-
ράγεται µεγάλη σπατάλη και στο σηµείο αυτό. ∆ύο προβλήµατα.

Τι λέµε; Λέµε ότι αυτά τα δύο προβλήµατα τα λύνουµε µε την
τροπολογία που αφορά αυτά τα ογδόντα εννέα φάρµακα που
απευθύνονται σε σοβαρότατα ασθενείς και από κει και πέρα το
ζύγισµα του καθορισµού της τιµής, ούτως ώστε τελικώς να υπάρ-
χει εξοικονόµηση και από τη νέα µέθοδο αυτή, θα το παράξουµε
µε κοινή υπουργική µας απόφαση, οι τρεις παριστάµενοι Υπουρ-
γοί και την τελική τιµή θα την ορίσει, όπως ο νόµος ορίζει, η κυρία
Υπουργός Οικονοµίας µε τη σχετική αγορανοµική διάταξη. Αυτό
είναι το πρώτο βήµα.

Το δεύτερο βήµα είναι αυτό που εννοείται, κύριε Χατζηγάκη.
Πρόκειται για πτώση της τιµής και δεν θα γίνει µε τη µια ενέργεια.
Μετερχόµεθα πιο ήπιο µέσο, το µέσο δηλαδή της αξιολόγησης
–νοµίζω, κυρία Υπουργέ, φάρµακο µε φάρµακο- ώστε συνολικώς
να έχουµε µια υποτιµολόγηση µέσα στο Φεβρουάριο που θα
αφορά όλα τα φάρµακα και αυτά τα ογδόντα εννέα φάρµακα που
απευθύνονται σε σοβαρότατα ασθενούντες και που είναι ακριβά
κατά τεκµήριο, αλλά και όλα τα υπόλοιπα, κύριε Χατζηγάκη. Υπο-
λογίζουµε εάν ο µέσος όρος που σας λέω είναι σωστός, µε την
υποτιµολόγηση αυτή να έχουµε µια µείωση γύρω στο 7%.

Προχωράµε µε νοµοθετική ρύθµιση που θα αφορά τα αναλώ-
σιµα υλικά και την παροχή ιατρικών υπηρεσιών -άλλη µεγάλη
πληγή- καθώς και µε τη µείζονα παρέµβασή µας στο φάρµακο,
που την εκτιµούµε και την προσδιορίζουµε στα τέλη Φεβρουα-
ρίου.

Τέλος, υπολογίζουµε πολύ -προς ώρας τουλάχιστον- στην
έναρξη από 1ης Μαΐου του 2010 του ηλεκτρονικού ελέγχου της
συνταγογράφησης που θα αναδεικνύει ποιος γιατρός συνταγο-
γραφεί, ποιο φάρµακο, ποιας εταιρείας και σε ποιο φαρµακείο
αυτό εκτελείται. Είναι δέσµη µέτρων, τα οποία έχουµε ανάγκη.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τα ταµεία δεν µπορούν να πλη-
ρώσουν τη φαρµακευτική δαπάνη. Και εδώ πρέπει να υπάρξει
µια συνεννόηση και των αρµόδιων κοινωνικών φορέων και χώρων
για τη δράση. ∆εν υπάρχει περίπτωση επιχειρηµατίας, δεν υπάρ-
χει περίπτωση ελεύθερος επαγγελµατίας, δεν υπάρχει περί-
πτωση γιατρός, δεν υπάρχει περίπτωση συνδικάτο, διοίκηση
νοσοκοµείου να µη συνεννοηθεί για τις πολιτικές αυτές. Είναι τέ-
τοια η ανάγκη που πιέζει όλους να επιδείξουν ευθύνη και να
υπάρξει συνεννόηση.

Αν όµως δεν υπάρξει αυτή η συνεννόηση τελικά, κυρίες και κύ-
ριοι Βουλευτές, οι επιλογές µας θα εφαρµοστούν και θα κατα-
φύγουµε και σε άλλα µέτρα. Τη φαρµακευτική δαπάνη του
παροξυσµού της σπατάλης και του «οργίου» της συναλλαγής, η
πατρίδα δεν την αντέχει, τα ταµεία δεν την αντέχουν και θα πά-
ρουµε τα µέτρα µας!

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
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πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ).
Θεωρώ ότι µε το πλέγµα αυτό των πολιτικών, κύριε συνάδελφε

-και στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου συζητήσαµε µε τη
λογική της δραστικής ουσίας που θα είναι ένας πραγµατικά νέος
τρόπος ο οποίος θα αφορά και την συνταγογράφηση αλλά και τις
θεραπείες και τελικά την οικονοµία του συστήµατος- µε τις αλ-
λαγές αυτές, µείζων των οποίων επαναλαµβάνω και υπογραµ-
µίζω είναι αυτή, θα µπορέσουµε να ελέγξουµε το πρόβληµα, να
τιθασεύσουµε τις δαπάνες και να ανταποκριθούνε στις υποχρε-
ώσεις µας απέναντι στους πολίτες, απέναντι στον ελληνικό λαό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα
ένα λεπτό. Έγινε µία αναφορά σε µένα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Για ποιο λόγο, κύριε
συνάδελφε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Αναφέρθηκε στην Ολυ-
µπιακή…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Όχι, δεν είναι προ-
σωπικό θέµα, κύριε Χατζηδάκη. Σας παρακαλώ!

Το λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σαλ-
µάς για οκτώ λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Εδώ πρέπει να φωνάζεις για
να πάρεις το λόγο. Και εγώ δεν θα το κάνω!

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, ερχόµαστε σή-

µερα να συζητήσουµε µία νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρ-
νησης που αφορά τη λίστα φαρµάκων και που είναι ένα µέρος
µιας δέσµης µέτρων που µε κοινή συνέντευξή τους οι τρεις
Υπουργοί στις 18 Νοεµβρίου ανακοίνωσαν ως πολιτική που θα
ακολουθηθεί για το φάρµακο.

Κατ’ αρχήν πρέπει να θυµίσω ότι το προεκλογικό πρόγραµµα
του ΠΑΣΟΚ για το φάρµακο έχει τέσσερις γραµµές.

Πολιτική για το φάρµακο. Με «bold», µε υπογραµµισµένα
γράµµατα έχει την καθιέρωση της λίστας σύµφωνα µε τα ευρω-
παϊκά κριτήρια. Κι έχει µία αναβάθµιση του ΕΟΦ, ενίσχυση της
αναπτυξιακής προοπτικής της εγχώριας φαρµακοβιοµηχανίας
και εξοικονόµηση πόρων. Αυτό είναι το προεκλογικό πρόγραµµα
του ΠΑΣΟΚ για το φάρµακο.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Καλό δεν είναι;

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Σήµερα, λοιπόν, συνεπές το ΠΑΣΟΚ στο
πρόγραµµά του, φέρνει τη λίστα φαρµάκων.

Πριν σχολιάσω, όµως, τη λίστα, θα ήθελα να κάνω µία υποση-
µείωση για κάθε ένα από τα µέτρα που ανακοίνωσαν οι τρεις
Υπουργοί στις 18 Νοεµβρίου.

Εκτός από την επαναφορά της λίστας, γίνεται αναφορά σε µει-
οδοτικούς διαγωνισµούς στα νοσοκοµεία για την αγορά σκευα-
σµάτων, που θα εφαρµοστεί.

Θέλω να σας υπενθυµίσω ότι προβλέπεται στο ν. 3580/2007.
Άρα, δεν επινοήσατε κάτι καινούργιο.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): ∆εν εφαρµόζεται.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Σωστό, όµως, είναι να το εφαρµόσετε.
Μιλήσατε για νοσοκοµειακές συσκευασίες των φαρµάκων.
Θα σας καταθέσω –µε ηµεροµηνία 2 Ιουνίου του 2008- την επι-

στολή του ΕΟΦ µε την οποία ζητά από τις φαρµακοβιοµηχανίες
να ετοιµαστούν για νοσοκοµειακή συσκευασία.

Μιλήσατε για ενιαίο µηχανογραφικό σύστηµα στα νοσοκοµεία,
το οποίο θα είναι συνδεδεµένο µε το αντίστοιχο του ΕΟΦ. Θα κα-
ταθέσω δελτίο Τύπου των Υπουργών, µε ηµεροµηνία 26/8/2009,
που αναφέρει ακριβώς την πρωτοβουλία αυτή για το µηχανο-
γραφικό σύστηµα και πώς ακριβώς θα εφαρµοστεί: Σύσταση επι-
στηµονικής επιτροπής για τη λίστα, που το περιλαµβάνετε.
Πάγωµα τιµών για τα νέα φάρµακα, που ζητήθηκε. Επανακοστο-
λόγηση των έξι χιλιάδων κυκλοφορούντων φαρµάκων µε το
πρώτο νέο δελτίο τιµών.

Θα σας καταθέσω το δελτίο Τύπου, µε ηµεροµηνία 23 Ιουλίου
του 2009, από το Γραφείο Τύπου του Υπουργείου Ανάπτυξης,

που ακριβώς αναφέρει την πρόθεση να επικαιροποιηθεί η διά-
ταξη µε βάση τις τρεις χαµηλότερες τιµές στην Ευρώπη των εί-
κοσι έξι που θεσπίσαµε.

Αλλαγή του συστήµατος τιµολόγησης των αντιγράφων φαρ-
µάκων. Είπατε ότι θα το πάτε στις τρεις χαµηλότερες τιµές της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Να δούµε αν θα το κάνετε µέχρι τέλους.

Σας θυµίζω ότι εµείς φέραµε στο 80% της τιµής τα πρωτότυπα
φάρµακα µετά τη λήξη της πατέντας.

Αναφέρετε για τα ογδόντα εννέα ακριβά φάρµακα –τότε ίσως
να µην το είχατε σκεφτεί- ότι θα διατίθενται από τα φαρµακεία.
Όπως είπε ο Υπουργός, ο κ. Λοβέρδος, ήδη διατίθενται, εκτός
από το ΙΚΑ.

Και δεν καταλαβαίνω γιατί φέρνετε αυτή την τροπολογία…
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Σε τι τιµή;
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Στην τιµή που είναι. Νοσοκοµειακή τιµή,

που σηµαίνει χονδρική τιµή, ex-factory µείον 13%, συν 5%, συν το
ΦΠΑ, 9%. ∆ηλαδή…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Πόσο;

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Θα σας το απαντήσω.
Οι φαρµακοποιοί σήµερα πωλούν αυτά τα ογδόντα εννέα

ακριβά φάρµακα έχοντας ένα κέρδος –αν αφαιρέσουµε το ΦΠΑ-
9%. Εσείς στην τροπολογία δεν λέτε σε τι τιµή θα πωλούνται. Κα-
νείς δεν γνωρίζει σήµερα. Θα είναι σε ακριβότερη ή σε φθηνό-
τερη τιµή; ∆εν έπρεπε να το πείτε;

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Το λέει στην τροπολογία, κύριε Σαλµά. ∆εν
τη διαβάσατε.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Πολύ καλά. Την έχω την τροπολογία.
Συνεχίζω µε τη λίστα.
Πράγµατι στην Ευρώπη –σχεδόν σε όλες τις χώρες- υπάρχει η

λίστα, είτε θετική είτε αρνητική.
Όταν εµείς καταργήσαµε τη λίστα το 2006, αυτόµατα καθιε-

ρώσαµε αρνητική λίστα, όπως προβλεπόταν, και µε απόφασή
µας είπαµε και ποια φάρµακα δεν αποζηµιώνονται από τα ασφα-
λιστικά ταµεία. Θα το καταθέσω.

Άρα, είχαµε λίστα η οποία ήταν αρνητική. Και αρνητική λίστα
έχουν η ∆ανία, η Ισπανία, η Αγγλία, η Φινλανδία.

Εσείς ξαναφέρνετε τώρα τη λίστα µε ένα βασικό επιχείρηµα.
Το είπε πολλές φορές η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης και µου δίνεται η ευκαιρία τώρα να τη ρωτήσω µέσα
στην Ολοµέλεια. Στοίχισε η κατάργηση της λίστας 2.000.000.000
-πολλές φορές είπατε και 2.500.000.000- στο ελληνικό δηµόσιο;
Εάν το αποδείξετε σήµερα, θα σκεφθώ πολύ σοβαρά εάν πρέπει
να στηρίξουµε την τροπολογία σας, γιατί είναι προς τη σωστή
κατεύθυνση. Φοβούµαι, όµως, ότι δεν θα έχετε κανένα στοιχείο
να µου το αποδείξετε. Αντιθέτως, εγώ έχω στοιχεία να σας απο-
δείξω ότι δεν επηρέασε καθόλου τη φαρµακευτική δαπάνη. Σας
έχω µια µελέτη του καθηγητή κ. Υφαντόπουλου.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Και τα χρέη των ταµείων και των νο-
σοκοµείων πώς δηµιουργήθηκαν;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρία Υπουργέ, δεν
πρέπει να γίνεται έτσι διάλογος.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Μα, µε ρώτησε!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Αν θέλετε, µπορείτε
να κάνετε κανονική διακοπή, µόνο όµως µε την άδεια του οµι-
λητή.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Κυρία Υπουργέ, όλοι κρινόµαστε. Εγώ θα
πω ότι η φαρµακευτική δαπάνη δεν επηρεάζεται καθόλου από τη
λίστα και θα το αποδείξω.

Πρώτον, η µελέτη του καθηγητή κ. Γιάννη Υφαντόπουλου δη-
µοσιεύτηκε στο «European Journal of Health Economics» το
2007. Έχει αναφορές και χρησιµοποιεί βιβλιογραφία του κ. Μό-
σιαλου, δικού σας Βουλευτή, έγκριτου στα οικονοµικά υγείας, ο
οποίος, όπως είπε και ο κ. Χατζηδάκης, πρόσφατα στο συνέδριο
είπε ότι δεν επηρεάζει καθόλου η λίστα. Ο κ. Υφαντόπουλος
κάνει ειδικό µοντέλο και λέει ότι δεν επηρεάζει καθόλου η λίστα
και βεβαίως έχει στην αναφορά του και εργασία του κ. Νεκτά-
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ριου, του πρώην ∆ιοικητή του ΙΚΑ, που γράφει ότι δεν επηρεάζει
καθόλου η εφαρµογή της λίστας τη φαρµακευτική δαπάνη. Σας
έφερα τρεις µελέτες, εκ των οποίων οι δύο είναι δικών σας στε-
λεχών. Φέρτε µου µία που να λέει ότι η λίστα επηρέασε τη φαρ-
µακευτική δαπάνη.

Θα σας πω πού κάνετε τη σύγχυση. Με την κατάργηση της λί-
στας δόθηκε έγκριση αποζηµίωσης σε χίλια εννιακόσια πενήντα
δύο νέα καινοτόµα σκευάσµατα. Και επειδή, όπως γνωρίζετε, για
κάθε 100 ευρώ που είναι η φαρµακευτική δαπάνη τα 60 περίπου
είναι στα καινούργια καινοτόµα φάρµακα, ταυτόχρονα η έγκρισή
τους για την αποζηµίωση από τα ταµεία των χιλίων εννιακοσίων
πενήντα δύο φαρµάκων εκτίναξε στιγµιαία τη φαρµακευτική δα-
πάνη. Αυτό, όµως, δεν συνέβη και στο µέλλον. Θα σας καταθέσω
την εξέλιξη της φαρµακευτικής δαπάνης µε στοιχεία του ΕΟΦ,
όπου το 2008 σε σχέση µε το 2007 αυξήθηκε µόνο κατά 2%.

Και επειδή θέλω να είµαι πολύ ακριβής, µιλώ για τις φαρµα-
κευτικές πωλήσεις που περιλαµβάνουν και τις παράλληλες εξα-
γωγές. Θα καταθέσω και αυτόν τον πίνακα, ο οποίος
περιλαµβάνει το πόσο αυξήθηκε η φαρµακευτική δαπάνη µετά
το 1998, που ήταν 23% για το 2000, για το 2001 και το 2002 20%,
ενώ κατά µέσο όρο τη δεκαετία 1998-2008 αυξήθηκε 18% η φαρ-
µακευτική δαπάνη.

Γιατί συνέβη αυτό και δεν συγκρατήθηκε από την εφαρµογή
της λίστας; Τι ήταν αυτό που οδήγησε στο περιοριστεί ο ρυθµός
αύξησης της φαρµακευτικής δαπάνης το 1998; Ήταν τα δύο πα-
ράλληλα µέτρα που πήρατε, που µεταβάλατε την κοστολόγηση
των φαρµάκων µε τη χαµηλότερη τιµή της Ευρώπης και την κα-
τάργηση του ειδικού τέλους περί ΕΟΦ και ταµείων, που ήταν πε-
ρίπου το 21%. Ήταν καθαρά λογιστική η µείωση και αυτό
φαίνεται από το ότι δεν επηρέασε και το 1998 και το 1999 τον
τζίρο των φαρµακευτικών εταιρειών που αυξήθηκε κατά 14%.

Για να είµαστε ειλικρινείς, ούτε η λίστα επηρέασε τις δαπάνες,
αλλά ούτε η κατάργησή της. Η κατάργησή της βοήθησε στην
πρόσβαση όλων των ασθενών γρήγορα στα καινοτόµα φάρµακα
και στο να µην υπάρχει διαπλοκή κάτω από το τραπέζι, για να
µπουν τα νέα φάρµακα στη λίστα.

Όµως, και να θέλαµε να πούµε ότι κάνετε καλά που θεσµοθε-
τείτε τη λίστα, υπάρχουν νοµοτεχνικές ατέλειες που δεν µας το
επιτρέπουν.

Πρώτον, δεν καθορίζονται τα κριτήρια µε τα οποία θα µπαί-
νουν τα φάρµακα. Σας θυµίζω ότι ο νοµοθέτης του 1998 είχε πε-
ρισσότερο σεβασµό στο Κοινοβούλιο και έφερε στη νοµοθετική
ρύθµιση ακριβώς τα κριτήρια, που ήταν η αποδεδειγµένη θερα-
πευτική αποτελεσµατικότητα, η ασφάλεια, η ανεκτικότητα, το κό-
στος ηµερήσιας θεραπείας, κάλυψη από την κοινωνική ασφάλιση
άλλων χωρών. Τότε ο νοµοθέτης, το 1998, προέβλεψε να πει στη
Βουλή τα κριτήρια. Εµείς, και να θέλαµε να συµφωνήσουµε, θα
σας δίναµε «λευκή επιταγή» να βάλετε όποια κριτήρια θέλετε,
όταν µέσα στο ΠΑΣΟΚ διαφωνείτε για τα κριτήρια;

∆εύτερον, δεν προβλέπει το παράβολο, το οποίο κατέβαλαν
οι φαρµακοβιοµηχανίες, προκειµένου να αξιολογηθούν τα φάρ-
µακά τους. Η τότε λίστα αναθεωρείτο ανά διετία, η δική σας
λίστα τώρα θα αναθεωρείτε ανά έτος. Το διορθώσατε και το κά-
νατε τουλάχιστον κατ’ έτος.

∆ηλαδή θα βγαίνουν τα τρίµηνα δελτία τιµών κάθε τρείς µήνες
και στο τέλος του έτους που θα συνεδριάζει η επιτροπή, θα µα-
ζέψουν όλα τα φάρµακα που έχουν πάρει τιµή µε τα δελτία τιµών
ανά τρίµηνο και θα περιµένουν στο χρόνο να µαζεύονται πεντα-
κόσια, εξακόσια φάρµακα για να κριθούν και να µπουν στη λίστα.
Φοβούµαι ότι θα γυρίσουµε πάλι στο παρελθόν.

∆εν προβλέπεται χρονοδιάγραµµα και διαδικασία διαβούλευ-
σης µε τους αιτούντες πριν την οριστικοποίηση του καταλόγου,
όπως ίσχυε στο προηγούµενο νόµο του 1997. Αυτό κρίνεται εξό-
χως σηµαντικό υπό την έννοια της διαβλητότητας, της αξιολό-
γησης των εντασσοµένων φαρµάκων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
∆εν προβλέπει µεταβατικές διατάξεις για το διάστηµα από τη

δηµοσίευση του νόµου µε την κατάρτιση και δηµοσίευση του κα-
ταλόγου της λίστας φαρµάκων. ∆εν προβλέπει δευτεροβάθµιο

όργανο κρίσης που εξετάζει τα φάρµακα που αποκλείονται από
τη λίστα, και βεβαίως για τα ακριβά φάρµακα, όπως σας είπα,
δεν προβλέπει καθόλου την τιµή πώλησής τους.

Κλείνοντας κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να πω κάποιες προτά-
σεις. Είχαµε πάρει µέτρα ως κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας,
πολλά από αυτά καθυστερήσαµε να τα εφαρµόσουµε και πραγ-
µατικά γι’ αυτό δεν συγκρατήσαµε τις δαπάνες.

Ηλεκτρονικές προµήθειες. Πρώτον. Είµαστε µαζί, το έχουµε
πει και το έχουµε προβλέψει. Μηχανογράφηση των φαρµάκων
και έλεγχος της συνταγογράφησης. Ιατρικά πρωτόκολλα διαχεί-
ρισης ασθενών. Συνέχιση του υπάρχοντος συστήµατος τιµολό-
γησης. Ολοκλήρωση των διαδικασιών για την επιστροφή από τις
φαρµακευτικές επιχειρήσεις των οφειλόµενων. Αξιοποίηση της
οµαδοποίησης των φαρµάκων που ολοκληρώθηκε πρόσφατα
από τον ΕΟΦ και σας έχει παραδοθεί και φαρµακοοικονοµική
αξιολόγηση.

Πιστεύω ότι εάν εφαρµόσετε όλες αυτές τις προτάσεις και συ-
νεχίσετε την πολιτική που έχουµε ξεκινήσει, θα οδηγηθούµε στα
σωστά αποτελέσµατα για την εξοικονόµηση πόρων, αφού βε-
βαίως σας πω ότι όταν µιλάτε για ηλεκτρονική συνταγογράφηση
δεν θα πρέπει να εννοείτε τον µηχανογραφικό έλεγχο των συ-
νταγών που ξεκινήσαµε εµείς και δηµοπρατήσαµε το διαγωνισµό
το 2007 και ολοκληρώθηκε τώρα. Είναι αυτό που λέει ο κ. Λο-
βέρδος, ότι από 1η Μαΐου θα υπάρχει µηχανογραφικός έλεγχος
των συνταγών. ∆εν είναι ηλεκτρονική η συνταγογράφηση. Ηλε-
κτρονική συνταγογράφηση είναι το e-health.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ, κύριε
Σαλµά. Να γίνει κατανοητό ότι είναι πολλοί οµιλητές ακόµα και µε
την υπέρβαση τεσσάρων πέντε λεπτών από κάθε οµιλητή θα
φθάσουµε µέχρι τα µεσάνυχτα.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε και σας ευχαρι-
στώ για την ανοχή σας.

Η ηλεκτρονική κάρτα υγείας προϋποθέτει ηλεκτρονική κάρτα
επαγγελµατία υγείας, αυτό χρειάζεται γύρω στα δύο µε τρία χρό-
νια να το τελειώστε το, αλλά αν προχωρήσετε θα το στηρίξουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο κ. Μάριος Σαλµάς καταθέτει για τα Πρα-

κτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρ-
χείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ζητήσει η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης κυρία Ξενογιαννακοπούλου, για µια σύντοµη παρέµ-
βαση.

Τρία λεπτά, κυρία Υπουργέ, είναι αρκετά;
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Τα τρία
λεπτά είναι υπεραρκετά.

Οφείλω να πω ότι έχω εντυπωσιαστεί από την έλλειψη µετριο-
πάθειας από την πλευρά του κυρίου Σαλµά, του αγαπητού συ-
ναδέλφου, ο οποίος µάλιστα υπηρέτησε και στο Υπουργείο
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, και θα έπρεπε να είναι πολύ
µετριοπαθής και προσεκτικός µιλώντας γι’ αυτά τα θέµατα.

Όπως είχαµε την ευκαιρία και προηγούµενα να πούµε και όταν
παρενέβη ο κ. Μαρκόπουλος, εσείς κρίνεστε κύριε Σαλµά, γι’
αυτά που αφήσατε στο χώρο της υγείας, στο χώρο των κοινωνι-
κών ταµείων, των ασφαλιστικών ταµείων. ∆εν κρίνεστε ούτε από
προθέσεις ούτε από διάφορες εξαγγελίες και υπουργικές απο-
φάσεις οι οποίες ποτέ δεν υλοποιήθηκαν. Και επειδή προκαλέ-
σατε εδώ στο Σώµα λέγοντας: «Μα πώς βγάζετε τα περίφηµα
2-2,5 δισεκατοµµύρια που έχει κοστίσει η κατάργηση της λίστας
φαρµάκων;»…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Τέσσερα.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Θα σας απαντήσουµε µε στοιχεία και
όχι µε µελέτες του 2007 και δεν ξέρω ποιος ή τι µπορεί να λέει ο
καθένας. Αυτά είναι πολύ ενδιαφέροντα σ’ έναν επιστηµονικό
διάλογο.

Εδώ λοιπόν, υπάρχει κατάλογος που λέει πώς έχει διαµορφω-
θεί η φαρµακευτική δαπάνη. Έχουµε όλα τα ταµεία, θα κατατε-
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θεί στα Πρακτικά ο κατάλογος αυτός και βλέπουµε. Το 2004 ήταν
συνολικά µε το στρογγυλοποιηµένο ποσό 2.000.000.000 και κάτι
και το 2009 είναι 4,3 δισεκατοµµύρια.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Παραπάνω.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Αυτά είναι στοιχεία. Αυτά δεν είναι
ούτε µελέτες του 2007, είναι στοιχεία που µου τα έδωσε ο συ-
νάδελφος κ. Ανδρέας Λοβέρδος που έχει την ευθύνη των ασφα-
λιστικών ταµείων.

Να πούµε και άλλα στοιχεία; Να πούµε για το 6,2 δισεκατοµ-
µύρια των δηµόσιων νοσοκοµείων, εκ των οποίων τα 2,5 δισεκα-
τοµµύρια είναι προς τις φαρµακευτικές εταιρείες; Αυτά είναι
στοιχεία πιστοποιηµένα. Άρα λοιπόν, χρειάζεται µια µεγαλύτερη
µετριοπάθεια και να παραδεχθείτε πού οδήγησε η κατάργηση
της λίστας φαρµάκων από κοινού µε την παλινωδία για την τιµο-
λόγηση των φαρµάκων, όταν µπήκε η Ελβετία και την βγάλατε
µε τροπολογία στο Θερινό Τµήµα τον Αύγουστο -σ’ αυτό ανα-
φερθήκατε-...

… ένα µήνα πριν από τις εκλογές, κύριοι συνάδελφοι, όταν
πλέον είχε γίνει όλη αυτή η ζηµιά και ξαναήλθατε πίσω στη µέση
τιµή των τριών πιο φθηνών χωρών, όπως ήταν επί κυβερνήσεως
του ΠΑΣΟΚ, όπως και η παντελής έλλειψη και εποπτεία γύρω
από τα φάρµακα. Άρα, λοιπόν, εµείς εδώ µιλάµε µε στοιχεία κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι. Έχετε πληρώσει πάρα πολύ, µε τις
πολιτικές σας, τα ασφαλιστικά ταµεία και τα δηµόσια νοσοκο-
µεία. Η λίστα φαρµάκων είναι ένα από τα µέτρα µε τα οποία συ-
νολικά, µαζί µε αυτά που είπε και ο Υπουργός Οικονοµίας και
αφορούν την ανακοστολόγηση, που αφορούν συνολικά την επο-
πτεία, την ηλεκτρονική συνταγογράφηση, θα µπορέσουµε να βά-
λουµε τάξη, να κάνουµε εξοικονόµηση και να πλήξουµε
πραγµατικά όλα αυτά τα κυκλώµατα, τα οποία κερδοσκοπούν εις
βάρος των ασφαλιστικών ταµείων και των δηµόσιων νοσοκοµείων
της χώρας.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-

λεγγύης κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου καταθέτει για τα Πρα-
κτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κυρία Υπουργέ.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Παρακαλώ κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το
λόγο επί προσωπικού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης):∆εν υπάρχει προσω-
πικό, κύριε Σαλµά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Έχει δικαίωµα, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ορίστε, έχετε το λόγο
για ένα λεπτό για να αναπτύξετε σε τι συνίσταται το προσωπικό

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Αν έλλειψη µετριοπάθειας, κυρία Υπουργέ,
είναι να επισηµαίνω τη σύγχυση στην οποία έχετε περιέλθει και
να διαβάζετε την αύξηση και να την αποδίδετε στη λίστα, δεν
φταίω εγώ. Αυτό σηµαίνει ίσως…

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): … και στη συνέχεια µε την παλινωδία
για τις τιµές.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Σας παρακαλώ δεν σας διέκοψα. Καταλα-
βαίνω ότι είσθε µια εξαιρετική Υπουργός και ήρεµη, αλλά έχετε
χάσει την ψυχραιµία σας.

Οφείλεται η αύξηση αυτή στην ένταξη στο καθεστώς αποζη-
µίωσης 1.952 νέων φαρµάκων που συνέβη ταυτόχρονα µε την
κατάργηση της λίστας. Αυτό σας λέω, δεν οφείλεται στη λίστα,
για τον απλούστατο λόγο ότι από το 1999-2000 µέχρι και σήµερα
αυξάνεται 18% µέσο όρο της δεκαετίας, 20% κάθε χρόνο το 2001
ή το 2002.

∆εν επηρέασε καθόλου τη φαρµακευτική δαπάνη η λίστα. Ρω-
τήστε τον κ. Μόσχελο, τον κ. Νεκτάριο. Αν θέλετε να τους αγνοή-
σετε, κάντε την δική σας ερµηνεία, αλλά σε τέσσερα χρόνια, σε
τρία, σε δύο θα είµαστε εδώ για να καταλάβετε ότι οι δαπάνες οι
φαρµακευτικές δεν συγκρατούνται µε τη λίστα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): ∆εν επρόκειτο περί

προσωπικού. Είναι διαφορετικές εκτιµήσεις.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.

Μαρκόπουλος έχει ζητήσει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ήθελα τρία λεπτά,

κύριε Πρόεδρε, δεν θέλω να κάνω κατάχρηση του χρόνου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ορίστε, κύριε Μαρ-

κόπουλε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εµείς κύριε Πρόεδρε, κά-

νουµε µία έκκληση στην Κυβέρνηση, γιατί αν αποτύχει αυτό το
οποίο θέλετε να εισάγετε, θα το πληρώσουµε όλοι και κυρίως θα
το πληρώσουν οι Έλληνες πολίτες, για κανέναν άλλο λόγο. ∆ιότι
είναι µαταιότης να «µονοµαχούµε» εδώ για τη φαρµακευτική πο-
λιτική.

Σας αποδείξαµε - και ο κ. Σαλµάς µε στοιχεία- ότι η εισαγωγή
της λίστας την δεκαετία του 1990, δεν ωφέλησε καθόλου τη φαρ-
µακευτική δαπάνη. Αυτό που εισάγεται είναι ακριβώς το ίδιο. Και
επειδή στο τέλος της οµιλίας σας κυρία Υπουργέ, µιλήσατε για
τα κυκλώµατα τα οποία η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
κατά την εκτίµησή σας, δεν µπόρεσε να αντιµετωπίσει, τα βάζετε
απέναντι σε µία επιτροπή µε προφορική εξέταση. Και δεν υπάρ-
χει καµµία περίπτωση να γλιτώσετε από τη διαφθορά, όταν πάτε
σε µια παρόµοια επιλογή φαρµακευτικών σκευασµάτων ή ουσιών
ή κατηγοριών ουσιών. Και δεν µπορούµε να ψηφίσουµε ένα σχέ-
διο νόµου, µία τροπολογία η οποία είναι «λευκή επιταγή» για κάτι
το οποίο ούτε εσείς δεν θα το καθορίσετε, κυρία Υπουργέ, απλώς
θα το υπογράψετε, τα αντικειµενικά κριτήρια. Και δεν µας φθά-
νει η συζήτηση σ’ αυτήν την Αίθουσα ή στην επιτροπή για τα αντι-
κειµενικά κριτήρια της φαρµακευτικής πολιτικής.

Και τέλος, είναι πλέον πασίδηλο µετά τη συζήτηση και νοµίζω
αποδεκτό από όλους, ότι η αύξηση της φαρµακευτικής δαπάνης
δεν οφείλεται µόνο στην όποια διαφθορά ή οτιδήποτε άλλο
υπάρχει σ’ αυτήν την ιστορία της συνταγογράφησης. Είναι κυ-
ρίως στην εισαγωγή κάθε χρόνο καινούργιων φαρµάκων, τα
οποία έχουν εξαιρετικά µεγάλο κοστολόγιο και τα οποία δεν µπο-
ρείτε να τα εµποδίσετε. ∆ιότι αλλοίµονο στην Κυβέρνηση που θα
επιλέξει να εµποδίσει από τη λίστα φαρµάκων καινούργια φάρ-
µακα τα οποία έχουν προκύψει από επιστηµονική έρευνα και τα
οποία κυκλοφορούν στον υπόλοιπο κόσµο. Άρα, λοιπόν, τι θα κά-
νετε;

Κύριε Λοβέρδο, µας φέρατε το παράδειγµα του Βελγίου. Γνω-
ρίζετε στο Βέλγιο πόσα φάρµακα είναι στα µη συνταγογραφού-
µενα και ποιο είναι το ποσοστό συµµετοχής των ασφαλισµένων
του Βελγίου σε σχέση µε την Ελλάδα; Μη µας φέρνετε στοιχεία
τα οποία είναι τόσο διαφορετικά, διότι σ’ αυτό τον τόπο, ευτυ-
χώς µε όλες τις πολιτικές δυνάµεις δίπλα, η συντριπτική πλειο-
νότητα των ασφαλισµένων δεν πληρώνει συµµετοχή στα
φάρµακα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς, σας ευχα-

ριστούµε.
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Ζωίδης Βουλευτής ΠΑΣΟΚ της ∆ωδε-

κανήσου για οκτώ λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία και κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το

σχέδιο νόµου για τη ρύθµιση επιχειρηµατικών και επαγγελµατι-
κών οφειλών προς τα πιστωτικά ιδρύµατα που επί τρεις µέρες
απασχόλησε την Εθνική Αντιπροσωπεία και ήδη προ ολίγων
ωρών είναι νόµος του κράτους µας αποτελεί την αφετηρία της
υλοποίησης του στρατηγικού σχεδίου της Κυβέρνησης για την
αναθέρµανση της οικονοµίας και την υπέρβαση της οικονοµικής
κρίσης. Αποδείξαµε δηλαδή, ότι στεκόµαστε δίπλα στους επαγ-
γελµατίες και τους απλούς καταναλωτές και πολίτες, ότι γνωρί-
ζουµε σε βάθος τις ανάγκες και τις συνθήκες που τις
δηµιουργούν, ότι τους στηρίζουµε και θα τους στηρίζουµε. Ο
νόµος πλέον αυτός αποτελεί µόνο την αρχή.

Σ’ αυτή τη φιλοσοφία κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εντάσσω
και την τοποθέτησή µου όσον αφορά τις τρεις τροπολογίες που
σήµερα ολοκληρώνουν την κοινοβουλευτική µας διαδικασία.

Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 26 και ειδικό 2 που αναφέρε-
ται στην προστασία των ναυτικών σε περιπτώσεις εγκατάλειψής
τους από τον πλοιοκτήτη για όλους εµάς, κυρίως τους νησιώτες,
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που έχουµε ζήσει καταστάσεις όπου αφέθηκαν συµπολίτες µας
ναυτικοί στο µέσο του πελάγους µερικές φορές αβοήθητοι,
χωρίς τροφή, χωρίς ιατροφαρµακευτική περίθαλψη, χωρίς οποι-
αδήποτε µέριµνα από πλευράς οργανωµένης πολιτείας αποτε-
λεί ιερό καθήκον να φροντίσουµε όπως γίνεται µε τη
συγκεκριµένη τροπολογία που συζητούµε σήµερα να τους πα-
ράσχει και τη δυνατότητα οικονοµικής αποζηµίωσης και δυνατό-
τητα ασφαλούς επαναπατρισµού. Είναι, λοιπόν, ανθρωπιστικό
καθήκον που µια ναυτική χώρα όπως τη δική µας, έπρεπε εδώ
και καιρό να είχε τακτοποιήσει.

Στην ίδια τροπολογία παρατείνουµε την ηµεροµηνία της εθε-
λουσίας εξόδου στους ασφαλισµένους του ΟΛΠ. Πρόκειται για
µια συµφωνία που µας βρήκε προφανώς αντίθετους αλλά δεν
µας επιτρέπει να αφήσουµε τους εργαζόµενους έρµαια αυτής
της κακής συµφωνίας. Εάν είναι κάτι προς το καλό των εργαζο-
µένων του ΟΛΠ, προφανώς οφείλουµε να στηρίξουµε και αυτό
κάνουµε µε το συγκεκριµένο άρθρο της τροπολογίας.

Όσον αφορά δε τη δυνατότητα χρηµατοδότησης του ΟΛΠ,
έλεος! Ακούστηκε κριτική και γι’ αυτό. Ίσως είναι το αντίπαλο
δέος προς την «COSCO» όπου η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας παρέδωσε το λιµάνι του Πειραιά. Εάν δεν µπορούµε τον
κρατικού ενδιαφέροντος οργανισµό να τον θωρακίσουµε οικο-
νοµικά για να µπορέσει να λειτουργήσει ανταγωνιστικά προς την
«COSCO», τότε όντως έχουµε παραδώσει το λιµάνι του Πειραιά
στα συµφέροντα της µεγάλης πολυεθνικής κινέζικης εταιρείας.

Και από εκεί και πέρα προφανώς θεωρώ υποχρέωσή µας να
προστατεύσουµε την κληρονοµιά όταν παρέχεται προς το ελλη-
νικό δηµόσιο υπό µορφή δωρεάς από συµπολίτες που έχουν τη
δυνατότητα να δωρίζουν πλωτά µέσα που µπορούν να χρησιµο-
ποιηθούν ως µουσεία ή να έχουν µια άλλη χρήση.

Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 27 και ειδικό 2, η δεύτερη ση-
µερινή τροπολογία. ∆εν πείσατε, κύριοι συνάδελφοι της Νέας
∆ηµοκρατίας, ότι δεν πρέπει να επανέλθει η λίστα φαρµάκων.
∆εν πείσατε και δεν είναι κατανοητή η µανία µε την οποία πολε-
µάτε ένα µέτρο που φιλοδοξεί να βάλει τέλος σε µια πραγµατικά
κακή κατάσταση την οποία κανείς δεν µπορεί να αµφισβητήσει.

Ακούσαµε τις κραυγές αγωνίας και των τριών Υπουργών που
ήταν εδώ. Ακούσαµε ένα σχέδιο, ένα σχέδιο που έχει να κάνει
όχι µε αυτήν καθεαυτή τη λίστα. Έχει να κάνει µε την αποκατά-
σταση των οικονοµικών πραγµάτων στα θέµατα της υγείας.

Ακούστηκαν και προτάσεις. Επιτρέψτε µου, κυρία Υπουργέ, να
κάνω κι εγώ µερικές. Και δεν είναι δικές µου -δεν είµαι ειδικός-
είναι όµως απαύγασµα προβληµατισµού ανθρώπων, των οποίων
δεν αµφισβητώ τις αγαθές προθέσεις, που είναι ενταγµένοι στο
«κύκλωµα». Θεωρώ απαραίτητη προϋπόθεση την επαναφορά της
λίστας µε όσα διαλαµβάνονται στη σχετική τροπολογία και όσα
είχατε την ευγενή καλοσύνη κι εσείς και οι συνάδελφοί σας
Υπουργοί να µας αναλύσετε.

Πιστεύω όµως ότι θα πρέπει παράλληλα µ’ αυτά –και καταθέτω
προτάσεις που έχουν ήδη ακουστεί, δεν πειράζει, η επανάληψη
είναι µήτηρ µαθήσεως- να µειώσουµε τις τιµές στα νοσοκοµει-
ακά φάρµακα, ότι πρέπει να µηχανογραφήσουµε τα αναλώσιµα
υλικά και φάρµακα στα νοσοκοµεία, ότι πρέπει να ελέγξουµε τις
ιδιωτικές κλινικές, όπου γίνεται απίστευτη σπατάλη και φαρµά-
κων, ότι πρέπει να ελέγξουµε τα ιδιωτικά καρδιολογικά και µι-
κροβιολογικά εργαστήρια, όπου επίσης πέραν των φαρµάκων
γίνονται κι εξετάσεις που βαρύνουν το Εθνικό Σύστηµα Υγείας
µε τεράστια νούµερα –ενδεχοµένως µερικές φορές χωρίς να
είναι χρήσιµα για τους ασθενείς- ότι πρέπει να µηχανογραφή-
σουµε τα φαρµακεία και τα Ταµεία µε on line σύστηµα, ότι πρέ-
πει να αλλάξουµε τον τρόπο κοστολόγησης των φαρµάκων.

Μου έλεγε ένας φίλος φαρµακοποιός ότι πρέπει να σταµατή-
σει, επί παραδείγµατι, η κυκλοφορία των εµβαλαγίων µε δεκα-
τέσσερα και είκοσι οκτώ χάπια σε χρόνιες παθήσεις και να
δοθούν νέες άδειες, µε νέες τιµές, σε εµβαλάγια των τριάντα χα-
πιών. Με αυτόν τον τρόπο θα σταµατήσει η χρέωση των τριών
κουτιών αντί του ενός που χρειάζεται. Και βέβαια, µε µεγάλη προ-
σοχή, πρέπει να επανέλθει η λίστα φαρµάκων, αφού γίνει επα-
νακοστολόγηση και αφού συντρέξουν όλες οι προϋποθέσεις που
είχατε την καλοσύνη προηγουµένως να µας αναλύσετε.

Το βέβαιο είναι ότι η ίδια αγωνία που διακατέχει εσάς, κυρία

Υπουργέ, διακατέχει κι όλους τους πολίτες. Ξέρουν ότι κινδυ-
νεύει το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Εµείς ως ΠΑΣΟΚ δηλώσαµε ότι
στηρίζουµε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Εάν καταρρεύσει αυτό –
κι αυτό θα καταρρεύσει οικονοµικά µε την τεράστια εκτόξευση
που παρακολουθείται τελευταία στο κύκλωµα του φαρµάκου-
προφανώς δεν θα έχουµε να ελπίζουµε ότι ο πολίτης θα έχει το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας, δηλαδή τη δηµόσια δωρεάν υγεία, την
οποία τουλάχιστον εµείς ως πολιτικός σχηµατισµός του έχουµε
υποσχεθεί.

Όσον αφορά την τρίτη τροπολογία µε γενικό αριθµό 28 και ει-
δικό 4, που έχει να κάνει µε τη µετάθεση της ηµεροµηνίας της
σταδιακή αύξησης του ορίου ηλικίας για τις γυναίκες που από
πενήντα πάνε στο πενήντα πέντε -και θα έπρεπε από φέτος να
πάνε- κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κι αν έχουµε καταψηφίσει κι
αν έχουµε ελέγξει κι αν έχουµε εκφραστεί αρνητικά για ένα σύ-
στηµα ασφαλιστικό που πνέει τα λοίσθια, που σαφώς δεν καλύ-
πτει καν τις προσδοκίες µας για το αν θα υπάρχει ως
ασφαλιστικό σύστηµα αύριο µεθαύριο δεν σηµαίνει ότι θα πρέ-
πει «αβρόχοις ποσί» και αµέσως, µέσα στη δίνη, µέσα στην «τρι-
κυµία» η οποία συνταράσσει το ασφαλιστικό σύστηµα οι πρώτες
που θα το πληρώσουν να είναι οι µανάδες µε ανήλικα παιδιά.

Εξυπακούεται, λοιπόν, ότι και την τρίτη τροπολογία προφανώς
τη στηρίζουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Λασιθίου της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Ιωάννης Πλακιωτάκης για οκτώ λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επιτρέψτε µου κατ’ αρχάς να αναφερθώ στην τροπολογία που

αναφέρεται στις διατάξεις του πρώην Υπουργείου Εµπορικής
Ναυτιλίας. Και το τονίζω αυτό διότι για µία ακόµη φορά και κατά
τη χθεσινή εκδήλωση του Ναυτικού Επιµελητηρίου Ελλάδος
ετέθη το συγκεκριµένο ζήτηµα της τριχοτόµησης ουσιαστικά του
Υπουργείου Εµπορικής Ναυτιλίας, πράγµα που ουσιαστικά ση-
µαίνει την κατάργηση και τελικά τη δυσλειτουργία του.

Επιτρέψτε µου να αναφερθώ στις διατάξεις που συµφωνούµε,
όπως για παράδειγµα, στη συγκεκριµένη διάταξη που αφορά την
προστασία των ναυτικών, µε την παραδοχή όµως ότι οι διατάξεις
του Κώδικα Ιδιωτικού Ναυτικού ∆ικαίου δεν επαρκούν. Γι’ αυτό το
λόγο από την προηγούµενη κυβέρνηση είχε συσταθεί ειδική νο-
µοπαρασκευαστική επιτροπή από έγκριτους επιστήµονες, ακα-
δηµαϊκούς, εκπροσώπους του ναυτιλιακού κόσµου για έναν
Κώδικα ο οποίος έχει να αναθεωρηθεί από τη δεκαετία του ’50.
εποµένως ζητάµε από την αρµόδια Υπουργό να συνεχίσει η συ-
γκεκριµένη Επιτροπή το έργο της, προκειµένου να έχουµε έναν
σύγχρονο Ναυτικό Κώδικα.

Επίσης, θα συµφωνήσουµε για την επέκταση της συγκεκριµέ-
νης ρυθµίσεως του ν. 791/1978 και για τις εταιρείες χαρτοφυλα-
κίου, όπως βεβαίως θα συµφωνήσουµε και για τη ρύθµιση
θεµάτων διαχείρισης πλωτών µουσείων ή εκθεµάτων δωρεάς
προς το ελληνικό δηµόσιο.

Προφανώς αναφέρεστε για τις πολυετείς προσπάθειες που η
απελθούσα κυβέρνηση είχε ξεκινήσει για την έλευση στην Ελ-
λάδα του τελευταίου «Liberty» µε κινητοποίηση πολλών διεθνών
φορέων, επιχειρηµατιών, πολιτειακών παραγόντων των Ηνωµέ-
νων Πολιτειών, αλλά και της Οµογένειας. Η τότε, βέβαια, αντι-
πολίτευση δεν συµπαρίστατο στη συγκεκριµένη προσπάθεια,
σπεύδει όµως τώρα να πιστωθεί τα εύσηµα. Ας ελπίσουµε, έστω
και τώρα, ότι θα συνεχίσει το συγκεκριµένο εγχείρηµα µε σοβα-
ρότητα, αλλά και σεβασµό στην ελληνική ναυτική ιστορία.

Όσον αφορά για τη χρηµατοδότηση του Οργανισµού Λιµένος
Πειραιώς και σ’ αυτό το σηµείο η σηµερινή Κυβέρνηση δεν πρω-
τοτυπεί, διότι το θεσµικό πλαίσιο ορίζεται από το Κοινοτικό ∆ί-
καιο και συγκεκριµένα από τις διατάξεις περί κρατικών
ενισχύσεων. Φαίνεται ότι η Κυβέρνηση έσπευσε κυριολεκτικά να
νοµοθετήσει πριν την αναµονή της απόφασης της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής σχετικά µε την έρευνα των υπηρεσιών της Ευρωπαϊ-
κής Επιτροπής που διεξήγαγαν πέρυσι όσον αφορά τις κρατικές
ενισχύσεις.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Μ∆’ - 14 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 2189



Κύριοι της Κυβέρνησης, και σ’ αυτό το σηµείο, εάν δεν το γνω-
ρίζετε, υπάρχει συγκεκριµένη απόφαση της Ευρωπαϊκής Επι-
τροπής µε ηµεροµηνία 18 ∆εκεµβρίου 2009, την οποία θα
καταθέσω στα Πρακτικά, που ουσιαστικά δικαιώνει τις προσπά-
θειες της απελθούσας κυβέρνησης όσον αφορά τη δηµόσια χρη-
µατοδότηση του Λιµένος Πειραιώς.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Πλακιωτάκης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

∆ικαιώνει την επιλογή µας να στηρίξουµε τον Οργανισµό Λι-
µένος Πειραιώς και τις υποδοµές του και βεβαίως είναι κάτι που
πετύχαµε µε επιχειρηµατολογία, µε σοβαρότητα και µελέτη. Επο-
µένως, δεν χρειαζόταν η συγκεκριµένη ρύθµιση αφού προκύπτει
από το Κοινοτικό ∆ίκαιο ότι µας δικαιώνει η συγκεκριµένη από-
φαση, αρκεί βεβαίως να ξέρει κανείς πώς να το ερµηνεύσει.

Φαίνεται όµως, ότι και σε αυτό το σηµείο, κύριοι της σηµερινής
Κυβέρνησης, οι συντάκτες της τροπολογίας δεν γνωρίζουν ότι
από την 1η ∆εκεµβρίου του 2009 ετέθη σε ισχύ η Συνθήκη της Λι-
σαβόνας και ως εκ τούτου η παραποµπή στα άρθρα 86, 87 και 88
δεν είναι ορθή. Οι ισχύουσες, λοιπόν, διατάξεις στις οποίες προ-
φανώς και αναφέρεστε, είναι αυτές των άρθρων 106, 107 και 108.
Αυτό δείχνει για µία ακόµα φορά την προχειρότητα µε την οποία
νοµοθετείτε.

Όσον αφορά την επίµαχη διάταξη για τη µετάθεση των ηµε-
ροµηνιών αποχώρησης του προσωπικού του ΟΛΠ, ειλικρινά δεν
καταλαβαίνουµε γιατί ζητάτε επέκταση της συγκεκριµένης ηµε-
ροµηνίας, την ίδια ώρα που µε δικό σας δελτίο Τύπου του ΟΛΠ
στις διατάξεις του υφιστάµενου νόµου τελικά υπήχθησαν σαρά-
ντα δύο εργαζόµενοι για τους οποίους εκδόθηκαν και οι πράξεις
απόλυσης.

Μας είπε βέβαια, η κυρία Υπουργός για τη συµφωνία η οποία
έγινε µεταξύ του ΟΛΠ και των συνδικαλιστικών οργανώσεων
χωρίς όµως, να αναφερθεί στις επιπλέον παροχές για όλο το
προσωπικό του ΟΛΠ που, σύµφωνα µε δικά σας στοιχεία, είναι
περίπου χίλιοι εξακόσιοι και ο κ. Ανωµερίτης ανέφερε ότι το κό-
στος για τον Οργανισµό θα ανέλθει περίπου στα 8.000.000. Με
έναν πρόχειρο υπολογισµό αυτά τα «δωράκια» των 4.000 ευρώ
και για το 2010, αλλά και για το 2011 ανέρχονται περίπου στα 16
µε 18.000.000 ευρώ.

Θα πρέπει εδώ να µας ξεκαθαρίσει η κυρία Υπουργός ποιος
έχει δίκιο. Είναι δεκαέξι µε δεκαοκτώ εκατοµµύρια ευρώ ή είναι
8.000.000 ευρώ, όπως αναφέρει ο κ. Ανωµερίτης, που αντιστοι-
χούν σε αυξήσεις της τάξεως του 10% ετησίως, κάτι που προ-
φανώς αντίκειται στις δύσκολες δηµοσιονοµικές συνθήκες και
είναι αντίθετο προς την κοινή γνώµη;

Είναι κάτι που, βεβαίως, δικαιολογείται, δήθεν για απώλεια ει-
σοδήµατος από υπερωρίες και αργίες. ∆ηλαδή, ουσιαστικά µε
αυτή τη ρύθµιση αλλάζει και η εργατική νοµοθεσία, αφού και οι
υπερωρίες και οι αργίες εντάσσονται ουσιαστικά στο βασικό
µισθό.

Αυτά είναι πρωτάκουστα πράγµατα σε µια δύσκολη, επανα-
λαµβάνω, οικονοµική συγκυρία. Επίσης, και µετά το 2012, όπως
τονίστηκε, προβλέπεται κάλυψη απώλειας εισοδήµατος, εφόσον
οι υπερωρίες και οι αργίες είναι µικρότερες του µέσου όρου µε-
ταξύ 2007 και 2009. Αυτό τι πραγµατικά σηµαίνει; Θα πρέπει η
Κυβέρνηση να µας εξηγήσει τι µισθολογικό κόστος έχει για την
επιχείρηση του ΟΛΠ, που βαίνει εις βάρος της ανταγωνιστικότη-
τας του Οργανισµού. Υπάρχει συγκεκριµένο κόστος και βεβαίως,
µικρότερο µέρισµα.

Εγώ θα δεχθώ το µέσο µισθό που ανέφερε η κυρία Υπουργός,
τις 70.000 ευρώ. Θέλω, βεβαίως, να σας υπενθυµίσω ότι η συ-
γκεκριµένη συµφωνία µεταξύ του Οργανισµού, αλλά και των εκ-
προσώπων των συνδικαλιστικών οργανώσεων αναφέρεται σε
εξοµοίωση των νέων λιµενεργατών µε τους παλιούς προνοµιού-
χους λιµενεργάτες.

Και θα ήθελα, στο σηµείο αυτό, να µας αναφέρει η κυρία
Υπουργός ποιο θα είναι το µισθολογικό κόστος για το συγκεκρι-
µένο Οργανισµό, που και αυτή η διάταξη είναι εις βάρος της
ανταγωνιστικότητας του Οργανισµού. Είναι αµείλικτα ερωτήµατα
που περιµένουν µια σαφή απάντηση από αρµοδία Υπουργό και

σαφώς δεν κατανοούµε τη δηµιουργία του Ρυθµιστικού Οργανι-
σµού Λιµένος, ποιες πραγµατικά είναι οι αρµοδιότητες του συ-
γκεκριµένου Οργανισµού, ποιο θα είναι το µισθολογικό κόστος
αυτού του Οργανισµού και τελικά, ποια θα είναι τα οφέλη αυτού
του Οργανισµού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και τελειώνοντας, θέλω να υπενθυµίσω ότι η Σύµβαση Παρα-
χώρησης ήταν µια σύµβαση που πολεµήθηκε από την πρώην
αξιωµατική αντιπολίτευση και νυν Κυβέρνηση και ευτυχώς, κα-
τανόησε ότι ήταν εις όφελος, τελικά, της ελληνικής µας οικονο-
µίας και ιδιαίτερα των επενδύσεων στο χώρο της ναυτιλίας.
Επίσης, θα ήθελα να υπενθυµίσω ότι κληρονοµήσατε χρηµατο-
δοτικό πρωτόκολλο 3.000.000.000 ευρώ µε προνοµιακούς όρους,
ένα µέρος του οποίου, βεβαίως και εµείς έχουµε χρησιµοποιήσει
για επενδύσεις στο λιµάνι του Πειραιά και αναµένουµε και από τη
σηµερινή Κυβέρνηση να συνεχίσει τις επενδύσεις στα λιµάνια
προς όφελος της εθνικής µας οικονοµίας, προς όφελος σαφώς
της δηµιουργίας θέσεων εργασίας και τελικά, να βρουν και ερ-
γασία αυτοί που δε θα βγουν σε εθελούσια έξοδο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-
ριστούµε, κύριε Πλακιωτάκη.

Το λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής Α’ Πειραιά του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆ρίτσας για οκτώ λεπτά.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι δε θα θεωρήσετε ότι

είµαι εκτός θέµατος και αισθάνοµαι τη βεβαιότητα ότι θα συµ-
µεριστείτε και θα έχετε και εσείς την ίδια ευαισθησία να κάνουµε
µια εξαίρεση και να µην µπω κατευθείαν στα θέµατα που συζη-
τούµε, αλλά να κάνω µια αναφορά στη βιβλική καταστροφή και
στην ανθρώπινη τραγωδία στην πολύπαθη Αϊτή και στην πρω-
τεύουσα, στο Πόρτ-ο-Πρένς.

Η οδύνη, η συµπάθεια, η διεθνής αλληλεγγύη, η άµεση και γεν-
ναία βοήθεια όλων των χωρών είναι επιτακτική ανάγκη. Και το
αναφέρω αυτό προσθέτοντας και κάτι που µόλις σήµερα το
έµαθα και φρόντισα να το διασταυρώσω και όντως έτσι είναι.
Έχουµε και µια πρόσθετη υποχρέωση ως χώρα, γιατί η Αϊτή είναι
η πρώτη χώρα στον κόσµο που αναγνώρισε το Ελληνικό Κράτος,
η επαναστατηµένη τότε Αϊτή και µάλιστα, ο τότε Πρόεδρός της
είχε διαρκή, συχνή αλληλογραφία µε τον Αδαµάντιο Κοραή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θυµάµαι -έχω µεγαλώσει πια αρ-
κετά- την εποχή που οι προµήθειες των νοσοκοµείων σε φάρ-
µακα γίνονταν µε διαγωνισµό ανά κατηγορία φαρµάκων.

Πράγµατι, µπορώ να θυµηθώ αποτελέσµατα τότε αυτών των
διαγωνισµών, όπου η µειοδότρια εταιρεία έπαιρνε το διαγωνισµό
και προµήθευε ένα συγκεκριµένο νοσοκοµείο µε τιµή έως και
90% µειωµένη από τη λιανική τιµή. Και αυτό δεν σήµαινε εν τέλει
ότι το κράτος δεν είχε επιπτώσεις στο κόστος της φαρµακευτι-
κής δαπάνης, διότι δι’ άλλων οδών, µε άλλους δρόµους, κατο-
χυρώνοντας σε διάφορα µεγάλα νοσοκοµεία το µονοπώλιο,
µπορούσαν αυτό να το αξιοποιούν µε ποικίλους άλλους τρόπους.

Θέλω να πω, λοιπόν, ότι αυτό που λέµε εµπορευµατοποίηση
του φαρµάκου και µετατροπή του από αγαθό σε εµπόρευµα,
είναι µια περίπλοκη διαδικασία και κανείς δεν µπορεί να την αντι-
µετωπίζει µε επιµέρους προσεγγίσεις. Χρειάζεται συγκροτηµένη
πολιτική, πολιτική αρχών, πολιτική µελετηµένη και επιστηµονική
και προφανώς, χρειάζονται συγκρούσεις απέναντι σε οργανω-
µένα συµφέροντα.

Σήµερα επανέρχεται η λίστα. Άλλο είναι η κατάργηση της λί-
στας τότε από τη Νέα ∆ηµοκρατία, πράξη πάρα πολύ αρνητική
στην οποία εναντιωθήκαµε και άλλο τώρα η επαναφορά της λί-
στας. Έχει κυλίσει τόσο νερό στο αυλάκι που προφανέστατα δεν
αρκεί.

Βέβαια η κυρία Υπουργός είπε ότι είναι µέρος ενός συνολικού
σχεδίου, αλλά πρέπει να ξέρουµε το συνολικό σχέδιο, τις βασι-
κές του παραµέτρους και να δούµε, πώς εντάσσεται αυτή η
λίστα, έστω και αν έχει έναν επείγοντα χαρακτήρα για λόγους
δηµοσιοοικονοµικούς. Να το δεχθώ αυτό.

Συντάσσοµαι µε τον κ. Νασιώκα και µε άλλους συναδέλφους.
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Αξίζει αυτή η ρύθµιση να ερχόταν ως σχέδιο νόµου και να τύγ-
χανε της ευρύτερης συζήτησης και µε τους κοινωνικούς εκπρο-
σώπους και να δινόταν η δυνατότητα στο Ελληνικό Κοινοβούλιο
να τη συζητήσει σε βάθος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε µπει ήδη στην εποχή
των βιοτεχνολογικά παραγόµενων φαρµακευτικών ουσιών.
Έχουµε µεγάλες αλλαγές. ∆εν µπορούµε να περιµένουµε, χωρίς
συνολική πολιτική, να σταθεροποιηθεί το κόστος και η φαρµα-
κευτική δαπάνη. Και προπαντός, δεν µπορούµε να έχουµε µία
λίστα φαρµάκων, µόνο και µόνο µε κριτήριο τη συγκράτηση της
δηµόσιας δαπάνης.

Πρώτιστο στοιχείο –και µόνο έτσι µπορεί να είναι αποτελε-
σµατικό- είναι η λίστα να είναι όργανο, εργαλείο προστασίας της
δηµόσιας υγείας. Και απ’ αυτή την άποψη, τα λεγόµενα αντικει-
µενικά κριτήρια έπρεπε να ήταν –και για αυτό έπρεπε να είναι
µέρος ενός σχεδίου νόµου- ένα πεδίο ευρύτατης συζήτησης.
Πολλά απ’ αυτά είναι ήδη υπερώριµα και θα µπορούσαν να είχαν
αναφερθεί ήδη. ∆εν είναι δυνατόν να νοείται λίστα φαρµάκων,
χωρίς να πηγαίνει µαζί µε τα πρωτόκολλα θεραπείας και συντα-
γογράφησης.

Η αντικατάσταση των παλιών φαρµάκων µε «νέα» φάρµακα,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε µικρές διαφοροποιήσεις στη
χηµική τους σύσταση, είναι µια από τις κεντρικές αιτίες που διο-
γκώθηκε η φαρµακευτική δαπάνη τα τελευταία χρόνια. Αυτή η
αντικατάσταση πώς θα ελεγχθεί µε τη λίστα; Ποια θα είναι δη-
λαδή ακριβώς τα στοιχεία µε τα οποία επιστηµονικά θα καθορι-
στούν ορισµένες προϋποθέσεις για την αποδοχή από το ελληνικό
δηµόσιο της ευρύτατης κυκλοφορίας και της κάλυψης των φαρ-
µακευτικών δαπανών από τα ασφαλιστικά ταµεία;

∆εν µιλάω για το εθνικό συνταγολόγιο. ∆εν θα πρέπει όµως να
πούµε γιατί καταργήθηκε, γιατί δεν έχει συνέχεια το εθνικό συ-
νταγολόγιο, γιατί δεν υπάρχει µια ολόκληρη αντιµετώπιση πολύ
παλιών και σταθερών αιτηµάτων και του φαρµακευτικού κόσµου
και του ιατρικού για τη συσκευασία των φαρµάκων, µε βάση τη
δραστική τους ύλη και µε βάση τις φαρµακευτικές τους ιδιότητες
και όχι µε βάση κυρίως την εµπορική τους ονοµασία; Είναι κάτι
ξένο από την ιστορία της φαρµακοποιίας και της φαρµακοτε-
χνίας και της κυκλοφορίας των φαρµάκων στην Ευρώπη;

Αντίθετα, αυτή ήταν η παράδοση. Για ποιο λόγο έχει αλλάξει
αυτή η παράδοση; ∆ιότι έχει εξελιχθεί ο καπιταλισµός! Nαι, αλλά
εδώ το δηµόσιο συµφέρον, τα κράτη, οι κυβερνήσεις µπορούν
να µένουν απαθείς αποδεχόµενοι αυτό το ρεαλισµό;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

∆ώστε µου ένα λεπτό παραπάνω, κύριε Πρόεδρε.
Απ’ αυτήν την άποψη εµείς θέλουµε τη λίστα, αλλά θέλουµε

µια λίστα που πραγµατικά να εξασφαλίζει πρωτίστως τη δηµό-
σια υγεία και µέσα απ’ αυτή τη διαδικασία να έχει και πραγµα-
τικά αποτελέσµατα στη φαρµακευτική δαπάνη.

Θα αναφερθώ τώρα στην άλλη τροπολογία. Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, πράγµατι οι Έλληνες ναυτικοί που έµειναν –και µέ-
νουν ακόµη- εγκλωβισµένοι στο λιµάνι του Πειραιά από τα έξι,
επτά πλοία που κατασχέθηκαν ενός Έλληνα πλοιοκτήτη είναι µια
από τις αιτίες που γεννήθηκε αυτή η τροπολογία. Είναι σωστή
και την ψηφίζουµε. Όµως, την ίδια στιγµή, αρόδο στο Λιµάνι του
Πειραιά, στο πλοίο «Aetea Sierra» υπάρχουν Φιλιππινέζοι ναυτικοί
µε ελληνικής σηµαίας πλοίο. Στο Βόλο στο «Sea Duende» έχουµε
πολλών εθνικοτήτων ναυτικούς που βρίσκονται αυτή τη στιγµή
σε εξαθλίωση. Ντροπιάζεται ο πολιτισµός µας και υπάρχει πλή-
ρες αδιέξοδο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Χρειάζεται, λοιπόν, µια γενικότερη παρέµβαση, µια γενικότερη
ρύθµιση, διακρατικές σχέσεις και πολύ γρήγορη αλλαγή της νο-
µοθεσίας. Και προς αυτήν την κατεύθυνση έχουµε σήµερα ήδη
καταθέσει σχετική ερώτηση προς την κυρία Υπουργό.

Θα έλεγε κανείς ότι η τροπολογία που καταθέσαµε βρίσκεται
σε αντίθεση µε τις βασικές µας αρχές. ∆εν είµαστε υπέρ των επι-
δοµάτων, όµως είµαστε υπέρ της ισοτιµίας όλων των εργαζοµέ-
νων. Οι εργαζόµενοι του ΝΑΤ έχουν εξαιρεθεί από τους
εργαζόµενους όλων των φορέων κοινωνικής ασφάλειας σε

σχέση µε το επίδικο επίδοµα. Χρειάζεται ταχέως να προχωρή-
σουµε στο ενιαίο µισθολόγιο, στο ενιαίο βαθµολόγιο, στην
ένταξη όλων των επιδοµάτων στους κανονικούς µισθούς. Μέχρι
τότε, αυτή η τροπολογία, κυρία Υπουργέ, πρέπει να γίνει δεκτή.
Την δικαιούνται οι εργαζόµενοι στο ΝΑΤ.

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω. ∆εν θα καταχραστώ την ανοχή σας,
αλλά πρέπει να αναφερθώ και στην περίφηµη εθελουσία έξοδο
και στη σχετική παράταση του χρόνου.

Αυτό είναι προϊόν της ιδιωτικοποίησης του λιµανιού του Πει-
ραιά και όσοι δεν δέχονται µία τέτοια ερµηνεία υποκρίνονται. Κα-
νένας εργαζόµενος και κανένα σωµατείο δεν είχε διεκδικήσει την
εθελουσία έξοδο. Αντίθετα, είχαν αντισταθεί και την είχαν κα-
ταγγείλει. Αυτή τη στιγµή, όµως, µε την ιδιωτικοποίηση, το 1/3
των εργαζοµένων σε έξι µήνες θα είναι πραγµατικά χωρίς παρα-
γωγική θέση εργασίας, µε κίνδυνο απόλυσης ή υποβάθµισης της
εργασιακής τους σχέσης. Αυτή τη στιγµή πράγµατι και το σω-
µατείο των εργαζοµένων στο λιµάνι αποδέχθηκε τουλάχιστον να
κατοχυρωθούν όσοι θέλουν να φύγουν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Προς αυτήν την κατεύθυνση δεν µπορούµε να στηρίζουµε την
ανάπτυξη στη συµπίεση του εργατικού κόστος. Όσον αφορά τα
υπόλοιπα, πιστεύω ότι είναι απόψεις που µόνο τα συµφέροντα
του κεφαλαίου εξυπηρετούν.

∆εν έχω χρόνο να αναφερθώ στα υπόλοιπα και σταµατώ εδώ.
Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε και

εµείς τον κ. ∆ρίτσα.
Πρέπει να πούµε ότι και εµείς συµµεριζόµαστε και εκφράζουµε

την οδύνη µας γι’ αυτό το τραγικό γεγονός στην Αϊτή και ως Έλ-
ληνες που τόσες φορές έχουµε τόσα υποφέρει από τους σει-
σµούς, καταλαβαίνουµε ακόµη καλύτερα αυτή τη σκληρή
δοκιµασία. Θέλω να πιστεύω ότι ολόκληρη η ανθρωπότητα θα
συµπαρασταθεί στα θύµατα και σ’ αυτούς που υποφέρουν αυτή
τη στιγµή στην Αϊτή.

Το λόγο έχει ο κ. Βλάχος, Βουλευτής Αττικής της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, για οκτώ λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητώντας

στην επιτροπή την τροπολογία για την επαναφορά της λίστας,
δώσαµε κάποια στοιχεία και περιµέναµε πράγµατι µέσα από τον
προβληµατισµό που αναπτύχθηκε τότε εκεί, να υπάρξει µια δια-
φοροποίηση από την πλευρά της Κυβέρνησης.

Σήµερα βλέπουµε ότι η τροπολογία έρχεται ακριβώς η ίδια,
βλέπουµε δηλαδή µια επιµονή, µε την εξήγηση ότι ήταν µια προ-
εκλογική δέσµευση του ΠΑΣΟΚ και ως εκ τούτου πρέπει να προ-
χωρήσει.

Εµείς λέµε ότι κάνετε λανθασµένους υπολογισµούς και καλό
είναι απ’ όσα ακούστηκαν σήµερα εδώ είτε από τη µεριά της Αντι-
πολίτευσης είτε από τη µεριά συναδέλφων του ΠΑΣΟΚ να µην
πεταχτεί τίποτα. Να αξιολογηθούν όλα, γιατί πιστεύω ότι όλοι οι
συνάδελφοι που πήραν το λόγο και µάλιστα όσοι έµειναν µέχρι
αυτή την ώρα, έµειναν για να πουν µια άποψη τεκµηριωµένη και
για να καταθέσουν την αγωνία τους για το µεγάλο πρόβληµα της
φαρµακευτικής δαπάνης.

Όλους µας ενδιαφέρει, πράγµατι, η µείωση της φαρµακευτι-
κής δαπάνης και πρέπει να πω ότι, έχοντας την ευθύνη του
Υπουργείου στο συγκεκριµένο τοµέα το τελευταίο διάστηµα, κα-
τορθώσαµε να µειώσουµε την αύξηση σε µονοψήφιο νούµερο,
κάτι που δεν έγινε ούτε µετά από πάρα πολλά χρόνια. Ήταν ένα
καλό βήµα, αν θέλετε, µπροστά στα άλλα που πρέπει να γίνουν,
για να ολοκληρωθεί η επιτυχία.

Η φαρµακευτική δαπάνη προέρχεται, πρώτον, από τα συντα-
γογραφούµενα φάρµακα, αλλά και τα µη συνταγογραφούµενα
τα οποία, βεβαίως, πληρώνει είτε ο ιδιώτης είτε τα ταµεία.

Υπάρχει και η δεύτερη δαπάνη, που δηµιουργείται από τα νο-
σοκοµειακά φάρµακα, που πληρώνουν τα νοσοκοµεία, το Υπουρ-
γείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, δηλαδή και πάλι το
δηµόσιο. Εσείς, όταν φέρνετε τη λίστα, προφανώς αναφέρεστε
στα συνταγογραφούµενα φάρµακα.
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Κοιτάξτε, όταν ήρθε η λίστα -πρέπει και εγώ να επαναλάβω ότι,
επειδή εδώ είναι στοιχεία και αριθµοί, δεν πρέπει να τα ξεπερ-
νάτε έτσι- είχαµε, όντως, µείωση τον πρώτο χρόνο. Όµως, από το
µεθεπόµενο χρόνο και πάλι µπήκαµε σε τροχιά αύξησης, για να
φθάσουµε σε δυσθεώρητα νούµερα, που δεν χρειάζεται να τα
αναφέρουµε εδώ.

Τι σηµαίνει, λοιπόν; Ότι τον πρώτο χρόνο που λειτούργησε η
λίστα, θέλετε από φοβία, θέλετε από κάποια συγκράτηση, θέλετε
ο διαφορετικός τρόπος τιµολόγησης, που ήταν ο πιο σοβαρός
παράγοντας, µείωσε τη δαπάνη. Μη δίνετε την εξήγηση ότι αυτό
το πέτυχε η λίστα! Γιατί αν το είχε πετύχει η λίστα, προφανώς θα
είχε διάρκεια χρόνου.

Εξάλλου, είναι εδώ παλαιότεροι εµού συνάδελφοι που έζησαν
εκείνες τις εποχές και γνωρίζουν µε ποιες διαδικασίες ένα φάρ-
µακο έµπαινε στη λίστα. Είναι αδιανόητο να επαναφέρουµε τέ-
τοιες λογικές και τέτοιες πρακτικές. Σκεφθείτε ποια εταιρεία θα
δεχθεί να διαθέτει κάποιο φάρµακο και να είναι εκτός λίστας. Κα-
ταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι θα χρησιµοποιήσουν θεµιτά και αθέµιτα
µέσα, προκειµένου το φάρµακό τους να ενταχθεί στη λίστα.

Σήµερα θεωρητικά υπάρχει µια λίστα. Είναι όλα τα φάρµακα
που παίρνουν άδεια στην Ελλάδα, που χαρακτηρίζονται «νέα»
από τον ΕΟΦ και πηγαίνουν στο παλιό Υπουργείο Εµπορίου, για
να τιµολογηθούν.

Κοιτάξτε τώρα τι θεωρώ ότι κάνουµε. Αυτό που δεν τολµά να
κάνει η πολιτεία και χθες και σήµερα το µεταφέρει σε µια επι-
τροπή που θα ελέγχει ποια πράγµατα πρέπει να ενταχθούν. Εγώ
νοµίζω πως εµείς πρέπει να τολµήσουµε και να αναλάβουµε την
ευθύνη, ξεκινώντας από τον ΕΟΦ για το κάθε νέο φάρµακο που
παίρνει την άδεια και τιµολογείται στη συνέχεια από το παλιό
Υπουργείο Εµπορίου.

Εµείς και πάλι αλλάξαµε τον τρόπο τιµολόγησης. Το ξέρετε.
Πήγαµε στις τρεις χαµηλότερες τιµές. Επειδή, όµως, σ’ αυτήν
την Αίθουσα ακούγεται ότι ήταν η Ελβετία και ακούγοντας κα-
νείς το όνοµα της συγκεκριµένης χώρας νοµίζω ότι παίρναµε µια
ακριβή τιµή, θα πω ότι ο παλιός τρόπος ήταν οι δύο χαµηλότερες
τιµές των δεκαπέντε χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η µια χα-
µηλότερη τιµή των δέκα και αν από τις δεκαπέντε της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης δεν υπήρχε και ήταν χαµηλότερη αυτή της
Ελβετίας, τότε και µόνο χρησιµοποιείτο.

Εγώ, όµως, θα συµφωνήσω –εξάλλου από εµάς έγινε- ότι ο
µέσος όρος των τριών χαµηλότερων τιµών είναι πιο σωστός, πιο
δίκαιος και προϋποθέτει –αυτό είναι το σηµαντικό που κάποιοι
το ξεπερνούν- ότι το φάρµακο κυκλοφορεί σε τουλάχιστον τρεις
από τις είκοσι έξι χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωση, κάτι που δεν
προϋπέθετε η προηγούµενη ρύθµιση.

Το πρόβληµα, λοιπόν, για εµάς δεν είναι η συνταγογράφηση
των ακριβών φαρµάκων, είτε αυτά είναι νέα είτε παλαιά, που στο
τέλος-τέλος µπορεί να είναι και απαραίτητα στον κάθε ασθενή.
Τη δαπάνη, κατά τη γνώµη µας, εκτοξεύει στα ύψη η συνταγο-
γράφηση πολλών φαρµάκων και µάλιστα πολλές φορές µη απα-
ραίτητων. Η ποσότητα είναι εκείνη που κάνει τη διαφορά και
δηµιουργεί τη δαπάνη.

Η µείωση της δαπάνης λοιπόν, πώς µπορεί να προέλθει; Με
πρώτο «φίλτρο» τον ΕΟΦ. Να σταµατήσει ο ΕΟΦ µε πολύ µεγάλη
ευκολία να δίνει άδεια σε καθετί που παρουσιάζεται ως νέο φάρ-
µακο. Εάν πράγµατι είναι νέο και καινοτόµο φάρµακο, εάν δικαι-
ούται στο τέλος-τέλος, να πάρει άδεια δεν θα τη στερήσουµε
από κανέναν. Αλλά µέχρι στιγµής έχω την εικόνα ότι όλα τα φάρ-
µακα τα οποία προσκοµίζουν φακέλους στον ΕΟΦ, όλα παίρνουν
άδεια. Και η δεύτερη φάση είναι να πηγαίνει µετά να πάρει νέα
τιµή.

Το δεύτερο σηµαντικό «φίλτρο» είναι τα ταµεία. Χωρίς λίστα,
χωρίς να αποκλείσουν κανένα φάρµακο µπορούν να περιορίσουν
τις δαπάνες αν πολύ απλά περιορίσουν, όπως είπα και στην επι-
τροπή, κάποιες συσκευασίες. ∆εν είναι υποχρεωτικό τα ταµεία
να καλύπτουν όλες τις συσκευασίες των φαρµάκων και σκευα-
σµάτων που κυκλοφορούν.

Οριστική βεβαίως, λύση θα δώσουν τα θεραπευτικά πρωτό-
κολλα µε βάση τα οποία θα γίνεται και η ποσοτική συνταγογρά-
φηση και βεβαίως, µαζί µε τη µηχανογράφηση και τα barcode
που πρέπει να διαθέτουν, τόσο τα συνταγολόγια των γιατρών,

όσο και τα βιβλιάρια αναγραφής των ασφαλισµένων, καθώς επί-
σης και το barcode του φαρµάκου και του συγκεκριµένου φαρ-
µακείου που εκτελεί τη συνταγή.

Η συνταγογράφηση είναι στα χέρια των γιατρών των ταµείων.
∆εν µπορεί τα ταµεία να µιλούν για αύξηση της δαπάνης την ώρα
που µέσα από τα ίδια τα ταµεία, από τον εαυτό τους ουσιαστικά,
από το δικό τους µηχανισµό, ξεκινά αυτή η αύξηση της δαπάνης.

Εάν όλοι όσοι εµπλέκονται σ’ αυτή τη διαδικασία νιώσουν ότι
γίνεται έλεγχος που δεν γινόταν αν θέλετε και µέχρι σήµερα, θα
είναι πολύ δύσκολο να συνεχίσουν αυτό που γίνεται σήµερα και
θα έλεγα ότι θα είναι πολύ πιο προσεκτικοί για το τι συνταγο-
γραφούν και κυρίως για το πώς θα συνταγογραφούν, αν ξέρουν
ότι µια φορά το χρόνο θα γίνει έλεγχος σ’ ένα ποσοστό των για-
τρών αυτών και θα ζητηθούν εξηγήσεις επιστηµονικές γιατί συ-
νταγογράφησαν τα συγκεκριµένα σκευάσµατα και κυρίως, γιατί
συνταγογράφησαν τις συγκεκριµένες ποσότητες.

Η λίστα λοιπόν, για εµάς δεν δίνει λύση, γι’ αυτό δεν µπορούµε
να συµφωνήσουµε σήµερα. Και το χειρότερο θα είναι, εάν σή-
µερα φύγουµε όλοι κύριοι Υφυπουργοί και κυρίως εσείς απ’ αυτή
την Αίθουσα, νοµίζοντας ότι µε την καθιέρωση της λίστας, την
επαναφορά –και αυτό το επαναφορά ενοχλεί γιατί θυµίζει άλλες
εποχές- θα έχουµε δώσει λύση στο πρόβληµα της φαρµακευτι-
κής δαπάνης, θα έχετε κάνει ένα µεγάλο λάθος, µια λαθεµένη
εκτίµηση που βεβαίως, δεν θα φανεί αµέσως, αλλά θα φανεί µετά
από δύο τρία χρόνια και τελικά, θα την πληρώσουµε όλοι.

Γι’ αυτό δεν ξέρω αν θα επιµείνετε στην ψήφιση αυτής της τρο-
πολογίας, είναι σηµαντικό όµως σε κάθε περίπτωση να µην αρ-
κεστείτε σε αυτή. Εάν αρκεστείτε σ’ αυτή, πράγµατι θα έχουµε
κάνει ένα τεράστιο λάθος.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς ευχαριστούµε

τον κ. Βλάχο.
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Πρωτόπαπας, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ

στη Β’ Αθήνας, για οκτώ λεπτά.
Ορίστε κύριε Πρωτόπαπα έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Έχουµε τρεις τροπολογίες θα πω από µια κουβέντα και για τις

τρεις.
Για την τροπολογία του κ. Λοβέρδου. Νοµίζω ότι διευκολύνει

το διάλογο για το ασφαλιστικό. ∆εν είναι δυνατόν να συνεχίσεις
το διάλογο και να εφαρµόζεις κάτι για το οποίο και εσύ έχεις δε-
σµευθεί ως Κυβέρνηση και είναι και αντίθετοι όλοι οι εταίροι µε
τους οποίους συζητάς.

Ειρήσθω εν παρόδω, σε σχέση µε τις αναφορές που έγιναν
από ορισµένους οµιλητές για την κατάσταση στον ΟΑΕ∆, θα σας
πω το εξής χαρακτηριστικό, δείγµα της σπατάλης και της ασυ-
δοσίας που επικράτησε σ’ αυτόν τον Οργανισµό τα τελευταία
χρόνια.

Το 2006, ο ίδιος ο ∆ιοικητής, ο κ. Βερναδάκης πούλησε µετο-
χές µε την αντίθεση όλων 180.000.000 ευρώ της Εµπορικής από
τα αποθεµατικά του Οργανισµού, δεσµεύθηκε ότι θα ξαναγορά-
σει µετοχές και αγόρασε µόνο 15.000.000 ευρώ. Έδωσε δηλαδή,
πρόσθετα από το τότε αποθεµατικό, γιατί σήµερα δεν υπάρχει
165.000.000 ευρώ. Και το 2009 ο ίδιος ∆ιοικητής, επειδή ο ΟΑΕ∆
δεν είχε πια τακτικά αποθεµατικά, πήρε βίαια και παράνοµα
304.000.000 ευρώ από τα αποθεµατικά ΛΑΕΚ, τα οποία ξόδεψε
εξ ολοκλήρου για δεκάδες χιλιάδες ρουσφετολογικά «STAGE»
και για µια σειρά άλλες δραστηριότητες, που τίποτα δεν είχαν µε
την πραγµατική εξυπηρέτηση και ένταξη των ανέργων.

Στην τροπολογία της κυρίας Υπουργού Οικονοµίας, νοµίζω ότι
είναι απαραίτητο αυτό που είπατε κύρια Υπουργέ, για να γίνει ο
διάλογος σε µια επιτροπή για τον ΟΛΠ. Είναι πάρα πολύ σωστό.
Υπάρχουν πάρα πολλά ερωτηµατικά, δεν σας το κρύβω -και εγώ
έχω ερωτηµατικά- και νοµίζω ότι µια τέτοια καθαρή συζήτηση θα
βοηθήσει.

Ψηφίζουµε την τροπολογία για να διευκολύνουµε -γιατί νοµίζω
ότι πρέπει να διευκολυνθούν- να εφαρµοστεί ένα πρόγραµµα, το
οποίο έχει συµφωνηθεί. Και από εκεί και πέρα µε καθαρές κου-
βέντες και πλήρη διαφάνεια νοµίζω ότι µπορούµε να έχουµε ένα
τέτοιο ενδιαφέροντα διάλογο. Θα ήθελα να σας παρακαλέσω να
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πάρετε την πρωτοβουλία στην οποία αναφερθήκατε.
Όσον αφορά τη λίστα φαρµάκων, είναι πάρα πολύ σωστή η

πρωτοβουλία, που µας ανέλυσε η κ. Ξενογιαννακοπούλου και τη
στήριξαν και οι άλλοι Υπουργοί. ∆εν πάει άλλο! Κάτι πρέπει να
γίνει µε τη λίστα φαρµάκων, µε τα φάρµακα γενικότερα.

Εγώ θα πω ότι πολλές από τις προτάσεις, οι οποίες ακούστη-
καν εδώ, είναι θετικές. Και κανείς δεν µπορεί να τις απορρίψει εξ
ολοκλήρου και µε τη µία. Ακούσαµε ενδιαφέρουσες προτάσεις
από τον κ. Χατζηδάκη για την µείωση της τιµής των φαρµάκων
µέσω µιας οριζόντιας ανακοστολόγησης 10%.

Εγώ θα πω ότι µπορεί να µην είναι έτσι ή αλλιώς. Ξέρω ότι η
κυρία Υπουργός -µας το είπε στην επιτροπή- ετοιµάζει µία πα-
ρέµβαση στον τοµέα αυτό και καλά θα κάνει να την προχωρήσει.
Θα ήθελα να επισηµάνω ιδιαίτερα την ανάγκη προσοχής στην ελ-
ληνική φαρµακοβιοµηχανία, που δεν έχει ούτε την άνεση, ούτε τα
περιθώρια που έχουν οι πολυεθνικές και σαφώς σ’ αυτό το ση-
µείο θα πρέπει να υπάρξει µία ειδική µέριµνα.

Ναι, είναι ανάγκη να προχωρήσουµε τα γενόσηµα και νοµίζω
ότι αυτό είναι ένα σηµείο για το οποίο πρέπει να ενηµερώσουµε
τους Έλληνες πολίτες. ∆ιότι πρέπει να σας πω ότι οι πολυεθνικές
κάνουν ολόκληρη εκστρατεία για να δυσφηµίσουν τα γενόσηµα.
Εδώ χρειάζεται µια κορυφαία παρέµβαση, την οποία θα την στη-
ρίξουµε όλοι µας, προκειµένου να αναλυθεί τι πραγµατικά γίνε-
ται.

Ακούσαµε τον κ. Λοβέρδο να µιλάει για τη µηχανογράφηση
των ταµείων. Εγώ θα πω και για το rebate. Εδώ υπάρχει ένα ζή-
τηµα για το οποίο το κράτος, ως ελληνική πολιτεία πια και όχι η
σηµερινή Κυβέρνηση, είναι έκθετο. Και νοµίζω ότι η σηµερινή Κυ-
βέρνηση αυτό µπορεί να το αναπληρώσει. ∆εν µπορεί να ψηφί-
ζεται νόµος του κράτους, ο οποίος περιλαµβάνει την επιστροφή
ενός µέρους του κόστους, το οποίο µπαίνει στα ταµεία των φαρ-
µακευτικών εταιρειών από τα ασφαλιστικά ταµεία -είτε τέσσερα
είτε τρία είναι- και αυτή η επιστροφή να γίνεται µε τον πιο ωµό και
απροκάλυπτο τρόπο.

Θυµάµαι, ρωτούσα τον κ. Γιακουµάτο, ως Βουλευτής της αντι-
πολίτευσης τότε -αλλά και άλλοι συνάδελφοι είχαν πάρει ανάλο-
γες πρωτοβουλίες τα τελευταία χρόνια- και µας έλεγε όλο: «Θα
δούµε», «θα κάνουµε», «έρχεται», «θα το υπολογίσουµε»!

Είναι έκθετη η πολιτεία στα µάτια των εργαζοµένων από τους
οποίους ζητά θυσίες όταν τόσα εκατοµµύρια που έχουν συσσω-
ρευτεί, δεν τα έχει µαζέψει. Και νοµίζω ότι και αυτό είναι ένα στοι-
χείο το οποίο µπορούµε να υποχρεώσουµε αυτούς τους κυρίους
να κάτσουν στο τραπέζι για τις µεταρρυθµίσεις και τις παρεµβά-
σεις που ετοιµάζουν.

Αντίθετα, εκείνο που δεν καταλαβαίνω είναι γιατί η Νέα ∆ηµο-
κρατία είναι αντίθετη µε τη λίστα. Αυτά τα οποία είπε ο κ. Σαλµάς
και ορισµένοι άλλοι εδώ, είναι «άλλα λόγια να αγαπιόµαστε». Και
πραγµατικά δεν είναι επιχειρήµατα. Τι πάει να πει, είπε κάποιος
ειδικός κάπου και ένας άλλος ειδικός παρακάτω, ότι ίσως να µην
είναι αρκετά αποτελεσµατική; Ωραία, συµφωνείστε να την εφαρ-
µόσουµε και συµφωνείστε να την εφαρµόσουµε µε τον πιο απο-
τελεσµατικό και σωστό τρόπο.

Εγώ θα πρότεινα και πιο τολµηρά µέτρα, να πάµε µε τη δρα-
στική ουσία και θα έλεγα να βρούµε και τρόπους, δικλίδες προ-
κειµένου αυτές οι «σκιές», τις οποίες επικαλέσθηκε ο κ.
Χατζηδάκης την προηγούµενη φορά για την ένταξη των φαρµά-
κων, να µην υπάρχουν. Να δεχθούµε αυτή την παρατήρηση και
να δούµε τρόπους προκειµένου να µην υπάρχει καµµία «σκιά»
πια από εδώ και πέρα στη δουλειά που θα γίνει. Νοµίζω ότι αυτό
µπορεί να εξασφαλιστεί µε την παρακολούθηση και τη συµµε-
τοχή όλων. Και να αναπτύξουµε και τον πολιτικό διάλογο.

Ας γίνει η επιτροπή και ένα διάστηµα µετά µπορεί να οργανω-
θεί µια κοινή Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου µε την Επι-
τροπή Κοινωνικών Υποθέσεων και να γίνει συζήτηση για το
σύνολο της φαρµακευτικής πολιτικής τότε που η Κυβέρνηση εκ
των πραγµάτων θα είναι πολύ πιο έτοιµη και να συζητήσουµε και
να ελέγξουµε και να δούµε και να βοηθήσουµε στο να δούµε στο
πως να προχωρήσει ένα πράγµα. Θα προχωρήσει αυτή, η απα-
ραίτητη τοµή που χρειαζόµαστε όλοι.

Μας κλέβουν! Βυθιζόµαστε. Ας καταλάβουµε ότι πρέπει τελικά
να αντισταθούµε και να αλλάξουµε τα πράγµατα.

∆εν καταλαβαίνω, λοιπόν, γιατί η Νέα ∆ηµοκρατία αντιδρά σ’
αυτό. Τι πάει να πει: «∆εν φθάνει από µόνο του»; Ποιος είπε ότι
φθάνει; Μιλήσαµε για µηχανογράφηση, µιλήσαµε για µείωση της
τιµής µε ανακοστολογήσεις, µιλήσαµε για τα γενόσηµα, µιλή-
σαµε για το rebate, µιλήσαµε για µία σειρά παρεµβάσεις. Γιατί
όχι στη λίστα; ∆εν καταλαβαίνω τι κρύβετε πίσω από εκεί. Πρέ-
πει κάποια στιγµή εδώ να µιλήσουµε µε καθαρές κουβέντες, όχι
µε «προφάσεις εν αµαρτίαις».

Υπάρχουν δεσµεύσεις κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας; Έχετε
δεσµεύσεις να πείτε όχι στη λίστα; Αλλιώς πώς δικαιολογείται
αυτή την πολιτική;

Να ανησυχήσουµε τον πολίτη; Αυτό είναι πολιτική; Να δηµι-
ουργήσουµε ψευδείς εντυπώσεις σε ασθενείς ή σε µεγάλους αν-
θρώπους; Αυτό είναι πολιτική; Αυτά που έλεγε ο κ. Νικήτας
Κακλαµάνης, ότι τους εµποδίζουν και τους κρύβουν τη λίστα και
τελικά αποκαλύφθηκε ότι το µόνο που έγινε, ήταν να υπάρξει µία
πραγµατική ασυδοσία και να θησαυρίσουν ορισµένοι;

Αιτιολογήστε µας το γιατί το κάνετε. ∆ιότι αυτά τα οποία ακού-
στηκαν µέχρι τώρα, λέγονται «προφάσεις εν αµαρτίαις». ∆εν είναι
πειστικά και δεν σας βοηθούν να κοιτάτε το πρόβληµα στα µάτια.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε το εξής:
Υπάρχουν και ορισµένες τροπολογίες -δεν έχουν συζητηθεί,

γιατί αυτή τη στιγµή συζητούµε τις κυβερνητικές τροπολογίες,
αλλά δεν νοµίζω ότι χρειάζεται να ξαναπάρω το λόγο- οι οποίες
έχουν κατατεθεί από κόµµατα της Αντιπολίτευσης.

Εγώ θα ήθελα να συµφωνήσω µε την παρέµβαση του κ. ∆ρίτσα
για την τροπολογία την οποία έχει καταθέσει ο Συνασπισµός. Θα
ήθελα να ζητήσω από την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας –µε έναν απαραίτητο χρόνο τον οποίο χρει-
άζεται, βεβαίως, προκειµένου να δει αυτή την τροπολογία- να δει
θετικά το θέµα της αδικίας για τους εργαζόµενους του ΝΑΤ και
του Οίκου του Ναύτου, διότι κάποιοι άλλοι στα ανάλογα ασφα-
λιστικά ταµεία έχουν πάρει ένα επίδοµα. Αυτοί δεν το έχουν
πάρει. ∆εν είναι σωστό, αφού έχουµε να κάνουµε µε ασφαλιστικά
ταµεία για τα οποία γίνεται ακριβώς η ίδια δουλειά. Είναι µία τρο-
πολογία του Συνασπισµού. Θέλω κι εγώ να ενώσω τη φωνή µου
µε αυτή του κ. ∆ρίτσα και να ζητήσω από την Κυβέρνηση να το
αντιµετωπίσει, έστω κι αν όχι τώρα, γιατί είναι σαφές ότι χρειά-
ζεται έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου, σε κάποια άλλη φάση.

Επίσης, θέλω να επισηµάνω ότι ίσως και στις τροπολογίες που
έχει φέρει το Κοµµουνιστικό Κόµµα –παρ’ ότι το Κοµµουνιστικό
Κόµµα απαντά µε ένα µονόχνοτο και δογµατικό «όχι» σε ό,τι φέρ-
νουµε και ό,τι προσπάθεια κάνουµε- για τη ναυτιλία, να υπάρ-
χουν κάποια ζητήµατα τα οποία η Κυβέρνηση µπορεί να
αντιµετωπίσει θετικά.

Θέλω να σας ζητήσω, κυρία Υπουργέ, µε ανοικτό µυαλό όπως
πάντα και χωρίς να επηρεαζόµαστε από τις κινήσεις τις οποίες
κάνει το ΚΚΕ, να δείτε αυτές τις σχετικές παρεµβάσεις.

Σε κάθε περίπτωση οι κυβερνητικές τροπολογίες πρέπει να ψη-
φιστούν. ∆ίνουµε ιδιαίτερη σηµασία σ’ αυτήν για τη λίστα φαρ-
µάκου. Είναι ένα κοµµάτι µιας µεγάλης παρέµβασης για το
φάρµακο. Το «πάρτι» πρέπει να σταµατήσει! Η ασυδοσία πρέπει
να σταµατήσει. Κι εδώ οφείλουµε όλοι -και κυρίως το κόµµα της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, που ευθύνεται για τη σηµερινή κα-
τάσταση- να αναλάβουµε πάνω απ’ όλα τις ευθύνες µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κύριε
Πρωτόπαπα.

Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι
η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής ∆εοντολογίας κα-
ταθέτει τις εκθέσεις της στις αιτήσεις της Εισαγγελικής Αρχής
για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης κατά Βουλευ-
τών.

Τώρα, το λόγο έχει ο κ. Σκουλάκης, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ
από το Νοµό Χανίων για οκτώ λεπτά.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συνά-
δελφοι, πράγµατι είµαι από τους τελευταίους και συνειδητά πα-
ρέµεινα εδώ για να µιλήσω για το µεγάλο θέµα της κατανάλωσης
του φαρµάκου στη χώρα µας, που κατά την άποψή µου είναι το
υπ’ αριθµόν 2 οικονοµικό θέµα µετά τις αµυντικές δαπάνες.
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Πρώτα οι αµυντικές δαπάνες και µετά οι φαρµακευτικές δαπά-
νες.

Θα δείξω τα νούµερα και θα καλέσω τους συναδέλφους της
Νέας ∆ηµοκρατίας να τα µελετήσουν, γιατί µας τα είπαν στραβά.

Θα ασχοληθώ, λοιπόν, µόνο µε την τροπολογία επανεισαγω-
γής του καταλόγου συνταγογραφηµένων φαρµακευτικών ιδιο-
σκευασµάτων και εξορθολογισµού του πλαισίου χορήγησης
ιδιοσκευασµάτων για σοβαρές ασθένειες. Η προσπάθεια επανα-
φοράς της λίστας είναι το πρώτο βήµα, συνάδελφοι. Το πρώτο.
Χρειάζονται πολλά. Το πρώτο, όµως, είναι αυτό. Και απορώ γιατί
δεν το στηρίζετε. Γιατί την καταψηφίζετε την τροπολογία; Πείτε
µας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Σας είπαµε.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: ∆εν καταλάβαµε γιατί δεν την

ψηφίζετε. Θα το δούµε.
Η επαναφορά, λοιπόν, της λίστας ήταν προεκλογική δέσµευση

της Κυβέρνησής µας. Στόχος είναι ο εξορθολογισµός των φαρ-
µακευτικών δαπανών. Κι, αν θέλετε, θα πω κάτι που δεν ελέχθη
πολύ σήµερα εδώ µέσα. Είναι προστασία της δηµόσιας υγείας,
αγαπητέ συνάδελφε, γιατρέ κύριε Μαρκόπουλε. Να σας πω γιατί;
∆ιότι ο περιορισµός, τον οποίο επιβάλλει, της υπερκατανάλωσης
και της ακριβοσυνταγογράφησης, της άσκοπης, βοηθάει στο να
προστατεύει τον ασθενή όταν έρθει η ώρα να έχει ανάγκη ένα
φάρµακο, να µην το έχουν αχρηστεύσει µε άδικη συνταγογρά-
φηση, άσκοπη. Μέγιστο θέµα, µεγάλο θέµα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όπως έγινε τη δεκαετία
του ‘90.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Το ξέρετε εσείς οι χειρουργοί
καλύτερα από εµένα το παρακολουθούµε στις εντατικές µε τα
ανθεκτικά µικρόβια και όλα αυτά.

Επαναφέρει, λοιπόν, µία διάταξη η Κυβέρνηση και λέει στην
ουσία «εξουσιοδοτείστε µε να ξεκινήσω τη διαδικασία επανεισα-
γωγής της λίστας». Αυτό είναι όλο και όλο. Είναι και κάποιες
άλλες ρυθµίσεις.

Εγώ χαίροµαι που φέρατε αυτές τις βελτιώσεις. Είναι σωστές.
Είναι αυτονόητο ότι ψηφίζω τη διάταξη, γιατί είπαν συνάδελφοι
προχθές στην επιτροπή ότι την καταψηφίζω. Εγώ την υπέγραψα,
κύριε συνάδελφε, την πρώτη λίστα και είπα ότι δεν απέδωσε τα
αναµενόµενα, γιατί είχαµε βάλει το αναντικατάστατο και έγινε
κατάχρηση του αναντικατάστατου. Αυτό είναι όλο. Ξέρετε, όµως,
που θα έφθαναν οι φαρµακευτικές δαπάνες, αν δεν υπήρχε η
λίστα; Ελάτε να σας πω πού πήγαν µετά την κατάργησή της. Στα
4.200.000.000 ήταν η φαρµακευτική κατανάλωση το 2004. Για
σήµερα το ακούσατε. Τι είναι αυτά που είπατε; Στα 9.200.000.000
θα εξελιχθεί το 2009, δηλαδή 5.000.000.000 πάνω. Έχετε κατα-
λάβει τι σηµαίνει αυτό; Τινάξατε όλο το σύστηµα στον αέρα. Τε-
λείωσε, έχει καταρρεύσει το σύστηµα. Τα ασφαλιστικά ταµεία
τελείωσαν. Ένας από τους λόγους για τον οποίο τα νοσοκοµεία
έχουν φθάσει σ’ αυτήν την τραγική κατάσταση είναι η φαρµα-
κευτική κατανάλωση.

Θα µε ρωτήσετε: Και εσείς, κύριε Σκουλάκη, τόσα χρόνια δεν
είχατε χρεωµένα νοσοκοµεία; Είχαµε, αλλά επιτρέψτε µου, κυρία
Υπουργέ, να σας λέω συνέχεια ότι πρέπει να θυµίζετε το χρέος
που εκείνοι ρύθµισαν το 2004. Από την 1/4/2001 έως τις
31/12/2004 τα χρέη των νοσοκοµείων ήταν 2.200.000.000. Αυτά
ήταν όλα.

Και έρχεται η ρύθµιση Κακλαµάνη. Ξεκινά η νέα περίοδος από
την 1/1/2005 έως τις 31/12/2008 –αυτά είναι επίσηµα στοιχεία της
Βουλής, γιατί άλλα στείλατε στην Ευρωπαϊκή Ένωση και εξευ-
τελιστήκαµε- ήταν 5.200.000.000. Σήµερα σωστά, κυρία
Υπουργέ, λέτε ότι είναι 6.300.000.000, αλλά εγώ σας λέω ότι είναι
στα 7.000.000.000. Εκεί θα φθάσουν. Έχετε καταλάβει, κύριοι,
πού έχετε οδηγήσει το υγειονοµικό µας σύστηµα; Τολµάτε και
έρχεστε εδώ και δεν ζητάτε µια συγγνώµη µέσα απ’ αυτό το
Βήµα; Να πείτε: «Αποτύχαµε».

Τι κάνατε; Το πρώτο που κάνατε ήταν να καταργήσετε τη λίστα
και εκτινάχθηκαν τα πάντα στον αέρα. Σας είπα ότι θα καταθέσω
εδώ τον πίνακα. Αυτός είναι ο πίνακας, κύριοι συνάδελφοι της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Εδώ είναι το 2004 και κοιτάξτε ότι κάθε
χρόνο αυξάνει κατά 1.000.000.000. Πάρτε τον, µελετήστε τον,
είναι βγαλµένος από τα στοιχεία της Βουλής. Τον καταθέτω στα

Πρακτικά
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Σκουλάκης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

∆εύτερον, ανατιµολόγηση των φαρµάκων, λέει, βάσει του
µέσου όρου των τριών φθηνότερων. Ε, όχι! Η φθηνότερη τιµή
της Ευρώπης, ασφαλώς, ήταν πολύ χαµηλότερη. Αποτέλεσµα;
Αυξήθηκαν από 15% έως 18% όλες οι τιµές των φαρµάκων. Για
να χρυσώσετε το χάπι, είπατε ότι θα επιστρέφεται το 4% του τζί-
ρου από τη φαρµακοβιοµηχανία στα ταµεία. Το 2006, το 2007,
το 2008 και το 2009 δεν επεστράφη ούτε 1 ευρώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Μη δέρνετε έτσι ανε-
λέητα, κύριε Σκουλάκη, το έδρανο γιατί υποφέρει.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Έχετε δίκιο, αγαπητέ κύριε Πρό-
εδρε, αλλά τα έχω πει εκατό φορές εδώ µέσα και βγάζω το άχτι
µου σήµερα. Τι να κάνω; Επειδή τα διορθώνουµε, γι’ αυτό βγάζω
το άχτι µου.

Ξέρετε πόσο είναι αυτό ετησίως; Είναι περίπου 180.000.000
ευρώ ετησίως. Λέτε ότι δεν είναι 180.000.000 ευρώ, αλλά είναι
150.000.000; Τότε 4 επί 15.000.000 κάνει 60.000.000. Όµως,
600.000.000 ευρώ χρωστά η φαρµακοβιοµηχανία βάσει του δικού
σας νόµου και δεν επέστρεψε ούτε 1 ευρώ. Όταν αποδείξαµε ότι
αυτό ήταν µπλόφα, εδώ µέσα άλλαξε η Κυβέρνηση και το έκανε
3% µέσω των φαρµακείων.

Κυρία Υπουργέ, τώρα που ρυθµίζετε τα χρέη των νοσοκο-
µείων, είναι µεγάλη ευκαιρία να διαπραγµατευτείτε αυτά τα
600.000.000. Εγώ, ως Βουλευτής του ελληνικού Κοινοβουλίου,
θα κάνω φασαρία.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είναι στα δικαστήρια. Επίκεινται
αποφάσεις.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Είναι θεσµοθετηµένα και παρα-
καλώ πάρα πολύ να βρείτε τρόπο να διαπραγµατευτείτε, κυρία
Υπουργέ, αυτά που τους χρωστάτε, που είναι πάρα πολλά, είναι
περίπου 3.000.000.000, και αυτά που χρωστάνε εκείνοι στα τα-
µεία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, γιατί πέρασε ο χρόνος µου.
Να προχωρήσω, αγαπητοί συνάδελφοι, και να πω το εξής:

Ποια θα είναι τα αποτελέσµατα; Τα ξέρουµε. Είδατε η κατάργηση
πού οδήγησε. Είπαµε τα αποτελέσµατα για τα ταµεία. Οι κλάδοι
υγείας των ασφαλιστικών ταµείων έχουν καταρρεύσει. Η µία από
τις βασικότερες αιτίες που είναι υπερχρεωµένα τα νοσοκοµεία
είναι η δική τους φαρµακευτική δαπάνη. Είναι γύρω στα
3.000.000.000. Ξέρουµε ότι θα ρυθµιστούν τα χρέη.

Κυρία Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε να σας πω κάτι. Εάν δεν
µπορέσετε να βρείτε τρόπο, µετά τη ρύθµιση των χρεών, να ξε-
κινήσουν τα νοσοκοµεία από µηδενική βάση, αλλά να έχουν τη
δυνατότητα να µην αναπαραχθεί το χρέος, σε δύο, τρία χρόνια
θα έρθουµε να συζητάµε τα ίδια προβλήµατα. Λυπούµαι πάρα
πολύ. Να βρούµε έναν τρόπο. Είναι το µεγάλο στοίχηµα της Κυ-
βέρνησης στο υγειονοµικό, ασφαλιστικό σύστηµα. Να βρει έναν
τρόπο να πληρώνεται το πραγµατικό νοσήλιο. ∆εν γίνεται, κυρία
Υπουργέ. Το νοσήλιο στην Ελλάδα είναι τέσσερις φορές χαµη-
λότερο από την Ευρώπη και τα αντίστοιχα ταµεία, τα φτωχά, δεν
µπορούν να πληρώνουν ούτε αυτό το νοσήλιο. Άρα, λοιπόν, να
δούµε πως θα γίνει εξορθολογισµός του νοσηλίου.

Σας παρακαλώ πάρα πολύ, όταν αρχίσει να εφαρµόζεται η
λίστα, να κάνετε καµπάνια και να πείσουµε τους Έλληνες ασθε-
νείς ότι δεν θα στερηθούν ούτε ένα φάρµακο που έχουν ανάγκη.
Είναι πολύ σηµαντικό να γίνει ειδική καµπάνια. Η Νέα ∆ηµοκρα-
τία και τα συµφέροντα δεν έχετε καταλάβει τι κάνετε καταψηφί-
ζοντας τη λίστα. «Θα λένε ότι οι Έλληνες ασθενείς θα στερηθούν
τα φάρµακα που έχουν ανάγκη».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επαναληπτικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Να πείσουµε τους Έλληνες ότι δεν θα στερηθούν κανένα φάρ-
µακο και να αναδείξουµε ότι µέσα από τον εξορθολογισµό της
φαρµακευτικής δαπάνης προστατεύουµε, όπως είπα στην αρχή,
και τη δηµόσια υγεία.
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Η µηχανοργάνωση των ταµείων και όλου του κυκλώµατος, βέ-
βαια, έχει ανακοινωθεί και µακάρι να γίνει. Σας παρακαλώ, βρείτε
έναν τρόπο να ενιαιοποιηθούν οι υπηρεσίες που ασχολούνται µε
το φάρµακο. Αν είναι δυνατόν –µην τροµάξετε, το είπα προχθές-
µήπως µπορούσαµε να κάνουµε µία ειδική γραµµατεία φαρµα-
κευτικής πολιτικής.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Μην τροµάξετε. Βρείτε έναν τρόπο. Είναι πέντε τα συναρµόδια

Υπουργεία. Υπάρχει µπέρδεµα. Επικαλυπτόµενες αρµοδιότητες.
∆εν υπάρχει συντονισµός. Θα πετύχουµε πολλά πράγµατα αν το
καταφέρετε αυτό. ∆είτε τι γίνεται µε τις διευθύνσεις υγείας-πρό-
νοιας, κυρία Υπουργέ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Σκουλάκη, σας
παρακαλώ! Η µαραθώνια συνεδρίαση κοντεύει τις δέκα ώρες
από το πρωί συνεχώς. Σας παρακαλώ, ολοκληρώστε. Έχει εξα-
ντληθεί ο χρόνος.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Τα δύο συναρµόδια Υπουργεία Υγείας και Απασχόλησης έχουν

τεράστια πρόκληση. Αν τα καταφέρετε και εφαρµόσετε ενιαία
πολιτική δηµόσιας υγείας και να µην έχουµε δύο, δηλαδή επτά
Υπουργεία, που κάνουν πολιτική υγείας, τότε θα γράψετε ιστο-
ρία.

Εµείς στηρίζουµε την τροπολογία, στηρίζουµε την προσπάθειά
σας και είµαστε στη διάθεσή σας να καταθέσουµε και στο Κοι-
νοβούλιο και εκτός Κοινοβουλίου την όποια δική µας εµπειρία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ.
Το λόγο έχει τώρα, από τις προτασσόµενες δευτερολογίες, ο

κ. Κεφαλογιάννης, για τέσσερα λεπτά.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε. Θα είµαι και εγώ ακριβής στην ώρα µου, όπως και οι προη-
γούµενοι οµιλητές!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Α, σας παρακαλώ, µην
ξεκινάτε έτσι!

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, συµµερί-
ζοµαι απόλυτα την αγωνία του αγαπητού µου συναδέλφου κ.
Σκουλάκη και συµφωνώ απόλυτα να κτυπηθούν τα κυκλώµατα.
Αλλά –και δεν θα πάρω πολύ χρόνο γι’ αυτή την τροπολογία- είναι
βέβαιο ότι θα στερηθούν τα φάρµακα οι έχοντες ανάγκη από πε-
ρίθαλψη, µε την τροπολογία την οποία καταθέτει σήµερα η Κυ-
βέρνηση. Αυτό το λέω για να καταγραφεί στα Πρακτικά και το
γνωρίζουν όλοι οι ασθενείς, το γνωρίζουν όλοι όσοι έχουν ανά-
γκη υψηλής ποιότητας κοινωνικής ασφάλισης.

Ο λόγος για τον οποίο πήρα το λόγο -και πραγµατικά έγινε µία
πολύ σοβαρή συζήτηση στην Επιτροπή Οικονοµικών και Ευρω-
παϊκών Υποθέσεων για το Πρόγραµµα Σταθεροποίησης- είναι
αυτά που άκουσα από την κυρία Υπουργό για τα θέµατα του Ορ-
γανισµού Λιµένος Πειραιώς. Και αυτά πραγµατικά µε ανησυχούν.
Νοµίζω ότι είναι επικίνδυνο να αφήνετε έναν οργανισµό, µία ανώ-
νυµη εταιρεία, εισηγµένη στο Χρηµατιστήριο, όπου το κράτος
έχει καταστατική πλειοψηφία, δηλαδή πάνω από το 75%, τον δι-
ευθύνοντα σύµβουλο, να κρύβει την Κυβέρνηση πίσω από τον δι-
ευθύνοντα σύµβουλο και να υπογράφονται συµφωνίες που
εκθέτουν και τον ΟΛΠ και το Υπουργείο Ναυτιλίας, το οποίο
υπάρχει, και το δικό σας Υπουργείο σήµερα και την Κυβέρνηση
συνολικά.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έστειλε στα σπίτια τους και στην
ανεργία χιλιάδες νέους ανθρώπους στα «STAGE» και χιλιάδες
ανθρώπους συµβασιούχους, οι οποίοι πληρώνονται από 400
ευρώ έως 800 ευρώ, για να δώσετε προνόµια σε ανθρώπους οι
οποίοι πληρώνονται έως και 150.000 ευρώ. ∆ηλαδή τους δίνετε,
το δικαίωµα, µε την εθελούσια έξοδο, να εισπράξουν την ερχό-
µενη διετία για την εθελούσια έξοδο 250.000 ευρώ, χρήµατα που
για να εισπράξει οποιοσδήποτε εργαζόµενος στα «STAGE» ή
αυτοί που δούλευαν ως συµβασιούχοι, θα χρειαστούν περισσό-
τερα από είκοσι πέντε χρόνια.

Και επίσης δέχεστε ως Κυβέρνηση την οµογενοποίηση της µι-
σθοδοσίας των νεοεισερχοµένων. Αυτούς, δηλαδή, οι οποίοι µπή-

καν µε σύµβαση στην αρχή και µονιµοποιήθηκαν το 2006, παιδιά
τα οποία µπορεί να είναι του δηµοτικού και σήµερα είναι είκοσι
χρονών. Και λόγω του νόµου του ΠΑΣΟΚ που ψήφισε ο κ. Σου-
µάκης ως Υπουργός Ναυτιλίας, έδωσε το δικαίωµα, κύριε Σκου-
λάκη, σε τριακόσιους λιµενεργάτες να φέρουν το βαθµό του
γενικού διευθυντή στο Υπουργείο Ναυτιλίας από όλους τους
υπαλλήλους, από τους επτά χιλιάδες υπαλλήλους όπου υπήρχε
ένας γενικός διευθυντής.

Παιδιά, λοιπόν, είκοσι χρονών του δηµοτικού, ξεκινούν µε µι-
σθοδοσία 35.000 ευρώ, φτάνουν τα 55.000 ευρώ µε την ωρί-
µανση και όλα τα επιδόµατα τα οποία παίρνουν και µε τις
υπερωρίες φθάνουν στο ποσό που είπε η κυρία Υπουργός, στο
µέσο όρο µισθοδοσίας των λιµενεργατών, στις 70.000 ευρώ. Και
ξέρετε γιατί είναι 70.000 ευρώ; ∆ιότι η Κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας υπέστη το κόστος να παραπέµψει στον ΟΜΕ∆ τις συµ-
βάσεις των λιµενεργατών, που ενώ σε όλο τον κόσµο χρειάζονται
τρεις λιµενεργάτες για τη βάρδια και εγώ πήγα στις 2 η ώρα µετά
τα µεσάνυχτα –που είχε να πάει Υπουργός Ναυτιλίας στο ΣΕΜΠΟ
σαράντα χρόνια- και βρήκα να δουλεύουν δύο από τους δώδεκα.
Και έγραφαν οι υπερωρίες ότι δουλεύουν τρεις βάρδιες την
ηµέρα και τριάντα µία ηµέρες το µήνα, ακόµη και το Φεβρουάριο
που έχει είκοσι οκτώ ηµέρες! Και έπαιρναν από 90.000 ευρώ έως
150.000 ευρώ και διεκδικούσαν µέσω προσφυγών και άλλα
50.000 ευρώ. Τους δίνετε εσείς το δικαίωµα, για να εξασφαλί-
σετε την εργασιακή ειρήνη, να εξαγοράσετε την εργασιακή ει-
ρήνη, νίπτοντας τα χέρια σας ως άλλος Πόντιος Πιλάτος, µε τη
συµφωνία που έκανε η νέα διοίκηση του ΟΛΠ να εισπράττει αυτά
τα χρήµατα. Ρωτήστε τον κ. Παπουτσή, τα γνωρίζει πολύ καλά
και είµαι βέβαιος ότι δεν συµφωνεί µε αυτήν την τακτική. Και είµαι
βέβαιος, όταν τώρα µόλις, στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέ-
σεων και Ευρωπαϊκών –γιατί είναι κοινή επιτροπή- ο Υπουργός
κ. Παπακωνσταντίνου, οµόλογός σας, ανακοίνωσε επισήµως ότι
στο Πρόγραµµα Σταθερότητας µειώνει κατά 10% τα επιδόµατα
όλων των δηµοσίων υπάλληλων –όλων ανεξαιρέτως- δίνει εθε-
λούσια έξοδο 250.000 ευρώ στους λιµενεργάτες. Είµαστε σοβα-
ροί; Είναι κράτος αυτό;

Αυτό είναι το θάρρος που έχετε, αυτή είναι η αξιοπιστία, αυτή
κυρίως είναι η δικαιοσύνη την οποία επαγγέλλεστε όσον αφορά
τα φορολογικά βάρη;

Και ποιος θα τα πληρώσει, κύριοι συνάδελφοι, όλα αυτά; Ο
Έλληνας φορολογούµενος; Αυτός δηλαδή που έχει το αυτοκί-
νητό των δεκαπέντε ετών, το οποίο δεν κάνει ούτε 3.000 ευρώ
και τον βάλατε να πληρώσει από 500 έως 1.200 ευρώ τέλη κυ-
κλοφορίας; Τρία µηνιάτικα των εργαζόµενων στα «STAGE»;

Σας παρακαλώ και σας κάνω έκκληση να το ξαναδείτε αυτό το
θέµα και να πάρετε την ευθύνη ως πολιτική ηγεσία του Υπουρ-
γείου σας που συµπεριλαµβάνει και το Υπουργείο Ναυτιλίας, να
αλλάξει αυτή η απόφαση, διότι είναι πρόκληση στην κοινωνία άν-
θρωποι είκοσι χρονών, άνθρωποι οι οποίοι δεν δουλεύουν, άν-
θρωποι οι οποίοι κοροϊδεύουν το ελληνικό δηµόσιο και
προκαλούν το δηµόσιο αίσθηµα να πληρώνονται δυο φορές όσο
πληρώνεται ο Πρωθυπουργός της χώρας και οι Υπουργοί και µιά-
µιση φορά από όσο πληρώνεται ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας.
Και θα περιµένω από εσάς να έρθετε επισήµως στην Βουλή να δι-
ευκρινίσετε αυτό το θέµα όχι στην επιτροπή αλλά στην Ολοµέ-
λεια. Άλλως η Νέα ∆ηµοκρατία θα καταθέσει και επίκαιρη
ερώτηση και επερώτηση γι’ αυτό το θέµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Έχει ζητήσει το λόγο

ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσής.
Ορίστε, κύριε Παπουτσή, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Μετά τις αγορεύσεις των δυο εκλε-

κτών συναδέλφων προερχοµένων εκ Κρήτης, επιτρέψτε µου να
απευθυνθώ προς τον συνάδελφο κ. Κεφαλογιάννη και να πω µια
κρητική φράση. ∆εν αφορά προσωπικά τον ίδιο αλλά τη Νέα ∆η-
µοκρατία. «Για ε ποιος!». Ποιος µιλάει γι’ αυτήν την πολιτική και
για τα φάρµακα και για το λιµάνι; Ο κ. Κεφαλογιάννης, ο οποίος
διετέλεσε Υπουργός Ναυτιλίας µε µια εξαιρετική θητεία και πολύ
µεγάλη προσπάθεια. Ωστόσο, όµως δεν ξέρω για ποιους λόγους
έχω την αίσθηση ότι παρασύρθηκε και εµφανίζεται ως ένας σύγ-
χρονος Ιαβέρης εναντίον των λιµενεργατών. Εγώ νοµίζω ότι
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κάπου πρέπει να σταµατήσει αυτή η υπόθεση. Σας αδικεί και
εσάς, αδικεί και τους λιµενεργάτες οι οποίοι προσφέρουν, αδικεί
τον ΟΛΠ, αδικεί το ΠΑΣΟΚ, αδικεί τη χώρα, αδικεί και το λιµάνι.

Και να βάλουµε τα πράγµατα στη θέση τους. Αναφέρεται η
Νέα ∆ηµοκρατία συστηµατικά, όλοι οι συνάδελφοι που πήραν το
λόγο και αναφέρθηκαν στο συγκεκριµένο θέµα, στο ζήτηµα της
εθελουσίας. Η εθελουσία είναι µέρος της συµφωνίας που η Νέα
∆ηµοκρατία υπέγραψε µε την «COSCO».

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: ∆εν σας δεσµεύει;
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): ∆εν το θέλατε εσείς…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ να µη γί-

νεται διάλογος και να µη γίνονται διακοπές.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, να µου επιτρέψετε

να συνεχίσω και να επαναλάβω γιατί ο κ. Κεφαλογιάννης έχοντας
παλιά κοινοβουλευτική εµπειρία ξέρει να διακόπτει εκεί που πρέ-
πει, που δεν θέλει να ακουστεί καθαρά.

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, ότι το συγκεκριµένο θέµα είναι προϊόν
της πολιτικής µεθόδευσης. Γιατί πολιτική µεθόδευση ήταν εκείνη
η οποία έγινε εδώ εκείνη την εποχή, όπως θυµόσαστε, γιατί µι-
λούµε για συνταγµατική εκτροπή και κοινοβουλευτική εκτροπή
την περίοδο εκείνη. Γιατί η Νέα ∆ηµοκρατία τι ήθελε να κάνει;
Προκειµένου να κάνει ακριβώς τη σύµβαση την οποία καταγγέλ-
λουν σήµερα και στην οποία περιλαµβάνεται η δέσµευση για την
εθελουσία έξοδο, τι έφεραν; Έφεραν στη Βουλή µε νοµοσχέδιο
να ακυρώσουν την πράξη παραχώρησης, τη σύµβαση παραχώ-
ρησης, η οποία είχε γίνει πριν από χρόνια προς στον Οργανισµό
Λιµένος Πειραιώς και µε το τρίτο άρθρο έκαναν τροποποίηση της
ίδιας σύµβασης παραχώρησης για να µπορέσουν να προχωρή-
σουν παραπέρα στην πώληση του λιµανιού. Και µετά, αφού δέ-
σµευαν και ρωτούσαν την Κυβέρνηση συνεχώς «Τι θα κάνετε; Θα
αναγνωρίσετε τη συνέχεια του κράτους ή όχι;», αφού δέσµευαν
και απαιτούσαν από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να δεσµευθεί
για την αναγνώριση και τη συνέχεια του κράτους, έρχονται σή-
µερα και τι κάνουν; Ασκούν κριτική, γιατί η Κυβέρνηση φέρνει µια
τροπολογία η οποία επεκτείνει -δεν δίνει- το χρόνο µέχρι τον Ιού-
νιο για την εθελουσία έξοδο των εργαζοµένων µε τους οποίους
οι ίδιοι συµφώνησαν, µε τους οποίους οι ίδιοι διαπραγµατεύτη-
καν και µε τους οποίους οι ίδιοι κατάφεραν να κερδίσουν την κατ’
αρχήν συµφωνία τους προκειµένου να υπογράψουν την σύµ-
βαση.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα, αυτή είναι η αλήθεια. Και για το
λόγο αυτόν σας υπενθυµίζω ότι στις πρώτες µέρες της Κυβέρ-
νησης του ΠΑΣΟΚ είχαµε τις απεργίες στο λιµάνι, διότι οι εργα-
ζόµενοι ακριβώς για τη συµφωνία της Νέας ∆ηµοκρατίας
θεωρούσαν ότι είχαν δεχθεί έναν εξαιρετικά µεγάλο εµπαιγµό
από την πλευρά του ελληνικού κράτους και της Κυβέρνησης και
έλεγαν ότι «Κύριοι, µας κοροϊδέψατε, µας πήρατε την κατ’ αρχήν
συµφωνία µας για να συµφωνήσουµε µε την πρώτη σύµβαση µε
την «COSCO» που έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία και τώρα που είναι
η εθελουσία έξοδος;» Αυτή είναι η ωµή αλήθεια.

Όσον αφορά τα φάρµακα, ειλικρινά εγώ δεν καταλαβαίνω τη
Νέα ∆ηµοκρατία, η οποία έρχεται σήµερα και µας λέει τι; «Είµα-
στε εδώ, έτοιµοι να συµβάλουµε για µια νέα πολιτική φαρµάκων,
για να δηµιουργήσουµε ένα νέο νόµο. Είµαστε εδώ έτοιµοι για να
συνδράµουµε», ανέφερε ο αξιότιµος Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος κ. Μαρκόπουλος, «και θα συµβάλουµε µε κάθε τρόπο.
Αναγνωρίζουµε τα προβλήµατα, αλλά είµαστε αντίθετοι µε τη
λίστα φαρµάκων».

Και το ερώτηµα είναι: Γιατί; Για ποιο λόγο; Ποιος είναι ο λόγος;
Ποιες δεσµεύσεις έχετε; Είχε απόλυτο δίκιο ο κ. Πρωτόπαπας
όταν έθεσε το ερώτηµα. Ποιες είναι οι δεσµεύσεις τις οποίες έχει
η Νέα ∆ηµοκρατία και αρνείται σήµερα τη λίστα φαρµάκων, όταν
έχουµε µπροστά µας πλέον τα αποτελέσµατα της απόφασης, της
επιλογής σας για την κατάργηση της λίστας των φαρµάκων όπως
ίσχυε επί των κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ; Ο κ. Κακλαµάνης, Υπουρ-
γός Υγείας, αποφάσισε, ο κ. Παπαθανασίου, Υφυπουργός Εµπο-
ρίου την εποχή εκείνη, ήρθε στη Βουλή και νοµοθέτησε.
Αυτόµατα ξεκίνησαν οι αγοραπωλησίες φαρµάκων. Και σας
υπενθυµίζω, για να µην ξεχνιόµαστε, ότι µε αυτή τη διαδικασία
και τη ρύθµιση της Νέας ∆ηµοκρατίας την εποχή εκείνη συµπε-

ριελήφθησαν και τα φάρµακα του σύγχρονου τρόπου ζωής –και
καταλαβαίνετε τι εννοώ όταν λέω «φάρµακα σύγχρονου τρόπου
ζωής»- τα οποία δεν έχουν καµµία σχέση µε τις θεραπευτικές
ανάγκες του κόσµου, αλλά µπήκαν µέσα στη συνταγογράφηση.
Ναι ή όχι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας;
Αυτή είναι η αλήθεια.

∆εύτερον, όσον αφορά τα ποσά, ποια είναι η αλήθεια; Πρώτα
απ’ όλα υπενθυµίζω ότι η κατάργηση της λίστας φαρµάκων συ-
νοδεύθηκε µε τη µεγάλη τότε δέσµευση της Νέας ∆ηµοκρατίας,
η οποία επικοινωνήθηκε µε κάθε τρόπο και προς όλες τις κατευ-
θύνσεις, για την επιστροφή του 4% στα ταµεία. Όπως τόνισαν
όλοι οι συνάδελφοι που πήραν το λόγο εδώ στη Βουλή σήµερα
και ιδιαίτερα ο συνάδελφος κ. Σκουλάκης, ο πρώην Υπουργός,
ούτε 1 ευρώ δεν επέστρεψε πίσω. Ούτε 1 ευρώ δεν επεστράφη
όλα τα χρόνια διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας και ισχύος
του νόµου µε τον οποίο καταργήσατε τη λίστα!

Ποιο ήταν το αποτέλεσµα; Η εισφοροδιαφυγή! Ασύλληπτη ει-
σφοροδιαφυγή! ∆εύτερον, η ιατροφαρµακευτική δαπάνη έφθασε
στα ύψη -αυτός ήταν ο συνδυασµός της πολιτικής σας- τα τα-
µεία γονάτισαν και ο κόσµος ψάχνει να βρει τα φάρµακά του σε
φθηνές τιµές. Κι εσείς µας λέτε τώρα –το είπε κι ο κ. Κεφαλο-
γιάννης, ο τελευταίος εκ των συναδέλφων που έλαβε το λόγο
από τη Νέα ∆ηµοκρατία- ότι «θα βάλετε τη λίστα και ο κόσµος
δεν θα µπορεί να βρει φάρµακα»! Γιατί αυτή η κινδυνολογία;
Ποιος είναι ο λόγος; Για ποιο λόγο επιµένετε αφού είστε τόσο
ανοιχτοί και θέλετε τόσο πολύ να συνδράµετε και να συµβάλετε
στο να έχουµε µία καθαρή φαρµακευτική πολιτική για το φάρ-
µακο στην Ελλάδα -συµφωνώ κι εγώ και έχει δίκιο ο κ. Πρωτό-
παπας- και να έχουµε και ιδιαίτερη µνεία και ιδιαίτερες πρόνοιες
για την ελληνική φαρµακοβιοµηχανία;

Αλήθεια, η επιλογή σας, ο συνδυασµός της πολιτικής σας, για
την ακρίβεια, που ήταν κατάργηση της λίστας φαρµάκων και µη
επιστροφή στην πράξη του 4%, ποιον βοηθούσε; Ποιος κέρδισε;
Οι ξένες φαρµακευτικές εταιρίες και όχι οι ελληνικές. Αυτή είναι
η ωµή αλήθεια και αυτή θέλετε να συνεχίσετε να υποστηρίζετε.

Ε λοιπόν, αυτή η πολιτική τελειώνει! Βάζουµε τάξη και σ’ αυτόν
τον τοµέα! Γι’ αυτό το ΠΑΣΟΚ συµφωνεί µε την τροπολογία την
οποία παρουσιάζει η Κυβέρνηση. Θέλω να πω ότι σ’ αυτό το νο-
µοσχέδιο, ένα νοµοσχέδιο το οποίο πέρασε από σαράντα κύ-
µατα, µέσα από διάφορες διαδικασίες διαφόρων πιέσεων,
διαφόρων συγκρούσεων έµελε ακόµη και σ’ αυτή την τελευταία
τροπολογία, την τελευταία στιγµή να ξαναδούµε µπροστά µας
τα συµφέροντα εκείνα τα οποία επιβουλεύονται το δηµόσιο συµ-
φέρον.

Και αυτή είναι η απόδειξή µας, κύριε Πρόεδρε, αυτή είναι η
στάση του ΠΑΣΟΚ. Εµείς θα είµαστε εδώ για να υπηρετούµε το
δηµόσιο συµφέρον, πάντοτε στο πλευρό του πολίτη, πάντοτε
υποστηρίζοντας την ορθολογική αξιοποίηση του δηµοσίου προ-
ϋπολογισµού, των δηµοσιονοµικών του κράτους και πάνω απ’
όλα στηρίζοντας την υποχρέωση της πολιτείας να παράσχει όσο
το δυνατόν καλύτερη και δυνατότερη περίθαλψη και υγεία στον
πολίτη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Παπουτσή.

Ο κ. Κεφαλογιάννης έχει ζητήσει το λόγο επί προσωπικού. Ορί-
στε, έχετε το λόγο για ένα λεπτό για να µας πείτε σε τι συνίστα-
ται το προσωπικό ζήτηµα.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ανεφέρθη
ο ινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ πολλές φορές στο
πρόσωπό µου διαστρεβλώνοντας τη θέση µου. Θα χρειαστώ ένα
λεπτό µόνο, για να διευκρινίσω κάτι.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆εν ήταν στην πρόθεσή µου.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πραγµα-

τικά κι ως παλιός Υπουργός θα ήµουν ευτυχής να είχα έναν Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο, όπως τον κ. Παπουτσή, να
υπερασπίζεται µε τόση µαεστρία θέσεις της Κυβέρνησης και
πολύ περισσότερο γκάφες της Κυβέρνησης.

Αυτό που θέλω να πω για να διευκρινίσω απολύτως τη θέση
µου, την οποία διαστρέβλωσε, άθελά του υποθέτω, ο κ. Παπου-
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τσής, είναι ότι η εξοµοίωση των µισθών των παλαιών εργαζοµέ-
νων στον ΟΛΠ µε τους νέους δεν υπήρχε ούτε µε νόµο τον οποίο
είχα καταθέσει εγώ στη Βουλή -διότι τότε µε ατοµικές συµβάσεις
γίνονταν οι προσλήψεις όλων αυτών των νέων εργαζοµένων-
ούτε η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας µε τους µετά από
εµένα Υπουργούς Ναυτιλίας δέχθηκαν αυτή την εξοµοίωση. Και
είναι και λογικό. ∆εν µπορεί άνθρωποι είκοσι ετών να ξεκινούν τη
µισθοδοσία τους µε το βαθµό του γενικού διευθυντή που ένας
άνθρωπος µε µεταπτυχιακά θα χρειαστεί τριάντα χρόνια για να
πάρει. Είναι τόσο απλό. Και θα παρακαλέσω την κυρία Υπουργό
να το διευκρινίσει αυτό…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Κεφαλογιάννη,
επί προσωπικού ζητήσατε το λόγο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: …και να αναγκάσει τον
ΟΛΠ να αλλάξει αυτή τη συγκεκριµένη διάταξη. Είναι τόσο απλό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σε τι συνίσταται το
προσωπικό δεν µας είπατε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Το προσωπικό, κύριε Πρό-
εδρε, συνίσταται…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Τελείωσε ο χρόνος.
Ευχαριστώ.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ξεκινάει από 1.200, δεν ξεκινάει από

εκεί.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Έχει ζητήσει το λόγο

ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μαρ-
κόπουλος για πέντε λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πίστευα, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, µε βάση την οµιλία του αξιότιµου Κοινοβουλευτικού
Εκπροσώπου του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσή, ότι το ΠΑΣΟΚ µέχρι τώρα
είχε επιλεκτική µνήµη. Όλα τα κόµµατα λίγο-πολύ έχουµε επιλε-
κτική µνήµη, γιατί καµµιά φορά µας ικανοποιεί αυτό, για να κάνω
και την αυτοκριτική του πολιτικού συστήµατος.

Όµως, αγαπητέ µου συνάδελφε, τέτοια συνολική αµνησία για
την αποτελεσµατικότητα της λίστας των φαρµάκων και την επι-
στροφή σε µια θλιβερή φαρµακευτική πολιτική της κυβέρνησης
Σηµίτη, δεν το περίµενα ποτέ. ∆εν περίµενα ποτέ να επιστρέψει
το ΠΑΣΟΚ δώδεκα-δεκαπέντε χρόνια πίσω, σε µία πολιτική λί-
στας φαρµάκων, η οποία µεσοσταθµικά στην κυβέρνηση Σηµίτη
ανέβασε τη φαρµακευτική δαπάνη κατά 22%.

Σας υπενθυµίζω και επίσης, σας δηλώνω γι’ αυτό που είπατε
για τις δεσµεύσεις τις οποίες πιθανώς να έχει η παράταξή µας
που δεν δέχεται τη λίστα ότι, αγαπητέ µου συνάδελφε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, δεσµεύσεις έχουν µόνο όσοι προσπαθούν
να περιστείλουν τη φαρµακευτική πολιτική σε ορισµένους και εν-
δεχοµένως, εκλεκτούς ή τυχερούς που θα είναι µέσα. ∆εν έχουν
δεσµεύσεις αυτοί οι οποίοι έχουν δώσει το δικαίωµα σ’ αυτούς
που συνταγογραφούν ελεύθερης επιλογής. Αυτοί οι οποίοι είναι
υπέρ της ελεύθερης επιλογής, δεν έχουν δεσµεύσεις. ∆εσµεύ-
σεις έχουν όσοι προσπαθούν να διαλέξουν από τους πολλούς
τους λίγους.

Έτσι έγινε στην κυβέρνηση Σηµίτη µε την επιλογή λίστας φαρ-
µάκων µεταξύ ολίγων και εκλεκτών, τότε που υπήρχαν δηµοσι-
εύµατα για ανταλλαγές και εκβιασµούς µεταξύ φαρµακευτικών
βιοµηχανιών, τότε που µπήκαν φάρµακα µετά στην εισαγωγή στη
λίστα ανταγωνιστικών φαρµάκων -ποιος ξέρει µε ποια διαβού-
λευση και µε ποιον τρόπο;- και πουθενά δεν βλέπουµε -διότι πι-
στεύουµε στις καλές προθέσεις και των Υπουργών που είναι στα
έδρανα, παρακαλώ- καµµία διασφάλιση…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Ο Πρόεδρος του ΚΕΣΥ…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν προσωποποιώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, κύριε

Σκουλάκη, µη διακόπτετε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Σκουλάκη, η λίστα

φαρµάκων επί κυβέρνησης Σηµίτη άλλαξε τρεις φορές και συ-
µπληρωνόταν περιοδικά, ανάλογα µε τις πιέσεις των φαρµακο-
βιοµηχάνων. Να µη φέρνουµε τώρα και ονόµατα φαρµάκων εδώ,
τουλάχιστον σ’ αυτήν τη συζήτηση.

Πουθενά, όµως, παρακαλώ, σε αυτή την τροπολογία δεν δια-
φαίνεται προστασία απ’ αυτήν την τακτική ή από τις παρενέρ-
γειες της λίστας των φαρµάκων.

Τέλος, είπατε, κύριε Παπουτσή, για το 4%.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆ηµιουργείτε προσωπικό για τον κ.
Σκουλάκη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, δεν δηµιουργώ προ-
σωπικό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Μια φορά άλλαξε η λίστα και αυτό
λόγω του εκσυγχρονισµού των φαρµάκων.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, άλλαξε πολλές
φορές και µπορώ να το γνωρίζω, διότι συνταγογραφούσα τότε
στα δηµόσια νοσοκοµεία και έγραφα συνεχώς εκείνο το «ανα-
ντικατάστατο». Μετά µου έφεραν οι εταιρείες έτοιµο «αναντικα-
τάστατο» και µου µετά, µου έφεραν οι εταιρείες
«αναντικατάστατο» µε το όνοµα του φαρµάκου για να το γράφω
και όχι µόνο εγώ, αλλά όλοι οι γιατροί.

Εγώ σας λέω τι γινόταν τότε. Υποθέτω ότι δεν θέλετε να κάνετε
το ίδιο. Όµως, πώς θα το αποφύγετε;

Είπατε για το 4%. ∆εν υπάρχει ούτε µια φαρµακοβιοµηχανία
στην οποία το κράτος να χρωστάει από αυτά που οφείλει µέχρι
τώρα λιγότερο από 4% των οφειλοµένων. Εποµένως δεν κλέψαµε
από κανέναν κάτι, ούτε…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Παρά τα άδεια ταµεία;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, µη γίνε-

ται διάλογος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι. ∆εν κλέψαµε από κα-

νέναν κάτι, ούτε δώσαµε τη δυνατότητα σε κάποιον να µην πλη-
ρώνει. Άρα µην το βάζετε αυτό στην κουβέντα.

Είπατε επίσης, ότι εισαγάγαµε τα πολυτελή φάρµακα ή τα σύγ-
χρονα φάρµακα. Σας υπενθυµίζω ότι τη µεγαλύτερη λίστα µη συ-
νταγογραφούµενων φαρµάκων την κάναµε επί ηµερών της Νέας
∆ηµοκρατίας, όπου δεν υπήρχε στο παρελθόν. Ασφαλώς, να γίνει
µεγαλύτερη. ∆εν έχουµε καµµία αντίρρηση, αρκεί να αναλά-
βουµε όλοι εδώ µαζί το κόστος να πούµε στους πολίτες ότι αυτά
δεν θα σας τα γράφει ο γιατρός σας, θα τα πληρώνετε από την
τσέπη σας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τέλος, έρχοµαι στο θέµα του ΟΛΠ και τελειώνω, κύριε Πρόε-
δρε, και ευχαριστώ για την ανοχή. Νοµίζω ότι έγινε πασιφανές
ότι εµείς τη µεθοδολογία αυτή την οποία επιλέγει δεν την πολε-
µάµε, διότι την πιστέψαµε και µε βάση αυτή ακολουθήσατε και
εσείς το παράδειγµα. Αλλά σε αυτές τις χαλεπές περιόδους, την
ώρα που στον από πάνω όροφο συζητιέται το Σύµφωνο Σταθε-
ρότητος στο οποίο υπάρχει περιστολή δαπανών και πρότυπο Ιρ-
λανδίας, που µπαίνει από το παράθυρο των επιδοµάτων, το να
δίνετε εσείς σε µια κατηγορία καλοπληρωµένων, µόνιµων, δια-
σφαλισµένων εργαζόµενων –που προσφέρουν, δεν υπάρχει
αντίρρηση- τόσα λεφτά µόνο και µόνο για να φύγουν από τη δου-
λειά τους –µε τα 4.000 το χρόνο παραπάνω τα οποία βάζετε,
κυρία Υπουργέ, και τα οποία τα συµπεριλαµβάνετε στην αποζη-
µίωση- ειλικρινά δεν σας καταλαβαίνω.

Ήταν σαράντα δύο µόλις και σας δικαίωσαν, αν το θέλετε,
όταν λέγατε ότι η εθελούσια δεν θα δουλέψει. Τώρα, γιατί την
επαναφέρετε και µάλιστα µε πιο ακριβά λεφτά; Και τι θα πούµε
στους υπόλοιπους πολίτες; Τι θα πούµε;

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Κύριε Μαρκόπουλε, δεν έχετε διαβάσει.
∆εν είσαστε διαβασµένος. ∆εν ξέρετε για τι µιλάτε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Νοµίζετε εσείς...
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Θα σας πω...
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Υπουργέ, να σας

πω κάτι; Κάθε φορά που αντιδρούµε σε κάτι είτε δεν είµαστε δια-
βασµένοι, είτε δεν καταλαβαίνουµε. Υπάρχει ποτέ περίπτωση να
ακούσετε; ∆ιότι αυτό το οποίο γίνεται στην από πάνω Αίθουσα
και το οποίο λέγεται –υποτίθεται- διαβούλευση για το Πρό-
γραµµα Σταθερότητας αποτελεί τη µεγαλύτερη παραβίαση κοι-
νοβουλευτικής διαδικασίας. Περί αυτού ακριβώς πρόκειται. Και
αυτή η αυταρχική τακτική ακολουθείται κατά γράµµα στη πράξη
σε κάθε εκδήλωση αντίδρασης ή αντιπαράθεσης ή διαφωνίας.

Σε τελική ανάλυση την ευθύνη την έχετε όλοι και η µέτρηση
των αποτελεσµάτων θα είναι αποκλειστικά δική σας, και τον επό-
µενο χρόνο και το µεθεπόµενο χρόνο και µέχρι το τέλος που θα
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µετρηθείτε ολοκληρωτικά. Αλλά παρακαλώ στο διάβα αυτό, µας
δίνετε το δικαίωµα να διαφωνούµε;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ζητήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του

ΛΑΟΣ κ. Γεωργιάδης.
Ορίστε, κύριε Γεωργιάδη, έχετε το λόγο, για πέντε λεπτά.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Η αξιοπρεπεστάτη, συµπαθεστάτη και ευειδεστάτη Υπουργός

κ. Κατσέλη εν τη ρύµη του λόγου της –είµαι βέβαιος, εν τη ρύµη
του λόγου της- έπραξε ένα µεγάλο σφάλµα αδικώντας µε προ-
σωπικά και το κόµµα µου…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Η πολυκατοικία, κύριε Γεωργιάδη,
είναι από κει δεν είναι από δω.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Εµείς έχουµε συµπάθειες,
κύριε Παπουτσή, δεν τις κρύβουµε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πάµε και σε µονοκατοικία, δεν µας
πειράζει.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Έγινε το εξής µεγάλο
σφάλµα: Είπατε ότι και εγώ εµφιλοχώρησα στο λαϊκισµό, ενώ
καλώς γνωρίζετε από όλη τη συζήτηση τουλάχιστον που κάναµε
σήµερα –και πολλές από τις προτάσεις µας κάνατε δεκτές,
πράγµα που σας τιµά γιατί δίνει και ουσία στον κοινοβουλευτικό
διάλογο- ότι και εγώ προσωπικά και το κόµµα που εκπροσωπώ
πάντα οµιλούµε µε στοιχεία και µε προτάσεις και αποφεύγουµε
να λέµε πράγµατα αν δεν το έχουµε ψάξει.

∆ύο λόγια, λοιπόν, για την αποκατάσταση της πραγµατικότη-
τας. Επειδή ήµουν εγώ, κύριε Παπουτσή, που από το Βήµα της
Βουλής ανεφέρθην στο νόµο που ψήφισε η Νέα ∆ηµοκρατία για
την εθελούσια έξοδο στην οποία αναφερθήκατε, ίσως σας δια-
φεύγει η λεπτοµέρεια –εγώ δυστυχώς «πάσχω» από πολύ καλή
µνήµη- ότι ο νόµος εκείνος τον οποίο εγώ καταψήφισα –άρα, έχω
δικαίωµα να τον επικαλούµαι αρνητικά- είχε καταληκτική ηµερο-
µηνία για την εθελούσια έξοδο τον Οκτώβριο του 2008. Άρα, εφό-
σον έληξε ο κακός νόµος της Νέας ∆ηµοκρατίας, τον οποίο,
επίσης, θυµάµαι καλώς ότι µαζί καταψηφίσαµε, γιατί ο εκλεκτός
σας κ. Ανωµερίτης ξανανοίγει το θέµα της εθελουσίας; Αφού
εσείς εδώ ως αντιπολίτευση -µαζί µε µας- καταψηφίσατε την εθε-
λουσία και είπατε ότι είναι λάθος και αυτή η κακή εθελουσία που
ψήφισε η Νέα ∆ηµοκρατία έληξε τον Οκτώβριο του 2008, γιατί
εσείς το επαναφέρατε;

Θα σας πω λοιπόν, τη γνώµη µας γιατί το κάνατε και θα ακού-
σουµε τις εξηγήσεις της κυρίας Υπουργού. Τι συνέβη επί της ου-
σίας; Προεκλογικά διάφορα κοµµατικά στελέχη του ΠΑΣΟΚ εν
Πειραιεί –γιατί για να µην κοροϊδευόµαστε ο συνδικαλιστικός φο-
ρέας των λιµενεργατών εκεί είναι ΠΑΣΟΚ- εξώθησαν τους λιµε-
νεργάτες µε διάφορες υπερβολικές υποσχέσεις σε πολυήµερη
απεργία.

Όταν εξελέγη η νέα Κυβέρνηση, αυτοί οι άνθρωποι –δεν θα
πω ονόµατα τώρα, ξέρουµε όλοι ποιοι ήταν από το ΠΑΣΟΚ που
τα έκαναν αυτά- που είχαν κλείσει τον λιµένα απαίτησαν τα συ-
µπεφωνηθέντα λάφυρα. Γιατί περί αυτού πρόκειται.

Όταν, λοιπόν, έπεσε πάνω στην αξιότιµη κυρία Υπουργό να
διαχειριστεί τις πρώτες µέρες της υπουργίας της αυτό το κρί-
σιµο θέµα, βεβαίως η υπόθεση έµπλεξε πάρα πολύ, γιατί η κ. Κα-
τσέλη είναι σοβαρός άνθρωπος και δεν ήθελε να εµφιλοχωρήσει
στα λάφυρα πολέµου των συνδικαλιστών του ΠΑΣΟΚ στο λιµάνι.

Και ενώ είχε κολλήσει το θέµα και η αγορά πήγαινε για «φού-
ντο», βγάλατε όπως ο ταχυδακτυλουργός βγάζει το λαγό από το
καπέλο, τον κ. Ανωµερίτη. Ο κ. Ανωµερίτης, ως πολύ παλαιότε-
ρος όλων ηµών στο λιµένα Πειραιώς και γνωρίζων τα κατατόπια,
τι έκανε; ∆εν έκανε, κυρία Υπουργέ, καµµία µεγάλη σοφία. Απλώς
πήρε τα χρήµατα του ελληνικού λαού από τον ΟΛΠ και τα µοί-
ρασε ως λάφυρα πολέµου στους λιµενεργάτες, για τους οποί-
ους ο κ. ∆ρίτσας δεν απήντησε καθόλου, ενώ αναµέναµε
απάντηση.

Και τι έγινε λοιπόν; Αυτοί οι «ηρωικοί» αγωνιστές του λιµένος,
οι οποίοι ηγωνίζοντο για να µην περάσει το λιµάνι στους Κινέ-
ζους, όταν πήραν το παραδάκι, ξέχασαν και τους Κινέζους, ξέ-

χασαν και το εθνικό συµφέρον.
Ποιο είναι το µήνυµα που έµεινε στην κοινωνία; Το µήνυµα

είναι ότι όποιος εκβιάζει το ελληνικό κράτος µπορεί και παίρνει
χρήµατα.

Και επειδή, κυρία Υπουργέ, µε κατηγορείτε για λαϊκισµό ως
προς τους µισθούς, θα σας πω ότι έχω κρατήσει στο αρχείο µου
το δηµοσίευµα της εφηµερίδος «ΒΗΜΑ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ» που έχει
τη δηµοσίευση του εισαγγελικού πορίσµατος για το πόσο αµεί-
βονται οι λιµενεργάτες και έχω πολύ καλή µνήµη ως προς τους
αριθµούς. Το έχω κρατήσει. Αν δεν το έχετε στο αρχείο σας, να
σας το στείλω. Είναι στο «ΒΗΜΑ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ» το εισαγγελικό
πόρισµα και έχει έναν-έναν πόσα παίρνει…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Τα έχω καταθέσει εγώ στη
Βουλή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ να µη γί-
νονται διακοπές.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Επίσης, ήθελα να σας πω
ότι είχαν δηµοσιευτεί και σχετικές λίστες, αν θυµάµαι καλά, στο
«ΤΡΩΚΤΙΚΟ», στο blog, µε φωτοτυπίες µισθοδοσίας και στο «ΦΙ-
ΜΩΤΡΟ».

Αλλά εγώ για να δείτε πόσο µεγαλόκαρδοι είµαστε στο ΛΑΟΣ,
θα πω ότι όλοι αυτοί λένε ψέµατα και θα πάρω τον αριθµό που
εσείς είπατε. Μας είπατε για 70.000 ευρώ. Συγγνώµη, 70.000
ευρώ αµοιβή τη θεωρούµε λίγη στην Ελλάδα; Ερώτηση κάνω.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Μέσο όρο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ναι, µέσο όρο. Εσείς το

είπατε. Εβδοµήντα χιλιάδες ευρώ είναι µια µικρή αµοιβή στην Ελ-
λάδα; Ρωτώ για να καταλάβω σε ποια χώρα ζω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ, κύριε Γεωργιάδη.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κλείνω αµέσως, κύριε
Πρόεδρε.

Θα σας πω τι µου συνέβη και έχω εδώ το κινητό ως πειστήριο.
Βγαίνοντας έξω, ανοίγω το κινητό µου -γιατί δεν πιάνει µέσα- και
έχω δεκαπέντε µηνύµατα συναδέλφων Βουλευτών που µε χει-
ροκροτούν για την πρότασή µου να εξοµοιώσουµε τη βουλευ-
τική αποζηµίωση µε τα χρήµατα που παίρνουν οι λιµενεργάτες
στον ΟΛΠ.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Θα χάσετε.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Και ξέρετε ποιο είναι το

πιο αστείο; Εάν ψηφίζαµε σήµερα εδώ να εξοµοιώσουµε τη βου-
λευτική αποζηµίωση, κύριε ∆ρίτσα, µε αυτά που παίρνουν αυτοί
που εξεβίασαν το κράτος στο λιµένα του Πειραιώς…

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: ∆εν είναι σωστά αυτά που λέτε.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: …το βράδυ τα κανάλια θα

έγδερναν τους Βουλευτές που θέλουν να παίρνουν τόσα πολλά
χρήµατά. Άρα, λοιπόν, δεν λαϊκίζουµε, όταν λέµε ότι η διαχείριση
του δηµοσίου χρήµατος πρέπει να γίνεται λελογισµένα. Και εκεί
στο λιµάνι στείλατε πολύ κακό µήνυµα.

Και κλείνω αµέσως µε το εξής. Η συζήτηση που προτείνατε να
µη γίνει σε επιτροπή, να γίνει στην Ολοµέλεια. Ενδιαφέρει όλους
τους Έλληνες πολίτες. Είναι πολύ σπουδαίο θέµα και εµείς προ-
βλέπουµε ότι, αν δεν φροντίσετε να σπάσετε το συνδικαλιστικό
κατεστηµένο εκεί και οι αµοιβές να είναι λογικές, σε λίγα χρόνια
η κατάληξη θα είναι η εξής. Όλα τα πλοία θα πηγαίνουν στον
προβλήτα των Κινέζων που θα είναι πολύ ανταγωνιστικότερος,
στον προβλήτα που θα έχει ο ΟΛΠ δεν θα πηγαίνει ούτε ένα
πλοίο, αλλά περιέργως θα πληρώνονται υπερωρίες, γιατί τα κο-
ρόιδα πληρώνουν ακόµα και όταν δεν έχει ούτε ένα πλοίο εκεί
και κάποια στιγµή θα πάρουν οι Κινέζοι και την πρώτη προβλήτα,
γιατί φυσικά δεν πρόκειται να ανταγωνιστεί µε αυτούς τους µι-
σθούς η προβλήτα του ελληνικού δηµοσίου την προβλήτα των
Κινέζων µε κανένα απολύτως τρόπο.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο επί προσωπι-
κού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Γεωργιάδη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
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δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα
δυο µαθητές και µαθήτριες και δυο συνοδοί καθηγητές από το 7ο
Γυµνάσιο Ιωαννίνων.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. ∆ρίτσας έχει ζητήσει το λόγο επί προσωπικού.
Ορίστε, κύριε ∆ρίτσα, έχετε το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εξηγώ ότι ο κ. Γεωρ-

γιάδης, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ, απευθύν-
θηκε προσωπικά και ονοµαστικά σ’ εµένα…

ΓΡΗΓΟΡIOΣ ΝΙΩΤΗΣ (Α’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): ∆εν
υπάρχει προσωπικό ζήτηµα, κύριε ∆ρίτσα.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: … εµφανίζοντάς µε ότι καλύπτω τα «πι-
ράνχας» και τους «καρχαρίες» του ελληνικού λαού.

Εγώ θέλω να πω ένα πράγµα, κύριε Πρόεδρε. Αυτά τα επιχει-
ρήµατα έχουν ακουστεί κατά καιρούς µόνο όταν οι εργαζόµενοι
στο λιµάνι του Πειραιά απεργούν. Σε όλες τις άλλες περιόδους,
άκρα του τάφου σιωπή. Αυτό επιχείρησε να κάνει κατά καιρούς
παλαιότερα και ο κ. Κεφαλογιάννης, που παρίσταται και ο διά-
δοχός του κ. Βουλγαράκης, που εν συνεχεία εµφάνισε τη συνο-
λική του κοσµοθεωρία για το ηθικό και για το νόµιµο. Κάθε φορά
που απεργούν οι λιµενεργάτες!

Η πρόταση της κυρίας Υπουργού, λοιπόν, να γίνει µια συζή-
τηση –γιατί όταν στην επιτροπή τότε ζητήσαµε να έλθουν τα στοι-
χεία, οι λιµενεργάτες τα έφεραν, αλλά ο κύριος Υπουργός τότε,
ο κ. Βουλγαράκης, δεν τα έφερε- να γίνει αποδεκτή. Οι παθογέ-
νειες που έχουν δηµιουργηθεί στο λιµάνι χρόνια τώρα έχουν αι-
τίες και αφορούν συγκεκριµένους. Το σύνολο των εργαζοµένων
και η µείωση του εργατικού κόστους είναι για τους πονηρούς. Εν
πάση περιπτώσει, πρέπει να µάθει ο ελληνικός λαός ποια είναι η
αλήθεια για ανθρώπους που εργάζονται σκληρά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ (Α’Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε

Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ορίστε, κύριε Πρόε-

δρε, έχετε το λόγο.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ (Α’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε

Πρόεδρε, θεωρώ ότι συντρέχει στο πρόσωπό µου προσωπικό ζή-
τηµα, διότι αναφέρθηκε ο κ. Γεωργιάδης σε στελέχη υπονοώ-
ντας Βουλευτές του Πειραιώς …

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Όχι εσάς!
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ (Α’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): ∆εν το

ξέρει κανείς από αυτούς που µας ακούν, όµως, κύριε Γεωργιάδη.
Είπατε για στελέχη του ΠΑΣΟΚ στον Πειραιά.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: ∆ηλώνω ότι δεν αναφέ-
ροµαι σ’ εσάς. Συγγνώµη.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ (Α’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ναι,
αλλά οφείλω να πω, αφού πήρα το λόγο, ότι είναι αδιανόητο να
υπονοείτε ότι µία βδοµάδα προ των εκλογών στελέχη του ΠΑΣΟΚ
τάχα επηρέασαν ή υπέδειξαν κάτι το οποίο θίγει και τους εργα-
ζόµενους και την αυτονοµία τους…

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Βεβαίως. Και το επανα-
λαµβάνω. Θέλετε ονόµατα;

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ (Α’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): ... γιατί
θα πρέπει να ξέρετε ότι οι άνθρωποι απήργησαν διότι πήγαιναν
για την εθελούσια έξοδο στο ΙΚΑ και τους έλεγαν ότι δεν υπάρ-
χει νοµικό πλαίσιο. Έτσι τους είχε συµπεριφερθεί η προηγού-
µενη κυβέρνηση. Αυτοτελώς και στο πλαίσιο των δικών τους
αποφάσεων για την προστασία των συµφερόντων τους πήραν
την απόφαση απεργίας, η οποία εν τέλει ξέσπασε ουσιαστικά
εναντίον της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ που ήταν η µόνη κυβέρ-
νηση στην Ευρώπη που βρήκε απεργία την ώρα που ορκίστηκε
Υπουργός και Πρωθυπουργός!

∆εν µπορείτε, λοιπόν, αυτά που µας φόρτωσε η Νέα ∆ηµο-
κρατία να λέτε κιόλας ότι τα σχεδιάσαµε εµείς εναντίον. Αντιθέ-
τως, να ξέρετε ότι τα στελέχη του Πειραιά συνέβαλαν και
συνέδραµαν, όσο µπορούσαν, την Υπουργό για να λήξει η απερ-
γία.

Σας παρακαλούµε πολύ, λοιπόν, να µη µας βάζετε εµάς σε ζη-
τήµατα τα οποία δεν αναλογούν στη δική µας πολιτική άποψη.

Όµως, δεν θα µπορούσαµε σ’ αυτούς τους εργαζόµενους να επι-
βάλουµε και την άλφα ή τη βήτα πολιτική για τα συµφέροντά
τους. Οι ίδιοι οι εργαζόµενοι ξέρουν πώς θα προστατεύσουν τα
δικαιώµατά τους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Το λόγο έχει η Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και

Ναυτιλίας κ. Κατσέλη.
Κυρία Υπουργέ, παρακαλώ, πόσο χρόνο θέλετε;
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Πέντε λεπτά θα χρειαστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ορίστε, έχετε το λόγο

για πέντε λεπτά.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Θα προσπαθήσω να ολοκληρώσω σε τέσ-
σερα λεπτά, κύριε Πρόεδρε, γιατί µετά από δέκα ώρες που
είµαστε εδώ νοµίζω ότι έχουµε εξαντλήσει τα αποθέµατα δύνα-
µης, αλλά κρατάµε τα αποθέµατα χιούµορ.

Ας ξεκινήσουµε από τον ΟΛΠ. Ο λόγος για τον οποίο ζητάτε
και ζητάµε την παράταση είναι ακριβώς, όπως ελέχθη, για να
υπάρχει διευθέτηση του ΙΚΑ. Εάν ήταν, αγαπητοί συνάδελφοι,
τόσο πλουσιοπάροχες οι αµοιβές για την εθελουσία έξοδο, θα
είχαµε πληθώρα εργαζοµένων που θα έφευγαν.

Αυτή τη στιγµή είναι σαράντα δύο οι εργαζόµενοι που υπάγο-
νται στις διατάξεις. Ξέρετε ποιο είναι το µηνιαίο κόστος της απο-
χώρησης; Συντίθεται από το ποσό της σύνταξης που είναι 1.650
ευρώ –για µερικούς που βγαίνουν στη σύνταξη µε 700 ευρώ και
800 ευρώ, τα 1.650 ευρώ µπορεί να είναι ένα πάρα πολύ υψηλό
ποσό – και το ποσό καταβολής των ασφαλιστικών ταµείων που
είναι 950 ευρώ, χωρίς καµµία άλλη παροχή ή µπόνους. Αυτό είναι
το κόστος της εθελουσίας ανά άτοµο. Μπορεί να συζητάµε όσο
θέλουµε µέσα στο ελληνικό δηµόσιο για το αν µια κατηγορία ερ-
γαζοµένων αµείβεται υψηλά ή όχι.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Τα 85.000.000 πώς βγαί-
νουν;

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Μα, δεν υπάρχει! Με συγχωρείτε. Γι’ αυτό,
κύριε Κεφαλογιάννη, σας είπα ότι είστε αδιάβαστος. Είστε πα-
ντελώς αδιάβαστος!

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: ∆εν κάνει να λέτε για µένα
κάτι τέτοιο!

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Με συγχωρείτε, αλλά αυτή τη στιγµή σας
λέω ότι αυτό είναι το κόστος και αφορά σαράντα δύο εργαζοµέ-
νους, πέρα από όσα είπε ο κ. Παπουτσής.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Bonus για κάλυψη εισοδήµατος
υπάρχει;

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Σας είπα χωρίς…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Ροντούλη, πα-

ρακαλώ, µη διακόπτετε!
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Κύριε Ροντούλη µου, ξέρετε ότι σας
εκτιµώ και σας είπα χωρίς καµµία άλλη παροχή ή bonus.

Επειδή αυτό, δυστυχώς, έχει γίνει µια «καραµέλα» και στοχο-
ποιούµε µια κατηγορία εργαζοµένων, νοµίζω ότι αυτό πρέπει να
σταµατήσει.

Μέσα στο ελληνικό δηµόσιο –για να κάνω µια πιο γενική πα-
ρατήρηση- έχουµε κατηγορίες εργαζοµένων, µε πολύ διαφορε-
τικές αµοιβές και γι’ αυτό η Κυβέρνηση στο πρόγραµµά της
µιλάει για ενιαίο µισθολόγιο και για εξορθολογισµό των µισθών.
Νοµίζω ότι εδώ είµαστε -και ως Κυβέρνηση και ως Βουλή- να συ-
ζητήσουµε κάποια στιγµή σοβαρά ποιος, πόσο και πότε πρέπει
να πληρώνεται.

Η ρύθµιση αυτή δεν έχει να κάνει τίποτα µε αυτό. Η ρύθµιση
αυτή δίνει µια παράταση, γιατί ο ΟΛΠ είχε υπολογίσει µετά τη
σύµβαση παραχώρησης ότι θα χρειαστεί να φύγουν περίπου
τριακόσιοι πενήντα εργαζόµενοι και µε την εθελουσία φεύγουν
σαράντα δύο. Και επειδή αυτοί οι σαράντα δύο πρέπει να διευ-
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θετήσουν και το ΙΚΑ, χρειάζεται µια παράταση. Αυτό είναι το ζή-
τηµα. Αυτό ρυθµίζουµε σήµερα.

Πάµε τώρα στο θέµα για τη λίστα. Πέρα απ’ όλα όσα είπε ο
Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος, κάτι που δεν τονίστηκε και
θα ήθελα να σας τονίσω από την πλευρά του Υπουργείου Οικο-
νοµίας είναι πως το βασικό, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν είναι αν
έχουµε λίστα ή αν δεν έχουµε µόνο λίστα. ∆εν είναι µόνο αυτό το
βασικό ζητούµενο για τη φαρµακευτική δαπάνη.

Το βασικό ζητούµενο είναι και κάτι άλλο: Ποια είναι η τιµή των
φαρµάκων; Πώς συντίθεται αυτή η λίστα;

Ποια είναι η τιµή των φαρµάκων; Τα φάρµακα είχαν να επανα-
τιµολογηθούν από το 1997. Και εµείς τι λέµε; Ανατιµολόγηση
φαρµάκων µε το πρώτο δελτίο του Φεβρουαρίου, έξι χιλιάδων…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κάθε χρόνο;
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Όχι κάθε χρόνο. Κάθε δύο µήνες επανα-
τιµολόγηση. Και µέσα στην επανατιµολόγηση λέµε και πώς θα
γίνει επανατιµολόγηση για τα πρωτότυπα -είπαµε τις τρεις χα-
µηλότερες τιµές- και για τα γενόσηµα, που και αυτά θα πρέπει να
επανατιµολογηθούν. ∆ιότι το 80% που είχατε θεσπίσει είχε διπλό
πρόβληµα: Από τη µια πλευρά αφήνατε την τιµή των πρωτοτύπων
να είναι πάρα πολύ υψηλή και κολλούσατε το 80%, οπότε συ-
µπαρέσυρε και τα γενόσηµα. Εποµένως, ως χώρα είµαστε µια
χώρα που έχει τη µικρότερη διείσδυση -15%- στα γενόσηµα, τις
ακριβότερες τιµές και µη χρήση των γενοσήµων.

Το δεύτερο αφορά πώς φτιάχνεις τη λίστα. Και επειδή η λίστα
φτιάχνεται από γιατρούς και δεν είχε και οικονοµολόγους –επι-
τρέψτε µου την επαγγελµατική διαστροφή- ποτέ στην κατάρτιση
της λίστας δεν είχε µπει το οικονοµικό στοιχείο, η τιµή αναφο-
ράς. Εάν δεν βάλεις σε µια λίστα ως κριτήριο τιµή αναφοράς, ο
γιατρός ή όποιος γιατρός έχει κάθε κίνητρο ή µάλλον δεν έχει
αντικίνητρο να βάζει στη λίστα τα πιο ακριβά φάρµακα και αν ένα
φάρµακο βγει από τη λίστα, γιατί οι πιέσεις είναι έτσι να βγουν,
αλλάζει ξανά η σύνθεσή του και ξαναµπαίνει στη λίστα. Εποµέ-

νως το πώς καταρτίζεται η λίστα έχει τεράστια σηµασία για τη
φαρµακευτική δαπάνη.

Γι’ αυτό ήρθαµε και ρυθµίζουµε το θέµα, λέγοντας: Άλλος
βάζει τα κριτήρια, άλλος εφαρµόζει τα κριτήρια για τη λίστα.
Αυτή είναι η φιλοσοφία της ρύθµισης. Ποιο θα είναι το ζητού-
µενο, που θα θέλουµε να το κουβεντιάσουµε και στην επιτροπή;
Το ζητούµενο είναι ποια θα είναι αυτά τα κριτήρια. Οι τρεις
Υπουργοί, αφού το µελετήσουµε, θα έρθουµε και θα σας πα-
ρουσιάσουµε συγκεκριµένα κριτήρια και οικονοµικά και θερα-
πευτικά, όπως ακριβώς λέµε, έτσι ώστε, όταν κληθεί η
Επιστηµονική Επιτροπή του ΕΟΦ να τα εφαρµόσει, να υπάρχει
και οικονοµική διάσταση.

Και βεβαίως να υπάρχει µέριµνα ώστε να υπάρξει χρήση των
γενοσήµων µέσα και για τα ασφαλιστικά µας ταµεία. Και αυτό
συνδυάζεται και δεν θα µακρηγορήσω, µε µία σειρά άλλων πολι-
τικών. Απλώς να πω ότι µέσα από το ΕΣΠΑ κάνουµε πρόβλεψη
ενός ειδικού προγράµµατος για την ηλεκτρονική συνταγογρά-
φηση, που θα πιάσει όπως είπατε πολλοί εισηγητές, όλες τις φά-
σεις της συνολικής αγοράς, από το φαρµακείο, στο ταµείο, στο
νοσοκοµείο κ.ο.κ., µαζί µε όλα τα άλλα.

Θα ήθελα κλείνοντας να καταθέσω την τροπολογία για τα φάρ-
µακα, µετά την ενσωµάτωση των νοµοτεχνικών διορθώσεων, τις
οποίες ήδη έχετε στη διάθεσή σας. Είχαµε καταθέσει χωριστά
τις νοµοτεχνικές διορθώσεις και τώρα καταθέτουµε το σύνολο
της τροπολογίας, ενσωµατώνοντας τις νοµοτεχνικές διορθώσεις.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Σύµφωνα µε τις βελτιώσεις.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Ακριβώς τις ίδιες, απλώς τις ενσωµατώ-
σαµε στο σώµα για τη διευκόλυνσή σας.

(Στο σηµείο αυτό η Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας κ. Λούκα Κατσέλη καταθέτει για τα Πρακτικά
την προαναφερθείσα προσθήκη-τροπολογία, η οποία έχει ως
εξής:

2200 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2202 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Μ∆’ - 14 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 2203



2204 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2206 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Λυπάµαι που το Κοµµουνιστικό Κόµµα δεν
είναι εδώ, θα ήθελα όµως να πω ότι κάνουµε δεκτή µε εισαγωγή
ως ίδιον άρθρο την πρόταση που µας έκανε, να υπάρξει τροπο-
ποίηση του π.δ. 260/2001. Είναι στην τροπολογία µε γενικό
αριθµό 30 και ειδικό 5. Στην πρώτη παράγραφο που λέει ότι στο
άρθρο 1 παράγραφος α’ στοιχείο α’ απαλείφεται η φράση «και
δεν έχουν υπερβεί τα σαράντα χρόνια, τα οποία θεωρούνται ότι
συµπληρώνονται την 31η ∆εκεµβρίου του έτους απογραφής».
Ήταν κάτι µε το οποίο συµφωνούµε και εµείς και αποδεχόµαστε
αυτήν την τροποποίηση.

Θέλω κλείνοντας µετά από αυτή τη µαραθώνια συνεδρίαση…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Του κ. ∆ρίτσα;
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Την τροπολογία του κ. ∆ρίτσα την κρα-
τούµε γιατί δεν υπάρχει έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου και
υπάρχει ένα δηµοσιονοµικό κόστος. Είµαστε θετικοί, θα την αξιο-
λογήσουµε και θα την εισάγουµε σε µία µελλοντική νοµοθετική
µας πρωτοβουλία, αφού υπάρξει εκτίµηση του δηµοσιονοµικού
κόστους και συνεννόηση µε το Υπουργείο Οικονοµικών.

Κλείνοντας, µε βάση αυτά θα ήθελα, πρώτον, να σας ευχαρι-
στήσω για την υποµονή σας. Νοµίζω ότι κλείνουµε εδώ. Ήταν
µία πάρα πολύ ουσιαστική συνεδρίαση και νοµίζω ότι και µε τις
τροπολογίες και µε το σχέδιο νόµου που ψηφίσαµε σήµερα, κά-
ναµε ένα µεγάλο βήµα και για την αναθέρµανση της οικονοµίας
µας και για τη µείωση των δαπανών και τη δηµοσιονοµική προ-
σαρµογή, αν θέλετε, της χώρας µας, που είναι βασικά στοιχεία
και του Προγράµµατος Σταθερότητας και Ανάπτυξης.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κυρία Υπουργέ.

Έχει ζητήσει το λόγο ο κ. Καρασµάνης.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ

το λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Κεφαλογιάννη,

όπως καταλαβαίνετε πάµε για έντεκα ώρες συνεχούς συνεδρία-
σης. Επικαλεσθήκατε προηγουµένως προσωπικό θέµα που δεν
νοµίζω ότι υπήρχε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Έχετε απόλυτο δίκιο, κύριε
Πρόεδρε, και πραγµατικά αξίζουν συγχαρητήρια στους υπαλλή-
λους της Βουλής που κάθονται τόσες ώρες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Κεφαλογιάννη,
σας δίνω το λόγο αυστηρώς για ένα λεπτό.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Για ένα λεπτό, κύριε Πρό-
εδρε.

Επειδή η κυρία Υπουργός που είναι συµπαθής σε µένα, όπως
και σε όλους µας, µε είπε αδιάβαστο -και έχω τρία παιδιά στο δη-
µοτικό σχολείο, πώς θα πάω τώρα να τους πω το βράδυ, καθίστε
στα θρανία να διαβάσετε- θέλω να της πω το εξής: Οι συζητή-
σεις πρέπει να γίνονται µε επιχειρήµατα, πρώτον, και όχι µε χα-
ρακτηρισµούς. Αλλά επειδή διαστρέβλωσε µερικά απ’ αυτά που
είπα θέλω να της πω το εξής: Πρώτον, όλοι οι Αρχηγοί των κοµ-
µάτων και κυρίως ο κ. Παπανδρέου έχει τη µισθοδοσία των λιµε-
νεργατών, την οποία του την απέστειλα τότε ως Υπουργός
Ναυτιλίας. Σας διαβεβαιώνω ότι το 2006 οι διακόσιοι ογδόντα
από τους τετρακόσιους λιµενεργάτες έπαιρναν πάνω από
100.000 ευρώ.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Κύριε Κεφαλογιάννη, δεν µιλούσαµε για
µισθοδοσία συνολική. Μιλούσαµε για την εθελουσία.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: ∆εύτερον, η συνταξιοδό-
τηση την οποία είπατε, είναι η συνταξιοδότηση του γενικού δι-
ευθυντή –ρωτήστε στο Υπουργείο σας πόσους γενικούς
διευθυντές έχετε- και είναι περίπου όση η συνταξιοδότηση του
Αρχηγού του ΓΕΕΘΑ. Είναι δυνατόν ο λιµενεργάτης του δηµοτι-
κού, που δεν δουλεύει κιόλας, να παίρνει σύνταξη όσο και ο Αρ-
χηγός του ΓΕΕΘΑ;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Είναι απολύτως κα-
τανοητό, κύριε Κεφαλογιάννη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Σας λέµε επίσης και εκεί

θέλω να καταλήξω, ότι δεν µπορείτε να εξοµοιώνετε τη µισθο-
δοσία ανθρώπων είκοσι ετών, οι οποίοι παίρνουν το βαθµό του
γενικού διευθυντή.

∆είτε το, ελέγξτε το. ∆είτε ότι λέµε την αλήθεια και την πραγ-
µατικότητα και πάρτε το πίσω. ∆εν έχει καµµία λογική σ’ αυτούς
του χαλεπούς καιρούς. Αυτό είναι το θέµα. Μη δικαιολογείτε τα
αδικαιολόγητα, που είµαι σίγουρος ότι ούτε και εσείς συµφω-
νείτε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε
πολύ.

Ο κ. Καρασµάνης, εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας, έχει το
λόγο για δύο λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζήτησα το λόγο
για να κάνω δύο διευκρινίσεις.

Η µία διευκρίνιση έχει σχέση µε τον κ. Σκουλάκη, τον οποίο σέ-
βοµαι, γιατί πρόκειται περί ενός πολιτικού έµπειρου –τρεις δε-
καετίες διακονεί µέσα στο Κοινοβούλιο- έντιµου και ικανού.
Χρησιµοποίησα τα λεγόµενά του στην Επιτροπή Παραγωγής και
Εµπορίου για τη λίστα των φαρµάκων. Και είπα ακριβώς αυτά τα
οποία είπε στις 16.12.2009. Τι είπε ο κ. Σκουλάκης; «Πρώτον, πρέ-
πει να δούµε µε πολλή προσοχή τη λίστα φαρµάκων. Είµαι εξ
εκείνων οι οποίοι συνυπέγραψαν τη λίστα το 1997.

Θέλω να κάνω µια εξοµολόγηση και να σας πω ότι δεν απέ-
δωσε τα αναµενόµενα. Πρέπει να είµαστε καθαροί. Πρέπει να
δούµε τι έφταιξε. Υπάρχουν άνθρωποι, υπάρχουν ειδικοί επιστή-
µονες, οι οποίοι µπορούν να καταθέσουν τις απόψεις και τις προ-
τάσεις τους και να συµβάλουν στη βελτίωση». Αυτό ακριβώς
είπα, αυτό ακριβώς ζήτησα, να έλθουν αυτοί οι ειδικοί επιστήµο-
νες να µας ενηµερώσουν. Γιατί έχουν ακουστεί πάρα πολλά για
τη λίστα φαρµάκων και υπέρ και εναντίον. Γι’ αυτό και εγώ ζή-
τησα και από την κυρία Υπουργό να φέρει ένα αυτοτελές νοµο-
σχέδιο µε τη µέθοδο του κατ’ επείγοντος, ώστε να έρθουν οι
κοινωνικοί φορείς, να έρθουν οι ειδικοί επιστήµονες να µας ενη-
µερώσουν. Με αναγκάζετε να ψάχνω, να γίνοµαι γιατρός, καθη-
γητής, φαρµακοποιός.

Να, λοιπόν, γιατί δεν καταλαβαίνω, κυρία Υπουργέ, τη σκοπι-
µότητα της σπουδής. Μπορούσατε µε τη µέθοδο αυτή, όπως
πραγµατικά γίνεται τη ∆ευτέρα µε την τροπολογία για τις γονικές
παροχές. Τι σας εµπόδισε, λοιπόν, να κάνετε αυτό το πράγµα;
∆εν το καταλαβαίνω.

Από εκεί και πέρα θέλω να διευκρινίσω όσον αφορά την τρο-
πολογία του Οργανισµού Λιµένος Πειραιώς, ότι από τις πέντε θε-
µατικές ενότητες, ψηφίζουµε τις τέσσερις. Τη θεµατική ενότητα
που έχει σχέση µε τη µετάθεση ηµεροµηνιών αποχώρησης προ-
σωπικού του ΟΛΠ, δεν την ψηφίζουµε. Έπειτα απ’ αυτά τα οποία
ακούστηκαν και όπως η κυρία Υπουργός, η κ. Κατσέλη, τοποθε-
τήθηκε και είπε ότι υπήχθησαν σαράντα δύο εργαζόµενοι και το
δελτίο τύπου του ΟΛΠ λέει ότι µάλιστα έχουν εκδοθεί πράξεις
απόλυσης, δεν κατανοούµε τη µετάθεση ηµεροµηνιών αποχώ-
ρησης προσωπικού. ∆εν το κατανοούµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κύριε Καρασµάνη.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Κύριε Καρασµάνη, θα απαντήσω

στην κοινή συνεδρίαση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής, τριάντα επτά µαθητές και µαθήτριες και
δύο συνοδοί καθηγητές, από το 7ο Γυµνάσιο Ιωαννίνων.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ κ. Παπαγεωργίου για
δύο λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, µετά από δύο
µέρες εξαντλητικής και εξοντωτικής συζήτησης, για το σύνολο
του νοµοσχεδίου και τις τροποποιήσεις και µετά από την πο-
λύωρη διαδικασία, φεύγω ειλικρινά µε δύο ερωτήµατα. ∆εν µου
απαντήθηκαν και πιθανολογώ. Απλώς για να καταγραφούν, τα
θέτω.
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Γιατί δεν ψηφίζει η Νέα ∆ηµοκρατία τη λίστα φαρµάκων; Γιατί
δεν την ψηφίζει; Πιθανολογώ και διερωτώµαι: Είναι λόγοι ιδεο-
λογικής αγκύλωσης;

Έχω την αίσθηση ότι άλλα είναι τα προτάγµατα, τώρα είναι
του κοινωνικού φιλελευθερισµού. Αυτό µας λέει ο κ. Σαµαράς
και η ηγετική οµάδα.

∆εύτερον, είναι λόγοι ενοχής για την κατάργηση της λίστας
και τις καταστροφικές συνέπειες;

Τρίτον, είναι λόγοι πάγιας αντίληψης για ανοχή απέναντι στα
συµφέροντα;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Παπαγεωργίου,
µην αρχίσουµε πάλι µε προσωπικά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Τέταρτον, είναι λόγοι δεσµεύ-
σεων και τι τύπου; Τα ανέφερε και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκ-
πρόσωπος.

Είναι ερωτήµατα τα οποία µένουν αναπάντητα, κύριε Πρόεδρε
και πρέπει να ξανατίθενται.

Κι εµείς εδώ είµαστε για να τα ξαναθέσουµε. Γι’ αυτό και θα
ψηφίσουµε µετ’ επιτάσεως. Και θα παλέψουµε για την υλοποί-
ηση –η Κυβέρνησή µας κι εµείς- αυτών των νοµοθετικών πρωτο-
βουλιών.

∆εύτερο ερώτηµα: Έφυγε ο Μανώλης ο Κεφαλογιάννης. Γιατί
τόση υποκρισία; Ερώτηµα λοιπόν: Για σύµβαση που υπέγραψαν
αυτοί µε την «COSCO», όταν άνοιξε η συζήτηση διαπραγµάτευ-
σης τις πρώτες ηµέρες διακυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, ωρύονταν
στα µήκη και τα πλάτη της χώρας: Γιατί πηγαίνετε να ανοίξετε
µέτωπα; Γιατί αλλάζετε τη σύµβαση; Γιατί κάνετε το ίδιο στην
Ολυµπιακή; Και τώρα ξέρετε τι µας λένε; Κάντε µόνο µία τροπο-
ποίηση. Κι ενώ µας έλεγαν, µην την πειράζετε, τώρα µας λένε,
αλλάξτε τη σύµβαση. Μόνο που αφορά τους εργαζόµενους.

Ε, λοιπόν, δεν στέκουν στη λογική αυτά, κύριε Πρόεδρε, και
τα ερωτήµατά µου παραµένουν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε
πολύ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της ενότητας των τροπολογιών και θα γίνει η ψήφισή
τους κεχωρισµένως.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 26 και ειδικό 2 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 26 και ειδικό 2 έγινε δεκτή ως έχει κατά πλει-
οψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 27 και ειδικό 3 όπως τροποποιήθηκε από την κυρία
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 27 και ειδικό 3 έγινε δεκτή όπως τροποποι-
ήθηκε από την κυρία Υπουργό κατά πλειοψηφία και εντάσσεται
στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 28 και ειδικό 4 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 28 και ειδικό 4 έγινε δεκτή ως έχει κατά πλει-
οψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 30 και ειδικό 5 όπως τροποποιήθηκε από την κυρία
Υπουργό;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 30 και ειδικό 5 έγινε δεκτή όπως τροποποι-
ήθηκε από την κυρία Υπουργό οµοφώνως και εντάσσεται στο
νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Το ακροτελεύτιο

άρθρο έγινε δεκτό οµοφώνως.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγω-

νιστικότητας και Ναυτιλίας: «Ρύθµιση επιχειρηµατικών και επαγ-
γελµατικών οφειλών προς τα πιστωτικά ιδρύµατα, διατάξεις για
την επεξεργασία δεδοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς και
άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής και επί των άρθρων.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά

της Παρασκευής 18 ∆εκεµβρίου 2009 και ερωτάται το Σώµα αν
τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Παρασκευής 18 ∆εκεµβρίου 2009 επικυρώθηκαν.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.44’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή, 15 Ιανουαρίου 2010 και
ώρα 10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση
της υπ’ αριθ,. 6/5/27-11-2009 επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών
του ΣΥΡΙΖΑ προς τους Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης, σχετικά µε τις εργασιακές σχέσεις, σύµφωνα µε την
ηµερήσια διάταξη.
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